Obsah

1. Správa o hospodárení kapitoly	5

1.1	Súhrnná charakteristika rozpočtovej kapitoly a jej hospodárenia k 31. 12. 2007	5
1.1.1	Charakteristika činnosti rozpočtovej kapitoly	6
1.1.2	Zhodnotenie plnenia záväzných ukazovateľov kapitoly	8
1.1.3	Rozpočtové opatrenia	10

1.2	Príjmy kapitoly	10
1.2.1	Príjmy kapitoly podľa ekonomickej klasifikácie	13
1.2.1.1	Vlastný úrad MŠ SR	16
1.2.1.2	Metodicko – pedagogické centrá (MPC)	17
1.2.1.3	Školské výpočtové strediská (ŠVS)	17
1.2.1.4	Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO)	18
1.2.1.5	Krajské školské úrady (KŠÚ)	18
1.2.2	Prostriedky prijaté z rozpočtu Európskej únie	19
1.2.2.1  Zdroj 1161 – Európsky sociálny fond	19
1.2.2.2 Zdroj 1361 – Európsky sociálny fond – zdroje z predchádzajúcich rokov	20

1.3  Výdavky kapitoly	20
1.3.1. Výdavky kapitoly podľa ekonomickej klasifikácie	24
1.3.1.1  Hlavná kategória 600 – Bežné výdavky	26
1.3.1.1.1 Kategória 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV	26
1.3.1.1.2 Kategória 620 – Poistné a príspevok do poisťovní	29
1.3.1.1.3 Kategória 630 – Tovary a služby	29
1.3.1.1.4 Kategória 640 – Bežné transfery	29
1.3.1.2 Hlavná kategória 700 – Kapitálové výdavky	30
1.3.1.2.1 Kategória 710 – Obstarávanie kapitálových aktív	30
1.3.1.2.2 Kategória 720 – Kapitálové transfery	30
1.3.1.3   Výdavky kapitoly podľa okruhov organizácií	31
1.3.1.3.1 Vlastný úrad MŠ SR	31
1.3.1.3.2  Metodicko-pedagogické centrá (MPC)	38
1.3.1.3.3  Školské výpočtové strediská (ŠVS)	40
1.3.1.3.4  Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO)	41
1.3.1.3.5   Krajské školské úrady (KŠÚ)	45
1.3.1.4  Zhodnotenie čerpania účelovo určených finančných prostriedkov	49
1.3.1.4.1 Dotácia na prenesený výkon v pôsobnosti štátnej správy na obce (bežné výdavky)	50
1.3.1.4.2 Dotácia na prenesený výkon v pôsobnosti štátnej správy na VÚC (bežné výdavky)	50
1.3.1.4.3  Projekt výskumu v rámci vysokoškolskej vedy	50
1.3.1.5  Vyhodnotenie zahraničných pracovných ciest (ZPC)	50
1.3.1.5.1 Vlastný úrad MŠ SR	50
1.3.1.5.2  Metodicko – pedagogické centrá (MPC)	52
1.3.1.5.2.1  MPC Bratislava – Ševčenkova	52
1.3.1.5.2.2  MPC Bratislava – Tomášikova	52
1.3.1.5.2.3  MPC Banská Bystrica	52
1.3.1.5.2.4  MPC Prešov	53
1.3.1.5.2.5  MPC Trenčín	53
1.3.1.5.3  Školské výpočtové strediská (ŠVS)	53
1.3.1.5.4  Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO)	53
1.3.1.5.4.1     Agentúra na podporu výskumu a vývoja (APVV)	53
1.3.1.5.4.2	Dom zahraničných stykov MŠ SR (DZS MŠ SR)	54
1.3.1.5.4.3	Medzinárodné laserové centrum (MLC)	54
1.3.1.5.4.4	Národné športové centrum (NŠC)	54
1.3.1.5.4.5     Slovenská pedagogická knižnica (SPK)	54
1.3.1.5.4.6     Štátna školská inšpekcia (ŠŠI)	55
1.3.1.5.4.7	Štátny inštitút odborného vzdelávania (ŠIOV)	55
1.3.1.5.4.8	Štátny pedagogický ústav (ŠPÚ)	55
1.3.1.5.4.9	Ústav informácií a prognóz školstva (ÚIPŠ)	56
1.3.1.5.5 Krajské školské úrady (KŠÚ)	56
1.3.1.5.5.1	KŠÚ Bratislava	56
1.3.1.5.5.2	KŠÚ Banská Bystrica	56
1.3.1.5.5.3	KŠÚ Košice	57
1.3.1.5.5.4	KŠÚ Nitra	57
1.3.1.5.5.5	KŠÚ Prešov	57
1.3.1.5.5.6	KŠÚ Trenčín	57
1.3.1.5.5.7	KŠÚ Trnava	58
1.3.1.5.5.8	KŠÚ Žilina	58
1.3.1.5.6  Príspevkové organizácie	58
1.3.1.5.6.1     Centrum vedecko-technických informácií SR (CVTI SR)	58
1.3.1.5.6.2	Domov speváckeho zboru slovenských učiteľov (DSZSU)	59
1.3.1.5.6.3     Academia Istropolitana (AI)	59
1.3.1.5.6.4     Iuventa (IU)	59
1.3.1.5.6.5	Výskumný ústav detskej psychológie a patopsychológie (VÚDPaP)	60
1.3.1.5.6.6	Stredné odborné učilište železničné, Trenčín (SOU)	60
1.3.1.6  Analýza použitia prostriedkov vyčlenených v štátnom rozpočte formou rezerv § 1 ods. 6 zákona     č. 681/2006 Z. z. o štátnom rozpočte na rok 2007	61
1.3.2	Výdavky kapitoly podľa funkčnej klasifikácie	62
1.3.3  Vyhodnotenie plnenia programovej štruktúry kapitoly	64
1.3.3.1 Program 021 – Tvorba a implementácia politík	66
1.3.3.1.1   Podprogram  02101 – Koordinácia, tvorba a implementácia politík	68
1.3.3.1.2 Podprogram 02102 – Zabezpečenie medzinárodnej spolupráce pre vrcholové riadenie programov	68
1.3.3.1.2.1  Prvok 0210201 – Vzdelávacie programy, štrukturálne fondy a fond PHARE	68
1.3.3.1.2.2  Prvok 0210202 – Medzinárodná spolupráca a centrálne služby na jej podporu	68
1.3.3.1.2.3  Prvok 0210203 – Zabezpečenie mobilít a záväzkov v oblasti vzdelávania	69
1.3.3.1.3 Podprogram 02103 – Informačné zabezpečenie vrcholového riadenia programov	69
1.3.3.1.4  Podprogram 02104 – Usmernenie a koordinácia v oblasti ďalšieho vzdelávania	69
1.3.3.2 Program 026 – Národný program rozvoja športu v SR	69
1.3.3.2.1 Podprogram 02601 – Šport pre všetkých a záujmová činnosť na školách	70
1.3.3.2.2 Podprogram 02602 – Štátna športová reprezentácia a rozvoj športových odvetví	71
1.3.3.2.3 Podprogram 02603 – Športovo-talentovaná mládež	71
1.3.3.2.4 Podprogram 02604 – Materiálno-technický rozvoj športu	71
1.3.3.2.5 Podprogram 02605 – Koordinácia projektov, prierezové činnosti a podpora priamo riadených organizácií	71
1.3.3.3 Program 077 – Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl	72
1.3.3.3.1 Podprogram 07711 – Poskytovanie vysokoškolského vzdelávania a zabezpečenie prevádzky vysokých škôl	73
1.3.3.3.2 Podprogram 07712 – Vysokoškolská veda a technika	74
1.3.3.3.2.1 Prvok 0771201 – Prevádzka a rozvoj infraštruktúry pre výskum a vývoj	74
1.3.3.3.2.2 Prvok 0771202 – Úlohy základného výskumu na vysokých školách iniciované riešiteľmi (grantová agentúra VEGA)	74
1.3.3.3.2.3 Prvok 0771203 – Aplikovaný výskum na vysokých školách pre potreby praxe	74
1.3.3.3.2.4 Prvok 0771204 – Medzinárodná vedecká a vedecko-technická spolupráca vysokých škôl	74
1.3.3.3.2.5  Prvok 0771205 – Úlohy výskumu a vývoja na vysokých školách pre rozvoj školstva (grantová agentúra KEGA)	75
1.3.3.3.3 Podprogram 07713 – Rozvoj vysokého školstva	75
1.3.3.3.4 Podprogram 07714 – Usmerňovanie, koordinácia a podpora aktivít v oblasti vysokého školstva	75
1.3.3.3.5 Podprogram 07715 – Sociálna podpora študentov vysokých škôl	75
1.3.3.3.5.1 Prvok 0771501 – Sociálne štipendiá	75
1.3.3.3.5.2 Prvok 0771502 – Motivačné štipendiá	76
1.3.3.3.5.3 Prvok 0771503 – Podpora stravovania, ubytovania, športových a kultúrnych aktivít študentov a pastoračných centier	76
1.3.3.4	Program 078 – Národný program výchovy,  vzdelávania a mládeže	76
1.3.3.4.1Podprogram 07811 – Poskytovania  výchovy  a   vzdelávania  v  základných  a stredných školách  a zabezpečenie ich prevádzky	78
1.3.3.4.2 Podprogram 07812 – Rozvoj regionálneho školstva	78
1.3.3.4.3 Podprogram 07813 – Usmerňovanie a transformácia regionálneho školstva	78
1.3.3.4.4 Podprogram 07814 – Zabezpečenie miestnej štátnej správy v regionálnom školstve	79
1.3.3.4.5 Podprogram 07815 – Informatizačné zabezpečenie regionálneho školstva	79
1.3.3.4.6 Podprogram 07816 – Ďalšie vzdelávanie zamestnancov regionálneho školstva	79
1.3.3.4.7 Podprogram 07817  –   Zabezpečenie inšpekčnej činnosti regionálneho školstva	79
1.3.3.4.8   Podprogram 07818 – Podpora detí a mládeže	79
1.3.3.4.9 Podprogram 0781A – Prostriedky pre regionálne školstvo prevedené z iných kapitol z prostriedkov EÚ a prostriedkov na spolufinancovanie zo ŠR	80
1.3.3.4.9.1 Prvok 0781A02 – INTERREG III A Rakúsko – Slovenská republika – MŠ SR	80
1.3.3.4.9.2 Prvok 0781A03 - Internetizácia  vyučovacieho procesu na ZŠ a SŠ v Slovenskej republiky	80
1.3.3.5	Program 06K – Národný program rozvoja vedy  a techniky	80
1.3.3.5.1 Podprogram 06K11 – Úlohy výskumu a vývoja podporované Agentúrou na podporu výskumu a vývoja	82
1.3.3.5.2 Podprogram 06K12 – Koordinácia prierezových aktivít štátnej vednej a technickej politiky	82
1.3.3.5.3 Podprogram 06K13 – Štátne programy výskumu a vývoja	83
1.3.3.5.4 Podprogram 06K14 – Štátne programy rozvoja infraštruktúry výskumu a vývoja	83
1.3.3.5.5 Podprogram 06K15 – Štátne programy MH SR	83
1.3.3.5.5.1 Prvok 06K1501 - Rozvoj progresívnych technológií pre zvýšenie výkonu ekonomiky	83
1.3.3.5.6 Podprogram 06K0A – Štátne programy MŠ SR	84
1.3.3.5.6.1 Prvok 06K0A01 – Budovanie informačnej spoločnosti	84
1.3.3.5.6.2 Prvok 06K0A02  –  Komplexné  riešenie  podpory  a   efektívneho  využívanie infraštruktúry výskumu a vývoja	84
1.3.3.5.6.3 Prvok 06K0A03 – Aktuálne otázky rozvoja spoločnosti	84
1.3.3.5.6.4 Prvok 06K0A05 -  Zlepšovanie spoločenského postavenia  vedy a techniky a budovanie vedeckej kariéry	84
1.3.3.6	Podprogram 05T08 – Oficiálna rozvojová pomoc – MŠ SR (ODA)	85
1.3.3.7       Podprogram 06G05 – Celoživotné učenie	85
1.3.3.7.1 Prvok 06G0501 – Prispôsobenie odbornej prípravy a vzdelávania  požiadavkám spoločnosti založenej na vedomostiach – MŠ SR (opatrenie 3.1. SOP ĽZ)	86
1.3.3.7.2 Prvok 06G0502 – Zvýšenie rozsahu , zlepšenie a širšie poskytovanie ďalšieho vzdelávania s cieľom zlepšiť kvalifikáciu a adaptabilitu zamestnancov – MŠ SR (opatrenie 3.2. SOP ĽZ)	87
1.3.3.7.3 Prvok 06G0503 –Stimulovanie a skvalitňovanie vzdelávania pre potreby zamestnávateľov a podnikateľského sektora – MŠ SR (opatrenie 2.1 SPD Cieľ 3)	87
1.3.3.7.4 Prvok 06G0504 – Zlepšenie kvality zamestnania a konkurencieschopnosti Bratislavského regiónu prostredníctvom rozvoja ľudských zdrojov v oblasti výskumu a vývoja – MŠ SR (opatrenie 2.2 SPD Cieľ 3)	87
1.3.3.8 Podprogram 06G06 – Aktívna politika trhu práce a zvýšenie zamestnateľnosti – MŠ SR	87
1.3.3.8.1 Prvok 06G0601 – Rozvoj poradenstva o povolaniach a zamestnaniach –MŠ SR	88
1.3.3.8.2 Prvok 06G0604 - Stimulovanie a skvalitňovanie vzdelávania pre potreby zamestnávateľov a podnikateľského sektora - MŠ SR	88
1.3.3.9	Podprogram 06G08 – Technická pomoc -  MŠ SR	88
1.3.3.9.1 Prvok 06G0801 – Limitovaná technická pomoc – MŠ SR (SOP ĽZ)	89
1.3.3.9.2 Prvok 06G0802 –  Limitovaná technická pomoc - výdavky na priame riadenie programu - MŠ SR (SPD Cieľ 3)	90
1.3.3.9.3 Prvok 06G0803 - Nelimitovaná technická pomoc – výdavky na technickú podporu   projektov - MŠ SR (SPD Cieľ 3)	90
1.3.3.9.4  Prvok 06G0804 – Nelimitovaná technická pomoc – MŠ SR (SOP ĽZ)	90
1.3.3.10  Podprogram 06G0G – Kvalita služieb zamestnanosti – MŠ SR	90
1.3.3.10.1  Prvok 06G0G01- Opatrenia iniciatívy EQUAL - MŠ SR	91
1.3.3.11 Podprogram 06H07 – Hospodárska mobilizácia  - MŠ SR	91
1.3.3.12 Podprogram 0970A – Príspevky SR do MO – MŠ SR	92
1.3.4  Výdavky kapitoly  kryté prostriedkami z rozpočtu Európskej únie	92
1.3.4.1	Zdroj 1151 – Európsky fond regionálneho rozvoja	92
1.3.4.2	Zdroj 1161 – Európsky sociálny fond	93
1.3.4.3	Zdroj 1351 – Európsky fond regionálneho rozvoja - zdroje z predchádzajúcich rokov	94
1.3.4.4	Zdroj 1361 – Európsky sociálny fond – zdroje z predchádzajúcich rokov	95

1.4	Výsledok rozpočtového hospodárenia  kapitoly za rok 2007	98

1.5 Finančné operácie	99
1.5.1  Príjmové finančné operácie	99
1.5.2  Výdavkové finančné operácie	99

1.6 Zhodnotenie zamestnanosti	99

1.7 Zhodnotenie výsledkov kontrol	99
1.7.1  Kontroly vykonané Najvyšším kontrolným úradom Slovenskej republiky (ďalej len „NKÚ SR“) na Ministerstve školstva SR (ďalej len „MŠ SR“)	99
1.7.2 Kontroly vykonané NKÚ SR v organizáciách v pôsobnosti Ministerstva školstva SR a v organizáciách, ktorým boli poskytnuté finančné prostriedky štátneho rozpočtu prostredníctvom kapitoly Ministerstva školstva SR	101
1.7.3  Kontroly vykonané Ministerstvom financií SR  na Ministerstve školstva SR	102
1.7.4  Kontroly vykonané odborom kontroly Ministerstva školstva SR	103
1.7.4.1 Následné finančné kontroly zamerané na použitie verejných prostriedkov	103
1.7.4.2 Následné finančné kontroly zamerané na použitie prostriedkov Európskej únie a štátneho rozpočtu určených na spolufinancovanie	104

1.8 Zhodnotenie majetkovej pozície kapitoly	105

1.9  Majetkové účasti štátu v obchodných spoločnostiach	107

1.10  Hodnotenie hospodárenia príspevkových organizácií  v pôsobnosti kapitoly	107
1.10.1  Príjmy príspevkových organizácií	107
1.10.2  Výdavky príspevkových organizácií	110
1.10.3  Zhodnotenie majetkovej pozície príspevkových organizácií	111

1.11  Hodnotenie hospodárenia verejných vysokých škôl	112
1.11.1. Príjmy verejných vysokých škôl	112
1.11.2. Výdavky verejných vysokých škôl	112

1.12. Záver	115

2. Tabuľková časť	117

3. Príloha	118

1. Správa o hospodárení kapitoly
1.1	Súhrnná charakteristika rozpočtovej kapitoly a jej hospodárenia k 31. 12. 2007

Vládny návrh zákona o štátnom rozpočte na rok 2007 bol prerokovaný v orgánoch Národnej rady Slovenskej republiky a schválený dňa 12. decembra 2006 zákonom č. 681/2006 Z. z. o štátnom rozpočte na rok 2007. K vládnemu návrhu zákona o štátnom rozpočte na rok 2006 vláda Slovenskej republiky prijala uznesenie č. 856/2006 zo dňa 11. októbra 2006.
Nadväzne na bod C.2. uznesenia vlády SR č. 856/2006 k návrhu rozpočtu verejnej správy na roky 2007 až 2009, Ministerstvo financií SR listom č. MF/028717/2006-441 z  29. 12. 2006 rozpísalo záväzné ukazovatele štátneho rozpočtu rozpočtovej kapitole MŠ SR na rok 2007 nasledovne: 

Schválený rozpočet 	
Ukazovateľ	(tis. Sk)	
I. Príjmy kapitoly (ŠR + EÚ)	772 708	
A. Záväzný ukazovateľ 	35 138	
B. Prostriedky z rozpočtu EÚ 	737 570	
II. Výdavky kapitoly spolu  (A + B)	51 360 826	
A. Výdavky spolu bez prostriedkov z rozpočtu EÚ	50 623 256	
z toho:	 	
A.1. prostriedky na spolufinancovanie	349 552	
A.2. mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania (610), zdroj 111, z toho:	2 664 912	
       - mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné 
         vyrovnania aparátu ústredného orgánu	115 815	
Počet zamestnancov rozpočtových organizácií podľa prílohy č. 1 k UV SR č. 856/2006, z toho:	12 361	
       - aparát ústredného orgánu	426	
A.3. kapitálové výdavky (700) – bez prostriedkov na  spolufinancovanie, zdroj 111	2 467 141	
B. Prostriedky z rozpočtu EÚ spolu	737 570	
C. Mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania zo štátneho rozpočtu, zo spolufinancovania ŠR a z rozpočtu EÚ 	
2 664 912	
z toho:	 	
 - spolufinancovanie ŠR	0	
 - prostriedky EÚ 	0	
mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania ústredného orgánu, okrem štátnych zamestnancov (610)	115 815	
D. Účelové prostriedky 	20 000	
 - projekt výskumu v rámci vysokoškolskej vedy 	20 000	
E. Rozpočet kapitoly podľa programov	51 360 826	
F. Dotácia na prenesený výkon štátnej správy na obce (bežné výdavky)	15 776 814	
G. Dotácia na prenesený výkon štátnej správy na vyššie územné celky (bežné výdavky)	10 717 151	

Schválený rozpočet 	
Ukazovateľ	(tis. Sk)	
E. Rozpočet kapitoly podľa programov (príloha č. 2 listu MF/028717/2006-441), v tom:	51 360 826	
021 Tvorba a implementácia politík	523 877	
026 Národný program rozvoja športu v SR	1 020 274	
077 Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl	12 137 157	
078 Národný program výchovy, vzdelávania a mládeže	34 834 127	
Medzirezortné programy a podprogramy, ktorých je kapitola gestorom a účastníkom 	 	
06K Národný program rozvoja vedy a techniky	1 608 531 	
06K0A Štátne programy MŠ SR	280 373	
06K11 Úlohy výskumu a vývoja podporované Agentúrou na podporu výskumu a vývoja	 
951 126	
06K12 Koordinácia prierezových aktivít štátnej vednej a technickej politiky	 
184 971	
06K14 Štátne programy rozvoja infraštruktúry výskumu a vývoja	192 061	
Podprogramy, ktoré kapitola rieši ako účastník medzirezortného programu	 	
05T08 Oficiálna rozvojová pomoc – MŠ SR (ODA)	49 540	
06G05 Celoživotné učenie	937 223	
06G06 Aktívna politika trhu práce a zvýšenie zamestnateľnosti – MŠ SR	83 052	
06G08 Technická pomoc – MŠ SR	66 847	
06H07 Hospodárska mobilizácia MŚ SR	1 320	
0970A Príspevky SR do MO - MŠ SR	98 878	

1.1.1	Charakteristika činnosti rozpočtovej kapitoly  
Rezort školstva zabezpečoval v roku 2007 úlohy v oblasti vzdelávania, mládeže, športu, vedy a techniky. Vo vzdelávaní od základných škôl až po vysoké školy, v záujmových mimoškolských aktivitách od centier voľného času cez školské kluby až po stravovanie a ubytovanie.
V pôsobnosti kapitoly Ministerstva školstva SR (ďalej len „kapitola MŠ SR, „kapitola“, „ministerstsvo“) sú priamo riadené organizácie, a to: 5 metodicko-pedagogických centier, 5 školských výpočtových stredísk, 9 ostatných priamo riadených rozpočtových organizácií, 8 krajských školských úradov, 5 príspevkových priamo riadených organizácií a 20 verejných vysokých škôl.
Prehľad organizácií v pôsobnosti Ministerstva školstva SR je uvedený v prílohe materiálu. 
V priebehu roka 2007 nastalo v kapitole MŠ SR niekoľko organizačných zmien: 
K 1. 1. 2007 vznikla priamo riadená rozpočtová organizácia Agentúra MŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ, ktorej poslaním je podporovať rozvoj sektora vzdelávania, výskumu a vývoja na území Slovenskej republiky za pomoci finančných prostriedkov zo štátneho rozpočtu a zo štrukturálnych fondov EÚ, predovšetkým z Európskeho sociálneho fondu a Európskeho fondu regionálneho rozvoja.  
K 30. 6. 2007 bola zrušená rozpočtová organizácia Dom zahraničných stykov MŠ SR, čo sa prejavilo v upravenom rozpočte a v čerpaní výdavkov vlastného úradu MŠ SR. 
K 31. 12. 2007 zanikli Metodicko – pedagogické centrum (ďalej len „MPC“) Bratislava, Tomášikova, MPC Bratislava, Ševčenkova, MPC Banská Bystrica, MPC Trenčín a MPC Prešov ako samostatné právne subjekty. Tieto rozpočtové organizácie sú od 1. 1. 2008 súčasťou MPC Bratislava, Ševčenkova. 
Obdobne zanikli k 31. 12. 2007 ako samostatné právne subjekty aj školské výpočtové strediská (ďalej len „ŠVS“) - ŠVS Bratislava, SVŠ Piešťany, ŠVS Banská Bystrica, ŠVS Liptovský Mikuláš a ŠVŠ Michalovce. Práva a povinnosti týchto zrušených organizácií prešli k 1. 1. 2008 na rozpočtovú organizáciu Ústav informácií a prognóz školstva. Zmeny právnej subjektivity MPC a ŠVS k 31. 12. 2007 sa nepremietli do upraveného rozpočtu kapitoly 2007 ako i do čerpania výdavkov. 
Rozpočet príjmov a výdavkov kapitoly MŠ SR na rok 2007 tvorili finančné prostriedky z nasledujúcich zdrojov: 
- rozpočtové prostriedky kapitoly (zdroj 111),
- Európsky sociálny fond (zdroj 1161),
- spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu (zdroj 1162), 
- Európsky sociálny fond – zdroje z predchádzajúcich rokov (zdroj 1361),
- spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu (zdroj 1362), 
- Európsky fond regionálneho rozvoja (zdroj 1151),
- vládne úvery – spolufinancovanie k prostriedkom EÚ (zdroj 11C5),
- Európsky fond regionálneho rozvoja – zdroje z predchádzajúcich rokov (zdroj 1351),
- spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu (zdroj 1352), 
- Svetová banka (zdroj 11C3),
- Svetová banka – zdroje z predchádzajúcich rokov (zdroj 13C3),
- zo štátneho rozpočtu z roku 2005 (zdroj 1315),
- zo štátneho rozpočtu z roku 2006 (zdroj 1316),
- zdroje z ostatných rozpočtových kapitol (zdroj 14).
Plnenie príjmov a čerpanie  výdavkov za kapitolu MŠ SR bolo k 31. 12. 2007 hodnotené z pohľadu ekonomickej a funkčnej klasifikácie. Hodnotenie podľa ekonomickej klasifikácie bolo spracované podľa jednotlivých kategórií, a to za kapitolu celkom a za jednotlivé okruhy organizácií: ústredný orgán MŠ SR (ďalej len „vlastný úrad MŠ SR“), metodicko-pedagogické centrá, školské výpočtové strediská, ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie, krajské školské úrady. Výdavky kapitoly školstva boli hodnotené aj z pohľadu programového rozpočtovania. Hodnotené plnenie cieľov jednotlivých programov, podprogramov, prvkov a merateľných ukazovateľov je spracované v samostatnej prílohe Hodnotenie programovej štruktúry roku 2007, ktoré je uvedené v Rozpočtovom informačnom systéme (ďalej len „RIS“) v Module programového rozpočtovania (MPR). 
V samostatných častiach bolo vyhodnotené čerpanie účelovo určených finančných prostriedkov, čerpanie výdavkov na zahraničné služobné cesty, použitie prostriedkov vyčlenených formou rezerv, prostriedkov Európskej únie (ďalej len „EÚ“), hodnotenie výsledkov kontrol, majetkovej pozície kapitoly, majetkové účasti v obchodných spoločnostiach, hospodárenie príspevkových organizácií a verejných vysokých škôl. 
Údaje v Návrhu záverečného účtu za rok 2007 boli čerpané z tabuľkových prehľadov Ústavu informácií a prognóz školstva spracovaných z údajov súhrnných účtovných a finančných výkazov k 31.12.2007 nahraných v informačnom systéme Štátnej pokladnice. Rozdiely medzi číselnými údajmi uvedenými v textovej a tabuľkovej časti materiálu sú oproti údajom zo Štátnej pokladnice spôsobené zaokrúhľovaním v tabuľkových prehľadoch spracovaných Ústavom informácií a prognóz školstva.

1.1.2	Zhodnotenie plnenia záväzných ukazovateľov kapitoly
Záväzné ukazovatele kapitoly MŠ SR  k 31. 12. 2007 (tis. Sk)  

Ukazovateľ	Schválený  rozpočet 
2007	Upravený rozpočet 
k 31. 12. 2007	Skutočnosť k 31. 12. 2007	% plnenia k SR	% plnenia k UR	
I. Príjmy kapitoly (ŠR + EÚ) 	772 708	448 514	503 123	65,1	112,2	
z hoho:	 	 	 	 	 	
A) Záväzný ukazovateľ (ŠR) - zdroj 111	35 138	35 114	44 754	127,4	127,5	
B) Prostriedky z rozpočtu EÚ spolu, v tom:	737 570	413 401	371 898	50,4	90,0	
1161 - ESF (prostriedky EÚ)	737 570	54 487	225 374	30,6	413,6	
1361 - ESF ( prostriedky EÚ)	0	358 914	146 524	 	40,8	
II. Výdavky kapitoly spolu (A + B)	51 360 826	50 190 105	50 189 839	97,7	100,0	
A. Výdavky spolu bez prostriedkov z rozpočtu EÚ	50 623 256	49 727 051	49 727 185	98,2	100,0	
Z toho: 						
A.1.prostriedky na spolufinancovanie spolu,       v tom:	349 552	196 594	196 398	56,2	99,9	
1152 – EFRR - Spolufinancovanie zo ŠR	0	236	236	 	100,0	
1162 – ESF -  Spolufinancovanie zo ŠR	349 552	28 049	27 915	8,0	99,5	
1352 – EFRR - Spolufinancovanie zo ŠR	0	108	108	 	100,0	
1362 – ESF - Spolufinancovanie zo ŠR	0	168 200	168 139	 	100,0	
A.2. mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania (610), zdroj 111, z toho:	2 664 912	2 690 880	2 690 674	101,0	100,0	
 - mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania ústredného orgánu, okrem štátnych zamestnancov	115 815	169 703	169 702	146,5	100,0	
 - počet zamestnancov rozpočtových organizácií, okrem štátnych zamestnancov v zmysle prílohy č. 1 k UV SR č. 856/2006, z toho:	12 361	12 223	11 536	93,3	94,4	
 - aparát ústredného orgánu	426	498	437	102,6	87,8	
A.3. kapitálové výdavky (700) - bez prostriedkov na  spolufinancovanie, zdroj 111	2 467 141	1 969 732	1 969 645	79,8	100,0	
B. Prostriedky z rozpočtu EÚ spolu, v tom:	737 570	463 054	462 654	62,7	99,9	
1151 - EFRR (Prostriedky EÚ)	0	42 934	42 934	 	100,0	
1161 - ESF (prostriedky EÚ)	737 570	60 895	60 660	8,2	99,6	
1351 - EFRR ( prostriedky EÚ)	0	344	344	 	100,0	
1361 - ESF ( prostriedky EÚ)	0	358 881	358 716	 	100,0	
C. Mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania zo štátneho rozpočtu, zo spolufinancovania ŠR a z rozpočtu EÚ	2 664 912	2 718 122	2 717 815	102,0	100,0	
z toho:	 	 	 	 	 	
 - spolufinancovanie ŠR	 	7 991	7 949	 	99,5	
 - prostriedky EÚ	 	19 251	19 192	 	99,7	
v tom:	 	 	 	 	 	
Ukazovateľ	Schválený  rozpočet 
2007	Upravený rozpočet 
k 31. 12. 2007	Skutočnosť k 31. 12. 2007	% plnenia k SR	% plnenia k UR	
 - mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania ústredného orgánu, okrem štátnych zamestnancov	115 815	193 870	193 868	167,4	100,0	
D. Účelové prostriedky	20 000	20 000	20 000	100,0	100,0	
 - projekt výskumu v rámci vysokoškolskej vedy	20 000	20 000	20 000	100,0	100,0	
E. Rozpočet kapitoly podľa programov (príloha č. 2 listu MF/028717/2006-441), v tom:	51 360 826	50 190 105	50 189 839	97,7	100,0	
F. Dotácia na prenesený výkon štátnej správy na obce (bežné výdavky)	15 776 814	15 723 875	15 718 723	99,6	100,0	
G. Dotácia na prenesený výkon štátnej správy na vyššie územné celky (bežné výdavky)	10 717 151	10 543 223	10 543 166	98,4	100,0	
E. Rozpočet kapitoly podľa programov (príloha č. 2 listu MF/028717/2006-441), v tom:	51 360 826	50 190 105	50 189 839	97,7	100,0	
021 Tvorba a implementácia politík	523 877	620 712	580 013	110,7	93,4	
026 Národný program rozvoja športu v SR	1 020 274	1 017 349	1 017 348	99,7	100,0	
077 Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl	12 137 157	12 529 275	12 529 986	103,2	100,0	
078 Národný program výchovy, vzdelávania a mládeže	34 834 127	34 101 221	34 164 819	98,1	100,2	
Medzirezortné programy a podprogramy, ktorých je kapitola gestorom a účastníkom 	 	 	 	 	 	
06K Národný program rozvoja vedy a techniky	1 608 531	1 152 496	1 134 957	70,6	98,5	
06K0A Štátne programy MŠ SR	280 373	131 213	128 600	45,9	98,0	
06K11 Úlohy výskumu a vývoja podporované Agentúrou na podporu vedy a techniky	951 126	770 552	771 802	81,1	100,2	
06K12 Koordinácia prierezových aktivít štátnej vednej a technickej politiky	184 971	250 730	234 556	126,8	93,5	
06K14 Štátne programy rozvoja infraštruktúry výskumu a vývoja	192 061	0	0	0,0	 	
Podprogramy, ktoré kapitola rieši ako účastník medzirezortného programu	 	 	 	 	 	
05T08 - Oficiálna rozvojová pomoc-MŠ SR (ODA)	49 540	55 767	50 381	101,7	90,3	
06G05 - Celoživotné učenie	937 223	528 058	527 464	56,3	99,9	
06G06 - Aktívna politika trhu práce a zvýšenie zamestnateľnosti- MŠ SR ( gestor 22 MPSVaR SR )	83 052	53 289	53 287	64,2	100,0	
06G08 - Technická pomoc  - MŠ SR	66 847	33 900	33 900	50,7	100,0	
06G0G - Kvalita služieb zamestnanosti	 	779	779	 	100,0	
06H07 - Hospodárska mobilizácia MŠ SR - Gestor 26 Ministerstvo hospodárstva SR	1 320	382	252	19,1	65,8	
0970A - Príspevky SR do MO - MŠ SR Gestor 10 Ministerstvo zahraničných vecí	98 878	96 878	96 653	97,7	99,8	
Podrobné hodnotenie plnenia záväzných ukazovateľov kapitoly MŠ SR k 31. 12. 2007 je uvedené v častiach 1.2.1 Príjmy kapitoly podľa ekonomickej klasifikácie a 1.3.1 Výdavky kapitoly podľa ekonomickej klasifikácie.
1.1.3	Rozpočtové opatrenia
Do 31. 12. 2007 vykonalo MF SR pre kapitolu MŠ SR 120 rozpočtových opatrení, z toho 62 rozpočtových opatrení sa týkalo zmien záväzných ukazovateľov štátneho rozpočtu kapitoly MŠ SR na rok 2007, a to formou povoleného prekročenia výdavkov,  resp. viazania rozpočtových prostriedkov.
Ostatné úpravy rozpočtu MF SR v roku 2007 (58 rozpočtových opatrení) sa týkali presunov v rámci schváleného rozpočtu kapitoly (presuny medzi záväznými ukazovateľmi, hlavnými kategóriami, programami, zmeny účelovo určených prostriedkov).  
Podľa § 8 ods. 6 zákona č. 523/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách verejnej správy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov (ďalej len „zákon o rozpočtových pravidlách“ vykonalo MF SR nasledujúce rozpočtové opatrenia – viazanie výdavkov, ktoré kapitola MŠ SR použije v nasledujúcom roku:

1) viazanie kapitálových výdavkov rozpočtu kapitoly MŠ SR na rok 2007 v celkovej sume 26 947 560,70 Sk, z toho s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly v rámci podprogramu 06H07 Hospodárska mobilizácia MŠ SR v sume 937 560,70 Sk a s kódom zdroja 131 – Zo štátneho rozpočtu – zdroje z predchádzajúcich rokov v rámci programu 078 Národný program výchovy, vzdelávania a mládeže v sume 26 010 000 Sk. Finančné prostriedky budú použité na výdavky civilného núdzového plánovania a rekonštrukciu objektov ŠPÚ Bratislava na Tomášikovej ul. a Pluhovej ulici (viď RO č. 86 v prílohe).

2) viazanie prostriedkov EÚ v sume 1 183 556 777,57 Sk (z toho s kódom zdroja 1161 v sume 683 083 180,32 Sk a s kódom zdroja 1361 v sume 500 473 597,25 Sk) a prostriedkov štátneho rozpočtu určených na financovanie spoločných programov SR a EÚ na rok 2007 v sume 541 779 603,77 Sk, z toho s kódom zdroja 1162 v sume 322 450 854,25 Sk a s kódom zdroja 1362 v sume 219 328 749,52 Sk. (viď RO č. 112 v prílohe).
Súčasne boli kapitole školstva viazané príjmy – prostriedky z rozpočtu EÚ v sume 1 183 556 777,57 Sk, a to s kódom zdroja 1161 vo výške 683 083 180,32 Sk a s kódom zdroja 1361 vo výške 500 473 597 tis. Sk (viď. RO č.112 v prílohe). 

Všetky rozpočtové opatrenia vykonané podľa § 15 – 18 zákona o rozpočtových pravidlách sú uvedené v prílohe.
1.2	 Príjmy kapitoly 
Rozpočet príjmov kapitoly MŠ SR a jeho plnenie k 31. 12. 2007 tvorili finančné prostriedky z nasledujúcich zdrojov:
- rozpočtové prostriedky kapitoly (zdroj 111),
- Európsky sociálny fond (zdroj 1161),
- spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu (zdroj 1162),
- Európsky sociálny fond (ďalej len ESF) - zdroje z predchádzajúcich rokov (zdroj 1361),
- spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu - zdroje z predchádzajúcich rokov (zdroj 1362),
- zo štátneho rozpočtu z roku 2006 (zdroj 1316),
- zdroje z ostatných rozpočtových kapitol (zdroj 14).
Mimorozpočtové zdroje, ktoré boli súčasťou plnenia rozpočtu príjmov, tvorili finančné prostriedky z nasledujúcich zdrojov:
- iné zdroje zo zahraničia (zdroj 35),
- iné zdroje (zdroj 70).
Prehľad o schválenom rozpočte, upravenom rozpočte a plnení rozpočtu príjmov vrátane mimorozpočtových zdrojov (ďalej len „MRZ“) podľa jednotlivých kódov zdroja a podľa jednotlivých okruhov organizácií za všetky kódy zdroja je obsahom nasledujúcich tabuliek. Ďalšie tabuľky, týkajúce sa plnenia príjmov podľa jednotlivých organizácií a kódov zdroja sú obsahom prílohy (tabuľky č. 10 – 12). 
Schválený rozpočet, upravený rozpočet a plnenie príjmov kapitoly školstva podľa jednotlivých kódov zdroja (tis. Sk)

Kategória	Text	Schválený rozpočet	Upravený rozpočet	Plnenie príjmov     k 31. 12. 2007
vrátane MRZ 	% plnenia  UR	
111	prostriedky štátneho rozpočtu	35 138	35 114	44 754	127,5	
1161	prostriedky ESF	737 570	54 487	225 374	413,6	
1162	prostriedky ESF - spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu	0	0	1 866	 	
1316	prostriedky zo štátneho rozpočtu z predchádzajúceho roku	0	0	392	 	
1361	prostriedky  ESF - zdroje z predchádzajúcich rokov	0	358 914	146 524	40,8	
1362	
prostriedky ESF, spolufinancovanie – zdroje z predchádzajúcich rokov	0	0	697	 	
14	zdroje z ostatných rozpočtových kapitol	0	0	3 842	 	
35	iné zdroje zo zahraničia	0	0	4 500	 	
70	iné zdroje	 	 	75 174	 	
Spolu	 	772 708	448 514	503 123	        112,2    	

Schválený rozpočet, upravený rozpočet a plnenie príjmov kapitoly školstva podľa jednotlivých okruhov organizácií (tis. Sk)

Ukazovateľ	Schválený rozpočet	Upravený rozpočet	Plnenie príjmov      k 31. 12. 2007
vrátane MRZ 	% plnenia k UR	
Príjmy kapitoly	772 708	448 514	503 123	112,2	
v tom:  mimorozpočtové zdroje 	0	0	79 674	 	
            príjmy bez mimorozpočtových  zdrojov	772 708	448 514	423 449	94,4	
Vlastný úrad MŠ SR (vrátane vnútornej organizačnej jednotky - VOJ)	748 983	424 801	387 130	91,1	
v tom mimorozpočtové zdroje	0	0	1 911	 	
príjmy bez mimorozpočtových zdrojov	748 983	424 801	385 219	90,7	
Metodicko-pedagogické centrá	369	279	7 945	2 847,5	
v tom:  mimorozpočtové zdroje 	0	0	7 059	 	
            príjmy bez mimorozpočtových  zdrojov	369	279	885	317,2	
Školské výpočtové strediská	261	204	1 819	891,4	
v tom:  mimorozpočtové zdroje 	0	0	1 536	 	
            príjmy bez mimorozpočtových  zdrojov	261	204	282	138,3	
Ukazovateľ	Schválený rozpočet	Upravený rozpočet	Plnenie príjmov      k 31. 12. 2007
vrátane MRZ 	% plnenia k UR	
Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie	1 805	1 940	15 562	802,2	
v tom:  mimorozpočtové zdroje 	0	0	9 613	 	
            príjmy bez mimorozpočtových  zdrojov	1 805	1 940	5 949	306,6	
Krajské školské úrady	21 290	21 290	90 668	425,9	
v tom:  mimorozpočtové zdroje 	0	0	59 554	 	
            príjmy bez mimorozpočtových  zdrojov	21 290	21 290	31 114	146,14	

Pre rok 2007 boli kapitole školstva rozpísané príjmy v schválenom rozpočte v objeme  772 708 tis. Sk, z toho prostriedky štátneho rozpočtu s kódom zdroja 111 boli rozpísané v sume 35 138 tis. Sk. Príjmy ESF, rozpísané s kódom zdroja 1161  boli stanovené vo výške 737 570 tis. Sk. 
K 31. 12. 2007 bol rozpočet upravený na objem 448 514 tis. Sk, t. j. zníženie rozpočtu príjmov bolo v celkovej výške 324 194 tis. Sk. Upravený rozpočet s kódom zdroja 111  bol v objeme 35 114 tis. Sk, kde hlavným dôvodom zníženia rozpočtu (24 tis. Sk) bola úprava rozpočtu v súvislosti s delimitáciou internátov pri špeciálnych internátnych školách do detských domovov v pôsobnosti MPSVaR SR (viď. RO č. 4 v prílohe). 

S kódom zdroja 1161 predstavoval upravený rozpočet príjmov sumu 54 487 tis. Sk. Zníženie rozpočtu v celkovej výške 683 083 tis. Sk bolo z dôvodu viazania finančných prostriedkov EÚ na financovanie spoločných programov SR a EÚ podľa § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách. O tieto finančné prostriedky boli zvýšené príjmy z prostriedkov EÚ kapitoly MŠ SR  v roku 2008. 
 
S kódom zdroja 1361 bol v roku 2007 pôvodne stanovený rozpočet vo výške 859 387 tis. Sk, čo predstavovalo sumu finančných prostriedkov ESF z predchádzajúcich rokov viazaných v roku 2006 podľa    § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách a presunutých na použitie do roku 2007. Obdobne ako pri zdroji 1161 bola čiastka 500 473 tis. Sk v zmysle rozpočtového opatrenia MF SR č.112 viazaná v roku 2007 s ich následným použitím v roku 2008. Upravený rozpočet k 31. 12. 2007 s kódom zdroja 1361 predstavoval výšku 358 914 tis. Sk. 
 
K 31. 12. 2007 bolo plnenie príjmov vrátane mimorozpočtových zdrojov v celkovej výške 503 123 tis. Sk, z toho s kódom zdroja 111 v objeme 44 754 tis. Sk, čo predstavovalo plnenie rozpočtu príjmov  127,5 % z upraveného rozpočtu. Plnenie príjmov s kódom zdroja 1161 bolo v objeme 225 374  tis. Sk, t.j. 413,6 % z upraveného rozpočtu a s kódom zdroja 1361 v objeme 146 524 tis. Sk , t. j. 40,8 % z upraveného rozpočtu. Výška príjmov s kódom zdroja 1316, odvíjajúca sa z prostriedkov štátneho rozpočtu z roku 2006 je v objeme 392 tis. Sk. Táto čiastka mala byť správne uvedená s kódom zdroja 111.  
V plnení príjmov boli okrem vyššie uvedených zdrojov zohľadnené aj príjmy s kódom zdroja 1162 v objeme 1 866 tis. Sk, s kódom zdroja 1362 v objeme 697 tis. Sk. Príjmy s kódom zdroja 14 boli dosiahnuté v objeme 3 842 tis. Sk, vznikli s súvislosti s financovaním projektov vyhlasovaných jednotlivými vecne príslušnými ministerstvami, o ktorých riešenie sa uchádzali organizácie v zriaďovateľskej pôsobnosti MŠ SR.
Mimorozpočtové príjmy boli plnené v celkovej výške 79 674 tis. Sk, z toho príjmy zo zahraničia       s kódom zdroja 35 boli plnené vo výške 4 500 tis. Sk a týkali sa financovania zahraničných projektov. Ostatné príjmy s kódom zdroja 70 vo výške 75 174 tis. Sk tvorili najmä príjmy z darov na základe darovacej zmluvy, sponzorské od fyzických osôb, motivačné príspevky a dotácie na školské potreby pre žiakov v hmotnej núdzi, príspevky na absolventskú prax z Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny SR, príjmy zo stravovania a za ubytovanie detí v špeciálnych základných školách.
1.2.1	Príjmy kapitoly podľa ekonomickej klasifikácie
Prehľad o schválenom rozpočte, upravenom rozpočte a plnení príjmov k 31. 12. 2007 podľa jednotlivých kategórií ekonomickej klasifikácie, vrátane prehľadu o plnení MRZ je uvedený v nasledujúcej tabuľke.
Schválený rozpočet, upravený rozpočet a plnenie príjmov kapitoly školstva k 31. 12. 2007 podľa jednotlivých okruhov organizácií a kategórií ekonomickej klasifikácie za všetky kódy zdroja (tis. Sk)

Kategória	Názov ekonomickej kategórie	Schválený rozpočet	Upravený rozpočet	Plnenie príjmov  k 31. 12. 2007
vrátane MRZ 	v tom:  MRZ 	Plnenie príjmov  k 31. 12. 2007
bez MRZ 	% plnenia príjmov (bez MRZ) k UR	
 	Príjmy kapitoly spolu	772 708	448 514	503 123	79 674	423 449	94,4	
200	Nedaňové príjmy 	35 138	35 114	83 476	29 920	53 556	152,5	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
210	Príjmy z podnikania a z vlastníctva majetku	5 936	7 019	7 303	0	7 303	104,0	
220	Administratívne poplatky a iné poplatky a platby	14 940	12 471	39 719	27 697	12 022	96,4	
230	Kapitálové príjmy	0	0	723	0	723	 	
240	Úroky z tuzemských úverov, pôžičiek, návratnej finančnej výpomoci, vkladov a ážio	28	70	548	0	548	782,8	
290	Iné nedaňové príjmy	14 234	15 553	35 183	2 223	32 960	211,9	
300	Granty a transfery	737 570	413 401	419 647	49 754	369 893	89,5	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
310	Tuzemské bežné granty a transfery	0	0	46 748	43 007	3 742	 	
320	Tuzemské kapitál. granty a transfery	0	0	2 347	2 247	100	 	
330	Zahraničné granty	0	0	4 500	4 500	0	 	
340	 Zahraničné transfery	737 570	413 401	366 052	0	366 052	88,5	
 	Vlastný úrad MŠ SR (vrátane vnútornej organizačnej jednotky - VOJ)	748 983	424 801	387 130	1 911	385 219	90,7	
200	Nedaňové príjmy 	11 413	11 401	19 312	175	19 137	167,9	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
210	Príjmy z podnikania a z vlastníctva majetku	0	0	107	0	107	 	
220	Administratívne poplatky a iné poplatky a platby	413	389	74	0	74	19,0	
230	Kapitálové príjmy	 	 	 	 	0	 	
240	Úroky z tuzemských úverov, pôžičiek, návratnej finančnej výpomoci, vkladov a ážio	 	 	 	 	0	 	
290	Iné nedaňové príjmy	11 000	11 012	19 131	175	18 956	172,1	
300	Granty a transfery	737 570	413 401	367 818	1 735	366 082	88,6	
Kategória	Názov ekonomickej kategórie	Schválený rozpočet	Upravený rozpočet	Plnenie príjmov  k 31. 12. 2007
vrátane MRZ 	v tom:  MRZ 	Plnenie príjmov  k 31. 12. 2007
bez MRZ 	% plnenia príjmov (bez MRZ) k UR	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
310	Tuzemské bežné granty a transfery	0	0	500	470	30	 	
320	Tuzemské kapitál. granty a transfery	 	 	 	 	0	 	
330	Zahraničné granty	0	0	1 265	1 265	 	 	
340	 Zahraničné transfery	737 570	413 401	366 052	0	366 052	88,5	
 	Metodicko-pedagogické centrá (MPC)	369	279	7 944	7 059	885	317,2	
200	Nedaňové príjmy 	369	279	885	0	885	317,2	
 	z toho:	 	 	 	 		 	
210	Príjmy z podnikania a z vlastníctva majetku	197	197	198	0	198	100,4	
220	Administratívne poplatky a iné poplatky a platby	172	82	20	0	20	24,4	
230	Kapitálové príjmy	0	0	622	0	622	 	
240	Úroky z tuzemských úverov, pôžičiek, návratnej finančnej výpomoci, vkladov a ážio	 	 	 	 	 	 	
290	Iné nedaňové príjmy	0	0	46	0	46	 	
300	Granty a transfery	0	0	7 059	7 059	0	 	
 	z toho:	 	 	 	 	0	 	
310	Tuzemské bežné granty a transfery	0	0	6 808	6 808	0	 	
320	Tuzemské kapitál. granty a transfery	0	0	251	251	0	 	
330	Zahraničné granty	 	 	 	 	0	 	
340	 Zahraničné transfery	 	 	 	 	0	 	
 	Školské výpočtové strediská (ŠVS)	261	204	1 819	1 536	282	138,3	
200	Nedaňové príjmy 	261	204	1 819	1 536	282	138,3	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
210	Príjmy z podnikania a z vlastníctva majetku	195	128	90	0	90	70,5	
220	Administratívne poplatky a iné poplatky a platby	2	0	0	0	0	 	
230	Kapitálové príjmy	 	 	 	 	0	 	
240	Úroky z tuzemských úverov, pôžičiek, návratnej finančnej výpomoci, vkladov a ážio	 	 	 	 	0	 	
290	Iné nedaňové príjmy	64	76	1 728	1 536	192	252,6	
300	Granty a transfery	0	0	0	0	0	 	
 	z toho:	 	 	 	 	0	 	
310	Tuzemské bežné granty a transfery	 	 	 	 	0	 	
320	Tuzemské kapitál. granty a transfery	 	 	 	 	0	 	
Kategória	Názov ekonomickej kategórie	Schválený rozpočet	Upravený rozpočet	Plnenie príjmov  k 31. 12. 2007
vrátane MRZ 	v tom:  MRZ 	Plnenie príjmov  k 31. 12. 2007
bez MRZ 	% plnenia príjmov (bez MRZ) k UR	
330	Zahraničné granty	 	 	 	 	0	 	
340	 Zahraničné transfery	 	 	 	 	0	 	
 	Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO)	1 805	1 940	15 562	9 613	5 949	306,6	
200	Nedaňové príjmy 	1 805	1 940	4 884	0	4 884	251,7	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
210	Príjmy z podnikania a z vlastníctva majetku	1 200	1 209	1 919	0	1 919	158,7	
220	Administratívne poplatky a iné poplatky a platby	335	415	296	0	296	71,3	
230	Kapitálové príjmy	 	 	 	 		 	
240	Úroky z tuzemských úverov, pôžičiek, návratnej finančnej výpomoci, vkladov a ážio	10	68	41	0	41	60,3	
290	Iné nedaňové príjmy	260	248	2 628	0	2 628	1 059,6	
300	Granty a transfery	0	0	10 678	9 613	1 065	 	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
310	Tuzemské bežné granty a transfery	0	0	7 845	6 880	965	 	
320	Tuzemské kapitál. granty a transfery	0	0	100	0	100	 	
330	Zahraničné granty	0	0	2 733	2 733	0	 	
340	 Zahraničné transfery	 	 	 	 		 	
 	Krajské školské úrady (KŠÚ)	21 290	21 290	90 668	59 554	31 114	146,1	
200	Nedaňové príjmy 	21 290	21 290	56 576	28 209	28 368	133,2	
 	z toho:	 	 	 	 	0	 	
210	Príjmy z podnikania a z vlastníctva majetku	4 344	5 485	4 989	0	4 989	91,0	
220	Administratívne poplatky a iné poplatky a platby	14 018	11 586	39 329	27 697	11 632	100,4	
230	Kapitálové príjmy	0	0	102	0	102	 	
240	Úroky z tuzemských úverov, pôžičiek, návratnej finančnej výpomoci, vkladov a ážio	18	2	507	0	507	25 350,0	
290	Iné nedaňové príjmy	2 910	4 217	11 650	512	11 138	264,1	
300	Granty a transfery	0	0	34 092	31 346	2 746	 	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
310	Tuzemské bežné granty a transfery	0	0	31 594	28 848	2 746	 	
320	Tuzemské kapitál. granty a transfery	0	0	1 996	1 996	0	 	
330	Zahraničné granty	0	0	502	502	 	 	
340	 Zahraničné transfery	 	 	 	 	 	 	

Za kapitolu MŠ SR bolo k 31. 12. 2007 plnenie príjmov v kategórii 210 – Príjmy z podnikania a    z vlastníctva majetku v celkovom objeme 7 303 tis. Sk. Všetky príjmy boli plnené s kódom zdroja 111 a ich hlavným zdrojom boli platby z  prenájmu budov, nebytových priestorov, služobných bytov, prístrojov, výpočtovej techniky a pod.
V kategórii 220 - Administratívne poplatky a iné poplatky a platby bolo dosiahnuté plnenie príjmov vrátane mimorozpočtových zdrojov k 31. 12. 2007 v objeme 39 719 tis. Sk. Bez mimorozpočtových zdrojov boli príjmy plnené s kódom zdroja 111 v objeme 12 022 tis. Sk. Mimorozpočtové zdroje v objeme 27 697 tis. Sk boli tvorené príjmami KŠÚ, a to najmä príspevkami rodičov a iných osôb na čiastočnú kompenzáciu bežných nákladov, príjmami za stravovanie a iné.  
V kategórii 230 – Kapitálové príjmy bolo plnenie príjmov k 31. 12. 2007 v objeme  723 tis. Sk, a to s kódom zdroja 111. Príjmy boli plnené predovšetkým z vyvlastnenia pozemku MPC Prešov (85,9 % z celkových príjmov tejto kategórie), ostatné príjmy boli z predaja bytu do osobného vlastníctva a predaja automobilu v KŠÚ. 
V kategórii 240 – Úroky z tuzemských úverov, pôžičiek, návratných finančných výpomocí, vkladov a ážio boli príjmy plnené v objeme 548 tis. Sk, a to s kódom zdroja 111. Najväčší objem príjmov bol tvorený KŠÚ (92,5 %), a to z úrokov účtov týchto  organizácií. Zvyšné príjmy boli dosiahnuté predovšetkým v Agentúre na podporu výskumu a vývoja z vrátených finančných prostriedkov od riešiteľov projektov, ktoré boli neoprávnene použité alebo nevyčerpané. 
V kategórii 290 – Iné nedaňové príjmy bolo plnenie príjmov vrátane mimorozpočtových zdrojov v objeme 35 183 tis. Sk. Bez mimorozpočtových zdrojov boli príjmy plnené v objeme  32 960 tis. Sk. Hlavným zdrojom príjmov s kódom zdroja 111 v objeme 24 158 tis. Sk boli najmä vratky platieb z predchádzajúcich rokov, dobropisy, refundácie nákladov za nájomné a energie z predchádzajúcich rokov, vrátené štipendiá od zahraničných študentov z predchádzajúcich rokov Domu zahraničných stykov MŠ SR do jeho zrušenia. Mimorozpočtové zdroje boli v objeme 2 223 tis. Sk.
V kategórii 310 – Tuzemské bežné granty a transfery boli dosiahnuté príjmy vrátane mimorozpočtových zdrojov vo výške 46 748 tis. Sk. Bez mimorozpočtových prostriedkov bolo plnenie  v objeme 3 742 tis. Sk, a to s kódom zdroja 14, ktoré boli dosiahnuté u KŠÚ, MLC Bratislava a vlastný úrad MŠ SR. Mimorozpočtové zdroje v objeme 43 007 tis. Sk tvorili príjmy dosiahnuté  s kódom zdroja 70          v MPC, KŠÚ a ostatných priamo riadených organizáciách. 
V kategórii 320 – Tuzemské kapitálové granty a transfery boli dosiahnuté príjmy v objeme 2 347 tis. Sk, z toho rozpočtové príjmy s kódom zdroja 14 dosiahli objem 100 tis. Sk v MLC Bratislava. Mimorozpočtové zdroje v objeme 2 247 tis. Sk boli dosiahnuté s kódom zdroja 70 v KŠÚ a MPC. 
V kategórii 330 – Zahraničné granty boli dosiahnuté k 31. 12. 2007 vo výške 4 500 tis. Sk, a to s kódom zdroja 35. Na ich plnení sa podieľal vlastný úrad MŠ SR, ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie a KŠÚ.
V kategórii 340 – Zahraničné transfery boli dosiahnuté príjmy vo výške 366 052 tis. Sk, všetko na vlastnom úrade MŠ SR v rámci VOJ s kódom zdroja 1161 v sume 221 577 tis. Sk a 1361 v sume 144 475 tis. Sk. Rozdiel v sume 47 349 medzi upraveným rozpočtom príjmov v sume 413 400 tis. Sk s kódom zdroja 1161 v sume 54 487 tis. Sk a 1361 v sume 358 913 tis. Sk k 31. 12. 2007 a plnením príjmov k 31.12.2007 predstavujú nezúčtované zálohové platby z roku 2007 znížené  o zúčtované zálohové platby v roku 2007 z predchádzajúcich rokov. 
1.2.1.1	Vlastný úrad MŠ SR
Pre vlastný úrad MŠ SR boli v schválenom rozpočte s kódom zdroja 11 rozpísané príjmy v sume 11 413 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 11 401 tis. Sk. Celkové plnenie príjmov vlastného úradu k 31.12.2007 vrátane mimorozpočtových zdrojov bolo v objeme 12 606 tis. Sk. Bez mimorozpočtových zdrojov tvorili príjmy s kódom zdroja 111 objem 10 666 tis. Sk, t.j. 93,6 % z upraveného rozpočtu. 
Najvyšším zdrojom príjmov s kódom zdroja 111 boli príjmy na položke 292 – Ostatné príjmy v sume 10 485 tis. Sk, z toho na podpoložke 292 017 – Vratky v sume 9 207 tis. Sk, a to najmä vratky nevyčerpaných prostriedkov z predchádzajúcich rokov (vrátené nevyčerpané účelové finančné prostriedky UK Bratislava, ktoré boli v roku 2005 určené na dobudovanie Antidopingového laboratória Katedry chemickej teórie liečiv 5 100 tis. Sk), refundácia zahraničných pracovných ciest z konca roka 2006, za porušenie rozpočtovej disciplíny a pod. 
Mimorozpočtové príjmy boli plnené v objeme 1 910 tis. Sk, v tom s kódom zdroja 70 bolo plnenie vo výške 645 tis. Sk a s kódom zdroja 35 bolo plnenie vo výške 1 265 tis. Sk. 
S kódom zdroja 70 v rámci hlavnej kategórie 200 – Nedaňové príjmy boli mimorozpočtové príjmy plnené v objeme 175 tis. Sk. Zdrojom plnenia príjmov boli náhrady vyplývajúce z poistenia motorových vozidiel. V hlavnej kategórii 300 – Granty a transfery dosiahli príjmy plnenie v sume 470 tis. Sk, z toho 150 tis. Sk tvoril grant Nadácie Slovenskej sporiteľne, 60 tis. Sk – Microsoft Slovakia, s.r.o, 200 tis. Sk – Slovnaft, a.s. 60 tis. Sk – Kooperatíva poisťovňa, a.s – Vienna Insurance Group. 
S kódom zdroja 35 v hlavnej kategórii 300 – Granty a transfery dosiahli príjmy sumu 1 265 tis. Sk od medzinárodnej organizácie EÚ určené na overovanie dokladov. 
S kódom zdroja 111 dosiahla plnenie príjmov aj VOJ v sume 61 tis. Sk (úroky z účtov).
S kódom zdroja 14 boli plnené príjmy v sume 30 tis. Sk, ktoré predstavovali vrátané nepoužité finančné prostriedky z kapitoly SAV určené na riešenie bilaterálnej MVTS (SR – USA).
1.2.1.2	Metodicko – pedagogické centrá (MPC)
Schválený rozpočet príjmov MPC  pre rok 2007 bol rozpísaný v objeme 369 tis. Sk s kódom zdroja 111, upravený rozpočet bol objeme 279 tis. Sk. Celkové plnenie príjmov dosiahlo v roku 2007 spolu s mimorozpočtovými prostriedkami objem 7 945 tis. Sk. Príjmy bez mimorozpočtových zdrojov predstavovali objem 885 tis. Sk , t.j. 317,2 % upraveného rozpočtu. 
Príjmy tvorili predovšetkým platby z prenájmu bytov, nebytových priestorov, strojov, prístrojov a zariadení a príjmy z dobropisov z roku 2005, 2006, z predaja vyradeného motorového vozidla, z náhrad za pokuty a penále. 
Najvyššie plnenie príjmov (bez mimorozpočtových prostriedkov) dosiahlo MPC Prešov v objeme 744 tis. Sk. Z uvedenej sumy bola čiastka 605 tis. Sk dosiahnutá v kategórii 230 za vyvlastnenie pozemku na Levočskej ulici. 
Mimorozpočtové zdroje boli dosiahnuté v objeme 7 059 tis. Sk s kódom zdroja 70 v rámci hlavnej kategórie 300 – Granty a transfery. Príjmy boli dosiahnuté v súvislosti s riešením zahraničných a domácich  projektov, napr. Leonardo, Protidrogový fond, projekty riešené s vysokými školami a pod.  
1.2.1.3	Školské výpočtové strediská (ŠVS)
Schválený rozpočet príjmov pre ŠVS bol stanovený na rok 2007 s kódom zdroja 111 v objeme 261 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 204 tis. Sk. Plnenie príjmov dosiahlo k 31. 12. 2007 spolu s mimorozpočtovými prostriedkami objem 1 819 tis. Sk. Bez mimorozpočtových zdrojov  bolo plnenie príjmov v sume 282 tis. Sk, t.j. 138,3 % z upraveného rozpočtu. Zdrojom príjmov ŠVS boli predovšetkým platby za prenájom nebytových priestorov, počítačov, pozemku, organizovanie školení v rekvalifikačných kurzoch, vrátené preplatky platieb za energie z roku 2006. 
Vysoké plnenie príjmov bolo dosiahnuté v ŠVS Liptovský Mikuláš v objeme 137 tis. Sk, t.j. 136,2 % z upraveného rozpočtu. Tieto príjmy tvorili prostriedky získané z prenájmu pozemku a nebytových priestorov a príjmov za úhradu faktúr z roku 2006 v januári 2007. 
Na plnení mimorozpočtových príjmov, ktoré boli dosiahnuté s kódom zdroja 70 v objeme 1 536 tis. Sk, sa podieľalo ŠVS Bratislava v sume 324 tis. Sk, ŠVS Michalovce v sume 245 tis. Sk a ŠVS Piešťany v sume 967 tis. Sk. Zdrojom plnenia mimorozpočtových príjmov boli príjmy z podnikateľskej činnosti, ktoré mohli ŠVS vykonávať na základe povolenej výnimky MŠ SR. Uvedené príjmy boli použité na úhradu cestovných nákladov pre športové aktivity, na školenia, odmeny pracovníkov mimo pracovného pomeru a pod. 
1.2.1.4	Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO)
Hodnotenie plnenia príjmov sa týka rozpočtových organizácií: Agentúra na podporu výskumu a vývoja (ďalej len „APVV“), Agentúra MŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ (ďalej len „APŠF“) – zriadená k 1. 1. 2007, Dom zahraničných stykov MŠ SR (ďalej len „DZS MŠ SR“)– zrušený k 30. 6. 2007, Medzinárodné laserové centrum (ďalej len  „MLC“), Národné športové centrum (ďalej len NŠC“), Slovenská pedagogická knižnica (ďalej len „SPK“), Štátny inštitút odborného vzdelávania (ďalej len ŠIOV“), Štátny pedagogický ústav (ďalej len ŠPÚ“), Štátna školská inšpekcia (ďalej len „ŠŠI“), Ústav informácií a prognóz školstva (ďalej len ÚIPŠ“).
Pre ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie bol na rok 2007 schválený rozpočet v objeme      1 805 tis. Sk,  upravený rozpočet bol v objeme 1 940 tis. Sk. Schválený a upravený rozpočet  bol rozpísaný iba s kódom zdroja 111. Plnenie príjmov vrátane mimorozpočtových zdrojov bolo v objeme 15 562 tis. Sk. Bez mimorozpočtových zdrojov boli príjmy plnené v sume 5 949 tis. Sk, t.j. 306,6 % z upraveného rozpočtu. Plnenie príjmov s kódom zdroja 111 bolo v sume 4 492 tis. Sk. t.j. 231,5 % z upraveného rozpočtu. 
Príjmy ostatných priamo riadených organizácií boli tvorené predovšetkým z preplatkov  z minulých rokov, dobropisov, prenájmu budov a  nebytových priestorov, za predaj pedagogickej tlače a vratiek štipendií zahraničných študentov z predchádzajúceho roka. 
Najvyšší podiel, t.j. 42 % na plnení rozpočtových príjmov s kódom zdroja 111, mala APVV. Dôvodom ich vysokého plnenia boli  príjmy z prenájmov a vratky neoprávnene vykazovaných a nepoužitých finančných prostriedkov od riešiteľov výskumných projektov. Vysoké príjmy vo výške 28 % boli dosiahnuté na ÚIPŠ v súvislosti s prenájmom kancelárskych priestorov pre národné kancelárie. 
V rámci OPRO boli dosiahnuté príjmy aj s kódom zdroja 14 (MLC 1 065 tis. Sk ) a s kódom zdroja 1316 (APVV 392 tis. Sk). Čiastka 392 tis. Sk bola omylom zaúčtovaná s kódom zdroja 1316. Ide o nevyčerpané a vrátené finančné prostriedky, poskytnuté v roku 2006 na riešenie úloh vedy a výskumu,  ktoré mali byť vykazované s kódom zdroja 111. 
Mimorozpočtové príjmy vykazované k 31. 12. 2007 v celkovom objeme 9 613 tis. Sk boli dosiahnuté s kódom zdroja 70 vo výške 6 880 tis. Sk a s kódom zdroja 35 vo výške 2 733 tis. Sk. Príjmy s kódom zdroja 70 boli dosiahnuté v kategórii 310 – Tuzemské granty a transfery a  boli použité na riešenie spoločných výskumných projektov, projektov v oblasti výchovy a vzdelávania a protidrogových aktivít na DZS MŠ SR, MLC, ŠPÚ a ÚIPŠ. S kódom zdroja 35 boli dosiahnuté nedaňové príjmy v kategórii 330 – Zahraničné granty v MLC, APVV a ŠIOV v súvislosti s riešením zahraničných projektov (6. rámcový program EÚ,  bilaterálna dohoda o spolupráci ESO SRN, Národné observatórium). 
1.2.1.5	Krajské školské úrady (KŠÚ)
Schválený rozpočet príjmov KŠÚ bol v roku 2007 rozpísaný s kódom zdroja 111 v celkovom objeme 21 290 tis. Sk, upravený rozpočet k 31. 12. 2007 bol v tej istej výške. Plnenie príjmov vrátane mimorozpočtových zdrojov bolo v objeme 90 668 tis. Sk. Bez mimorozpočtových zdrojov boli príjmy plnené v objeme 31 114 tis. Sk, t.j. 146,1 % upraveného rozpočtu. Príjmy s kódom zdroja 111 boli plnené v objeme 28 368 tis. Sk, t.j.  133,2 % upraveného rozpočtu. 
Príjmy KŠÚ boli tvorené najmä z prenájmu budov, kancelárskych priestorov, telocviční, vratiek preplatkov za energie z predchádzajúcich rokov, príjmov z predaja výrobkov vyrobených v rámci organizovania odbornej praxe žiakov stredných učilíšť a pod. Hlavnú časť príjmov dosiahli školy a školské zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ, minimálnou čiastkou sa na plnení príjmov podieľali aj vlastné úrady KŠÚ. 
Dôvodom vysokého plnenia príjmov KŠÚ v porovnaní s upraveným rozpočtom bolo najmä vysoké plnenie KŠÚ Nitra v objeme 3 923 tis. Sk, t.j. 417,4 % z upraveného rozpočtu a KŠÚ Trenčín v objeme 1 702 tis. Sk, t.j. 425,5 % z upraveného rozpočtu. Dosiahnuté príjmy boli najmä z preplatkov energií za rok 2006, platieb z nepriemyselného predaja (predaj výrobkov vyrobených v rámci organizovania odbornej praxe žiakov stredných odborných učilíšť, príjmov prijatých za úhradu stravy).
Mimorozpočtové príjmy boli vykazované v objeme 59 554 tis. Sk, a to s kódom zdroja 70 v objeme 59 052 tis. Sk a s kódom zdroja 35 v objeme 502 tis. Sk. Zdrojom plnenia týchto príjmov boli príspevky na úhradu stravy a na čiastočnú úhradu prevádzkových nákladov od rodičov a iných osôb, ktoré je v zmysle     § 23 zákona o rozpočtových pravidlách možné použiť ako povolené prekročenie rozpočtu, dary, motivačné príspevky a dotácie na školské potreby pre žiakov v hmotnej núdzi, príspevky na absolventskú prax z Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny SR, sponzorské od fyzických osôb a pod.
1.2.2	Prostriedky prijaté z rozpočtu Európskej únie  
Rozpočet príjmov kapitoly MŠ SR z rozpočtu EÚ na rok 2007 tvorili finančné prostriedky z nasledujúcich zdrojov:
- Európsky sociálny fond (zdroj 1161),
- Európsky sociálny fond – zdroje z predchádzajúcich rokov (zdroj 1361).
1.2.2.1  Zdroj 1161 – Európsky sociálny fond
	S kódom zdroja 1161 bol schválený rozpočet v sume 737 570 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 54 487 tis. Sk. Plnenie príjmov dosiahlo objem 225 374 tis. Sk, t.j. 413,6 % z upraveného rozpočtu. Z toho v rámci hlavnej kategórie 200 – Nedaňové príjmy bolo plnenie v sume 3 797 tis. Sk a v rámci hlavnej kategórie 300 – Granty a transfery v sume 221 577 tis. Sk. 

Príjmy s kódom zdroja 1161 boli rozpísané len pre vnútornú organizačnú jednotku (VOJ) na refundáciu uhradených oprávnených výdavkov konečných prijímateľov vo forme zúčtovania zálohových platieb alebo priebežných platieb predložených platobnou jednotkou formou súhrnných žiadostí o platbu. Schválený rozpočet príjmov bol znížený o sumu 683 083 tis. Sk (RO č. 112 v prílohe)  v súvislosti s viazaním rozpočtových prostriedkov v súlade s § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách.  

K 31.12.2007 bolo predložených platobnou jednotkou MŠ SR 22 súhrnných žiadostí o platbu za programový dokument SOP Ľudské zdroje a 23 súhrnných žiadostí o platbu za programový dokument JPD NUTS II. Bratislava cieľ 3, ktoré predstavujú celkový príjem z ESF v sume 221 577 tis. Sk.  

Zdroj 1161 –  Európsky sociálny fond, schválený rozpočet, upravený rozpočet a plnenie príjmov kapitoly školstva k 31. 12. 2007  (tis. Sk)
Kategória	Text	Schválený rozpočet	Upravený rozpočet	Plnenie príjmov 
k 31. 12. 2007 	% plnenia 
k UR	
 	Príjmy spolu	737 570	54 487	225 374	413,6	
200	Nedaňové príjmy 	0	0	3 797	 	
290	Iné nedaňové príjmy	0	0	3 797	 	
300	Granty a transfery	737 570	54 487	221 577	406,7	
340	Zahraničné transfery	737 570	54 487	221 577	406,7	

Výška dosiahnutých príjmov bola ovplyvnená objemom predložených žiadostí konečných prijímateľov/príjemcov pomoci o priebežné platby a žiadosti o zúčtovanie zálohových platieb a časovým sklzom pri ich administrácii na spracovateľskom orgáne pod riadiacim orgánom. 

	Rozdiel medzi upraveným rozpočtom a plnením príjmov k 31.12.2007 predstavovali nezúčtované zálohové platby z roku 2007 znížené o zúčtované zálohové platby v roku 2007 z predchádzajúcich rokov, ktoré účtovný systém priradil k zdroju, z ktorého bola vyplatená príslušná zálohová platba.
1.2.2.2 Zdroj 1361 – Európsky sociálny fond – zdroje z predchádzajúcich rokov
S kódom zdroja 1361 neboli v rámci schváleného rozpočtu rozpísané príjmy, upravený rozpočet k 31. 12. 2007 predstavoval objem 358 914 tis. Sk. Tieto príjmy boli rozpísané pre VOJ MŠ SR v kategórii 300 -  Granty a transfery.  Pôvodne bol stanovený rozpočet na tomto zdroji v objeme 859 388 tis. Sk, ktorý predstavoval sumu viazanú v kapitole školstva v roku 2006 v zmysle § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách a o ktorú povolilo MF SR v roku 2007 prekročenie limitu príjmov. Tento rozpočet príjmov    k 31. 12. 2007 bol znížený o sumu 500 474 tis. Sk (RO č. 112 v prílohe ) v zmysle § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách. O túto sumu zvýšilo MF SR rozpočet príjmov z prostriedkov EÚ kapitoly MŠ SR v roku 2008. 
Plnenie príjmov k 31. 12. 2007 bolo dosiahnuté na VOJ MŠ SR v celkovej výške 146 524 tis. Sk, a to v hlavnej kategórii 200 – Nedaňové príjmy v sume  2 049 tis. Sk a v hlavnej kategórii 300 – Granty a transfery v sume 144 475 tis. Sk. 

Zdroj 1361 - Európsky sociálny fond – zdroje z predchádzajúcich rokov, schválený rozpočet, upravený rozpočet a plnenie príjmov kapitoly školstva k 31. 12. 2007  (tis. Sk)
Kategória	Text	Schválený rozpočet	Upravený rozpočet	Plnenie príjmov 
k 31. 12. 2007	% plnenia 
k UR	
 	Príjmy spolu	0	358 914	146 524	40,8	
200	Nedaňové príjmy 	0	0	2 049	 	
290	Iné nedaňové príjmy	 	 	2 049	 	
300	Granty a transfery	0	358 914	144 475	40,3	
340	zahraničné transfery	0	358  914	144 475	40,3	
	
Výška dosiahnutých príjmov bola ovplyvnená objemom predložených žiadostí konečných prijímateľov/príjemcov pomoci o priebežné platby a žiadostí o zúčtovanie zálohových platieb a časovým sklzom pri ich administrácii na sprostredkovateľským orgánom pod riadiacim orgánom. 
1.3  Výdavky kapitoly 
Rozpočet výdavkov kapitoly MŠ SR na rok 2007 tvorili finančné prostriedky z nasledujúcich zdrojov:
- rozpočtové prostriedky kapitoly (zdroj 111),
- Európsky sociálny fond (zdroj 1161),
- spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu (zdroj 1162), 
- Európsky sociálny fond – zdroje z predchádzajúcich rokov (zdroj 1361),
- spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu (zdroj 1362), 
- Európsky fond regionálneho rozvoja (zdroj 1151),
- vládne úvery – spolufinancovanie k prostriedkom EÚ (zdroj 11C5),
- Európsky fond regionálneho rozvoja – zdroje z predchádzajúcich rokov (zdroj 1351),
- spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu - zdroje z predchádzajúcich rokov (zdroj 1352),
- 11C3 – Svetová banka,
- 13C3 – Svetová banka – zdroje z predchádzajúcich rokov,
- zo štátneho rozpočtu – zdroje z roku 2005 (zdroj 1315),
- zo štátneho rozpočtu – zdroje z roku 2006 (zdroj 1316),
- zdroje z ostatných rozpočtových kapitol (zdroj 14).
Mimorozpočtové zdroje, ktoré boli súčasťou čerpania výdavkov boli tvorené z nasledujúcich zdrojov:
- iné zdroje zo zahraničia (zdroj 35),
- iné zdroje (zdroj 70).
             V roku 2007 bol pre kapitolu školstva rozpísaný ako záväzný ukazovateľ štátneho rozpočtu schválený rozpočet výdavkov v objeme 51 360 826 tis. Sk. Upravený rozpočet kapitoly bol 50 190 105 tis. Sk a čerpanie k 31.12.2007 v sume 50 114 595 tis. Sk, t.j. 99,8 % z upraveného rozpočtu. (V čerpaní výdavkov  za kapitolu ako i pri jednotlivých okruhoch organizácií sú uvádzané výdavky bez mimorozpočtových zdrojov.) Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 75 244 tis. Sk. 
S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet v sume 50 245 704 tis. Sk, upravený rozpočet v sume 49 432 529 tis. Sk a čerpanie k 31.12.2007 bolo v sume 49 404 073 tis. Sk, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu. 
 S kódom zdroja 1161 bol schválený rozpočet v sume 737 570 tis. Sk, upravený rozpočet v sume 60 895 tis. Sk a čerpanie bolo v sume 60 660 tis. Sk, t.j. 99,6 % z upraveného rozpočtu.
 S kódom zdroja 1162 bol schválený rozpočet v sume 349 522 tis. Sk, upravený rozpočet v sume 28 049 tis. Sk a čerpanie bolo v sume 27 915 tis. Sk, t.j. 99,5 % z upraveného rozpočtu. 
 S kódom zdroja 11C3 boli v schválenom i upravenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky na projekt Svetovej banky v objeme 28 000 tis. Sk. Čerpanie týchto prostriedkov bolo vo výške 3 604 tis. Sk, t.j.  12,9 % upraveného rozpočtu. Dôvodom nízkeho čerpania týchto finančných prostriedkov bola skutočnosť, že väčšina aktivít začatých v roku 2007 bude pokračovať v roku 2008, čo sa prejaví v čerpaní za rok 2008. 
S kódom zdroja 13C3 v kapitole MŠ SR boli rozpísané finančné prostriedky v sume 24 236 tis. Sk. Ide o nevyčerpané prostriedky na projekt Svetovej banky z roku 2006 vo výške 24 236 tis. Sk. Tieto prostriedky k 31. 12. 2007 čerpané neboli. 
S kódom zdroja 1151 boli finančné prostriedky iba v upravenom rozpočte v sume 42 934 tis. Sk, čerpanie bolo v sume 42 934 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli čerpané na internetizáciu vyučovacieho procesu na základných a stredných školách, a to na nákup výpočtovej a telekomunikačnej techniky.
S kódom zdroja 11C5 boli finančné prostriedky iba v upravenom rozpočte v sume 14 311 tis. Sk, čerpanie bolo v sume 42 934 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli čerpané na internetizáciu vyučovacieho procesu na základných a stredných školách, a to na nákup výpočtovej  techniky.
S kódom zdroja 1361 schválený rozpočet nebol rozpísaný, upravený rozpočet bol v sume 358 881 tis. Sk. Čerpanie k 31.12.2007 bolo v sume 358 716 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu S kódom zdroja 1362 bol upravený rozpočet v sume 168 200 tis. Sk a čerpanie v sume 168 139 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Celkový objem upraveného rozpočtu s kódmi zdrojov 1361 a 1362 bol ovplyvnený výškou finančných prostriedkov nevyčerpaných v roku 2006 a presunutých na použitie do roku 2007 ako i viazaním nevyčerpaných finančných prostriedkov v roku 2007 s možnosťou ich použitia v roku 2008. 
V roku 2007 boli rozpočtové výdavky s kódom zdroja 1351 a 1352, ktoré predstavovali nevyčerpané prostriedky na projekty z Európskeho fondu regionálneho rozvoja a spolufinancovania z roku 2006, a to v celkovej výške 452 tis. Sk, z toho s kódom zdroja 1351 v objeme 344 tis. Sk a s kódom zdroja 1352 v objeme 108 tis. Sk. Išlo o prostriedky z roku 2006 určené na pokračovanie projektu „BAWNET – Bratislava Wien Network“ v MPC Bratislava – Ševčenkova. Finančné prostriedky boli k 31.12.2007 vyčerpané v plnej výške. 
S kódom zdroja 1315 - zo štátneho rozpočtu z roku 2005 boli rozpísané kapitálové výdavky, viazané v roku 2005 v zmysle § 8 ods. 6 a § 17 zákona o rozpočtových pravidlách a na základe rozpočtového opatrenia MF SR uvoľnené na použitie v roku 2007 vo výške 38 tis. Sk. Tieto finančné prostriedky neboli    k 31. 12. 2007 vyčerpané, stali sa príjmom štátneho rozpočtu.  S kódom zdroja  1316 – zo štátneho rozpočtu z roku 2006 bol upravený rozpočet v objeme 31 343 tis. Sk. Ide o kapitálové výdavky viazané v roku 2006 a uvoľnené na použitie v roku 2007. Čerpanie týchto výdavkov bolo vo výške 29 743 tis. Sk, t.j.  94,9 % z upraveného rozpočtu. 
V čerpaní výdavkov k 31. 12. 2007 sú okrem vyššie uvedených zdrojov zohľadnené aj finančné prostriedky s kódom zdroja 14 – zdroje z ostatných rozpočtových kapitol a mimorozpočtové zdroje. Čerpanie výdavkov s kódom zdroja 14 bolo vo výške 3 811 tis. Sk. Výdavky boli určené pre žiakov špeciálnych základných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ na vyplácanie príspevkov na školské potreby a motivačné príspevky, ako i na financovanie projektov zameraných na riešenie úloh v oblasti výskumu a vývoja (MLC).
V rámci mimorozpočtových zdrojov bolo čerpanie s kódom zdroja 35 - iné zdroje zo zahraničia a s kódom zdroja 70 – iné mimorozpočtové zdroje v celkovej sume 75 244 tis. Sk, z toho finančné prostriedky s kódom zdroja 35 boli čerpané v objeme 4 500 tis. Sk na riešenie zahraničných výskumných a vzdelávacích projektov (napr. projekty APVV, KŠÚ). Prostriedky s kódom zdroja 70 čerpané vo výške 70 744 tis. Sk boli prijaté na základe darovacej zmluvy od fyzických, právnických osôb alebo vo forme grantov a transferov, príspevky na úhradu stravy na čiastočnú úhradu prevádzkových nákladov škôl a školských zariadení od rodičov a iných osôb, ktoré je v zmysle § 23 zákona č. 523/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách verejnej správy a o zmene a doplnení niektorých zákonov možné použiť ako povolené prekročenie limitu výdavkov a pod. 
Prehľad o výške schváleného rozpočtu, upraveného rozpočtu a čerpania výdavkov k 31. 12. 2007 podľa jednotlivých kódov zdroja a hlavných ekonomických kategórií je uvedený v tabuľke na str. 23.  Ďalšie tabuľky týkajúce sa čerpania výdavkov podľa jednotlivých organizácií, ekonomickej klasifikácie a kódov zdroja  sú obsahom prílohy (tabuľky č. 13 – 17).

Schválený rozpočet, upravený rozpočet a čerpanie výdavkov kapitoly školstva k 31. 12. 2007 podľa jednotlivých kódov zdroja (tis. Sk)
	
Kategória	Text	Schválený rozpočet	Upravený rozpočet	Čerpanie výdavkov 
k 31. 12. 2007
vrátane MRZ 	% čerpania výdavkov
k upravenému rozpočtu 	
		Bežné výdavky	Kapitálové výdavky	Spolu	Bežné výdavky	Kapitálové výdavky	Spolu	Bežné výdavky	Kapitálové výdavky	Spolu	Bežné výdavky	Kapitálové výdavky	Spolu	
111	Rozpočtové prostriedky kapitol	47 778 563	2 467 141	50 245 704	47 462 797	1 969 732	49 432 529	47 434 428	1 969 645	49 404 073	99,9	100,0	99,9	
1151	EFRR (prostriedky EÚ)	0	0	0	0	42 934	42 934	0	42 934	42 934	 	100,0	100,0	
1152	Spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu 	0	0	0	236	0	236	236	0	236	100,0	 	100,0	
1161	ESF(prostriedky EÚ)	736 344	1 226	737 570	60 895	0	60 895	60 660	0	60 660	99,6	 	99,6	
1162	Spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu 	349 143	409	349 552	28 049	0	28 049	27 915	0	27 915	99,5	 	99,5	
11C3	Svetová banka	27 000	1 000	28 000	28 000	0	28 000	3 604	0	3 604	12,9	 	12,9	
11C5	Vládne úvery (spolufinancovanie EÚ)	0	0	0	0	14 311	14 311	0	14 311	14 311	 	100,0	100,0	
1315	Prostriedky zo  ŠR z r.2005	0	0	0	0	38	38	0	0	0	 	0,0	0,0	
1316	Prostriedky zo  ŠR - zdroje z r.2006	0	0	0	0	31 343	31 343	0	29 743	29 743	 	94,9	94,9	
1351	EFRR (prostriedky EÚ) - zdroje z r. 2006 	0	0	0	344	0	344	344	0	344	100,0	 	100,0	
1352	Spolufinancovanie zo ŠR	0	0	0	108	0	108	108	0	108	100,0	 	100,0	
1361	ESF (prostriedky EÚ) zdroje z r. 2007	0	0	0	358 624	257	358 881	358 459	257	358 716	100,0	100,0	100,0	
1362	Spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu 	0	0	0	168 115	86	168 200	168 053	86	168 139	100,0	100,0	100,0	
13C3	Svetová banka zdroje z 2006	0	0	0	24 236	0	24 236	0	0	0	0,0	 	0,0	
14	Zdroje z ostatných rozpočtových  kapitol	0	0	0	0	0	0	3 712	99	3 811	 	 	 	
Prostriedky štátneho rozpočtu	48 891 050	2 469 776	51 360 826	48 131 404	2 058 702	50 190 105	48 057 521	2 057 075	50 114 595	99,8	99,9	99,8	
35	Ine zdroje zo zahraničia (napr. NATO)	0	0	0	0	0	0	4 300	200	4 500	 	 	 	
72	Prekročenie rozpočtového limitu výdavkov	0	0	0	0	0	0	67 160	3 584	70 744	 	 	 	
Mimorozpočtové prostriedky (MRZ)	0	0	0	0	0	0	71 460	3 784	75 244	 	 	 	
Kapitola MŠ SR spolu	48 891 050	2 469 776	51 360 826	48 131 404	2 058 702	50 190 105	48 128 980	2 060 859	50 189 839	100,0	100,1	100,0	
Pozn. EFRR – Európsky fond regionálneho rozvoja
           ESF – Európsky sociálny fond	

1.3.1. Výdavky kapitoly podľa ekonomickej klasifikácie
Schválený rozpočet, upravený rozpočet a čerpanie kapitoly školstva k 31. 12. 2007 podľa jednotlivých okruhov organizácií a kategórií ekonomickej klasifikácie za všetky kódy zdroja (tis. Sk)

Kategória	Názov ekonomickej kategórie	Schválený rozpočet	Upravený rozpočet	Čerpanie výdavkov
k 31. 12. 2007
vrátane MRZ 	v tom: MRZ	Čerpanie výdavkov  
k 31. 12. 2007
bez MRZ 	% čerpania výdavkov bez MRZ k UR	
 	Výdavky kapitoly spolu	51 360 826	50 190 105	50 189 839	75 244	50 114 595	99,8	
600	Bežné výdavky	48 891 050	48 131 404	48 128 980	71 460	48 057 520	99,8	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
610	Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV	2 664 912	2 718 122	2 720 757	2 942	2 717 815	100,0	
620	Poistné a príspevok do poistných fondov	931 564	928 967	929 761	1 020	928 741	100,0	
630	Tovary a služby	3 405 476	1 880 081	1 884 923	60 772	1 824 151	97,0	
640	Bežné transfery	41 889 098	42 604 234	42 593 540	6 726	42 586 813	100,0	
700	Kapitálové výdavky 	2 469 776	2 058 702	2 060 859	3 784	2 057 075	99,9	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
710	Obstarávanie kapitálových aktív	315 136	335 939	338 148	3 784	334 364	99,5	
720	Kapitálové transfery	2 154 640	1 722 763	1 722 710	0	1 722 710	100,0	
 	Vlastný úrad MŠ SR (vrátane vnútornej organizačnej jednotky - VOJ) 	17 273 697	15 497 659	15 428 055	1 735	15 426 320	99,5	
600	Bežné výdavky	14 864 671	13 955 209	13 885 605	1 735	13 883 870	99,5	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
610	Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV	192 635	193 870	193 868	0	193 868	100,0	
620	Poistné a príspevok do poistných fondov	67 396	62 149	62 144	0	62 144	100,0	
630	Tovary a služby	1 466 560	696 124	639 621	1 735	637 886	91,6	
640	Bežné transfery	13 138 080	13 003 066	12 989 972	0	12 989 972	99,9	
700	Kapitálové výdavky	2 409 026	1 542 451	1 542 450	0	1 542 450	100,0	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
710	Obstarávanie kapitálových aktív	254 386	127 524	127 523	0	127 523	100,0	
720	Kapitálové transfery	2 154 640	1 414 927	1 414 927	0	1 414 927	100,0	
 	Metodicko-pedagogické centrá (MPC)	116 899	174 977	180 425	7 059	173 365	99,1	
600	Bežné výdavky	98 899	154 557	161 314	6 769	154 546	100,0	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
610	Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV Mzdy, platy a ostatné osobné OOV	49 307	50 689	51 377	688	50 689	100,0	
620	Poistné a príspevok do poistných fondov	17 233	17 527	17 755	260	17 495	99,8	
630	Tovary a služby	32 304	84 151	90 001	5 821	84 181	100,0	
640	Bežné transfery	55	2 190	2 181	0	2 181	99,6	
700	Kapitálové výdavky	18 000	20 420	19 110	291	18 819	92,2	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
710	Obstarávanie kapitálových aktív	18 000	20 420	19 110	291	18 819	92,2	
Kategória	Názov ekonomickej kategórie	Schválený rozpočet	Upravený rozpočet	Čerpanie výdavkov
k 31. 12. 2007
vrátane MRZ 	v tom: MRZ	Čerpanie výdavkov  
k 31. 12. 2007
bez MRZ 	% čerpania výdavkov bez MRZ k UR	
720	Kapitálové transfery	0 	0 	0 	0 	0	 	
 	Školské výpočtové strediská (ŠVS)	37 702	38 555	39 951	1 399	38 552	100,0	
600	Bežné výdavky	35 302	36 155	36 512	360	36 152	100,0	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
610	Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV	18 309	18 700	18 700	0	18 700	100,0	
620	Poistné a príspevok do poistných fondov	6 398	6 664	6 665	0	6 665	100,0	
630	Tovary a služby	10 595	8 447	8 789	345	8 444	100,0	
640	Bežné transfery	0	2 344	2 358	15	2 344	100,0	
700	Kapitálové výdavky	2 400	2 400	3 439	1 040	2 400	100,0	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
710	Obstarávanie kapitálových aktív	2 400	2 400	3 439	1 040	2 400	100,0	
720	Kapitálové transfery	 	 	 	 	0	 	
 	Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO)	1 756 635	1 464 592	1 473 969	7 667	1 466 302	100,1	
600	Bežné výdavky	1 728 285	1 367 158	1 376 318	7 467	1 368 852	100,1	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
610	Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV 	231 101	231 377	231 598	304	231 294	100,0	
620	Poistné a príspevok do poistných fondov	80 771	70 554	70 785	112	70 674	100,2	
630	Tovary a služby	1 275 792	349 815	357 562	7 051	350 511	100,2	
640	Bežné transfery	140 621	715 412	716 374	0	716 374	100,1	
700	Kapitálové výdavky	28 350	97 434	97 650	200	97 450	100,0	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
710	Obstarávanie kapitálových aktív	28 350	54 157	54 420	200	54 219	100,1	
720	Kapitálové transfery	0	43 277	43 231	0	43 231	99,9	
 	Krajské školské úrady (KŠÚ)	32 175 893	33 014 321	33 067 440	57 383	33 010 057	100,0	
600	Bežné výdavky	32 163 893	32 618 324	32 669 231	55 130	32 614 101	100,0	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
610	Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV 	2 173 560	2 223 486	2 225 214	1 950	2 223 264	100,0	
620	Poistné a príspevok do poistných fondov	759 766	772 072	772 413	649	771 764	100,0	
630	Tovary a služby	620 225	741 544	788 950	45 820	743 131	100,2	
640	Bežné transfery	28 610 342	28 881 222	28 882 654	6 712	28 875 943	100,0	
700	Kapitálové výdavky	12 000	395 997	398 209	2 253	395 956	100,0	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	
710	Obstarávanie kapitálových aktív	12 000	131 438	133 656	2 253	131 403	100,0	
720	Kapitálové transfery	0	264 559	264 553	0	264 553	100,0	

Výdavky kapitoly podľa ekonomickej klasifikácie bez mimorozpočtových zdrojov, kód zdroja 111- Rozpočtové prostriedky kapitoly 
                                                                                                                                                   (v tis. Sk)
Kategória	Schválený rozpočet	Upravený rozpočet	
Čerpanie
k 31.12.
2007 
	% čerpania k UR	
610 Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV	2 664 912	2 690 880	2 690 668	100,0	
620 Poistné a príspevok do poisťovní	931 564	919 772	919 566	100,0	
630 Tovary a služby	2 778 314	1 715 680	1 705 543	99,4	
640 Bežné transfery 	41 403 773	42 136 466	42 118 652	100,0	
600 Bežné výdavky	47 778 563	47 462 797	47 434 428	99,9	
710 Obstarávanie kapit. aktív	312 501	249 269	249 234	100,0	
720 Kapitálové transfery	2 154 640	1 720 463	1 720 410	100,0	
700 Kapitálové výdavky	2 467 141	1 969 732	1 969 645	100,0	
VÝDAVKY KAPITOLY CELKOM	50 245 704	49 432 529	49 404 073	99,9	
1.3.1.1  Hlavná kategória 600 – Bežné výdavky
	Schválený rozpočet bežných výdavkov kapitoly bol v sume 48 891 050 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 48 131 404 tis. Sk. Čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v sume 48 057 520 tis. Sk, t.j. 99,8 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové prostriedky boli čerpané v roku 2007 vo výške 71 460 tis. Sk. 
	S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet na rok 2007 v objeme 47 778 563 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 47 462 797 tis. Sk. Čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v sume 47 434 428 tis. Sk, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu.
	S kódom zdroja 1161 – Európsky sociálny fond bol schválený rozpočet v sume 736 344 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 60 895 tis. Sk a čerpanie bolo v sume 60 660 tis. Sk, t.j. 99,6 % z upraveného rozpočtu.
	S kódom zdroja 1162 – Spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu bol schválený rozpočet v sume 349 143 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 28 049 tis. Sk a čerpanie bolo v sume 27 915 tis. Sk, t.j. 99,5 % z upraveného rozpočtu.
1.3.1.1.1 Kategória 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV 
Na rok 2007 bol pre kapitolu MŠ SR schválený objem prostriedkov v kategórii 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV vo výške 2 664 912 tis. Sk. Uznesením vlády č. 856/2006 bol stanovený počet zamestnancov rozpočtových organizácií na 12 361 osôb, z toho počet zamestnancov ústredného orgánu 426 osôb a súčasne bol na zamestnancov ústredného orgánu rozpočtovaný limit miezd, platov, služobných príjmov a OOV vo výške  115 815 tis. Sk. 

Po rozpočtových opatreniach Ministerstva financií SR bol upravený rozpočet kapitoly MŠ SR v tejto kategórii na sumu 2 718 122 tis. Sk pre 12 223 osôb. V kategórii 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV boli rozpočtované finančné prostriedky na odmeňovanie zamestnancov rozpočtových organizácií regionálneho školstva v pôsobnosti krajských školských úradov (špeciálne školy a zariadenia) vo výške          2  117 458 tis. Sk.

Upravený rozpočet kapitoly na rok 2007 tvorili finančné prostriedky z nasledovných zdrojov, a to:
- rozpočtové prostriedky kapitoly (kód zdroja 111) vo výške 2 690 880 tis. Sk, z toho v regionálnom školstve 2 116 838 tis. Sk;
- prostriedky ESF - Európsky sociálny fond (kód zdroja 1161, 1361) vo výške 19 251 tis. Sk, z toho v regionálnom školstve 405 tis. Sk;
- spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu (kód zdroja 1162, 1362) vo výške 7 991 tis. Sk, z toho v regionálnom školstve 215 tis. Sk.

Kapitole MŠ SR vyplynula povinnosť z plnenia uznesenia vlády č. 856/2006 k návrhu rozpočtu verejnej správy na roky 2007 až 2009 zabezpečiť 20 % zníženie plánovaného počtu zamestnancov v štátnych rozpočtových organizáciách a v príspevkových organizáciách, čo predstavovalo zníženie 370 pracovných miest. Východiskom pre zníženie počtu zamestnancov bolo 1 849 osôb, t.j. počet zamestnancov zo schváleného rozpočtu 2007 znížený o pracovné miesta, na ktoré sa racionalizácia nevzťahovala, t.j. na zamestnancov regionálneho školstva, učiteľov a lektorov slovenského jazyka v zahraničí, zamestnancov Štátnej školskej inšpekcie, Agentúry MŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúry na podporu výskumu a vývoja a na implementačné kapacity MŠ SR. K 31.12.2007 bolo zrušených 357 pracovných miest, z toho 31 pracovných miest v aparáte Ministerstva školstva SR. Ďalších 8 plánovaných pracovných miest nebolo zrušených, ale boli delimitované zo zrušenej rozpočtovej organizácie Domu zahraničných stykov do aparátu Ministerstva školstva SR a 5 pracovných miest v aparáte Ministerstva školstva SR bolo zrušených v 1. štvrťroku 2008.

Zníženie počtu zamestnancov ovplyvnilo čerpanie rozpočtu roku 2007. Organizácie  vyplatili finančné prostriedky vo výške 16 298 202 Sk, a to na tieto výdavky:
- odstupné 11 686 675 Sk,
- odchodné 3 384 109 Sk,
- náhrady za nevyčerpanú dovolenku 1 013 688 Sk,
- plnenia vyplývajúce zo skončenia štátnozamestnaneckého pomeru odvolaním 68 220 Sk,
- odmeny  pri  prvom  skončení  štátnej služby  po  nadobudnutí  nároku  na  starobný dôchodok               145 510 Sk.   

V nadväznosti na uznesenie vlády č. 328/2005 k využitiu limitovanej technickej asistencie na refundáciu oprávnených výdavkov a použitie refundovaných prostriedkov boli v priebehu roka 2007 zrefundované mzdové prostriedky vo výške 24 166 tis. Sk, z toho na platy štátnych zamestnancov mzdové prostriedky vo výške 24 034 tis. Sk. 

Na projekt INFOVEK boli vyčlenené mzdové prostriedky vo výške 1 310 tis. Sk. Z uvedeného objemu mzdových prostriedkov bolo vyplatených 1 288 tis. Sk. Tieto prostriedky boli na 98,3% vyčerpané na tento účel.

Podľa výkazov o čerpaní prostriedkov podľa účtovných výkazov sa použili prostriedky na mzdy, platy, služobné príjmy a OOV vrátane mimorozpočtových zdrojov vo výške 2 720 757 tis. Sk, t.j. 100,1 % z upraveného rozpočtu. V roku 2007 bolo použitých 2 942 tis. Sk z mimorozpočtových zdrojov, a to zo zahraničných zdrojov 304 tis. Sk, z darov a prostriedkov prijatých od právnických a fyzických osôb 2 638 tis. Sk.

Čerpanie miezd, platov, služobných príjmov a OOV zo štátneho rozpočtu bez mimorozpočtových prostriedkov bolo vo výške 2 717 815 tis. Sk, t.j. 100 % z upraveného rozpočtu. Rozdiel medzi upraveným rozpočtom a čerpanými prostriedkami boli nepoužité mzdové prostriedky vo výške 307 tis. Sk. 

Ďalšie ukazovatele zamestnanosti boli súčasťou štatistických výkazov, v ktorých bolo vykázané čerpanie mzdových výdavkov vrátane mimorozpočtových zdrojov v roku 2007 vo výške 2 720 674 tis. Sk, t.j. 100,1 % z upraveného rozpočtu. Z tohto objemu boli čerpané mzdové výdavky  v regionálnom školstve v pôsobnosti krajských školských úradov vo výške 2 119 242 tis. Sk. V porovnaní s minulým rokom bolo čerpanie mzdových prostriedkov vyššie o 175 696 tis. Sk, z toho v regionálnom školstve v pôsobnosti KŠÚ bolo čerpanie mzdových prostriedkov vyššie o 121 505 tis. Sk.

Čerpanie miezd, platov, služobných príjmov a OOV zo štátneho rozpočtu bez mimorozpočtových prostriedkov bolo vo výške 2 717 742 tis. Sk, t.j. 100 % z upraveného rozpočtu, pričom v rámci týchto prostriedkov bolo v regionálnom školstve v pôsobnosti krajských školských úradov použitých 2 117 286 tis. Sk. Z tohto objemu bolo vyplatených 1 432 tis. Sk na ostatné osobné vyrovnania a náhrady za pracovnú pohotovosť vo výške 391 tis. Sk.

Rozdiel medzi štatistickými výkazmi  a výkazmi o čerpaní prostriedkov podľa účtovných výkazov vrátane mimorozpočtových prostriedkov bol -83 tis. Sk, ktorý tvorili:
- 119 tis. Sk mzdy Štátneho inštitútu odborného vzdelávania za december 2006 vyplatené z rozpočtových prostriedkov roku 2007,
+ 52 tis. Sk nesprávne zaúčtované mzdy v regionálnom školstve a preplatkov zo zdravotného poistenia,
- 18 tis. Sk zaúčtované mzdy z mimorozpočtových prostriedkov, ktoré neboli štatisticky vykazované,
+ 2 tis. Sk rozdiel zo zaokrúhľovania.

Priemerný evidenčný prepočítaný počet zamestnancov za rok 2007 platených z prostriedkov štátneho rozpočtu bol 11 515 osôb, z toho 809 štátnych zamestnancov. Z uvedeného počtu bolo platených 9 806 osôb v rozpočtových organizáciách regionálneho školstva. Z mimorozpočtových zdrojov bolo platených ďalších 21 zamestnancov. V kapitole MŠ SR vrátane regionálneho školstva bolo v roku 2007 z prostriedkov v kategórii 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV platených celkom 11 536 osôb, z toho v rozpočtových organizáciách regionálneho školstva v pôsobnosti KŠÚ (špeciálne školy a zariadenia) bolo platených 9 823 osôb. V porovnaní s rokom 2006 klesol počet zamestnancov o 277 osôb, pričom počet zamestnancov v regionálnom školstve v pôsobnosti KŠÚ klesol o 272 osôb v nadväznosti na pokles počtu detí v školách.

Priemerný plat zamestnancov v roku 2007 vrátane regionálneho školstva dosiahol výšku              19 640 Sk a bez mimorozpočtových prostriedkov 19 655 Sk. Oproti minulému roku vzrástol  o 1 697 Sk, t.j. o 9,5 %. Priemerný mesačný plat štátneho zamestnanca bol 31 515 Sk, čo oproti roku 2006 predstavovalo nárast o 2 828 Sk, t.j. o 9,9 %. 

Priemerný mesačný plat zamestnanca, ktorý bol odmeňovaný podľa iných predpisov ako zákona o štátnej službe, dosiahol výšku 18 745 Sk, čo oproti roku 2006 predstavovalo nárast  o 1 564 Sk, t.j. o 9,1 %. V rámci tejto skupiny zamestnancov bol priemerný mesačný plat zamestnanca v regionálnom školstve v pôsobnosti KŠÚ vo výške 17 976 Sk, čo oproti roku 2006 predstavovalo nárast o  1 487 Sk, t.j. o 9 %. Priemerný mesačný plat učiteľa v špeciálnej škole, resp. v školskom zariadení bol 20 297 Sk, čo oproti roku 2006 predstavovalo nárast o 1 629 Sk, t.j. o 8,7 %. 

V kapitole MŠ SR boli financované mzdy 41 učiteľov a lektorov slovenského jazyka pôsobiacich v zahraničí, a to do 30.6.2007 prostredníctvom priamo riadenej rozpočtovej organizácie Domu zahraničných stykov MŠ SR a od 1.7.2007 po delimitácii úloh a zamestnancov z tejto zrušenej rozpočtovej organizácie boli títo učitelia a lektori zaradení medzi zamestnancov vlastného úradu MŠ SR. Ich priemerný plat v roku 2007 bol 112 758 Sk, ktorý v porovnaní s minulým rokom klesol o 15 012 Sk, t.j. o 11,7% z dôvodu úpravy ich zaradenia do platových tried podľa vykonávaných pracovných činností a úpravy platových koeficientov od 1.7.2007. Plat lektorov a učiteľov sa skladal z korunovej časti, ktorá predstavovala 40 % z celkovej priznanej mzdy podľa zaradenia a praxe a z valutovej časti, ktorá bola 60 %. Táto časť mzdy sa prepočítala príslušným platovým koeficientom záväzne určeným Ministerstvom zahraničných vecí SR podľa podmienok jednotlivých krajín a tvorila valutovú časť platu. Platové koeficienty boli aktualizované podľa metodiky MZV SR na základe životných podmienok v jednotlivých krajinách.

Objem finančných prostriedkov vyplatených na odmeny za práce podľa dohôd uzatvorených mimo pracovného pomeru bol 105 999 tis. Sk, z toho v rozpočtových organizáciách regionálneho školstva v pôsobnosti krajských školských úradov (špeciálne školy a zariadenia) bol 21 822 tis. Sk.

1.3.1.1.2 Kategória 620 – Poistné a príspevok do poisťovní
Schválený rozpočet na rok 2007 bol vo výške 931 564 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme     928 967 tis. Sk, čerpanie vo výške 928 741 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje v tejto kategórii boli k 31. 12. 2007 čerpané vo výške 1 020 tis. Sk. 
S kódom zdroja 111  bol schválený rozpočet vo výške 931 564 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 919 772 tis. Sk. Skutočné čerpanie dosiahlo objem 919 566 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
S kódom zdroja 1161 a 1162 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky. Upravený rozpočet s kódom zdroja 1161 predstavoval výšku 2 598 tis. Sk a čerpanie bolo v sume 2 578 tis. Sk, t.j.  99,2 % z upraveného rozpočtu. Upravený rozpočet s kódom zdroja 1162 bol v objeme 1 338 tis. Sk, čerpanie bolo v sume 1 332 tis. Sk, t.j. 99,5 % z upraveného rozpočtu. 
Čerpanie finančných prostriedkov v tejto kategórii v organizáciách v zriaďovateľskej pôsobnosti MŠ SR bolo závislé od aktuálneho stavu zamestnancov poistených v jednotlivých poisťovniach a od čerpania mzdových prostriedkov k 31. 12. 2007.
1.3.1.1.3 Kategória 630 – Tovary a služby
V kategórii 630 – Tovary a služby bol schválený rozpočet vo výške 3 405 476 tis. Sk, upravený rozpočet v objeme 1 880 081 tis. Sk. Čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v sume 1 824 151 tis. Sk, t.j. 97 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 60 772 tis. Sk.
S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet v objeme 2 778 314 tis. Sk, upravený rozpočet bol         v objeme 1 715 680 tis. Sk. Čerpanie výdavkov k 31. 12. 2007 bolo v sume 1 705 543 tis. Sk, t.j.  99,4 % z upraveného rozpočtu.
Najvýraznejšie zníženie upraveného rozpočtu oproti schválenému rozpočtu s kódom zdroja 111 v rámci kategórie 630 – Tovary a služby bolo vykonané v okruhu priamo riadených rozpočtových organizácií. Zdôvodnenie je obsahom časti 1.3.1.3.4 Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie, kategória 630 – Tovary a služby. 
S kódom zdroja 1161 bol schválený rozpočet v objeme 403 394 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 9 658 tis. Sk. Čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v sume  9 501 tis. Sk, t.j. 98,4 % z upraveného rozpočtu.
S kódom zdroja 1162 bol schválený rozpočet v objeme 196 768 tis. Sk. Upravený rozpočet bol v objeme 4 879 tis. Sk. Čerpanie bolo v sume 4 794 tis. Sk, t.j. 98,3 % z upraveného rozpočtu.
Dôvodom zníženie upraveného rozpočtu s kódmi zdroja 1161 a 1162 bolo viazanie finančných prostriedkov v zmysle § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách (RO č. 112 v prílohe). MF SR v roku 2008 o sumu viazania prostriedkov povolilo prekročenie limitu výdavkov kapitole školstva.
1.3.1.1.4 Kategória 640 – Bežné transfery
Pre rok 2007 bol schválený rozpočet v kategórii 640 – Bežné transfery vo výške 41 889 098 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 42 604 234 tis. Sk, čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v sume 42 586 813 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 6 726 tis. Sk.
S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet vo výške 41 403 773 tis. Sk, k 31. 12. 2007 bol upravený na objem 42 136 466 tis. Sk. Čerpanie výdavkov predstavovalo sumu  42 118 652 tis. Sk, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu. 
Najvýraznejšie zvýšenie rozpočtu bolo vykonané na vlastnom úrade MŠ SR  z dôvodu presunu finančných prostriedkov na projekty vedy a výskumu na verejné vysoké školy a podnikateľské subjekty z APVV z kategórie 630 – Tovary a služby. Podrobnejšie zdôvodnenie úprav rozpočtu v tejto kategórii je obsahom časti 1.3.1.3.1 Vlastný úrad MŠ SR a 1.3.1.3.4 Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie. 
S kódom zdroja 1161 bol schválený rozpočet v objeme 332 950 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 37 697 tis. Sk. S kódom zdroja 1162 bol schválený rozpočet v objeme 152 375 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 16 696 tis. Sk. Čerpanie na oboch zdrojoch bolo v plnej výške, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
Dôvodom zníženie upraveného rozpočtu s kódmi zdroja 1161 a 1162 bolo viazanie finančných prostriedkov v zmysle § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách (RO č. 112 v prílohe). MF SR v roku 2008 o sumu viazania prostriedkov povolilo prekročenie limitu výdavkov kapitole školstva.
1.3.1.2 Hlavná kategória 700 – Kapitálové výdavky
Schválený rozpočet kapitálových výdavkov na rok 2007 pre kapitolu školstva bol stanovený vo výške 2 469 776 tis. Sk,  upravený rozpočet bol znížený na objem 2 058 702 tis. Sk, čerpanie výdavkov bolo vo výške 2 057 075 tis. Sk, t.j. 99,9  % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje v tejto kategórii boli čerpané v sume 3 784 tis. Sk.
S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet vo výške 2 467 141 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 1 969 732 tis. Sk, čerpanie dosiahlo objem 1 969 645 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
Schválený rozpočet s kódom zdroja 1161 bol v objeme 1 226 tis. Sk a s kódom zdroja 1162 v objeme 409 tis. Sk. Rozpočet s kódmi zdroja 1161 a 1162 bol viazaný v zmysle § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách (RO č. 112 v prílohe). 
Najvýraznejšie zníženie rozpočtu s kódom zdroja 111 v hlavnej kategórii 700 bolo najmä z dôvodu presunu nerozpísaného objemu v sume 300 000 tis. Sk do rozpočtov miest a obcí na financovanie samosprávnych pôsobností súvisiacich s financovaním neštátnych základných umeleckých škôl a neštátnych školských zariadení (RO č. 18 a č. 36 v prílohe) ako i presunu 85 000 tis. Sk do bežných výdavkov na riešenie úloh vlastného úradu MŠ SR (na prípravu športovcov zaradených do Tímu olympijských hier 2008, na čiastočné krytie rozvojových projektov regionálneho školstva).
1.3.1.2.1 Kategória 710 – Obstarávanie kapitálových aktív
Schválený rozpočet v kategórii 710 – Obstarávanie kapitálových aktív bol na rok 2007 pre kapitolu školstva stanovený vo výške 315 136 tis. Sk,  upravený rozpočet bol znížený na objem 335 939 tis. Sk, čerpanie výdavkov bolo vo výške 334 364 tis. Sk, t.j. 99,5 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje v tejto kategórii boli čerpané v sume 3 784 tis. Sk.
S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet vo výške 312 501 tis. Sk, upravený rozpočet v objeme 249 269 tis. Sk, čerpanie dosiahlo objem 249 234 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.  
Schválený rozpočet s kódom zdroja 1161 bol v objeme 1 226 tis. Sk, s kódom zdroja 1162 v objeme 409 tis. Sk. Finančné prostriedky s kódmi zdroja 1161 a 1162 boli viazané v zmysle § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách (RO č. 112 v prílohe). MF SR v roku 2008 o sumu viazania prostriedkov povolilo prekročenie limitu výdavkov kapitole školstva.
1.3.1.2.2 Kategória 720 – Kapitálové transfery
Schválený rozpočet kapitálových transferov na rok 2007 pre kapitolu MŠ SR  bol stanovený vo výške 2 154 640 tis. Sk,  upravený rozpočet bol v sume 1 722 763 tis. Sk. Čerpanie výdavkov bolo vo výške 1 722 710 tis. Sk, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu.
S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet vo výške 2 154 640 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 1 720 463 tis. Sk. Čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v objeme 1 720 410 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje v tejto kategórii čerpané neboli. 
Najvýraznejšie zníženie kapitálových transferov je zdôvodnené v časti 1.3.1.3.1 Vlastný úrad MŠ SR.
S kódom zdroja 1161 a 1162 neboli v tejto kategórii rozpísané výdavky ani čerpané.
1.3.1.3   Výdavky kapitoly podľa okruhov organizácií
1.3.1.3.1   Vlastný úrad MŠ SR
Pod pojmom rozpočet vlastného úradu MŠ SR sa rozumie súhrn rozpočtov jednotlivých organizačných útvarov MŠ SR, rozpočet na úlohy výskumu a vývoja a rozpočet verejných vysokých škôl a príspevkových organizácií. 
Pre vlastný úrad MŠ SR s kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet v sume 16 158 575 tis. Sk, z toho verejné vysoké školy (podpoložka 641008 – Verejnej vysokej škole) mali schválený rozpočet v objeme 12 203 316 tis. Sk, príspevkové organizácie mali schválený rozpočet v sume 224 853 tis. Sk. Upravený rozpočet vlastného úradu MŠ SR bol vo výške 14 876 569 tis. Sk, z toho verejné vysoké školy mali upravený rozpočet v objeme 12 376 126 tis. Sk, príspevkové organizácie mali upravený rozpočet vo výške 258 760 tis. Sk. Čerpanie výdavkov k 31. 12. 2007 bolo vo výške 14 853 862 tis. Sk, t.j. 99,8 % z upraveného rozpočtu. Z toho verejné vysoké školy mali čerpanie v objeme 12 369 980 tis. Sk, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu a príspevkové organizácie mali čerpanie vo výške 258 760 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
S kódom zdroja 1161 neboli v rámci schváleného rozpočtu pre vlastný úrad MŠ SR rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 11 256 tis. Sk. Čerpanie bolo v plnej výške, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
S kódom zdroja 1162 nebol pre vlastný úrad MŠ SR rozpísaný schválený rozpočet, upravený rozpočet bol v sume 5 375 tis. Sk. Čerpanie bolo v plnej výške, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
S kódom zdroja 11C3 boli v rámci schváleného a upraveného rozpočtu rozpísané prostriedky Svetovej banky vo výške 28 000 tis. Sk. Čerpanie týchto prostriedkov k 31. 12. 2007 bolo vo výške 3 604 tis. Sk, a to v hlavnej kategórii 600 – Bežné výdavky. Nízke čerpanie týchto prostriedkov vo výške 12,9 % z upraveného rozpočtu je z dôvodu, že väčšina aktivít začatých v roku 2007 bude ukončená až v roku 2008. 
Listom č. CD-2007-21730/44504-1:05 zo dňa 15. 11. 2007 MŠ SR požiadalo MF SR o presun nevyčerpaných finančných prostriedkov  vo výške 24 396 tis. Sk na použitie v roku 2008. Tejto požiadavke MF SR nevyhovelo. Na projekt Svetovej banky bol s kódom zdroja 13C3 – Svetová banka zdroje z predchádzajúcich rokov upravený rozpočet v sume 24 236 tis. Sk. K 31. 12. 2007 výdavky na uvedenom kóde zdroja neboli čerpané, ani MF SR nepovolilo ich presunúť na použitie v roku 2008.
Hlavná kategória 600 - Bežné výdavky

		Pre hlavnú kategóriu 600 – Bežné výdavky bol na rok 2007 s kódom zdroja 111 schválený rozpočet v objeme 13 752 184 tis. Sk, z toho verejné vysoké školy mali schválený rozpočet v objeme 10 904 516 tis. Sk, príspevkové organizácie mali schválený rozpočet v sume 97 853 tis. Sk. 
		Upravený rozpočet k 31. 12. 2007 bol stanovený vo výške 13 401 649 tis. Sk, z toho verejné vysoké školy mali upravený rozpočet v objeme 11 225 401 tis. Sk, príspevkové organizácie mali upravený rozpočet vo výške 148 911 tis. Sk. 
	Čerpanie bežných výdavkov k 31. 12. 2007 bolo vo výške 13 378 942 tis. Sk, t.j. 99,8 % z upraveného rozpočtu. Z toho verejné vysoké školy mali čerpanie v objeme 11 219 255 tis. Sk, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu a príspevkové organizácie mali čerpanie vo výške 148 911 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
		Výdavky na úlohy vecných sekcií, samostatných odborov, prevádzku vlastného úradu MŠ SR ako i na nerozpísaný objem boli rozpísané v schválenom rozpočte v sume 2 749 815 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 2 027 337 tis. Sk, čerpanie bolo v sume 2 010 776 tis. Sk, t.j. 99,2 % z upraveného rozpočtu. 
		Zdôvodnenie rozdielu medzi schváleným a  upraveným rozpočtom je uvedené v rámci jednotlivých kategórií vlastného úradu MŠ SR. 
Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 1 735 tis. Sk.
S kódom zdroja 1161 neboli v schválenom rozpočte rozpísané výdavky pre vlastný úrad MŠ SR. Upravený rozpočet bol v sume 11 256 tis. Sk. S kódom zdroja 1162 neboli v schválenom rozpočte rozpísané výdavky pre vlastný úrad MŠ SR. Upravený rozpočet bol v sume 5 375 tis. Sk. Výdavky na oboch zdrojoch boli čerpané v plnej výške, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
Kategória 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania

Na rok 2007 bol pre 426 zamestnancov vlastného úradu MŠ SR určený limit miezd, platov, služobných  príjmov a OOV vo výške 115 815 tis. Sk. 

Po vykonaných rozpočtových opatreniach Ministerstvom financií SR na zabezpečenie  zvýšenia platových taríf štátnych zamestnancov, zvýšenia platov ústavných činiteľov a platov predstavených v politickej funkcii, valorizácie stupníc platových taríf, na refundáciu miezd v rámci opatrení technickej pomoci pre SOP Ľudské zdroje a JPD NUTS II Bratislava Cieľ 3, na zabezpečenie delimitácie úloh a pracovníkov zo zrušenej rozpočtovej organizácie DZS MŠ SR bol upravený limit mzdových prostriedkov na 193 870 tis. Sk a počet zamestnancov na 498 osôb (prepočítaný počet). 

Upravený rozpočet vlastného úradu MŠ SR na rok 2007 tvorili finančné prostriedky z nasledovných zdrojov, a to:
- rozpočtové prostriedky kapitoly (kód zdroja 111) vo výške 169 703 tis. Sk, 
- prostriedky ES - Európsky sociálny fond (kód zdroja 1161, 1361) vo výške 17 167 tis. Sk, 
- spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu (kód zdroja 1162, 1362) vo výške 7 000 tis. Sk. 

Čerpanie miezd, platov, služobných príjmov a OOV bolo vo výške 193 869 tis. Sk, t.j. 100 % z upraveného rozpočtu. Z tohto objemu bolo vyplatených 1 432 tis. Sk na ostatné osobné vyrovnania a náhrady za pracovnú pohotovosť vo výške 99 tis. Sk.

V porovnaní s rokom 2006 bolo čerpanie mzdových prostriedkov vlastného úradu vyššie o 63 612 tis. Sk, čo súviselo s vyšším počtom zamestnancov a delimitáciou učiteľov a lektorov slovenského jazyka pôsobiacich v zahraničí medzi zamestnancov vlastného úradu MŠ SR.

Priemerný evidenčný prepočítaný počet všetkých zamestnancov za rok 2007 bol 437 osôb, z toho bolo 336 štátnych zamestnancov. 

V porovnaní s rokom 2006 sa zvýšil počet zamestnancov o 76 osôb, t.j. o 21,0 %, pričom  z tohto počtu bolo 53 štátnych zamestnancov.
 
Priemerný plat všetkých zamestnancov dosiahol výšku 36 678 Sk. Priemerný plat zamestnancov úradu bez učiteľov a lektorov pôsobiacich v zahraničí dosiahol výšku 33 223 Sk. Oproti minulému roku vzrástol o 3 426 Sk, t.j. o 11,5 %. Priemerný mesačný plat štátneho zamestnanca dosiahol výšku 35 622 Sk, čo oproti roku 2006 predstavovalo nárast o 3 014 Sk, t.j. o 9,2 %. Priemerný mesačný plat zamestnanca, ktorý bol odmeňovaný podľa iných predpisov ako zákona o štátnej službe, dosiahol výšku 23 272 Sk, čo oproti roku 2006 predstavovalo nárast o 3 742 Sk, t.j. o 19,2 %.

Objem finančných prostriedkov vyplatených na odmeny za práce podľa dohôd uzatvorených mimo pracovného pomeru bol 13 780 tis. Sk.

Kategória 620 – Poistné a príspevok do poisťovní

Pre kategóriu 620 – Poistné a príspevok do poisťovní bol na rok 2007 s kódom zdroja 111 stanovený schválený rozpočet v sume 67 396 tis. Sk. Upravený rozpočet bol v sume 54 110 tis. Sk. Čerpanie výdavkov v tejto kategórii k 31.12.2007 bolo v sume 54 104 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.  
Čerpanie bolo závislé na čerpaní mzdových prostriedkov a na aktuálnom stave poistenia zamestnancov v jednotlivých poisťovniach. 
V rámci schváleného rozpočtu s kódmi zdroja 1161 a 1162 neboli rozpísané výdavky. Upravený rozpočet vlastného úradu MŠ SR s kódom zdroja 1161 bol v objeme 2 007 tis. Sk a s kódom zdroja 1162 v objeme 1 056 tis. Sk.  K 31. 12. 2007 boli finančné prostriedky na oboch zdrojoch vyčerpané v plnej výške, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Ide o prostriedky refundované z rozpočtu vnútornej organizačnej jednotky (VOJ).
Kategória 630 – Tovary a služby

Pre kategóriu 630 – Tovary a služby bol na rok 2007 s kódom zdroja 111 schválený rozpočet v sume 839 398 tis. Sk,  upravený rozpočet bol v sume 642 538 tis. Sk. Čerpanie výdavkov k 31. 12. 2007 bolo vo výške 632 931 tis. Sk , t.j. 98,5 % z upraveného rozpočtu. 
Najvýraznejšie zníženie rozpočtu s kódom zdroja 111 v kategórii 630 – Tovary a služby bolo najmä z dôvodu presunu nerozpísaného objemu  v sume 15 167 tis. Sk  do rozpočtov miest a obcí na financovanie samosprávnych pôsobností súvisiacich s financovaním neštátnych základných umeleckých škôl a neštátnych školských zariadení (RO č. 18 a č. 36 v prílohe) a  presunu 12 500 tis. Sk do kapitoly SAV v rámci úloh výskumu a vývoja (RO č. 41 v prílohe), presunu 56 750 tis. Sk na položku 640 na poskytnutie dotácií na podporu aktivít v oblasti vedecko-technických služieb na podporu výskumu a vývoja (RO č. 61 v prílohe) a presunu 100 500 tis. Sk na sociálne štipendiá študentov verejných vysokých škôl (RO č. 75 v prílohe).
V rámci kategórie 630 bola v schválenom rozpočte rozpísaná najvyššia suma na vydávanie učebníc, a to vo výške 228 000 tis. Sk a na úlohy výskumu a vývoja  vo výške 202 382 tis. Sk. Upravený rozpočet na vydávanie učebníc bol v sume 236 936 tis. Sk a čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v sume 236 921 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Upravený rozpočet na úlohy výskumu a vývoja bol v sume 13 857 tis. Sk, čerpanie bolo v sume 13 851 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli čerpané na úhradu faktúr do CERN-u. Vysoké čerpanie v sume 165 431 tis. Sk v rámci kategórie 630 bolo vykázané na projekt Finančný informačný systém (FIS) pre verejné vysoké školy za vykonanú analýzu požiadaviek a vypracovanie návrhu riešenia FIS a projektovej dokumentácie, ktoré vykonala firma Siemens.
Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 1 735 tis. Sk.
S kódom zdroja 1161 a  s kódom zdroja 1162 neboli rozpísané ani čerpané finančné prostriedky v kategórii 630 – Tovary a služby. 
Kategória 640 – Bežné transfery

Pre kategóriu 640 – Bežné transfery bol na rok 2007 schválený rozpočet s kódom zdroja 111 v sume 12 652 755 tis. Sk. Upravený rozpočet bol v sume 12 535 298 tis. Sk. Čerpanie výdavkov bolo          k 31. 12. 2007 vo výške 12 522 205 tis. Sk, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu. 
S kódom zdroja 1161 a  s kódom zdroja 1162 neboli rozpísané ani čerpané finančné prostriedky v kategórii 640 – Bežné transfery. 
Podrobný prehľad rozpočtu a čerpania výdavkov v rámci kategórie 640 – Bežné transfery (kód zdroja 111):  
Položka 641 – Transfery v rámci verejnej správy 
V rámci položky 641 – Transfery v rámci verejnej správy bol schválený rozpočet v objeme       11 538 664 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 11 391 075 tis. Sk. Čerpanie v roku 2007 bolo v celkovej sume 11 384 874 tis. Sk, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu.
Na podpoložke 641 001 - Príspevkovej organizácii bol schválený rozpočet v objeme 97 853 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 148 911 tis. Sk. Transfery boli poskytnuté piatim priamo riadeným príspevkovým organizáciám v celkovej výške 148 911 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
 Rozpočet a výška poskytnutých transferov jednotlivým príspevkovým organizáciám je uvedená v nasledujúcej tabuľke. Hodnotenie hospodárenia priamo riadených príspevkových organizácií je spracované v časti 1.10 Príspevkové organizácie v pôsobnosti kapitoly.

Schválený rozpočet, upravený rozpočet a čerpanie výdavkov k 31. 12. 2007 pre príspevkové organizácie (tis. Sk)
Text	Schválený rozpočet           2007	Upravený rozpočet       k 31. 12. 2007	Čerpanie výdavkov      k 31. 12. 2007	% plnenia  UR	
Akadémia Istropolitana	6 385	12 474	12 474	100,0	
DSZSU	5 724	6 185	6 185	100,0	
VÚDPaP	19 486	20 072	20 072	100,0	
CVTI	44 503	80 747	80 747	100,0	
IUVENTA	17 850	29 433	29 433	100,0	
nerozpísaný objem	3 905		 	0,0	
Priamoriadené PO spolu	97 853	148 911	148 911	100,0	

V rámci podpoložky 641 006 – Rozpočtovej organizácii bol schválený rozpočet v sume 15 560 tis. Sk. Finančné prostriedky v sume 15 560 tis. Sk boli presunuté do kapitoly SAV na doriešenie úloh výskumu a vývoja štátnych programov (Virologický ústav SAV v sume 9 000 tis. Sk a Spoločenskovedný ústav SAV v sume 6 560 tis. Sk. 
Na podpoložke 641 008 - Verejnej vysokej škole bol schválený rozpočet v objeme  10 904 516 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 11 225 401 tis. Sk. Poskytnuté transfery verejným vysokým školám k 31. 12. 2007 bol v objeme 11 219 255 tis. Sk, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu.  Z toho v rámci programu  077 -Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl bola poskytnutá dotácia v sume 11 067 818 tis. Sk, v rámci programu 06K - Národný program rozvoja vedy a techniky v sume       144 591 tis. Sk a v rámci  medzirezortného podprogramu 05T 08 - Oficiálna rozvojová pomoc - MŠ SR v sume 6 847 tis. Sk. 
Hodnotenie hospodárenia verejných vysokých škôl je uvedené osobitne v časti 1.11 Hodnotenie hospodárenia verejných vysokých škôl. 

Na podpoložke 641 009 - Obci bol schválený rozpočet v objeme 369 235 tis. Sk, upravený rozpočet bol znížený na objem 7 071 tis. Sk. Dôvodom zníženia upraveného rozpočtu bol presun finančných prostriedkov v celkovej výške 258 934 tis. Sk do rozpočtov miest a obcí na financovanie samosprávnych pôsobností súvisiacich s financovaním neštátnych základných umeleckých škôl a neštátnych školských zariadení (RO č. 18 a 36 v prílohe) ako i viazanie v sume 110 000 tis. Sk v prospech kapitoly VPS (RO č. 72 v prílohe). 

K 31.12.2007 prostredníctvom vlastného úradu boli poskytnuté dotácie  obci  v sume 7 046 tis. Sk, t.j. 99,7 % z upraveného rozpočtu na realizáciu projektov „Elektronizácia a revitalizácia zariadení školského stravovania“, „Environprojekt 2007“, „Každý iný – všetci rovní“, na podporu participácie mladých ľudí na živote obce a na zabezpečenie výchovy a vzdelávania žiakov na detských dopravných ihriskách.

Na podpoložke 641 010 - Vyššiemu územnému celku bol schválený rozpočet v objeme 151 500 tis. Sk, upravený rozpočet bol znížený na objem 9 692 tis. Sk. Dôvodom zníženia upraveného rozpočtu bol presun finančných prostriedkov v celkovej výške 50 000 tis. Sk do rozpočtov miest a obcí na financovanie samosprávnych pôsobností súvisiacich s financovaním neštátnych základných umeleckých škôl a neštátnych školských zariadení (RO č. 18 v prílohe) ako i viazanie v sume 100 000 tis. Sk v prospech kapitoly VPS (RO č. 72 v prílohe). 

K 31. 12. 2007 prostredníctvom vlastného úradu boli poskytnuté dotácie VÚC vo výške 9 662 tis. Sk, t.j. 99,7 % z upraveného rozpočtu na realizáciu rozvojových projektov  „Elektronizácia a revitalizácia zariadení školského stravovania“, „Elektronizácia a revitalizácia domovov mládeže“, „Grafické systémy v odbornom vzdelávaní regionálneho školstva na rok 2007“ a „Každý iný – všetci rovní“.
Položka 642 – Transfery jednotlivcom a neziskovým právnickým osobám

Na položke 642 –  Transfery jednotlivcom a neziskovým právnickým osobám bol chválený rozpočet vo výške 980 563 tis. Sk, upravený rozpočet predstavoval výšku 995 158 tis. Sk. Čerpanie týchto transferov k 31. 12. 2007 bolo v celkovej výške 988 652 tis. Sk, t.j. 99,4 % z upraveného rozpočtu. 

Na podpoložke 642 001 – Občianskemu združeniu, nadácii a neinvestičnému fondu bol schválený rozpočet vo výške 887 888 tis. Sk. Upravený rozpočet predstavoval výšku 908 954 tis. Sk a čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v celkovej sume 908 268 tis. Sk t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu. Najdôležitejšie dotácie boli poskytnuté na nasledovné aktivity:

•	príspevky telovýchovným a športovým občianskym združeniam v sume 743 317 tis. Sk,
•	zabezpečenie prevádzky akademickej dátovej siete SANET  v sume 43 000 tis. Sk,   
•	dofinancovanie štipendií v sume 30 200 tis. Sk v súlade s uzatvorenými zmluvami pre rok 2007 na vzdelávacích programoch Erasmus, LEONARDO DA VINCI II. (odborné vzdelávanie), SOCRATES II - Comenius (základné a stredné všeobecné školy), Gruntdvig (vzdelávanie dospelých), 
•	finančné zabezpečenie Komisie J.W. Fulbrighta v objeme 2 500 tis. Sk na študentské vzdelávacie výmeny, realizované v súlade s medzivládnou dohodou SR a USA, 
•	na vydávanie pedagogickej tlače v objeme 2 560 tis. Sk
•	príspevok Slovenskej rektorskej konferencii v sume 1 750 tis. Sk na činnosť sekretariátu, 
•	príspevok pre Dokumentačné stredisko holokaustu v sume 400 tis. Sk za účelom prípravy a publikovania metodických listov Deň obetí holokaustu a iného rasového násilia na školách v SR a ďalšie zmluvne dohodnuté aktivity. 

		Na podpoložke 642 002 - Neziskovej organizácii poskytujúcej všeobecne prospešné služby nebol rozpísaný schválený rozpočet, upravený rozpočet bol v sume 4 058 tis. Sk a bol poskytnutý neziskovej organizácii pre zrakovo postihnutých na realizáciu projektu MATRA v sume  3 740 tis. Sk a neziskovým organizáciám na podporu aktivít projektu „Každý iný – všetci rovní“ a na podporu participácie mladých ľudí na živote obce v sume 318 tis. Sk.
	V rámci podpoložky 642 004 – Cirkevnej škole bol schválený rozpočet v sume 61 000 tis. Sk. Upravený rozpočet bol v sume 803 tis. Sk. Dôvodom zníženia upraveného rozpočtu bol predovšetkým presun finančných prostriedkov v celkovej výške 15 000 tis. Sk do rozpočtov miest a obcí na financovanie samosprávnych pôsobností súvisiacich s financovaním neštátnych základných umeleckých škôl a neštátnych školských zariadení (RO č. 18 v prílohe) ako i viazanie v sume 25 000 tis. Sk v prospech kapitoly VPS (RO č. 72 v prílohe). Finančné prostriedky v sume 803 tis. Sk boli poskytnuté na realizáciu projektov „Elektronizácia a revitalizácia zariadení školského stravovania“a „Elektronizácia a revitalizácia domovov mládeže“.

V rámci podpoložky 642 005 – Súkromnej škole bol schválený rozpočet v sume 19 000 tis. Sk. Upravený rozpočet bol v sume 7 040 tis. Sk. Dôvodom zníženia upraveného rozpočtu bol predovšetkým presun finančných prostriedkov v celkovej výške 5 000 tis. Sk do rozpočtov miest a obcí na financovanie samosprávnych pôsobností súvisiacich s financovaním neštátnych základných umeleckých škôl a neštátnych školských zariadení (RO č. 18 v prílohe) ako i viazanie v sume 10 000 tis. Sk v prospech kapitoly VPS (RO č. 72 v prílohe). Dotácie v sume 780 tis. Sk boli poskytnuté na realizáciu projektov „Elektronizácia a revitalizácia zariadení školského stravovania“ a „Elektronizácia a revitalizácia domovov mládeže“. Dotácie v sume 6 260 tis. Sk boli poskytnuté súkromným vysokým školám.

		V rámci podpoložky 642 011 – Odborovým organizáciám bol schválený rozpočet v sume 300 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 300 tis. Sk. Finančné prostriedky boli poskytnuté v plnej výške na exkurzno-vzdelávacie podujatia pod záštitou Odborového zväzu pracovníkov školstva (EXOD).
		Na podpoložke 642 012 - Na odstupné  bol schválený rozpočet v sume 6 116 tis. Sk, upravený rozpočet v sume 2 089 tis. Sk. K 31. 12. 2007 bolo čerpanie v sume 2 089 tis. Sk, a to na náhrady za skončenie štátnozamestnaneckého a pracovného pomeru.
 		Na položke 642 013 – Na odchodné bol schválený rozpočet v sume 1 000 tis. Sk, upravený rozpočet v sume 696 tis. Sk. Čerpanie bolo v plnej výške 696 tis. Sk a bolo ovplyvnené ukončením pracovného alebo štátnozamestnaneckého pomeru spĺňajúcim kritéria na vyplatenie odchodného.
		V rámci podpoložky  642 014 - Jednotlivcovi nebol rozpísaný schválený rozpočet, upravený rozpočet bol v sume 1 292 tis. Sk. Čerpanie k 31.12.2007 bolo v sume 1 291 tis. Sk, t.j. 99,9 %  z upraveného rozpočtu. Transfer bol poskytnutý na vyplatenie odmien oceneným pedagógom pri príležitosti Dňa učiteľov (257 tis. Sk) a na podporu aktivít „Každý iný – všetci rovní“ (1 034 tis. Sk).
 		Na podpoložke 642 036 – Na štipendiá bol schválený rozpočet v objeme 4 959 tis. Sk. Upravený rozpočet bol v objeme 67 570 tis. Sk a čerpanie bolo k 31. 12. 2007 v sume 63 660 tis. Sk t.j. 94,0 % z upraveného rozpočtu. 
		Prostriedky boli poskytnuté n. o. SAIA na úhradu štipendií v zmysle zmluvy č. 416/2006 pre Národný štipendijný program na podporu mobilít študentov, doktorandov, vysokoškolských učiteľov a výskumných pracovníkov, ako aj na Štipendijný program M. R. Štefánika  v zmysle zmluvy č. 417/2006    v sume 46 858 tis. Sk. Z tejto podpoložky sú hradené aj štipendiá pre zahraničných štipendistov študujúcich na slovenských vysokých školách v zmysle programov spolupráce v sume 1 520 tis. Sk; štipendiá vyplácané štipendistom v zmysle uznesenia vlády SR č. 1096/2006 zo dňa 20.12.2006 k vyhodnoteniu uznesenia vlády SR č. 1053 zo dňa 13. 11. 2003 k udeľovaniu štipendií vlády SR a návrh postupu pri poskytovaní rozvojovej pomoci SR rozvojovým krajinám a Slovákom žijúcim v zahraničí na roky 2007 – 2010 v sume 15 282 tis. Sk.
Položka 644 – Transfery nefinančným subjektom
	V rámci položky 644 – Transfery nefinančným subjektom bol schválený rozpočet v sume 29 900 tis. Sk, upravený rozpočet v sume 50 326 tis. Sk a čerpanie bolo v sume 50 177 tis. Sk, t.j. 99,7 % z upraveného rozpočtu. 
Na podpoložke 644 002 – Ostatnej právnickej osobe bol schválený rozpočet v objeme  24 300 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 43 575 tis. Sk. Čerpanie k 31.12.2007 bolo v plnej výške. Finančné prostriedky boli poskytnuté najmä Elektrotechnickému výskumnému a projektovému ústavu, a.s. v sume 24 300 tis. Sk, ďalšie prostriedky boli poskytnuté na aktivity súvisiace so zabezpečením výchovy a vzdelávania žiakov na detských dopravných ihriskách, na vydávanie pedagogickej tlače a pod. 
	V rámci podpoložky 644 003 – Fyzickej osobe – podnikateľovi bol schválený rozpočet v objeme 5 600 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 6 751 tis. Sk. Finančné prostriedky boli poskytnuté v plnej výške, a to najmä na realizáciu výchovy a vzdelávania žiakov na detských dopravných ihriskách v sume 3 611 tis. Sk a  na vydávanie odbornej pedagogickej tlače v sume 3 140 tis. Sk. 
Položka 649 – Transfery do zahraničia
	V rámci položky 649 – Transfery do zahraničia bol schválený rozpočet len na podpoložke  649 003 – Medzinárodnej organizácii v objeme 103 628 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 98 739 tis. Sk. Čerpanie týchto transferov bolo v sume 98 502 tis. Sk, t.j. 99,8 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli čerpané na úhradu účastníckych poplatkov za členstvo v medzinárodných organizáciách (napr. ACA – Združenie pre akademickú spoluprácu, OECD-IMHE, Európska organizácia pre jadrový výskum – European Organization for Nuclear Research, ENQA a CEEN, SÚJV Dubne - Ruská federácia a iné). 

Hlavná kategória 700 - Kapitálové výdavky 

Pre hlavnú kategóriu 700 – Kapitálové výdavky bol na rok 2007 stanovený schválený rozpočet s kódom zdroja 111 vo výške 2 406 391 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 1 474 920 tis. Sk a čerpanie k 31.12.2007 v sume 1 474 920 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Dôvodom zníženia upraveného rozpočtu bol presun finančných prostriedkov v celkovej výške 300 000 tis. Sk do rozpočtov miest a obcí na financovanie samosprávnych pôsobností súvisiacich s financovaním neštátnych základných umeleckých škôl a neštátnych školských zariadení (RO č. 18 a 36 v prílohe), do rozpočtov KŠÚ ako i presunmi do bežných výdavkov na riešenie úloh potrebných uhradiť z bežných výdavkov. 
Kategória 710 – Obstarávanie kapitálových aktív	
 
		Schválený rozpočet s kódom zdroj 111 bol v tejto kategórii vo výške 251 751 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 62 293 tis. Sk. Čerpanie týchto prostriedkov k 31. 12. 2007 bolo vo výške 62 293 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Dôvodom zníženia upraveného rozpočtu bol najmä presun do rozpočtov KŠÚ v kategórii 710 – Obstarávanie kapitálových aktív ako i viazanie v prospech bežných výdavkov na riešenie havarijných stavieb škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ.

		Výdavky na vlastnom úrade MŠ SR boli použité na rekonštrukciu budovy, na dodávku a montáže technických zabezpečovacích prostriedkov, na nákup výpočtovej techniky, doplnenie softvérov a pod. 

Kategória 720 - Kapitálové transfery 

Pre túto kategóriu bol na rok 2007 schválený rozpočet s kódom zdroja  111 v sume 2 154 640 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 1 412 627 tis. Sk. Výdavky boli čerpané v plnej výške, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
Podrobný prehľad rozpočtu a čerpania v rámci položiek kategórie 720 – Kapitálové transfery:  
Položka 721 – Transfery v rámci verejnej správy
V rámci položky 721 – Transfery v rámci verejnej správy bol schválený rozpočet s kódom zdroja  111 v objeme 1 898 699 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 1 286 874 tis. Sk. K 31. 12. 2007 boli poskytnuté dotácie v plnej výške. 
Na podpoložke 721 001 - Príspevkovej organizácii bol schválený rozpočet v objeme 127 000 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 109 849 tis.  Sk. Transfery boli poskytnuté v plnej výške 4 priamo riadeným príspevkovým organizáciám (CVTI, DSZSU, IUVENTA, VÚDPaP)..
Na podpoložke 721 002 – Rozpočtovej organizácii bol schválený rozpočet 81 000 tis. Sk. Tieto finančné prostriedky boli poskytnuté kapitole SAV a na zabezpečenie sociálnych štipendií.
Na podpoložke 721 003 - Verejnej vysokej škole bol schválený rozpočet v objeme 1 297 800 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 1 150 725 tis. Sk. Transfery boli poskytnuté k 31. 12. 2007 v plnej výške, z toho v rámci  programu 077 - Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl v sume 1 080 525 tis. Sk a v rámci programu 06K - Národný program rozvoja vedy a techniky v sume 70 200 tis. Sk.
Schválený rozpočet na podpoložke 721 006 – Obci bol v objeme 392 899 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 26 300 tis. Sk. Transfery boli v plnej výške poskytnuté v rámci projektov regionálneho charakteru na rekonštrukcie, modernizácie a opravu športových objektov.
 Dôvodom zníženia upraveného rozpočtu bol presun finančných prostriedkov v celkovej výške     300 000 tis. Sk do rozpočtov miest a obcí na financovanie samosprávnych pôsobností súvisiacich s financovaním neštátnych základných umeleckých škôl a neštátnych školských zariadení (RO č. 18 a 36 v prílohe). 
	
Položka 722 – Transfery jednotlivcom a neziskovým organizáciám
V rámci položky 722 – Transfery jednotlivcom a neziskovým organizáciám bol schválený rozpočet s kódom zdroja 111 v objeme 255 941 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 125 382 tis. Sk . Dotácie boli poskytnuté v sume 125 382 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Ide iba o podpoložku 722 001 - Občianskemu združeniu, nadácii a neinvestičnému fondu. Kapitálové transfery v sume 103 382 tis. Sk boli poskytnuté  telovýchovným a športovým občianskym združeniam pre potreby štátnej športovej reprezentácie najmä v súvislosti s prípravou športovcov na Olympijské hry v Pekingu 2008 ako i  na materiálne vybavenie vybraných vrcholových športovcov (nákup športového materiálu, zariadení, výstroja a mikrobusov pre potreby športovcov – reprezentantov SR).  Kapitálové transfery v sume 22 000 tis. Sk boli poskytnuté Združeniu používateľov Slovenskej akademickej dátovej siete SANET.
1.3.1.3.2 Metodicko-pedagogické centrá (MPC)
MPC mali pre rok 2007 rozpísaný schválený rozpočet výdavkov celkom v objeme 116 899 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 174 977 tis. Sk. Čerpanie k 31. 12. 2007 predstavovalo sumu 173 365 tis. Sk, t.j. 99,1 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 7 059 tis. Sk.
S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet v objeme 116 899 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme  139 096 tis. Sk. Čerpanie v roku 2007 predstavovalo sumu 139 084 tis. Sk , t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
S kódom zdroja 1161 a zdroja 1162 neboli v rámci schváleného rozpočtu rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet na oboch zdrojoch bol vo výške 761 tis. Sk. Finančné prostriedky boli čerpané v plnej výške v rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky. 

Hlavná kategória 600 - Bežné výdavky

Schválený rozpočet pre rok 2007 bol vo výške 98 899 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme        154 557 tis. Sk. Čerpanie bolo v objeme 154 546 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 6 769 tis. Sk.
S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet vo výške 98 899 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 120 852 tis. Sk, čerpanie bolo v sume 120 841 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
Prehľad rozpisu a čerpania finančných prostriedkov s kódom zdroja 1161 a s kódom zdroja 1162 - je uvedený v rámci celkového hodnotenia čerpania výdavkov  MPC.
Kategória 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania

Na rok 2007 bol rozpísaný limit miezd, platov, služobných príjmov a OOV vo výške  49 307 tis. Sk pre 225 zamestnancov MPC. V nadväznosti na vykonané rozpočtové opatrenia v priebehu roka 2007 a zníženie limitu počtu zamestnancov v súvislosti s plnením úlohy C.15 uznesenia vlády SR č. 856 z          11. októbra 2006 k návrhu rozpočtu verejnej správy na roky 2007 až 2009  bol upravený limit mzdových prostriedkov na sumu 50 689 tis. Sk pre 196 zamestnancov. 

Podľa štatistických výkazov MPC vyčerpali prostriedky vrátane mimorozpočtových zdrojov vo výške 51 378 tis. Sk, t.j. 101,4 % z upraveného rozpočtu. V porovnaní s rokom 2006 bolo čerpanie mzdových prostriedkov vyššie o 3 221 tis. Sk. Mimorozpočtové prostriedky vo výške 689 tis. Sk tvorili prostriedky získané od iných subjektov na základe darovacej zmluvy. 

Čerpanie miezd, platov, služobných príjmov a OOV zo štátneho rozpočtu bez mimorozpočtových prostriedkov bolo vo výške 50 689 tis. Sk, t.j. 100 % z upraveného rozpočtu. 

Priemerný evidenčný prepočítaný počet zamestnancov v MPC za rok 2007 bol 198 osôb. Z mimorozpočtových zdrojov boli platení ďalší 2 zamestnanci, čím sa zvýšil skutočný počet zamestnancov v sledovanom období na 200 osôb. V porovnaní s rokom 2006 priemerný evidenčný počet zamestnancov klesol o 15 osôb. 

	Priemerný plat zamestnancov MPC v  roku 2007 dosiahol výšku 21 408 Sk a  bez mimorozpočtových prostriedkov 21 334 Sk. Oproti minulému roku vzrástol  o 2 742 Sk, t.j. o 14,7 %. 

Objem finančných prostriedkov vyplatených na odmeny za práce podľa dohôd uzatvorených mimo pracovného pomeru bol 19 757 tis. Sk.

Kategória 620 – Poistné a príspevok do poisťovní

S kódom zdroja 111 v kategórii 620 – Poistné a príspevok do poisťovní bol schválený rozpočet pre MPC v objeme 17 233 tis. Sk, upravený rozpočet predstavoval objem 17 526 tis. Sk. Čerpanie výdavkov bolo v sume 17 495 tis. Sk, t.j.  99,8  % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v objeme 260 tis. Sk.
Čerpanie v kategórii 620 – Poistné a príspevok do poisťovní sa odvíjalo z čerpania mzdových prostriedkov a odrážalo aktuálny stav zamestnancov poistených v jednotlivých poisťovniach.
S kódom zdroja 1161 a zdroja 1162 boli v rámci schváleného rozpočtu i upraveného rozpočtu rozpísané finančné prostriedky v sume 3 tis. Sk. Čerpanie k 31.12.2007 bolo v plnej výške, t.j. na 100,0 %. 
Kategória 630 – Tovary a služby

Schválený rozpočet v kategórii 630 – Tovary a služby bol pre MPC rozpísaný v objeme                      32 304 tis. Sk, upravený rozpočet predstavoval objem 84 151 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme                          84 181 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 5 821 tis. Sk. 
 S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet vo výške 32 304 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 50 499 tis. Sk. Skutočné čerpanie bolo v objeme 50 529 tis. Sk, t. j. 100,1 % z upraveného rozpočtu.
Zvýšenie upraveného rozpočtu v tejto kategórii bolo uskutočnené najmä z dôvodu presunu finančných prostriedkov zo sekcie regionálneho školstva (t.j. organizačného útvaru vlastného úradu MŠ SR), ktorá poverila metodicko-pedagogické centrá plnením úloh, ktoré neboli pokryté v rámci schváleného rozpočtu MPC.  
S kódom zdroja 1161 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 757 tis. Sk, čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v sume 757 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
	S kódom zdroja 1162 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 757 tis. Sk, čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v objeme 757 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
V rámci kategórie 630 – Tovary a služby boli finančné prostriedky s kódom zdroja 111 použité najmä na úhradu faktúr za energie, vodné, stočné, komunikácie a služby (školenia, kurzy, semináre), na nákup papiera, kancelárskych potrieb, na zabezpečenie vzdelávacích podujatí a na autorské honoráre za publikačnú činnosť.
Kategória 640 – Bežné transfery

Schválený rozpočet kategórie 640 – Bežné transfery pre MPC bol v objeme 55 tis. Sk. Upravený rozpočet bol v objeme 2 190 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme 2 181 tis. Sk, t. j. 99,6 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje neboli čerpané.
Dôvodom zvýšenia upraveného rozpočtu bolo zvýšenie výdavkov jednotlivých MPC na výplatu nemocenských dávok a úhradu odchodného a odstupného pri skončení pracovného pomeru.
Finančné prostriedky boli rozpísané a čerpané len s kódom zdroja 111. 
Finančné prostriedky boli použité ako náhrady za dočasnú práceneschopnosť počas prvých 10 dní práceneschopnosti, odstupné v súvislosti s plnením úlohy znižovania stavu zamestnancov a odchodné.

Hlavná kategória 700 – kapitálové výdavky

Schválený rozpočet kapitálových výdavkov MPC na rok 2007 bol v objeme 18 000 tis. Sk, upravený rozpočet v objeme 20 420 tis. Sk. Čerpanie výdavkov v sume 18 819 tis. Sk, t.j. 92,2 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové prostriedky boli čerpané vo výške 291 tis. Sk. 

Výdavky boli rozpočtované len v rámci kategórie 710 – Obstarávanie kapitálových aktív. S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet v objeme 18 000 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 18 244 tis. Sk. Čerpanie kapitálových výdavkov k 31. 12. 2007 bolo v objeme 18 244 tis. Sk, t.j. 100,0 z upraveného rozpočtu. 

MPC použili kapitálové výdavky na vybudovanie sedlovej strechy nad prevádzkovou časťou budovy (MPC Prešov), na plynofikáciu vykurovania a nadstavbu objektu (MPC Banská Bystrica). Kapitálové výdavky ostatných MPC boli použité na nákup výpočtovej a kopírovacej techniky, interiérové vybavenia a na financovanie stavebných prác súvisiacich s pripojením počítačovej siete na slovenskú akademickú sieť SANET. 
1.3.1.3.3  Školské výpočtové strediská (ŠVS)
Pre ŠVS bol schválený rozpočet na rok 2007 v objeme 37 702 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme  38 555 tis. Sk. Čerpanie  bolo v objeme 38 552 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 1 399 tis. Sk.
 S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet vo výške 37 702 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 38 230 tis. Sk. Skutočné čerpanie bolo v objeme  38 226 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
S kódom zdroja 1161 a 1162 neboli finančné prostriedky rozpísané a čerpané.

Hlavná kategória 600 – Bežné výdavky

Schválený rozpočet v rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky bol v sume 35 302 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 36 155 tis. Sk. Čerpanie bolo v objeme 36 152 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 360 tis. Sk.
 S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet vo výške 35 302 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 35 830 tis. Sk. Skutočné čerpanie bolo v objeme  35 827 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.

Kategória 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania

Na rok 2007 bol rozpísaný limit miezd, platov, služobných príjmov a OOV vo výške  18 309 tis. Sk pre 85 zamestnancov ŠVS. Po vykonaných rozpočtových opatreniach a po znížení limitu počtu zamestnancov v súvislosti s plnením úlohy C. 15 uznesenia vlády SR č. 856 z 11. októbra 2006 k návrhu rozpočtu verejnej správy na roky 2007 až 2009 bol upravený limit mzdových prostriedkov na sumu 18 700 tis. Sk pre 64 zamestnancov. 

Podľa štatistických výkazov ŠVS vyčerpali prostriedky vo výške  18 699 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. V porovnaní s rokom 2006 bolo čerpanie mzdových prostriedkov vyššie o 600 tis. Sk.

Priemerný evidenčný prepočítaný počet zamestnancov za rok 2007 bol 75 osôb. V porovnaní  s rokom 2006 priemerný evidenčný počet zamestnancov klesol o 4 osoby. 

	Priemerný plat zamestnancov v  roku 2007 dosiahol výšku 20 777 Sk. Oproti minulému roku vzrástol o 1 685 Sk, t.j. o 8,8 %.

Objem finančných prostriedkov vyplatených na odmeny za práce podľa dohôd uzatvorených mimo pracovného pomeru bol 487 tis. Sk.
Kategória 620 – Poistné a príspevok do poisťovní
V kategórii 620 – Poistné a príspevok do poisťovní bol schválený rozpočet pre ŠVS v objeme 6 398 tis. Sk, upravený rozpočet predstavoval objem 6 664 tis. Sk. Čerpanie výdavkov bolo vo výške upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje v roku 2007 čerpané neboli.
Čerpanie v kategórii 620 – Poistné a príspevok do poisťovní sa odvíjalo z čerpania mzdových prostriedkov a odrážalo aktuálny stav zamestnancov poistených v jednotlivých poisťovniach.
Kategória 630 – Tovary a služby
Schválený rozpočet v kategórii 630 – Tovary a služby bol v objeme 10 595 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 8 447 tis. Sk. Čerpanie bolo v sume 8 444 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 345 tis. Sk.
 S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet vo výške                10 595 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 8 122 tis. Sk. Skutočné čerpanie bolo v objeme  8 118 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Zníženie rozpočtu bolo vykonané z dôvodu presunu finančných prostriedkov do kategórie 640 – Bežné transfery. 
V rámci kategórie 630 – Tovary a služby čerpali ŠVS finančné prostriedky najmä na úhradu výdavkov za energie, vodu, poštovné, telefón, ďalej na materiál (vybavenie interiérov, nákup kancelárskych potrieb, tlačiarní) a na úhradu služieb (napr. školenia, daň z nehnuteľnosti, príspevok zamestnávateľa na stravovanie, špeciálne služby a pod.)
Kategória 640 – Bežné transfery
ŠVS nemali v roku 2007 v schválenom rozpočte v kategórii 640 – Bežné transfery rozpísané finančné prostriedky. Upravený rozpočet bol v objeme 2 344 tis. Sk. Čerpanie dosiahlo objem 2 344 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 15 tis. Sk.
Dôvodom zvýšenia upraveného rozpočtu boli zvýšené výdavky ŠVS na vyplácanie nemocenských dávok zamestnancom, odchodného pri prvom odchode do dôchodku a odstupného pracovníkom na základe vykonaného auditu o znížení počtu pracovných miest k 31.12.2007. 
Finančné prostriedky boli rozpísané a čerpané len s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly.
Čerpanie v tejto kategórii predstavuje hlavne náhrady za prvých 10 dní dočasnej práceneschopnosti, odchodné pri prvom odchode do starobného dôchodku a odstupné vyplatené pracovníkom pri rozviazaní pracovného pomeru.

Hlavná kategória 700 – kapitálové výdavky

Schválený a upravený rozpočet ŠVS bol v objeme 2 400 tis. Sk, čerpanie k 31. 12. 2007 bolo vo výške  2 400 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové prostriedky v tejto kategórii boli čerpané v objeme 1 039 tis. Sk.

 Kapitálové výdavky boli čerpané s kódom zdroja 111 v rámci kategórie 710 – Obstarávanie kapitálových aktív. Finančné prostriedky boli využité prevažne na nákup osobných počítačov. ŠVS Banská Bystrica použila výdavky aj na rekonštrukciu objektu v sume 200 tis. Sk. 
1.3.1.3.4 Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO)
Hodnotenie čerpania výdavkov sa týka rozpočtových organizácií: Agentúra na podporu výskumu a vývoja, Agentúra MŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ – vznikla k 1.1.2007, Dom zahraničných stykov MŠ SR - zrušený k 30. 6. 2007, Medzinárodné laserové centrum, Národné športové centrum, Slovenská pedagogická knižnica, Štátny inštitút odborného vzdelávania, Štátny pedagogický ústav, Štátna školská inšpekcia, Ústav informácií a prognóz školstva.
Pre tieto organizácie bol schválený rozpočet v objeme 1 756 635 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 1 464 592 tis. Sk. Čerpanie bolo v objeme 1 466 302 tis. Sk, t. j. 100,1 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 7 667 tis. Sk.
 S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet vo výške 1 756 635 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 1 394 908 tis. Sk. Skutočné čerpanie bolo v objeme 1 395 929 tis. Sk, t. j. 100,1 % z upraveného rozpočtu.
S kódom zdroja 1161 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 9 000 tis. Sk, a to v rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky. Čerpanie           k 31. 12. 2007 bolo v sume 8 811 tis. Sk, t. j. 97,9 % z upraveného rozpočtu.
	S kódom zdroja 1162 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 3 611 tis. Sk, a to v rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky. Čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v objeme 3 492 tis. Sk, t. j. 96,7 % z upraveného rozpočtu. 
Hlavná kategória 600 – Bežné výdavky

Schválený rozpočet v rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky bol v sume                             1 728 285 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 1 367 158 tis. Sk. Čerpanie bolo v objeme                        1 368 851 tis. Sk, t. j. 100,1 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške  7 467 tis. Sk.
 S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet vo výške  1 728 285 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 1 309 737 tis. Sk. Skutočné čerpanie bolo v objeme 1 310 803 tis. Sk, t. j. 100,1 % z upraveného rozpočtu.
Vzhľadom na schválený rozpočet bol po vykonaných úpravách rozpočet s kódom zdroja 111 v hlavnej kategórii 600 – Bežné výdavky nižší o 418 548 tis. Sk, a to hlavne v kategórii 630 – Tovary a služby (zdôvodnenie viď príslušná kategória).
Prehľad rozpisu a čerpania výdavkov s kódom zdroja 1161 a s kódom zdroja 1162 je uvedený v rámci celkového hodnotenia čerpania výdavkov ostatných priamo riadených rozpočtových organizácií.
Kategória 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania

Limit miezd, platov, služobných príjmov a OOV bol stanovený na rok 2007 pre 761 zamestnancov vo výške 231 101 tis. Sk. Po vykonaných rozpočtových opatreniach Ministerstvom financií SR na valorizáciu stupníc platových taríf, na zabezpečenie zvýšenia platových taríf štátnych zamestnancov, zvýšenia mzdových prostriedkov na projekty z Európskeho sociálneho fondu, zrušenia rozpočtovej organizácie Dom zahraničných stykov MŠ SR a po znížení limitu počtu zamestnancov v súvislosti s plnením úlohy C. 15 uznesenia vlády SR č. 856 z 11. októbra 2006 k návrhu rozpočtu verejnej správy na roky 2007 až 2009 bol upravený limit mzdových prostriedkov na sumu 231 377 tis. Sk a počet zamestnancov na 714 osôb. 

Upravený rozpočet ostatných priamo riadených rozpočtových organizácií tvorili finančné prostriedky z nasledovných zdrojov, a to:
- rozpočtové prostriedky kapitoly (kód zdroja 111) vo výške 229 001 tis. Sk,
- prostriedky ES - Európsky sociálny fond (kód zdroj 1161, 1361) vo výške 1 620 tis. Sk,
- spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu (kód zdroj 1162, 1362) vo výške 756 tis. Sk.

Podľa štatistických výkazov boli vyčerpané prostriedky vrátane mimorozpočtových zdrojov vo výške 231 458 tis. Sk, t.j. 100 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové prostriedky vo výške  287 tis. Sk boli prijaté zo zahraničného grantu. 

Čerpanie miezd, platov, služobných príjmov a OOV bez mimorozpočtových prostriedkov bolo vo výške 231 171 tis. Sk, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu.

Priemerný evidenčný prepočítaný počet zamestnancov v rámci ostatných priamo riadených rozpočtových organizácií bol 674 osôb. Z mimorozpočtových zdrojov boli platení ďalší 2 zamestnanci, čím sa zvýšil skutočný počet zamestnancov v sledovanom období na 676 osôb. V porovnaní s rokom 2006 priemerný evidenčný počet zamestnancov klesol o 26 osôb. 

Priemerný plat zamestnancov v ostatných priamo riadených rozpočtových organizáciách za rok 2007 dosiahol výšku 28 533 Sk a bez mimorozpočtových prostriedkov 28 582 Sk, čo v porovnaní s rokom 2006 predstavovalo pokles o 949 Sk, t.j. o 3,2 %. 

Priemerný plat zamestnancov (bez lektorov a učiteľov slovenského jazyka pôsobiacich            v zahraničí delimitovaných od 1.7.2007 do aparátu MŠ SR) v ostatných priamo riadených rozpočtových organizáciách v roku 2007 dosiahol výšku 25 709 Sk a bez mimorozpočtových prostriedkov 25 751 Sk, čo v porovnaní s minulým rokom predstavovalo nárast o 1 695 Sk, t.j. o 7,1 %.

Priemerný mesačný plat štátneho zamestnanca dosiahol výšku  28 512 Sk, čo oproti roku 2006 predstavovalo nárast o 519 Sk, t.j. o 1,9 %. Priemerný mesačný plat zamestnanca (bez lektorov a učiteľov slovenského jazyka pôsobiacich v zahraničí), ktorý bol odmeňovaný podľa iných predpisov ako zákona o štátnej službe, dosiahol výšku 24 329 Sk, čo oproti roku 2006 predstavovalo nárast o 2 191 Sk, t.j. o 9,9 %.

Objem finančných prostriedkov vyplatených na odmeny za práce podľa dohôd uzatvorených mimo pracovného pomeru bol 44 951 tis. Sk.
Kategória 620 – Poistné a príspevok do poisťovní
V kategórii 620 – Poistné a príspevok do poisťovní bol schválený rozpočet pre tieto organizácie v objeme 80 771 tis. Sk, upravený rozpočet predstavoval objem 70 554 tis. Sk. Čerpanie výdavkov bolo v sume 70 673 tis. Sk, t.j.  100,2  %  z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v objeme 112 tis. Sk.
S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet vo výške 80 771 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 69 713 tis. Sk. Skutočné čerpanie bolo v objeme   69 857 tis. Sk, t. j. 100,2 % z upraveného rozpočtu.
S kódom zdroja 1161 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 462 tis. Sk, čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v sume 442 tis. Sk, t. j. 95,7 % z upraveného rozpočtu.
S kódom zdroja 1162 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 213 tis. Sk, čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v objeme 207 tis. Sk, t. j. 97,2 % z upraveného rozpočtu.
Čerpanie v kategórii 620 – Poistné a príspevok do poisťovní sa odvíjalo z čerpania mzdových prostriedkov a odrážalo aktuálny stav zamestnancov poistených v jednotlivých poisťovniach.
Kategória 630 – Tovary a služby
Schválený rozpočet v kategórii 630 – Tovary a služby bol rozpísaný v sume 1 275 792 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 349 815 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme 350 511 tis. Sk, t. j. 100,2 %            z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 7 051 tis. Sk.
S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet vo výške 1 275 792 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 295 611 tis. Sk. Skutočné čerpanie bolo v objeme 295 553 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
S kódom zdroja 1161 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 7 202 tis. Sk, čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v sume 7 092 tis. Sk, t. j. 98,5 % z upraveného rozpočtu.
	S kódom zdroja 1162 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 2 768 tis. Sk, čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v objeme 2 699 tis. Sk, t. j. 97,5 % z upraveného rozpočtu. 
Najvyššie rozdiely medzi schváleným a upraveným rozpočtom s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly boli v prípade Agentúry na podporu výskumu a vývoja (APVV), Agentúry MŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ (APŠF), Domu zahraničných stykov MŠ SR (DZS) a Ústavu informácií a prognóz školstva (ÚIPŠ). 
APVV mala v kategórii 630 – Tovary a služby schválený rozpočet vo výške 939 834 tis. Sk a upravený rozpočet vo výške 22 841 tis. Sk. Zníženie upraveného rozpočtu bolo vykonané z dôvodu presunu finančných prostriedkov na projekty výskumu a vývoja do iných kapitol a poskytnutia prostriedkov rozpočtovaných v rámci kategórie 630 formou transferu v kategórii 640 riešiteľom projektov výskumu a vývoja (rozpočtovým organizáciám, príspevkovým organizáciám, podnikateľom, verejným vysokým školám).
APŠF mala schválený rozpočet v kategórii 630 – Tovary a služby vo výške 2 000 tis. Sk  a upravený rozpočet vo výške 18 263 tis. Sk. Ide o novú organizáciu, ktorá bola zriadená k 1. 1. 2007. V rámci schváleného rozpočtu boli organizácii pridelené finančné prostriedky na zahájenie činnosti. V priebehu rozpočtového roka boli rozpočtovými opatreniami pridelené organizácii ďalšie finančné prostriedky do výšky upraveného rozpočtu.  
DZS MŠ SR mal schválený rozpočet v kategórii 630 - Tovary a služby vo výške 51 019 tis. Sk a upravený rozpočet výdavkov vo výške 14 628 tis. Sk. Zníženie upraveného rozpočtu bolo z dôvodu zrušenia organizácie k 30.6.2007. Nevyčerpané finančné prostriedky boli delimitované z Domu zahraničných stykov MŠ SR na Ministerstvo školstva SR (na vlastný úrad MŠ SR). 
ÚIPŠ mal schválený rozpočet v kategórii tovarov a služieb vo výške 184 517 tis. Sk a upravený rozpočet v objeme  135 545 tis. Sk. Zníženie upraveného rozpočtu bolo spôsobené úsporou finančných prostriedkov na projekte Infovek. Tieto finančné prostriedky preklasifikované so súhlasom MF SR boli použité pre  potreby MŠ SR napr. na čiastočné krytie rekonštrukcie budovy vlastného úradu MŠ SR, sociálnych štipendií študentov verejných vysokých škôl,  na projekt Uplatnenie absolventov verejných vysokých škôl v praxi a iné.
V rámci kategórie 630 – Tovary a služby čerpali ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie finančné prostriedky s kódom zdroja 111 najmä na úhradu faktúr za energie, teplo, vodu, plyn, poštovné, komunikácie, materiál (nákup kníh, výpočtovej techniky, softvéru, kancelárskych potrieb, prevádzkových strojov a prístrojov) a služby (najmä všeobecné služby, poistenie hnuteľného a nehnuteľného majetku, odmeny na základe dohôd o vykonaní práce, výdavky na propagáciu, reklamu a inzerciu, zabezpečenie elektronických poštových služieb, zabezpečenie výroby nahrávok na CD a MG nosiče na externú časť maturitnej skúšky z cudzích jazykov, zabezpečenie bezpečnostných obálok pri doručovaní maturitných testov a pod.).
Kategória 640 – Bežné transfery
V rámci kategórie 640 – Bežné transfery bol schválený rozpočet výdavkov v objeme                      140 621 tis. Sk, upravený rozpočet v objeme 715 412 tis. Sk, čerpanie bolo vo výške 716 374 tis. Sk,   t. j. 100,1 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje neboli čerpané.
S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet vo výške 140 621 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 715 412 tis. Sk. Skutočné čerpanie bolo v objeme 716 374 tis. Sk, t. j. 100,1 % z upraveného rozpočtu.
Hlavným dôvodom zvýšenia upraveného rozpočtu bolo zvýšenie rozpočtu bežných transferov u Agentúry na podporu výskumu a vývoja (APVV). APVV mala schválený rozpočet v objeme 70 tis. Sk a upravený rozpočet v objeme 576 586 tis. Sk. Zvýšenie rozpočtu je dôsledkom presunu prostriedkov určených na financovanie úloh výskumu a vývoja z kategórie 630 – Tovary a služby do kategórie               640 – Bežné transfery. Upravený rozpočet bol ovplyvnený i zrušením DZS MŠ SR, kde suma 14 846 tis. Sk bola presunutá do rozpočtu vlastného úradu MŠ SR. 
Finančné prostriedky boli použité na úhradu členských príspevkov medzinárodným organizáciám, na odstupné zamestnancom v dôsledku zmeny organizačnej štruktúry (ŠPÚ), na štipendiá slovenských študentov študujúcich v zahraničí, štipendiá zahraničných študentov študujúcich v SR v zmysle medzinárodných dohôd (DZS) a najmä na riešenie projektov v oblasti výskumu a vývoja (APVV). 
Hlavná kategória 700 – Kapitálové výdavky

Schválený rozpočet kapitálových výdavkov bol v sume 28 350 tis. Sk, rozpočet bol upravený na objem 97 434 tis. Sk. Čerpanie výdavkov bolo v sume  97 450 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové prostriedky k 31. 12. 2007 boli čerpané vo výške 200 tis. Sk.

	S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet v objeme 28 350 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 85 171 tis. Sk. Dôvodom úpravy rozpočtu bolo zvýšenie rozpočtu pre APVV na realizáciu úloh výskumu a vývoja (kategória 710 a 720) a presun rozpočtu zrušenej organizácie DZS do rozpočtu vlastného úradu (kategória 710). Čerpanie kapitálových výdavkov bolo v objeme 85 126 tis. Sk, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu. 

	S kódmi zdroja 1161 a 1162 neboli finančné prostriedky rozpísané ani čerpané.
 
Kategória 710 – Obstarávanie kapitálových aktív	

V kategórii 710 – Obstarávanie kapitálových aktív bol schválený rozpočet v sume 28 350 tis. Sk, rozpočet bol upravený na objem 54 157  tis. Sk. Čerpanie výdavkov bolo vo výške 54 219 tis. Sk, t.j. 100,1 % z upraveného rozpočtu.  Mimorozpočtové prostriedky k 31. 12. 2007 boli čerpané vo výške 200 tis. Sk.
 
S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet v objeme 28 350 tis. Sk, upravený rozpočet predstavoval čiastku 41 894 tis. Sk. Čerpanie výdavkov bolo v sume 41 895 tis. Sk, t.j. 100,0 z upraveného rozpočtu. 
	Finančné prostriedky boli čerpané najmä na rekonštrukciu budovy ŠIOV v sume 4 275 tis. Sk, riešenie úloh výskumu a vývoja MLC  v sume 1 594 tis. Sk, na inžinierske a stavebné práce súvisiace s realizáciou II. etapy rekonštrukcie budovy pre potreby SPK v sume 8 636 tis. Sk, na nákup osobného automobilu pre APVV v sume 901 tis. Sk a nákup osobných automobilov pre APŠF v sume 1 384 tis. Sk. Ostatné výdavky v tejto kategórii boli použité najmä na nákup výpočtovej techniky a špecifických prístrojov a zariadení nevyhnutných pre ich činnosť.

Kategória 720 – Kapitálové transfery

	V kategórii 720 – Kapitálové transfery nebol na rok 2007 rozpísaný schválený rozpočet. Upravený  rozpočet bol vo výške 43 277 tis. Sk a to iba s kódom zdroja 111. Čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v objeme 43 231 tis. Sk, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje v tejto kategórii čerpané neboli.

Kapitálové transfery boli poskytnuté na úlohy výskumu a vývoja APVV riešené verejnými vysokými školami a ďalšími právnymi subjektami. 
1.3.1.3.5   Krajské školské úrady (KŠÚ)
Pre KŠÚ bol schválený rozpočet vo výške 32 175 893 tis. Sk, Upravený rozpočet bol vo výške 33 014 321 tis. Sk. Čerpanie výdavkov k 31. 12. 2007 bolo v objeme 33 010 057 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 57 383 tis. Sk.  
S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet v sume 32 175 893 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 32 983 726 tis. Sk, čerpanie bolo v sume 32 976 972 tis. Sk t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
S kódmi zdroja 1161 a 1162 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky. Upravený rozpočet s kódom zdroja 1161 bol v objeme 2 182 tis. Sk a s kódom zdroja 1162 v objeme 1 611 tis. Sk. Čerpanie výdavkov s kódom zdroja 1161 bolo v sume 2 136 tis. Sk, t.j.  97,9 % z upraveného rozpočtu a  s kódom zdroja 1162 v sume 1 595 tis. Sk, t.j.  99,0 % z upraveného rozpočtu. Čerpanie týchto výdavkov bolo realizované v rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky. 

Hlavná kategória 600 – Bežné výdavky

Schválený rozpočet v rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky bol v sume 32 163 893 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 32 618 324 tis. Sk. Čerpanie výdavkov bolo v sume 32 614 101 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 55 130 tis. Sk.  
S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet v sume  32 163 893 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 32 594 729 tis. Sk, čerpanie bolo v sume 32 588 016 tis. Sk, t.j.  100,0 %  z upraveného rozpočtu. 

Kategória 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania

Pre rok 2007 bol rozpísaný limit miezd, platov, služobných príjmov a OOV zamestnancov KŠÚ, špeciálnych škôl a školských zariadení v sume 2 173 560 tis. Sk. Úpravami sa rozpočet v priebehu roka zvýšil na sumu 2 223 486 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme 2 223 264 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.

KŠÚ bol schválený rozpočet vo výške 104 050 tis. Sk pre  395 zamestnancov. Po vykonaných rozpočtových opatreniach a po znížení limitu počtu zamestnancov v súvislosti s plnením úlohy C.15 uznesenia vlády SR č. 856 z 11. októbra 2006 k návrhu rozpočtu verejnej správy na roky 2007 až 2009 bol upravený limit mzdových prostriedkov na sumu 106 028 tis. Sk pre 344 zamestnancov. 

Upravený rozpočet KŠÚ na rok 2007 tvorili finančné prostriedky z nasledovných zdrojov, a to:
- rozpočtové prostriedky kapitoly (kód zdroja 111) vo výške 105 949 tis. Sk,
- prostriedky ES - Európsky sociálny fond (kód zdroja 1361) vo výške 59 tis. Sk,
- spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu (kód zdroja 1362) vo výške 20 tis. Sk.

Čerpanie mzdových prostriedkov na základe štatistických výkazov bolo v roku 2007 vo výške       106 028 tis. Sk, t.j. 100 % z upraveného rozpočtu. Z tohto objemu boli vyplatené náhrady za pracovnú pohotovosť vo výške 43 tis. Sk. V porovnaní s rokom 2006 bolo čerpanie mzdových prostriedkov KŠÚ vyššie o 3 659 tis. Sk.

Priemerný evidenčný prepočítaný počet zamestnancov za rok 2007 bol 325 osôb. V porovnaní s rokom 2006 priemerný evidenčný počet zamestnancov klesol o 36 osôb, pričom počet štátnych zamestnancov klesol o 29 osôb.

Priemerný plat zamestnancov dosiahol výšku 27 176 Sk. Oproti minulému roku vzrástol  o 3 548 Sk, t.j. o 15 %. Priemerný mesačný plat štátneho zamestnanca dosiahol výšku 28 670 Sk, čo oproti roku 2006 predstavovalo nárast o 3 364 Sk, t.j. o 13,3 %. Priemerný mesačný plat zamestnanca, ktorý bol odmeňovaný podľa iných predpisov ako zákona o štátnej službe, dosiahol výšku 21 528 Sk, čo oproti roku 2006 predstavovalo nárast o 4 301 Sk, t.j. o 25 %.

Objem finančných prostriedkov vyplatených na odmeny za práce podľa dohôd uzatvorených mimo pracovného pomeru bol 5 202 tis. Sk.

	Pre špeciálne školy a školské zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ bol schválený rozpočet v objeme 2 069 910 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 2 117 458 tis. Sk. Čerpanie bolo v objeme   2 117 286  tis. Sk, t.j. 100,0  % z upraveného rozpočtu pre 9 823 osôb.

	Finančné prostriedky pridelené špeciálnym školám a školským zariadeniam v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ boli rozpísané na základe normatívov a počtu žiakov v zmysle zákona č. 597/2003 Z. z. o financovaní základných škôl, stredných škôl a školských zariadení v znení neskorších predpisov.
	Priemerný plat zamestnancov špeciálnych škôl a školských zariadení v pôsobnosti KŠÚ bol vo výške 17 976  Sk.
Kategória 620 – Poistné a príspevok do poisťovní
V kategórii 620 – Poistné a príspevok do poisťovní bol schválený rozpočet pre KŠÚ v objeme 759 766 tis. Sk, upravený rozpočet predstavoval objem 772 072 tis. Sk. Čerpanie výdavkov bolo v sume  771 764 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v objeme 649 tis. Sk.
S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet vo výške 759 766 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 771 811 tis. Sk. Skutočné čerpanie bolo v objeme 771 498 tis. Sk,  t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
S kódom zdroja 1161 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 125 tis. Sk, čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v sume 125 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
S kódom zdroja 1162 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 66 tis. Sk, čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v objeme 66 tis. Sk, t. j. 100,0  % z upraveného rozpočtu.
Čerpanie v kategórii 620 – Poistné a príspevok do poisťovní sa odvíjalo z čerpania mzdových prostriedkov a odrážalo aktuálny stav zamestnancov poistených v jednotlivých poisťovniach.
Kategória 630 – Tovary a služby
V kategórii 630 – Tovary a služby bol schválený rozpočet pre špeciálne školy a školské zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ a vlastný úrad KŠÚ  v objeme 620 225 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 741 544 tis. Sk. Čerpanie výdavkov bolo v sume 743 131 tis. Sk, t.j. 100,2  % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v objeme 45 820 tis. Sk.
S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet v sume 620 225 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 718 911 tis. Sk, čerpanie dosiahlo objem 718 412 tis. Sk, t.j. 99,9 %  z upraveného rozpočtu. 
S kódmi zdroja 1161 a 1162 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky. Upravený rozpočet s kódom zdroja 1161 bol v objeme 1 698 tis. Sk.  Čerpanie k 31.12.2007 bolo v sume 1 652 tis. Sk, t.j. 97,3 % z upraveného rozpočtu. Upravený rozpočet s kódom zdroja  1162 bol v objeme      1 353 tis. Sk a čerpanie v sume 1 338 tis. Sk, t.j. 98,9 % z upraveného rozpočtu.
Finančné prostriedky s kódom zdroja 111 v rámci kategórie 630 – Tovary a služby boli použité na úhradu výdavkov pre školy a školské zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ, najmä na úhradu výdavkov na vykurovanie, materiálne zabezpečenie zrekonštruovaných škôl, odstránenie havarijných stavov, bežnej rutinnej údržby, na zabezpečenie celoslovenských, obvodných a krajských kôl súťaží žiakov základných a stredných škôl, vrátane športových súťaží, na materiálne zabezpečenie samotných KŠÚ a pod. 
Kategória 640 – Bežné transfery
Schválený rozpočet na rok 2007 predstavoval výšku 28 610 342 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 28 881 222 tis. Sk. Čerpanie výdavkov bolo v sume  28 875 943 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 6 712 tis. Sk.  
S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet v sume 28 610 342 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 28 881 222 tis. Sk, čerpanie dosiahlo objem 28 875 548 tis. Sk, t.j. 100,0 %  z upraveného rozpočtu. 
KŠÚ poskytovali bežné transfery najmä na zabezpečovanie výchovno – vzdelávacieho procesu a prevádzku štátnych škôl, cirkevných škôl a súkromných škôl prostredníctvom ich zriaďovateľa (obec, VÚC, cirkev a náboženské spoločenstvá, fyzické a právnické osoby). 
KŠÚ rozpisovali finančné prostriedky školám a školským zariadeniam ako normatívne výdavky a nenormatívne výdavky. Rozpis normatívnych, nenormatívnych a účelových prostriedkov podľa zriaďovateľov sa nachádza v prílohe - tabuľka č. 18. 
Na podpoložke 641 009 – Obci bol schválený rozpočet vo výške 15 407 579 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 15 716 804 tis. Sk. Čerpanie dosiahlo objem 15 711 677 tis. Sk, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu.  Finančné prostriedky boli rozpísané a čerpané len s kódom zdroja 111.
V rámci uvedenej podpoložky boli čerpané normatívne a nenormatívne prostriedky poskytované školám v zriaďovateľskej pôsobnosti obcí, na odstránenie havárií školských budov a na rozvojové projekty. Prostriedky boli ďalej poskytnuté aj na činnosť školských úradov v zmysle § 7, 10, 14 zákona č. 596/2003  Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov. Na činnosť a prevádzku školských úradov obcí bol schválený rozpočet v objeme 84 000 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 89 720 tis. Sk a čerpanie bolo v sume 89 600  tis. Sk, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu. 
Na podpoložke 641 010 – VÚC bol schválený rozpočet vo výške 10 565 651 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 10 533 531 tis. Sk. Čerpanie bolo v sume 10 533 504 tis. Sk , t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli rozpísané a čerpané len s kódom  zdroja 111.
V rámci tejto podpoložky boli čerpané normatívne a nenormatívne prostriedky poskytované školám v zriaďovateľskej pôsobnosti VÚC, na odstránenie havárií školských budov, na rozvojové projekty ako i na činnosť školských úradov. Na činnosť a prevádzku školských úradov bol schválený rozpočet v objeme       14 000 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 13 908 tis. Sk a čerpanie bolo v sume 13 889 tis. Sk, t.j. 99,8 % z upraveného rozpočtu. 
Okrem škôl a školských zariadení sú prostredníctvom KŠÚ Bratislava, KŠÚ Košice, KŠÚ Trenčín a KŠÚ Žilina financované príspevkové organizácie, a to stredné odborné učilištia v rámci podpoložky 641001 – Príspevkovej organizácii.  Schválený rozpočet  pre stredné odborné účilištia bol s kódom zdroja  111  stanovený vo výške 101 170 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 103 707 tis. Sk, čerpanie k 31. 12. 2007 predstavovalo sumu 103 706 tis. Sk , t.j.  100,0 % z upraveného rozpočtu..
Na podpoložke 642 004 – Cirkevnej škole bol schválený rozpočet v objeme 1 584 174 tis. Sk. Upravený rozpočet bol objeme 1 554 729 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme 1 554 710 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Výdavky boli rozpísané a čerpané len s kódom zdroja 111 ako normatívne a nenormatívne výdavky (na asistentov učiteľa, odchodné, vzdelávacie poukazy, havárie, rozvojové projekty). 
Na podpoložke 642 005 – Súkromnej škole bol schválený rozpočet  v objeme 925 610 tis. Sk. Upravený rozpočet bol objeme 926 463 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme 926 456 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Tieto finančné prostriedky boli rozpísané a čerpané len s kódom zdroja 111 ako normatívne a nenormatívne výdavky (na asistentov učiteľa, odchodné, vzdelávacie poukazy). 
Hlavná kategória 700 – Kapitálové výdavky

	V hlavnej kategórii 700 – Kapitálové výdavky bol chválený rozpočet na rok 2007 rozpísaný v objeme 12 000 tis. Sk, na základe rozpočtových opatrení bol upravený na sumu 395 997 tis. Sk. Čerpanie bolo v sume 395 956 tis. Sk, t.j.  100,0 % z upraveného rozpočtu.  Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 2 253 tis. Sk.

S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet v sume 12 000 tis. Sk, upravený rozpočet v sume     388 997 tis. Sk a čerpanie bolo v sume 388 956 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
 Kategória 710 – Obstarávanie kapitálových aktív
	V kategórii 710 – Obstarávanie kapitálových aktív bol schválený rozpočet v sume 12 000 tis. Sk, upravený rozpočet v sume 131 438 tis. Sk a čerpanie v sume 131 403 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 2 253 tis. Sk.

	S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet v sume 12 000 tis. Sk, upravený rozpočet v sume 124 438 tis. Sk  a čerpanie  v sume 124 403 tis. Sk, t.j. 100,0  % z upraveného rozpočtu. Dôvodom zvýšenia upraveného rozpočtu v porovnaní so schváleným rozpočtom bolo uvoľnenie finančných prostriedkov z nerozpísaného objemu, ktorý bol evidovaný na vlastnom úrade MŠ SR. 
	
Finančné prostriedky boli použité havárie špeciálnych základných škôl a dostavby rozostavaných škôl, ktorých zriaďovateľom je KŠÚ, ako i na nákup strojov, prístrojov a výpočtovej techniky. 
Kategória 720 – Kapitálové transfery
V rámci kategórie 720 – Kapitálové transfery nebol schválený rozpočet, upravený rozpočet predstavoval výšku 264 559 tis. Sk. Čerpanie bolo v sume 264 553 tis. Sk, t.j.  100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky v tejto kategórii boli rozpísané a čerpané iba s kódom zdroja 111. Dôvodom zvýšenia rozpočtu v tejto kategórii bolo uvoľnenie finančných prostriedkov z nerozpísaného objemu evidovaného vo vlastnom úrade MŠ SR.

V rámci podpoložky 721 001 – Príspevkovej organizácii neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky. Upravený rozpočet bol v sume 1 050 tis. Sk a čerpanie v sume 1 050 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.  Finančné prostriedky boli poskytnuté na vybudovanie samostatného zdroja vody pre SOU železničné, Trenčín v sume 600 tis. Sk a na nákup osobného vozidla pre SOU pre telesne postihnutú mládeže, Žilina v sume 450 tis. Sk.

V rámci podpoložky 721006 – Obci v schválenom rozpočte neboli rozpísané kapitálové transfery. Upravený rozpočet bol v sume 246 010 tis. Sk a čerpanie 246 004 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli poskytnuté na riešenie havárií v základných školách.

V rámci podpoložky 721007 – VÚC v schválenom rozpočte neboli rozpísané kapitálové transfery. Upravený rozpočet bol v sume 17 499 tis. Sk a čerpanie 17 499 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli poskytnuté na riešenie havárií v stredných školách v zriaďovateľskej pôsobnosti VÚC.

1.3.1.4  Zhodnotenie čerpania účelovo určených finančných prostriedkov

V zmysle zákona č. 681/2006 Z. z. o štátnom rozpočte na rok 2007 a bodu C. 2 uznesenia vlády SR č.856/2006 z 11. októbra 2006 MF SR rozpísalo pre kapitolu školstva prílohou č. 1 k listu č.MF/028717/2006-441 v rámci bežných výdavkov účelovú dotáciu na prenesený výkon štátnej správy na obce, dotáciu na prenesený výkon štátnej správy na VÚC a dotáciu na výskum v rámci vysokoškolskej vedy. Schválený rozpočet, upravený rozpočet a čerpanie k 31. 12. 2007 sú uvedené v tabuľke.
 
Účelové prostriedky pre kapitolu MŠ SR v roku 2007 – Kód zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly (v tis. Sk)

Účelové prostriedky 	Schválený  rozpočet 2007	Upravený rozpočet 2007	Čerpanie výdavkov
k 30. 12. 2007	% plnenia k UR	
Dotácia na prenesený výkon štátnej správy na obce (bežné výdavky)	15 776 814	15 723 875	15 718 723	100,0	
Dotácia na prenesený výkon štátnej správy na vyššie územné celky (bežné výdavky)	10 717 151	10 543 223	10 543 166	100,0	
Projekt výskumu v rámci vysokoškolskej vedy 	20 000	20 000	20 000	100,0	

1.3.1.4.1 Dotácia na prenesený výkon v pôsobnosti štátnej správy na obce (bežné výdavky) 
Na podpoložke 641 009 - Obci bol schválený rozpočet rozpísaný vo výške 15 776 814 tis. Sk, upravený rozpočet predstavoval výšku 15 723 875 tis. Sk. Výdavky k 31. 12. 2007 boli čerpané s kódom zdroja 111 vo výške 15 718 723 tis. Sk, t.j.  100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové prostriedky na tejto položke čerpané neboli. 

Výdavky z dotácie na prenesený výkon štátnej správy na obce boli čerpané na normatívne a nenormatívne výdavky, ako sú výdavky na asistentov učiteľa, odchodné, dopravné, vzdelávacie poukazy, havárie, rozvojové projekty (napr. projekt „Vyhrňme si rukávy“). 
1.3.1.4.2 Dotácia na prenesený výkon v pôsobnosti štátnej správy na VÚC (bežné výdavky)  
Na podpoložke 641 010 – VÚC bol schválený rozpočet rozpísaný vo výške 10 717 151 tis. Sk, upravený rozpočet predstavoval výšku 10 543 223 tis. Sk. Výdavky k 31. 12. 2007 boli čerpané vo výške 10 543 166 tis. Sk, t.j.  100,0 % z upraveného rozpočtu.

Výdavky z dotácie na prenesený výkon štátnej správy na VÚC boli čerpané na normatívne a nenormatívne výdavky, ako sú výdavky  na odchodné, dopravné, vzdelávacie poukazy, na havárie, rozvojové projekty a pod. 
1.3.1.4.3  Projekt výskumu v rámci vysokoškolskej vedy
V rámci schváleného rozpočtu na rok 2007 boli účelovo určené finančné prostriedky pre projekt výskumu v rámci vysokoškolskej vedy v celkovej čiastke 20 000 tis. Sk. Pôvodne sa tieto finančné prostriedky plánovali rozpísať pre EU Bratislava na riešenie projektu „Technicko-ekonomické zhodnocovanie biomasy v podnikateľskej sfére a samospráve v podmienkach Prešovského a Košického kraja - projekt EÚ“. Na základe  záverov vstupnej oponentúry Oponentskej rady zo dňa 28. 2. 2007 bol tento projekt prehodnotený ako inovačný s novým názvom „Výskumno-výstavné a informačné centrum bioenergie“. Finančné prostriedky boli  EU Bratislava poskytnuté v členení na bežnú dotáciu na podpoložke 641 008 v objeme 4 000 tis. Sk a na kapitálovú dotáciu  na podpoložke 721003 v objeme 16 000 tis. Sk. 
1.3.1.5  Vyhodnotenie zahraničných pracovných ciest (ZPC)
Na zahraničné pracovné cesty (ďalej len „ZPC“) v rámci kapitoly MŠ SR bol na rok 2007 schválený rozpočet vo výške 43 035 tis. Sk, v tom s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly  v objeme 39 875 tis. Sk, s kódom zdroja 1161 – Európsky sociálny fond vo výške 400 tis. Sk a s kódom zdroja 1162 – Spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu vo výške 200 tis. Sk. 
Upravený rozpočet kapitoly na ZPC predstavoval sumu 57 486 tis. Sk, v tom kód zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly sumu 30 224 tis. Sk. Upravený rozpočet s kódom zdroja 1161 – Európsky sociálny fond a s kódom zdroja 1162 – Spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu bol znížený  na sumu 0 tis. Sk. 
. Čerpanie výdavkov na ZPC bolo v sume 29 428 tis. Sk, t. j. 51,2 % z upraveného rozpočtu. S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bolo čerpanie v sume 28 649 tis. Sk, t. j. 94,8 % z upraveného rozpočtu. Výdavky s kódom zdroja 1161 – Európsky sociálny fond a s kódom zdroja 1162 – Spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu neboli čerpané
Na ZPC boli čerpané aj mimorozpočtové zdroje v sume 1 519 tis. Sk.
1.3.1.5.1 Vlastný úrad MŠ SR
Pre rok 2007 bol útvarom MŠ SR rozpísaný na ZPC schválený rozpočet v celkovej sume                 27 446 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 46 161 tis. Sk a čerpanie bolo v sume 18 011 tis. Sk, t. j. 39,08 % z upraveného rozpočtu. Nízke čerpanie je z dôvodu, že v upravenom rozpočte sú započítané aj výdavky na projekt Svetovej banky v sume 24 235 tis. Sk (zdroj 13C3), ktoré neboli vyčerpané v roku 2006 a boli presunuté do rozpočtu na rok 2007. Tieto prostriedky však neboli vyčerpané ani v roku 2007.
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume 24 886 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 19 287 tis. Sk a čerpanie bolo v sume 17 690 tis. Sk, t. j. 91,75  % z upraveného rozpočtu. 
Na ZPC boli čerpané aj mimorozpočtové zdroje v sume 27 tis. Sk
Medzinárodná  spolupráca  v oblasti školstva, mládeže, športu a vedy bola v roku 2007 zameraná predovšetkým na rozvoj a prehĺbenie kontaktov so susednými krajinami, krajinami V4, členskými krajinami Európskej únie a vybranými vyspelými krajinami sveta. Pri tvorbe medzinárodnej zmluvnej základne z hľadiska teritoriálneho bolo východiskom zameranie zahraničnej politiky, ktorá bola stanovená MZV SR na rok 2007. 
Rozvoj bilaterálnych vzťahov Slovenskej republiky v roku 2007 bol podmienený prioritami v oblasti európskej a transatlantickej integrácie, členstva SR v EÚ. Medzinárodná spolupráca MŠ SR v roku 2007 v oblasti školstva, mládeže, športu a vedy bola zameraná na využívanie možností v rámci medzinárodných dohôd, programov a grantov. Taktiež boli využívané ponuky v rámci štrukturálnych fondov, grantového a „pool systemu“, ktoré sú štandardným nástrojom zabezpečovania akademických mobilít.  
MŠ SR v roku 2007 plnilo v oblasti multilaterálnej spolupráce úlohy a záväzky vyplývajúce z členstva SR v medzinárodných organizáciách a iniciatívach ako OECD, OSN (UNESCO), Rada Európy, OBSE a z členstva v EÚ. MŠ SR  pokračovalo aj v zabezpečovaní multilaterálneho výmenného programu pre univerzity v strednej Európe CEEPUS (Central European Exchange Program for University Studies) a participácii na medzinárodnom programe United World College (UWC). 
V oblasti vedy  boli zahraničné cesty a zahraničné pracovné návštevy v roku 2007  uskutočnené na základe priorít a potrieb pri plnení úloh v oblasti medzinárodnej vedecko-technickej spolupráce. Boli zabezpečované existujúce a pokračujúce aktivity medzinárodnej vedecko-technickej spolupráce, taktiež boli pripravované  a podpisované nové programy spolupráce. 
Na výbory, podvýbory a pracovné skupiny EÚ boli vyslaní okrem zamestnancov ministerstva aj experti, ktorí nie sú zamestnancami ministerstva, ale sú ministerstvom, prípadne vládou menovaní. Podobne ako v prípade EÚ boli na zasadnutia orgánov  aj v iných zoskupeniach (OECD, CERN, SÚJV) menovaní externí pracovníci. 
Zahraničné pracovné cesty v oblasti regionálneho školstva boli prioritne zamerané na účasť              v riadiacich výboroch, pracovných a expertných skupinách EÚ a iných európskych organizáciách. Ďalšie zahraničné pracovné cesty sa týkali účasti pracovníkov na medzinárodných seminároch, konferenciách a projektoch medzinárodného charakteru. Aktivity regionálneho školstva v medzinárodnej oblasti boli taktiež zamerané na bilaterálne rokovania týkajúce sa spoločne pripravovaných projektov a úloh vyplývajúcich z uznesení vlády SR a záverov rokovaní vlády SR. Zámerom všetkých návrhov bolo vytvoriť priestor na získavanie poznatkov a skúseností ako aj prispieť k tvorbe takých cieľov vzdelávacej politiky, ktoré podporujú porozumenie medzi  národmi a zlepšujú kvalitu života.
Cieľom zahraničných pracovných ciest a zahraničných pracovných návštev v oblasti štátnej starostlivosti o šport  v roku 2007 bolo konkretizovať a naplniť Národný program rozvoja športu a s tým súvisiace aktivity, ako aj plniť záväzky Slovenskej republiky na rokovaniach Rady Európy v oblasti športu - účasť vo výbore pre rozvoj športu (CDDS) a tiež vo výbore boja proti dopingu v športe - Európskeho koordinačného fóra WADA. 
Aktivity medzinárodnej spolupráce v rámci zabezpečovania európskych záležitostí v roku 2007 vychádzali zo širokého portfólia agendy. Hlavnými aktivitami bola pravidelná účasť delegovaných zástupcov ministerstva na zasadaniach Výboru pre vzdelávanie, Výboru pre mládež a Výboru pre ESF v rámci Rady ministrov EÚ a účasť vedenia ministerstva na samotnej Rade EÚ. Rokovania v roku 2007 sa týkali predovšetkým pokračovania v negociáciách k návrhom európskej legislatívy v oblasti celoživotného vzdelávania, ktoré platia v rámci finančnej perspektívy rokov 2007-2013. 
Ďalšie zahraničné pracovné cesty súviseli s problematikou Európskych škôl, európskej spolupráce v odbornom vzdelávaní, so zabezpečovaním cieľov vyplývajúcich z Lisabonskej stratégie v oblasti vzdelávania, propagácie slovenských vysokých škôl v zahraničí a programu Vzdelávanie a odborná príprava 2010, komunitárnych programov, ako aj  s prioritami krajín predsedajúcich EÚ v roku 2007.
1.3.1.5.2  Metodicko – pedagogické centrá (MPC)
Schválený rozpočet na ZPC pre MPC bol vo výške 344 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 682 tis Sk  a čerpanie v sume 643 tis. Sk, t.j. 94,3 % z upraveného rozpočtu. V tom s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet vo výške 344 tis. Sk,  upravený rozpočet bol v sume 424 tis. Sk, čerpanie bolo v sume  387 tis. Sk, t. j. 91,3 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 134 tis. Sk.
1.3.1.5.2.1  MPC Bratislava – Ševčenkova 
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet na ZPC vo výške 54 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 49 tis. Sk, čerpanie bolo v sume 49 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje neboli čerpané.
Finančné prostriedky boli použité na financovanie cestovných náhrad metodika, ktorý sa pravidelne zúčastňoval porád koordinátorov v rámci spolupráce s CERNET-om v Rakúsku vo Viedni a na účasť metodikov na exkurzii, poradách a seminároch v Rakúsku a v Českej republike. 
1.3.1.5.2.2  MPC Bratislava – Tomášikova 
Schválený rozpočet na ZPC bol vo výške 40 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 43 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme 42 tis. Sk, t. j. 97,7 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje neboli čerpané. 
Schválený rozpočet s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol vo výške                      40 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 24 tis. Sk, čerpanie dosiahlo výšku 24 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
Uskutočnené ZPC boli zamerané na spoluprácu so zahraničnými inštitúciami podobného zamerania, a to s Pedagogickým inštitútom v Hollabrunne, s pedagogickými inštitútmi v Čechách, Rakúsku a Maďarsku. Vďaka zahraničným inštitúciám sa získali štipendijné pobyty pre učiteľov v Maďarsku, Rakúsku a Francúzsku a zabezpečila sa ich účasť na jazykových kurzoch, seminároch a konferenciách.
Väčšina zahraničných pracovných ciest v roku 2007 bola uskutočnená na náklady partnerských zahraničných vzdelávacích inštitúcií.
 1.3.1.5.2.3  MPC Banská Bystrica 
Schválený rozpočet na ZPC bol vo výške 50 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške                      292 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme 272 tis. Sk, t. j. 93,2 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 10 tis. Sk
Schválený rozpočet na ZPC s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol vo výške 50 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 53 tis. Sk, čerpanie dosiahlo výšku 34 tis. Sk, t. j. 64,2 % z upraveného rozpočtu. 
	ZPC v roku 2007 do Českej republiky boli uskutočnené z dôvodu účasti na tréningových kurzoch psychoterapie a vedeckého seminára, do Belgicka za účelom exkurzie Európskeho parlamentu, do Nemecka  za účelom vzdelávania sa metodikov nemeckého jazyka. ZPC do Maďarskej republiky boli zamerané  na koncepciu vyučovania etickej výchovy a návštevu materských škôl. ZPC do Rakúska boli zamerané na poradenstvo škôl a globálne rozvojové vzdelávanie. Prínosom zo ZPC bolo predovšetkým zvyšovanie odbornej kvalifikácie zamestnancov a získavanie špecifických pracovných kompetencií metodikov ako i nadväzovanie spolupráce so vzdelávacími inštitúciami.

1.3.1.5.2.4	MPC Prešov  
Schválený rozpočet na ZPC s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol vo výške 200 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 285 tis. Sk. Čerpanie bolo vo výške 267 tis. Sk, t. j. 93,7 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 124 tis. Sk.
ZPC do Bulharska bola uskutočnená za účelom účasti metodičky ruského jazyka na XI. Svetovom kongrese MAPRJAL „Svet ruského slova a ruské slovo vo svete“. Prínosom tejto ZPC bolo získanie nových poznatkov o súčasnej situácii a novinkách v oblasti ruského jazyka a jeho vyučovania v rôznych krajinách sveta, nadviazanie kontaktov s učiteľmi, zástupcami vydavateľstiev a metodikmi z rôznych krajín. ZPC do Českej republiky bola vykonaná z dôvodu účasti metodičky kariérového rastu na konferencii „Odkaz J. A. Komenského“.
1.3.1.5.2.5  MPC Trenčín 
Schválený rozpočet na ZPC s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly nebol rozpočtovaný, upravený rozpočet bol v sume 13 tis. Sk. Čerpanie bolo vo výške 13 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje neboli čerpané.
Finančné prostriedky boli použité na financovanie cestovných náhrad metodika na ZPC do Českej republiky za účelom účasti na konferencii Inforum 2007 a do Rakúska za účelom výmeny skúseností v oblasti globálneho rozvojového vzdelávania. 
1.3.1.5.3  Školské výpočtové strediská (ŠVS)
Školské výpočtové strediská (ŠVS Bratislava, ŠVS Banská Bystrica, ŠVS Liptovský Mikuláš, ŠVS Michalovce, ŠVS Piešťany) neuskutočnili v roku 2007 žiadne ZPC.
1.3.1.5.4  Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO)
Schválený rozpočet na ZPC pre OPRO bol vo výške 13 778 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume     9 744 tis. Sk, čerpanie bolo v sume  9 880 tis. Sk, t. j. 101,4 % z upraveného rozpočtu. V tom  s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume 13 778 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 9 682 tis. Sk, čerpanie bolo vo výške 9 744 tis. Sk, t. j. 100,6 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové prostriedky boli čerpané v sume 412 tis. Sk.
1.3.1.5.4.1  Agentúra na podporu výskumu a vývoja (APVV) 
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume                     400 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 305 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme 305 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 11 tis. Sk.
V roku 2007 bolo zamestnancami APVV uskutočnených 40 ZPC, a to do Belgicka, Talianska, Holandska, Veľkej Británie, Českej republiky, Portugalska, Francúzska a Nemecka.
 ZPC boli zamerané hlavne na účasť na workshopoch v oblasti výskumu (v malých a stredných podnikoch, v oblasti zdravia, bezpečnosti, medzinárodnej spolupráce atď.), na stretnutiach k úlohám a financovaniu 7. rámcového programu. 
Ďalšie zahraničné služobné cesty boli uskutočnené za účelom účasti na informačných a školiacich stretnutiach k novým výzvam, finančným a  právnym otázkam čerpania finančných prostriedkov, na zasadnutiach výborov  EUREKY a koordinácie využívania prostriedkov z ESF.
Uskutočnilo sa niekoľko zasadnutí Európskej nadácie pre vedu, ktorej členom je APVV. Jedným z cieľov týchto stretnutí bolo zbližovanie hodnotiacich systémov členských krajín v snahe internacionalizovať tento proces za účelom dosiahnutia jeho najvyššej kvality. 
Účasť na celosvetovej konferencii RESEARCH INTEGRITY tajomníčkou etickej komisie z APVV umožňuje ďalšiu prezentáciu získaných informácií členom EK APVV ako aj širšej komunite zainteresovanej v danej problematike.
1.3.1.5.4.2	Dom zahraničných stykov MŠ SR (DZS MŠ SR)
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet na ZPC v objeme     3 609 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 762 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme 785 tis. Sk, t. j. 100,3 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje neboli čerpané. DZS MŠ SR bol zrušený k 30.6.2007.
V 1. polroku roku 2007 DZS MŠ SR uskutočnil ZPC na Ukrajinu za účelom účasti na oslavách Dňa Filologickej fakulty a Dňa otvorených dverí na Katedre slovenskej filológie Užhorodskej národnej univerzity. Účelom pracovnej cesty do Maďarska, a to na Slovenský inštitút v Budapešti, bola účasť na vyhodnotení III. ročníka prekladateľskej súťaže, účasť na seminári Predlohy slovenskej esejistickej tvorby a účasť na prezentácii básnika a vydavateľa P. Milčáka, lektora slovenského jazyka a kultúry, zamestnanca DZS MŠ SR.
 Značná časť finančných prostriedkov (740 tis. Sk) bola vyčerpaná na služobné cesty lektorov a učiteľov slovenského jazyka a kultúry pôsobiacich v zahraničí. 
1.3.1.5.4.3	Medzinárodné laserové centrum (MLC)  
Schválený rozpočet na ZPC bol vo výške 240 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške                      806 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme 895 tis. Sk, t. j. 111,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 409 tis. Sk.
Schválený rozpočet na ZPC s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol v sume    240 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 806 tis. Sk. Čerpanie bolo v objeme 821 tis. Sk, t. j. 101,9 % z upraveného rozpočtu.
	ZPC v prevažnej miere boli zamerané na prezentáciu dosiahnutých výsledkov vedecko-výskumnej činnosti MLC v rámci  riešenia projektov na medzinárodných konferenciách napr. LALS 2007 v Rusku, SPIE Optics East 2007 v Bostone, Computers i Cardiology 2007 – Durham, USA, IASTED International Conference on Communication Systems, Networks and Applications 2007 v Číne, SIMS XVI v Japonsku, Femtochemistry and Femtobiology - Oxford, UK, ICMF 11, Workshop v rámci akcie ESF COST P11 – Taliansko, SBS 13th Annual Conference & Exhibition Advancing the Science of Drug Discovery Bridging Research & Development –Montreal, Kanada, účasť na 57. zjazde chemikov, výskumné pobyty v CHU St Justine – Kanada, UFE – Praha, ČR, na pracovných stretnutiach v súvislosti s riešením medzinárodného projektu N2T2 a stretnutiach riešiteľov projektu 7. rámcového programu.
1.3.1.5.4.4	Národné športové centrum (NŠC) 
Schválený rozpočet na ZPC s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol v sume       5 400 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 5 128 tis. Sk. Čerpanie dosiahlo objem 5 128 tis. Sk, čo je 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje neboli čerpané.
Uskutočnené ZPC vo Veľkej Británii a vo Francúzsku sa týkali hlavne výmeny skúseností v oblasti zabezpečenia diagnostiky športového výkonu a organizácie športu. Služobné cesty  uskutočnené do Rakúska boli zamerané na zabezpečovanie testovania športovcov na sústredeniach, najmä v alpských podmienkach. Ďalšie ZPC sa týkali viac ako stovky výcvikových táborov športovcov organizovaných v zahraničí.
1.3.1.5.4.5  Slovenská pedagogická knižnica (SPK)  
 V schválenom rozpočte neboli rozpísané finančné prostriedky na ZPC, upravený rozpočet s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol v sume 13 tis. Sk. Čerpanie dosiahlo objem  13 tis. Sk, čo je 100,0 %  z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje neboli čerpané.
V roku 2007 boli uskutočnené 3 ZPC do Českej republiky za účelom účasti na seminári Knižnice a štrukturálne fondy EÚ, na konferenciách Knihovny současnosti 2007 a Informační gramotnost – vědomosti a dovednosti pro život.  Cieľom ZPC bolo podeliť sa o skúsenosti s využitím finančných zdrojov zo štrukturálnych fondov EÚ a získať prehľad o nových operačných programoch na roky 2007 až 2013 v Slovenskej republike a v Českej republike, oboznámenie českej a slovenskej odbornej knihovníckej a pedagogickej verejnosti s legislatívou platnou pre školské knižnice a s činnosťou SPK ako metodického centra pre školské knižnice a informovať českú odbornú knihovnícku a pedagogickú verejnosť o podpore rozvoja školských knižníc Ministerstvom školstva SR.  
1.3.1.5.4.6  Štátna školská inšpekcia (ŠŠI)
Schválený rozpočet s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol v objeme                   300 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 194 tis. Sk. Čerpanie dosiahlo objem 194 tis. Sk, čo je                  100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje neboli čerpané.
ZPC v roku 2007 boli uskutočnené do Českej republiky za účelom overovania hodnotiaceho rámca na školách v oblasti rozvoja a podpory čitateľskej gramotnosti v rámci projektu Československé partnerstvo  a  oboznámenia sa so základnými princípmi Rámcového vzdelávacieho programu pre materské školy. Na  prezentáciu  poznatkov ŠŠI v zahraničí a získavanie nových poznatkov pri tvorbe medzinárodných projektov boli ZPC uskutočnené v Portugalsku, vo Veľkej Británii, vo Švédsku a v Rakúsku. 
1.3.1.5.4.7	Štátny inštitút odborného vzdelávania (ŠIOV)  
Schválený rozpočet s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol v sume                     1 064 tis. Sk,  upravený rozpočet bol v sume 449 tis. Sk. Čerpanie dosiahlo objem 513 tis. Sk, t. j.                  114,3 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje neboli čerpané.
ZPC uskutočnené do Talianska, Nemecka, Rakúska, Belgicka, Fínska, Česka, Maďarska, Holandska, Rumunska, Veľkej Británie a Španielska boli zamerané najmä na účasť organizácie v európskych štruktúrach a organizáciách, kde Slovensko absentuje, na účasť na zasadnutia odborných komisií pre CEDEFOP – Európske stredisko pre rozvoj odborného vzdelávania, na odborných veľtrhoch a výstavách spojených s prezentáciou činnosti Slovenska vo VET (Vocational Educational Trening – stredné odborné vzdelávanie), EUROPEN, EUROSKILLS a pod. 
Prínosom týchto ZPC bol prijatie SR do medzinárodných štruktúr v oblasti VET a prizvanie k ďalšej spolupráci spojenej s účasťou na medzinárodných projektoch zameraných na zlepšenie VET.   
1.3.1.5.4.8	Štátny pedagogický ústav (ŠPÚ)
Schválený rozpočet na ZPC bol vo výške 1 850 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške                      1 361 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme 1 339 tis. Sk, t. j. 98,4 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje neboli čerpané.
Schválený rozpočet s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly na ZPC bol vo výške    1 850 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 1 299 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme 1 277 tis. Sk, t. j. 98,3 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje neboli čerpané.
Uskutočnené ZPC boli zamerané najmä na účasť na medzinárodných stretnutiach so zahraničnými partnermi v súvislosti s riešením domácich a medzinárodných projektov s dôrazom na problematiku národných a medzinárodných meraní. Ďalšie ZPC boli zamerané na koncepčnú a koordinačnú činnosť v oblasti stratégií rozvoja školskej sústavy na Slovensku a porovnania so skúsenosťami z iných vzdelávacích systémov a na tvorbu programov vzdelávania. Prínosom týchto ZPC bola prezentácia činnosti a aktivít ŠPÚ v zahraničí, výmena skúseností z oblasti porovnávania systému vzdelávania na Slovensku so vzdelávacími systémami iných krajín a následná prezentácia získaných poznatkov na seminároch organizovaných ŠPÚ a v publikačných aktivitách. ZPC boli uskutočnené najmä v Belgicku, vo Francúzsku, v Českej republike, v Taliansku, Maďarsku, Nórsku, v Kanade a v Číne.

1.3.1.5.4.9	Ústav informácií a prognóz školstva (ÚIPŠ)
Schválený rozpočet na ZPC s kódom zdroja 111  – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol v sume 915 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 726 tis Sk. Čerpanie bolo vo výške 798 tis. Sk, t. j. 97,5 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje neboli čerpané.
ZPC  do Grécka, Veľkej Británie, Írska, a Rakúska boli uskutočnené v rámci projektu „INES“ (Indications of Education Systems), ktorý je projektom medzinárodnej spolupráce členských krajín OECD. Prínosom bolo zvýšenie kvality, rozsahu a aktuálnosti údajov vykazovaných v oblasti vzdelávania v medzinárodných štatistikách.
Ďalšie pracovné cesty boli zamerané na účasť zástupcov Študentskej rady vysokých škôl na zasadaniach medzinárodných študentských organizácií a na konferenciách riešiacich problematiku vysokoškolského vzdelávania (Veľká Británia, Nemecko, Portugalsko, Malta, Litva).
1.3.1.5.5 Krajské školské úrady (KŠÚ)
Schválený rozpočet na ZPC pre KŠÚ bol vo výške 866 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume         901 tis. Sk, čerpanie bolo v sume 894 tis. Sk, t. j. 99,2 % z upraveného rozpočtu. V tom s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet vo výške 866 tis. Sk, upravený rozpočet v objeme 831 tis. Sk a čerpanie bolo v sume 829 tis. Sk, t. j. 99,8 % z upraveného rozpočtu.
Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 945 tis. Sk.
1.3.1.5.5.1	KŠÚ Bratislava
Schválený rozpočet na ZPC bol vo výške 185 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške                      356 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme 353 tis. Sk, t. j. 99,2 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 136 tis. Sk
Schválený rozpočet na ZPC s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol vo výške 185 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 351 tis. Sk. Čerpanie bolo vo výške 353 tis. Sk, t. j.                100,6 % z upraveného rozpočtu. 
V roku 2007 boli uskutočnené ZPC do Rakúska za účelom pravidelných pracovných stretnutí v rámci projektu „Education Quality“ a do Českej republiky za účelom účasti na seminári pre predškolskú výchovu. Seminár bol spojený s exkurziou v materských školách v meste Brno.
1.3.1.5.5.2	KŠÚ Banská Bystrica
Schválený rozpočet na ZPC bol vo výške 10 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške                      175 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme 175 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 309 tis. Sk
Schválený rozpočet na ZPC s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol vo výške 10 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 110 tis. Sk. Čerpanie bolo vo výške 110 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
V roku 2007 KŠÚ uskutočnil ZPC do Maďarska, kde sa konalo pracovné stretnutie za účelom riadenia materských škôl a ich postavenie v školskom systéme EÚ, do Českej republiky za účelom pracovného stretnutia metodičiek pre školské stravovanie, do Nemecka za účelom prípravy realizácie projektu KŠÚ, spolufinancovania pobytových a prepravných nákladov a stravného na základe zmluvy s agentúrou SAAIC a do Rakúska, kde sa konal študijno – poznávací pobyt zameraný na budovanie spolupráce a výmenu skúseností v oblasti riadenia samosprávy a regionálneho školstva. 

1.3.1.5.5.3	KŠÚ Košice
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet 181 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 89 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme 87 tis. Sk. t. j. 97,8 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje neboli čerpané.
V roku 2007 boli uskutočnené ZPC do Nemecka za účelom účasti na  pracovných a partnerských stretnutiach spojených s návštevou špeciálnej školy, na oslavách 50. výročia partnerskej školy pre zrakovo postihnuté deti (v Severinschule – Kolín) a za účelom študijného pobytu ako súčasti projektu Cesta k transformácii odborného vzdelávania. ZPC do Poľska bola uskutočnená za účelom nadväzovania kontaktov s kurátorom oswiaty RZESOWA (školský úrad) a účasti na medzinárodnej súťaži informatikov. ZPC do Rakúska bola vykonaná za účelom študijného pobytu s názvom Cesta k transformácii vzdelávania. 
1.3.1.5.5.4	KŠÚ Nitra      
Schválený rozpočet s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol v sume                   50 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 22 tis. Sk. Čerpanie dosiahlo objem 20 tis. Sk, čo je                  90,9 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 16 tis. Sk.
 ZPC v roku 2007 boli vykonané školami v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ Nitra. Týkali sa výmenného pobytu 6 detí a 2 pedagogických zamestnancov v Poľsku spojeného s Projektom Európskej spoločnosti mládeže Mať šance (Špeciálna základná škola internátna a PŠ Nitra), pobytu 20 detí a 5 pedagogických zamestnancov v škole v prírode v Taliansku (Spojená škola, Levice),  účasti na výročí založenia družobného Odborného učilišťa v Maďarsku – Eger, Tata (Odborné učilište internátne Nová Ves nad Žitavou) a účasti na medzinárodnom kultúrnom festivale v Poľsku (Odborné učilište internátne Nová Ves nad Žitavou). Do Rakúska bola uskutočnená 1 pracovná cesta zamestnancom KŠÚ Nitra za účelom študijného pobytu, ktorého cieľom bolo oboznámiť sa  s rakúskym školským systémom.
1.3.1.5.5.5	KŠÚ Prešov
Schválený rozpočet s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol v sume                   100 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 43 tis. Sk. Čerpanie bolo vo výške 43 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v objeme 215 tis. Sk.
ZPC uskutočnené v roku 2007 školami a školskými zariadeniami v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ Prešov sa týkali účasti na medzinárodnom stretnutí mládeže s problémami správania v Nemecku (Reedukačný domov pre mládež Spišský Hrhov) a na vzdelávacej exkurzii do špeciálnych škôl v Českej republike (Reedukačný domov pre mládež Spišský Hrhov, Odborné učilište Spišský Štiavnik, ZŠI pre nevidiacich a slabozrakých Levoča, Odborné učilište internátne Snina). Ďalšie pracovné cesty sa týkali vzdelávacieho pobytu 1 zamestnanca KŠÚ v Nemecku a študijného pobytu 2 zamestnancov v Rakúsku - Cesta k transformácii vzdelávania. 
1.3.1.5.5.6	KŠÚ Trenčín
Schválený rozpočet s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol v objeme 130 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 110 tis. Sk. Čerpanie bolo vo výške 110 tis. Sk, čo predstavuje 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 66 tis. Sk.
	ZPC v roku 2007 boli uskutočnené do Českej republiky za účelom účasti na konferencii Fórum výchovy ku zdraviu, na medzinárodnej konferencii Európske dni handicapu, odbornej vzdelávacej akcii zameranej na prerokovanie možnosti spolupráce medzi firmou Signál Projekt a SOU železničným v Trenčíne. Ďalšie ZPC boli uskutočnené do Nemecka za účelom študijného pobytu s cieľom získať informácie o spolupráci škôl so zamestnávateľmi, profesijnými organizáciami a inými subjektmi pri zvyšovaní kvality prípravy absolventov pre trh práce, do Rakúska za účelom študijného pobytu, ktorého cieľom bolo oboznámiť sa s rakúskym školským systémom. Cieľom ďalších pracovných ciest bola účasť na odborných vzdelávacích akciách zameraných na výmenu skúseností v oblasti vzdelávania – predstavenie systému španielskeho školstva (Španielsko) a Ukrajiny a v oblasti manažmentu výchovno-vzdelávacích inštitúcií (Ukrajina).
1.3.1.5.5.7	KŠÚ Trnava
	Schválený rozpočet s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol v sume 90 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 68 tis. Sk. Čerpanie bolo vo výške 68 tis. Sk, čo predstavuje 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje neboli čerpané.
	ZPC v roku 2007 boli uskutočnené do Českej republiky za účelom účasti na konferencii Fórum výchovy ku zdraviu, na medzinárodnej konferencii zameranej na prepracovanie koncepcie alternatívneho školstva a oboznámenie sa s najnovšími trendami v školskom systéme zúčastnených štátov a na vzdelávacom projekte ENERSOL. Cieľom pracovnej cesty do Nemecka bola výmena skúseností za účelom zvyšovania kvality odborného vzdelávania a do Rakúska za účelom získania informácií o rakúskom školskom systéme. 
1.3.1.5.5.8	KŠÚ Žilina
Schválený rozpočet na ZPC s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol  v sume 120 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 38 tis. Sk. Čerpanie bolo v objeme 38 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 203 tis. Sk.
ZPC uskutočnené v roku 2007 do Českej republiky boli za účelom účasti na Medzinárodnom odbornom seminári zameranom na získavanie nových informácií o zdravých trendoch v školskom stravovaní, na nadviazanie spolupráce a výmeny skúseností a hľadanie nových možností podpory fungovania projektu e-Twinning. ZPC do Nemecka bola uskutočnená z dôvodu účasti na medzinárodnom seminári Liečenie a výchova 12 s témou Rozumieť a pomáhať k zosúladeniu diagnostiky a výchovy. Účelom ZPC do Švajčiarska bola účasť na medzinárodnej konferencii špeciálnej a liečebnej pedagogiky zameranej na problematiku inklúzie detí  s postihnutím a na 44. medzinárodnom seminári odborníkov z oblasti špeciálnej a liečebnej pedagogiky. Študijný pobyt v Rakúsku bol zameraný na získavanie skúseností a informácií o rakúskom školskom systéme.
1.3.1.5.6  Príspevkové organizácie 
Schválený rozpočet na ZPC pre príspevkové organizácie bol v sume 1 393 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 2 145 tis. Sk. Čerpanie bolo v sume 1 805 tis. Sk, t.j. 84,1 % z upraveného rozpočtu. V tom s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet na ZPC pre príspevkové organizácie v sume  593 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 765 tis. Sk, čerpanie bolo vo výške 517 tis. Sk, t. j. 67,6 % z upraveného rozpočtu. S kódom zdroja 1161 – Európsky sociálny fond na ZPC bolo iba čerpanie vo výške 4 000 tis. Sk a kód zdroja 1162 – Spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu vo výške 1 tis. Sk. 
           Vlastné zdroje s kódom 45 - Iné zdroje vyššie neuvedené (vlastné zdroje) boli čerpané na ZPC v sume 553 tis. Sk, t.j. 77,9 % z upraveného rozpočtu, ktorý k 31.12.2007 predstavoval sumu  710 tis. Sk.
	Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 729 tis. Sk. 
1.3.1.5.6.1  Centrum vedecko-technických informácií SR (CVTI SR)
Schválený rozpočet na ZPC s kódom zdroja 111 - Rozpočtové prostriedky kapitoly bol v sume      500 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 300 tis. Sk, čerpanie bolo v sume 99 tis. Sk, čo predstavovalo 33,0 % z upraveného rozpočtu. Nízke čerpanie v položke ZPC bolo zapríčinené personálnymi zmenami v organizácii v priebehu rozpočtového roka a prípravami na sťahovanie celej organizácie do novej budovy na Lamačskej ceste.
V priebehu roka 2007 sa uskutočnilo spolu 17 ZPC, z toho 10 do Českej republiky. Ďalšie pracovné cesty boli uskutočnené do Belgicka, Nemecka, Írska, Poľska a Luxemburska. Všetky uvedené ZPC boli v súlade s poslaním a hlavnými úlohami CVTI SR na rok 2007, ako aj strednodobým výhľadom organizácie.
 ZPC splnili svoj účel a získané poznatky budú aplikované v rozvoji knižnično-informačných služieb, pri realizácii vzdialeného prístupu k elektronickým licencovaným zdrojom, pri poskytovaní a rozvoji služieb v oblasti priemyselného vlastníctva, Európskeho dokumentačného centra, ako aj pri zavedení rôznych iných typov služieb, ktoré bude možné poskytovať v novej budove CVTI SR. Niektoré ZPC vyplývali z členstva CVTI v  medzinárodných inštitúciách, ako sú napr. IATUL (International Association of Technological University Libraries), LIBER (Liga európskych vedeckých knižníc) a ELAG (European Library Automation Group).
1.3.1.5.6.2	Domov speváckeho zboru slovenských učiteľov (DSZSU) 
Schválený rozpočet na rok 2007 na ZPC mal DSZSU rozpísaný v celkovej sume 600 tis. Sk, upravený rozpočet v sume 618 tis. Sk a čerpanie v sume 618 tis. Sk. 
S kódom zdroja 111 - Rozpočtové prostriedky kapitoly v schválenom rozpočte nemala organizácia rozpísané finančné prostriedky na ZPC, upravený rozpočet bol vo výške 95 tis. Sk, čerpanie bolo v sume 95 tis. Sk, čo predstavovalo 100,0 % z upraveného rozpočtu.
S kódom zdroja 45 – Vlastné zdroje čerpala organizácia na ZPC sumu 523 tis. Sk, t.j. 102,5 % z upraveného rozpočtu, ktorý bol vo výške 510 tis. Sk. 
Umelecké zložky DSZSU uskutočnili v roku 2007 tri ZPC, z toho dve do Talianska a jednu do Chorvátska. 
Prvá ZPC sa uskutočnila v talianskej Gorizii, kde zbor SZSU vycestoval na Festival Seghizzi. Náklady vo výške 258 tis. Sk boli hradené výlučne z vlastných zdrojov organizácie.
Do Talianska vycestoval aj zbor OZVENA na výmenný koncertný zájazd Cori D EUROPA, počas ktorého absolvoval koncerty v spolupráci so speváckym zborom Gruppo Polifonico Claudio Monteverdi. Náklady vo výške 78 tis. Sk boli rovnako hradené z vlastných zdrojov organizácie.
 Zbor OZVENA vycestoval tiež do chorvátskeho mesta Supetar, kde absolvoval 2 samostatné koncerty v rámci riadneho letného pracovného sústredenia. Tu svojim umením zaujal rekreantov z celej Európy a nadviazal nové kontakty. Z celkových nákladov na túto ZPC vo výške 266 tis. Sk uhradila organizácia 171 tis. Sk z vlastných zdrojov a 95 tis. Sk z prostriedkov štátneho rozpočtu.
1.3.1.5.6.3  Academia Istropolitana (AI) 
Schválený rozpočet na ZPC na rok 2007 mala organizácia rozpísaný v celkovej sume 200 tis. Sk, upravený rozpočet v sume 200 tis. Sk a čerpanie k 31.12.2007 v sume 25 tis. Sk. 
S kódom zdroja 111 - Rozpočtové prostriedky kapitoly v schválenom a upravenom rozpočte neboli na ZPC rozpísané finančné prostriedky, skutočnosť k 31. 12. 2007 bola vo výške 8 tis. Sk. S kódom zdroja 1161 – Európsky sociálny fond na ZPC bolo iba čerpanie k 31.12.2007 vo výške 4 tis. Sk a kód zdroja 1162 – Spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu vo výške 1 tis. Sk. Akademia Istropolitana čerpala prostriedky na ZPC aj s kódom zdroja 45 - Iné zdroje vyššie neuvedené (vlastné zdroje) v sume 3 tis. Sk.
Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 8 tis. Sk.
 ZPC boli hradené prevažne z mimorozpočtových zdrojov, z účelových prostriedkov na projekty v súlade s rozpočtom jednotlivých projektov, prípadne celé náklady uhradila pozývajúca strana.
1.3.1.5.6.4  Iuventa (IU)  
V schválenom rozpočte nemala organizácia rozpísané finančné prostriedky na ZPC, upravený rozpočet bol vo výške 710 tis. Sk, čerpanie k 31.12.2007 bolo v sume 813 tis. Sk, čo predstavovalo 114,5 % z upraveného rozpočtu. 
V schválenom rozpočte s kódom zdroja  111 - Rozpočtové prostriedky kapitoly nemala organizácia rozpísané finančné prostriedky na ZPC, upravený rozpočet bol vo výške 40 tis. Sk, čerpanie bolo v sume    90 tis. Sk, čo predstavovalo 225,0 % z upraveného rozpočtu. 
Iuventa na ZPC čerpala prostriedky aj s kódom zdroja 45 - Iné zdroje vyššie neuvedené (vlastné zdroje) v sume 27 tis. Sk. 
Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 697 tis. Sk, t.j. 104,0 % z upraveného rozpočtu, ktorý bol v sume 670 tis. Sk.
Z rozpočtových prostriedkov bolo zabezpečených 8 ZPC v európskych krajinách, najmä v Belgicku, Holandsku, Francúzsku, Švédsku. ZPC boli zamerané na aktivity organizované EK, pracovné stretnutia v rámci problematiky práce s mládežou, výmenné vzdelávacie stretnutia a pracovné podujatia zamerané na prípravu spoločných dokumentov o spolupráci v oblasti mládeže.
Z grantov boli financované ZPC zamestnancov Národnej agentúry Mládež v akcii. Boli to pracovné stretnutia riaditeľov národných agentúr európskych štátov k mládežníckej problematike, školenia projektových manažérov a ďalších zamestnancov národných agentúr.
Z vlastných zdrojov bola uhradená letenka do Berlína na „Youth Working Party“.
1.3.1.5.6.5	Výskumný ústav detskej psychológie a patopsychológie (VÚDPaP)
Schválený rozpočet na ZPC na rok 2007 mala organizácia rozpísaný v celkovej sume 93 tis. Sk, upravený rozpočet v sume 130 tis. Sk a čerpanie k 31.12.2007 v sume 154 tis. Sk, t.j. 118,5 % z upraveného rozpočtu. 
S kódom zdroja 111 - Rozpočtové prostriedky kapitoly schválený rozpočet na ZPC bol vo výške   93 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 130 tis. Sk, skutočnosť k 31. 12. 2007 bola vo výške  130 tis. Sk, t. j. 100,0  % z upraveného rozpočtu
Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 24 tis. Sk
V priebehu roka 2007 sa uskutočnilo 25 ZPC, z toho 12 do Českej republiky. Ďalšie pracovné cesty boli uskutočnené do Holandska, Švédska, Španielska, Poľska, Veľkej Británie, Talianska a USA, kde väčšinu nákladov hradila pozývajúca inštitúcia.
ZPC slúžili predovšetkým na prezentáciu výsledkov práce ústavu  na vedeckých a odborných konferenciách. Tieto návštevy poskytli možnosti konzultácii a rozvíjania spolupráce s inštitúciami, ktoré sa zaoberajú podobnou alebo príbuznou problematikou ako VÚDPaP. 
Služobné cesty boli tiež zamerané na implementáciu výskumných zistení slovenskej strany v rámci medzinárodných projektov a prostredníctvom partnerských inštitúcii tak mohli byť prezentované odborníkom krajín EÚ. Prínos poznatkov a skúseností sa dotýkal aj úloh schválených VEGA, ako aj úloh riešených na základe požiadavky Ministerstva školstva SR, a to najmä v otázkach výskumu kvality života, podpory vzdelávania marginalizovaných skupín a realizácie poradenstva a prevencie. 
Medzinárodná výmena vedecko-výskumných výsledkov a odborných poznatkov s odborníkmi z iných krajín vedie k možnostiam porovnávať kvalitu práce VÚDPaP a ku zvyšovaniu úrovne vedecko-výskumnej práce ako takej. Implementácia poznatkov a skúseností zo zahraničia umožňuje súčasne zvyšovať kvalitu odbornej psychologickej práce s deťmi v Slovenskej republike.
1.3.1.5.6.6	Stredné odborné učilište železničné, Trenčín (SOU)
 Schválený rozpočet na ZPC malo SOU rozpísané v objeme 225 tis. Sk, upravený rozpočet bol v rovnakom objeme, podobne i skutočnosť k 31. 12. 2007, t. j. 100,0  % z upraveného rozpočtu. 
Schválený rozpočet, upravený rozpočet i čerpanie s kódom zdroja 111 - Rozpočtové prostriedky kapitoly boli v sume 200 tis. Sk.
SOU čerpalo na ZPC prostriedky aj s kódom zdroja 45 - Iné zdroje vyššie neuvedené (vlastné zdroje) v sume 25 tis. Sk. 
	V priebehu roka 2007 bolo realizovaných 11 ZPC, z toho 1 do Nemecka a 2 na Ukrajinu. Účelom bola účasť na 2 medzinárodných seminároch s cieľom získať nové poznatky v oblasti výchovy a vzdelávania a vymeniť si skúseností v oblasti metodiky výučby a na medzinárodnom stretnutí manažmentu škôl. 
	2 ZPC boli uskutočnené do Estónska za účelom stretnutia sa s manažmentom partnerskej školy a spracovania spoločného projektu pre grant z EÚ pre financovanie výchovno-vzdelávacích aktivít a za účelom účasti na súťaži pedagógov a žiakov v jazykových zručnostiach v oblasti logistiky a skladového hospodárstva.
	Do Česka boli uskutočnené 4 ZPC, účelom ktorých bolo rokovanie o spolupráci so Signalprojektom Brno, otváranie novej dirigovanej trate a zabezpečovacieho zariadenia, účasť na medzinárodnom veľtrhu transportu a logistiky a získanie nových inovačných metód edukačného procesu.
	ZPC v Taliansku bola zameraná na prepojenie odborného vzdelania, praxe, stredoškolského vzdelávania a samosprávy, ZPC v Rakúsku bola realizovaná ako odborná exkurzia zameraná na cestovný ruch.
1.3.1.6  Analýza použitia prostriedkov vyčlenených v štátnom rozpočte formou rezerv § 1 ods. 6 zákona     č. 681/2006 Z. z. o štátnom rozpočte na rok 2007  
	Na základe rozhodnutia predsedu vlády SR o pridelení rozpočtových prostriedkov z rezervy predsedu vlády SR bola kapitole MŠ SR poskytnutá suma  1 452 281 Sk (bežné výdavky v objeme  952 281  Sk a kapitálové výdavky v objeme  500 000 Sk) s účelovým určením na:

- krytie finančných prémií súťažiacich v 3. ročníku súťaže „Hodžova esej 2007“ pre Gymnázium bilingválne anglicko-slovenské Milana Hodžu v Sučanoch – v objeme 30 000 Sk (bežné výdavky, viď RO č. 40 v prílohe). Finančné prostriedky boli vyčerpané.

- dofinancovanie zámeru vybudovania internetovej infraštruktúry v Študentskom domove UKF Zobor pre Univerzitu Konštantína Filozofa v Nitre – v objeme 500 000 Sk (bežné výdavky, viď RO č. 49 v prílohe, ktoré boli pretransformované na kapitálové výdavky, viď RO č. 57 v prílohe). Finančné prostriedky boli vyčerpané v sume 381 301 Sk. Čerpanie zostávajúcej sumy 118 699 Sk bolo presunuté do roku 2008. 

- podporu medzinárodného sympózia „Kult a svätyňa v toku času“ a „Slovenský večer“ organizovaného v dňoch 16. 8. – 19. 8. 2007 pre Filozofickú fakultu Trnavskej univerzity v Trnave – v objeme 50 000 Sk (bežné výdavky, viď RO č. 49 v prílohe). Finančné prostriedky boli vyčerpané v sume 49 116 Sk, zostávajúca suma 884 Sk bola presunutá do roku 2008.

- výskum v oblasti „Porovnanie indikačných druhov fauny v prírodných a narušených plochách vo Vysokých Tatrách“ pre Katedru biológie Pedagogickej fakulty UK – v objeme 200 000 Sk (bežné výdavky, viď RO č. 70 v prílohe). Finančné prostriedky boli vyčerpané v sume 47 598 Sk, čerpanie zostávajúcej sumy 152 402 Sk bolo presunuté do roku 2008.

- Univerzitu tretieho veku Univerzity Mateja Bela Banská Bystrica – v objeme 200 000 Sk (bežné výdavky, viď RO č. 73 v prílohe). Čerpanie celej sumy bolo presunuté do roku 2008.

- na rekonštrukciu špeciálnej základnej školy, odborného učilišťa a reedukačného domova pre deti a mládež  v Trstíne – v objeme 200 000 Sk (bežné výdavky, viď RO č. 73 v prílohe).  Finančné prostriedky boli vyčerpané.

- na náklady spojené s účasťou na Medzinárodnom festivale speváckych zborov, Tandil 2007 v Argentíne pre UMB Banská Bystrica – v objeme 200 000 Sk (bežné výdavky, viď RO č. 81 v prílohe). Čerpanie celej sumy bolo presunuté do roku 2008.

- na technické zabezpečenie Katedry biológie a ekológie Fakulty prírodných vied UMB Banská Bystrica – v objeme 72 281 Sk (bežné výdavky, viď RO č. 100 v prílohe). Čerpanie celej sumy bolo presunuté do roku 2008.

	Z celkovej sumy 1 452 281 Sk boli v roku 2007 vyčerpané prostriedky v sume 708 015 Sk a nevyčerpané prostriedky v sume 744 266 Sk boli presunuté verejnými vysokými školami v zmysle § 89 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o zmene a doplnení niektorých zákonov do roku 2008.
1.3.2	Výdavky kapitoly podľa funkčnej klasifikácie
Schválený rozpočet výdavkov podľa funkčnej klasifikácie bol v objeme 51 360 826 tis. Sk, rozpočtovými opatreniami bol upravený na objem 50 190 105 tis. Sk. Čerpanie vrátane mimorozpočtových prostriedkov bolo vo výške 50 189 839 tis. Sk, bez mimorozpočtových zdrojov v objeme 50 114 595 tis. Sk, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané vo výške 75 244 tis. Sk. 
Výdavky kapitoly (bez mimorozpočtových prostriedkov) boli prevažne čerpané v oddieli 09 – Vzdelávanie, a to v sume 45 969 973 tis. Sk, t. j. 91,7 % z celkového čerpania kapitoly a 100,0 % z upraveného rozpočtu.  Schválený rozpočet v tomto oddieli bol v sume 46 616 882 tis. Sk, upravený rozpočet bol vo výške 45 982 872 tis. Sk. 
V oddieli 09 sú zahrnuté výdavky na regionálne školstvo, vysoké školy, prevádzku a činnosť vlastného úradu, priamo riadených rozpočtových organizácií, a to metodicko-pedagogických centier, školských výpočtových stredísk, Štátnej školskej inšpekcie, Ústavu informácií a prognóz školstva, Štátneho pedagogického ústavu, Štátneho inštitútu odborného vzdelávania, krajských školských úradov, príspevkových organizácií (Výskumný ústav detskej psychológie a patopsychológie, Academia Istropolitana, Iuventa) a výdavky na vedeckú grantovú agentúru (VEGA) vysokých škôl.
Z čerpaných výdavkov v oddieli 09 – Vzdelávanie bola objemovo najvýznamnejšia skupina 09.1 – Predškolská výchova a základné vzdelanie, kde bolo čerpanie v objeme 18 743 555 tis. Sk, čo je 40,7 % z oddielu 09 a v skupine 09.2 – Stredoškolské vzdelávanie, kde bolo čerpanie v sume  13 000 724 tis. Sk, čo je 28,3 % z výdavkov oddielu 09. V skupine 09.2 boli zohľadnené výdavky na všetky druhy gymnázií, stredných odborných škôl, vrátane stredných odborných učilíšť a združených škôl. Celkové výdavky na zabezpečenie predškolskej výchovy, základného vzdelávania a stredoškolského vzdelávania boli čerpané v sume 31 744 279 tis. Sk a zabezpečovali sa prostredníctvom KŠÚ a príslušných zriaďovateľov škôl formou normatívnych a nenormatívnych príspevkov školám v zmysle zákona č. 597/2003 Z. z. o financovaní základných škôl, stredných škôl a školských zariadení a podľa nariadenia vlády SR č. 2/2004 Z. z. v znení neskorších predpisov. Normatívne výdavky sa určujú na základe počtu žiakov a podľa typu školy a druhu školského zariadenia. Nenormatívne výdavky sa poskytujú podľa ustanovení § 4 a § 7 citovaného zákona a podľa nariadenia vlády SR č. 2/2004 Z. z. v znení neskorších predpisov. Ide o výdavky špecifického charakteru - financovanie asistentov učiteľa, dopravného žiakov, vzdelávacích poukazov, havárií.
 Ďalšou významnou položkou v rámci oddielu 09 boli výdavky v skupine 09.4 – Vysokoškolské vzdelávanie, ktoré boli čerpané v sume 10 551 049 tis. Sk, t. j 22,9 % z oddielu 09. V skupine 09.4 boli čerpané výdavky na prvý a druhy stupeň vysokoškolského vzdelávania – bakalárskeho a magisterského štúdia v triede 09.4.1 a 09.4.2 v sume 9 772 105 tis. Sk, t.j. 99,97 % z upraveného rozpočtu v sume 9 775 017 tis. Sk. V tejto čiastke boli zahrnuté okrem výdavkov na zabezpečenie výučbového procesu, zákonné nároky študentov na sociálne a motivačné štipendiá. Výdavky v triede 09.4.3 – Tretí stupeň vysokoškolského vzdelávania - doktorandské štúdium boli čerpané v sume 778 945 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu 778 945 tis. Sk a zahŕňajú výdavky na štipendiá, príplatky a ostatné výdavky na podporu tohto vzdelávania.
V rámci skupiny 09.6 – Služby v školstve boli čerpané výdavky v sume 1 577 154 tis. Sk, čo je     3,4 % z oddielu 09 a 100,2 % z upraveného rozpočtu v sume 1 573 962 tis. Sk. Výdavky boli čerpané na zabezpečenie prevádzky študentských domovov verejných vysokých škôl (09.6.0.5) a na nárokové príspevky na stravovanie študentov dennej formy štúdia (09.6.0.3). V tejto skupine boli ďalej čerpané najmä výdavky na školské stravovanie základných a stredných škôl a školských zariadení, ubytovacie služby pre žiakov, zariadenia výchovného poradenstva a výchovnej prevencie.
Výdavky v skupine 09.8 – Vzdelávanie inde neklasifikované boli čerpané v sume 1 633 518 tis. Sk, čo je 3,5 % z oddielu 09 a 99,6 % z upravený rozpočet v sume 1 639 617 tis. Sk a zohľadňovali výdavky na prevádzku niektorých vyššie uvedených priamo riadených rozpočtových a príspevkových organizácií, vrátane KŠÚ a školských úradov obcí a VÚC. 
V rámci oddielu 01 – Všeobecné verejné služby bol schválený rozpočet v sume 3 367 687 tis. Sk, upravený rozpočet v sume 2 867 482 tis. Sk a čerpanie v sume 2 805 043 tis. Sk, t.j. 97,8 % z upraveného rozpočtu. Najvyšší podiel 77,5 % z oddielu  01 tvorí  skupina 01.4. – Základný výskum, kde bolo čerpanie vo výške 2 173 827 tis. Sk , t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu v sume 2 176 693 tis. Sk. Schválený rozpočet bol v sume 2 668 601 tis. Sk. Výdavky boli čerpané najmä na verejných vysokých školách a neštátnych subjektoch, ktorým boli poskytnuté finančné prostriedky na riešenie úloh výskumu a vývoja. 
Ostatné finančné prostriedky v rámci oddielu 01 boli čerpané vo výške 631 214 tis. Sk a zohľadňovali výdavky na zahraničnú oblasť (napr. zahraničné pracovné cesty, členské poplatky medzinárodným organizáciám) a všeobecné verejné služby. V rámci tohto objemu boli zohľadnené aj výdavky na zabezpečenie programu celoživotného vzdelávania Erasmus, na dofinancovanie projektov Comenius (základné a stredné všeobecné školy), Leonardo da Vinci (odborné vzdelávanie) Gruntdvig (vzdelávanie dospelých), na štipendiá pre Národný štipendijný program na podporu mobilít študentov, doktorandov, vysokoškolských učiteľov a výskumných pracovníkov ako aj pre Štipendijný program M.R. Štefánika, na platy a poistné lektorov a učiteľov pôsobiacich v zahraničí (01.1.3). Ďalej výdavky na činnosť rozpočtovej organizácii APVV a príspevkovej organizácii CVTI (01.3.3), na zabezpečenie chodu informačného systému ministerstva, datové spojovacie siete pre Slovak Telecom, a.s. (01.3.2.2), výdavky na projekt „Infovek“, SANET (01.3.2.3).
V oddieli 07 – Zdravotníctvo bol schválený aj upravený rozpočet vo výške 300 000 tis. Sk. Výdavky boli v plnej výške poskytnuté ako transfer verejným vysokým školám na zabezpečenie praktickej výučby študentov lekárskych a zdravotníckych študijných odborov na klinických pracoviskách v zdravotníckych zariadeniach. 
V oddieli 08 – Rekreácia, kultúra a náboženstvo bol schválený rozpočet v sume 1 072 567 tis. Sk, k 31. 12. 2007 bol upravený na výšku 972 872 tis. Sk. Čerpanie výdavkov bolo vo výške  972 832 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Najvyššie čerpanie bolo v skupine 08.1 – Rekreačné a športové služby, a to v sume 933 689 tis. Sk, t. j. 95,9  % z celkovej čiastky rozpočtovanej na tomto oddieli a 100,0 % z upraveného rozpočtu v sume 933 690 tis. Sk. Výdavky boli použité na podporu všetkých druhov športov, štátnej  športovej reprezentácie a na prevádzku a činnosť priamo riadenej rozpočtovej organizácie Národné športové centrum. 
V  skupine 08. 2 - Kultúrne služby  sa čerpali finančné prostriedky v objeme 39 143 tis. Sk,t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu v sume 39 182 tis. Sk.  Finančné prostriedky boli použité najmä na zabezpečenie kultúrnych aktivít verejných vysokých škôl (činnosť akademických umeleckých súborov, prevádzku umeleckých galérií a pod.), ako aj na kultúrne aktivity príspevkovej organizácie Domov speváckeho zboru slovenských učiteľov.
Výdavky na vedu a techniku boli čerpané v rámci funkčnej klasifikácie: 01.3.3 – Iné všeobecné služby, 01.4.0.2 – SAV – Organizácie výskumu a vývoja, 01.4.0.4 – Základný výskum na vysokých školách, 01.4.0.5 – Základný výskum v ostatných štátnych a neštátnych subjektoch), 04.8.7 – Výskum a vývoj v iných odvetviach, 09.7.0 – Výskum a vývoj v oblasti vzdelávania.
V triede 01.3.3 – Iné všeobecné služby bol schválený rozpočet v objeme 191 901 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 227 553 tis. Sk, čerpanie dosiahlo objem 227 548 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
V podtriede 01.4.0.2 - SAV – Organizácie výskumu a vývoja bol schválený rozpočet v sume 114 560 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 12 395 tis. Sk a čerpanie v sume 12 395 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
V podtriede 01.4.0.4 – Základný výskum na vysokých školách bol schválený rozpočet  vo výške 1 266 830 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 1 605 892 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme                     1 603 518 tis. Sk, t. j. 99,9 % z upraveného rozpočtu.
V podtriede 01.4.0.5 – Základný výskum v ostatných štátnych a neštátnych subjektoch bol schválený rozpočet vo výške 1 279 211 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 554 539 tis. Sk, čerpanie dosiahlo objem 554 048 tis. Sk, čo predstavuje 99,9 % z upraveného rozpočtu.
	V triede 09.7.0 – Výskum a vývoj v oblasti vzdelávania bol schválený rozpočet v sume  115 036 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 103 032 tis. Sk. Čerpanie bolo v objeme 103 032 tis. Sk, čo predstavuje 100,0 % z upraveného rozpočtu (VÚDPaP).
1.3.3  Vyhodnotenie plnenia programovej štruktúry kapitoly
        Rozpočet kapitoly bol rozpísaný do štyroch rezortných programov pozostávajúcich z 23 podprogramov a 13 prvkov. MŠ SR je gestorom 1 medzirezortného programu a účastníkom jeho 6 medzirezortných podprogramov a  7 medzirezortných podprogramov rieši ako účastník medzirezortných programov.
        Vzniknuté rozdiely číselných údajov v tabuľkách, ktoré sú obsahom Návrhu záverečného účtu kapitoly MŠ SR za rok 2007 sú spôsobené zaokrúhľovaním v tabuľkových prehľadoch  spracovávaných Ústavom informácií a prognóz školstva.
Prehľad rozpočtových programov za kapitolu vrátane mimorozpočtových zdrojov (v tis. Sk)

Výdavky spolu (600 + 700)	

Programy
	Schválený
rozpočet
2007	Upravený rozpočet
k 31. 12.  2007	Čerpanie
k 31. 12.  2007
s MRZ	MRZ	%
čerp.
k UR	
Program 021 – Tvorba a implementácia     politík	523 877	620 712	580 013	2 371	93,4	
Program 026 – Národný program rozvoja športu v SR	1 020 274	1 017 349	1 017 348	0	100,0	
Program 077 – Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl	12 137 157	12 529 275 	    12 529 986	3 714	100,0	
Program  078 – Národný program výchovy, vzdelávania a mládeže	34 834 127	34 101 221	  34 164 819	67 834	100,2	
Medzirezortné programy a podprogramy, ktorých je MŠ SR  gestorom a účastníkom						
Program 06K –Národný program rozvoja vedy  a techniky   	1 608 531	1 152 496	1 134 957	1 324	98,5	
Podprogramy, ktoré kapitola rieši ako účastník medzirezortného programu						
Podprogram 05T08 – Oficiálna rozvojová pomoc – MŠ SR (ODA)	49 540	55 767	50 381	0	90,3	
Podprogram 06G05 – Celoživotné učenie	937 223	528 058	527 464	0	99,9	
Podprogram 06G06 – Aktívna politika trhu práce a zvýšenie zamestnateľnosti – MŠ SR  	83 052	53 289	53 287	0	100,0	
Podprogram 06G08 – Technická pomoc – MŠ SR	66 847	33 900	33 900	0	100,0	
Podprogram 06G0G - Kvalita služieb zamestnanosti – MŠ SR	0	779	779	0	100,0	
Podprogram 06H07 – Hospodárska mobilizácia  - MŠ SR	1 320	382	252	0	66,0	
Podprogram 0970A – Príspevky SR do MO – MŠ SR	98 878	96 878	96 653	0	99,8	
Kapitola MŠ SR spolu	51 360 826	59 190 105	50 189 839	75 243	84,8	
Celkový prehľad o rozpočte kapitoly školstva a jeho čerpaní s mimorozpočtovými zdrojmi podľa programov v členení na bežné a kapitálové výdavky k 31. 12.  2007 obsahuje nasledovná tabuľka:
Čerpanie výdavkov kapitoly školstva podľa programov za všetky kódy zdroja vrátane mimorozpočtových zdrojov (v tis. Sk)
Bežné výdavky (600)	

Program
	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet
k  31. 12.  
2007	Čerpanie
k 31. 12.  2007 s MRZ	MRZ	% čerp.
k UR	
Program 021 – Tvorba a implementácia politík	494 877 	554 937	514 241	2 371	92,7	
Program 026 – Národný program rozvoja športu v SR	758 333	786 108	786 107	0	100,0	
Program 077 – Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl	10 936 157	11 425 156	   11 425 670	3 514	100,0	
Program  078 – Národný program výchovy, vzdelávania a mládeže	34 151 227	33 655 913	33 717 620	64 251	100,2	
						
Medzirezortné programy a podprogramy, ktorých je MŠ SR  gestorom a účastníkom						
Program 06K – Národný program rozvoja vedy  a techniky   	1 316 231	940 642	923 032	1 324	98,1	
						
Podprogramy, ktoré kapitola rieši ako účastník medzirezortného programu						
Podprogram 05T08 – Oficiálna rozvojová pomoc – MŠ SR (ODA)	49 540	55 767	50 381	0	90,3	
Podprogram 06G05 – Celoživotné učenie	937 223	528 058	527 464	0	99,9	
Podprogram 06G06 – Aktívna politika trhu práce a zvýšenie zamestnateľnosti – MŠ SR  	83 052	53 289	53 287	0	100,0	
Podprogram 06G08 – Technická pomoc – MŠ SR	65 212	33 557	33 557	0	100,0	
Podprogram 06G0G - Kvalita služieb zamestnanosti – MŠ SR	0	779	779	0	100,0	
Podprogram 06H07 – Hospodárska mobilizácia  - MŠ SR	320	320	189	0	59,1	
Podprogram 0970A – Príspevky SR do MO – MŠ SR	98 878	96 878	96 653	0	99,8	
						
Kapitola MŠ SR spolu	48 891 050	48 131 403	48 128 980	71 460	100,0	

Kapitálové výdavky (700)	

Program
	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet
k 31. 12.  2007	Čerpanie
k 31. 12.  2007
s MRZ	MRZ	% čerp.
k UR	
Program 021 – Tvorba a implementácia politík	29 000	65 775	65 771	0	100,0	
Program 026 – Národný program rozvoja športu v SR                                                                    	261 941	231 241	231 241	0	100,0	
Program 077 – Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl	1 201 000	1 104 119	1 104 317	200	100,0	
Program  078 – Národný program výchovy, vzdelávania a mládeže	682 900	445 307	447 199	3 584	100,4	
Medzirezortné programy a podprogramy, ktorých je MŠ SR  gestorom a účastníkom						
Program 06K – Národný program rozvoja vedy  a techniky   	292 300	211 854	211 926	0	100,0	
Podprogramy, ktoré kapitola rieši ako účastník medzirezortného programu						
Podprogram 05T08 – Oficiálna rozvojová pomoc – MŠ SR (ODA)	0	0	0	0	0,0	
Podprogram 06G05 – Celoživotné učenie	0	0	0	0	0,0	
0odprogram 06G06 – Aktívna politika trhu práce a zvýšenie zamestnateľnosti – MŠ SR  	0	0	0	0	0,0	
Podprogram 06G08 – Technická pomoc – MŠ SR	1 635	343	343	0	100,0	
Podprogram 06G0G - Kvalita služieb zamestnanosti – MŠ SR	0	0	0	0	0,0	
Podprogram 06H07 – Hospodárska mobilizácia  - MŠ SR	1 000	62	62	0	100,0	
Podprogram 0970A – Príspevky SR do MO – MŠ SR	0	0	0	0	0,0	
						
Kapitola MŠ SR spolu	2 469 776	 2 058 702 	   2 060 859	3 784	100,1	
1.3.3.1 Program 021 – Tvorba a implementácia politík 
Zámer programu: Kvalitné a efektívne vrcholové riadenie a koordinácia programov na úrovni úradu Ministerstva školstva SR. 
Útvar zodpovedný za program na Ministerstve školstva SR: kancelária vedúceho služobného úradu Ministerstva školstva SR  
Stručná charakteristika programu: Zabezpečenie všetkých činností ministerstva, ktoré nie je možné rozdeliť medzi jednotlivé vecné programy. Patria sem aktivity ministra, štátnych tajomníkov a vedúceho služobného úradu, finančné, personálne, informačné, právne, legislatívne a prevádzkové zabezpečenie vrcholového riadenia programov, zabezpečenie medzinárodnej spolupráce pre vrcholové riadenie programov a európskej integrácie, zabezpečenie informačnej podpory vrcholového riadenia v pôsobnosti ministerstva, ako i ďalšie vzdelávanie. Do programu nie sú zaradené aktivity vecných sekcií. V rokoch 2007 až 2009 sú z programu hradené mzdy a odvody do poistných fondov všetkých zamestnancov vlastného úradu MŠ SR.
Organizácie zabezpečujúce plnenie programu: príslušné sekcie a odbory vlastného úradu Ministerstva školstva SR, Ústav informácií a prognóz školstva, Academia Istropolitana, Iuventa, Agentúra Ministerstva školstva SR pre štrukturálne fondy EÚ, Dom zahraničných stykov Ministerstva školstva SR (zrušený k 30. 6. 2007).
Štruktúra a čerpanie  rozpočtu programu bez MRZ k 31. 12.  2007 (v tis. Sk)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet k 31. 12. 2007	Čerpanie
 k 31. 12. 2007	% 
čerpania k uprav.
rozp.	
Program 021 – Tvorba a implementácia politík	494 877	554 937	511 870	92,2	
	- Podprogram 02101 – Koordinácia, tvorba a implementácia politík	267 282	340 311	303 897	89,3	

	- Podprogram 02102 – Zabezpečenie medzinárodnej spolupráce pre vrcholové riadenie programov	180 403	169 795	163 305	96,2	
		- Prvok 0210201 – Štrukturálne fondy	34 258	54 833	54 564	99,5	
		- Prvok 0210202 – Medzinárodná spolupráca a centrálne služby na jej podporu	33 310	32 595	29 334	90,0	
		- Prvok 0210203 – Zabezpečenie mobilít a záväzkov v oblasti vzdelávania	112 835	82 367	79 407	96,4	
	- Podprogram 02103 – Informačné zabezpečenie vrcholového riadenia programov	45 752	43 041	43 041	100,0	
	- Podprogram 02104 – Usmernenie a koordinácia v oblasti ďalšieho vzdelávania a Programu celoživotného vzdelávania	1 440	1 790	1 628 	90,9	

                                                          Kapitálové  výdavky (700)		
Program – Podprogram – Prvok	Schválený
rozpočet
2007	Upravený rozpočet k 31. 12.  2007	Čerpanie k 31. 12.  2007	% čerpania k uprav.
rozp.	
Program 021 – Tvorba a implementácia politík	29 000	65 775	65 771	100,0	
	- Podprogram 02101 – Koordinácia, tvorba a implementácia politík 	24 650	52 596	52 596	100,0	
	- Podprogram 02102 – Zabezpečenie medzinárodnej spolupráce pre vrcholové riadenie programov	1 350	8 889	8 886	100,0	
		- Prvok 0210201 – Štrukturálne fondy	1 200	8 839	8 836	100,0	
		- Prvok 0210202 – Medzinárodná spolupráca a centrálne služby na jej podporu	0	0	0	0,0	
		- Prvok 0210203 – Zabezpečenie mobilít a záväzkov v oblasti vzdelávania 	150	50	50	100,0	
	- Podprogram 02103 – Informačné zabezpečenie vrcholového riadenia programov	3 000	4 290	4 290	100,0	
	- Podprogram 02104 – Usmernenie a koordinácia v oblasti ďalšieho vzdelávania a Programu celoživotného vzdelávania	0	0	0	0,0	

1.3.3.1.1 Podprogram  02101 – Koordinácia, tvorba a implementácia politík 
Zámer podprogramu: Kvalitné a efektívne personálne, finančné, informačné, právne, legislatívne a prevádzkové zabezpečenie pre vrcholové riadenie a tvorba a implementácia politík na úrovni úradu Ministerstva školstva SR.
Útvar zodpovedný za podprogram: Kancelária vedúceho služobného úradu Ministerstva školstva SR .
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečenie všetkých činností ministerstva, ktoré nie je možné rozdeliť medzi jednotlivé vecné programy: aktivity ministra, štátnych tajomníkov a vedúceho služobného úradu, finančné, personálne, informačné, právne, legislatívne a prevádzkové zabezpečenie vrcholového riadenia programov.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: zodpovedajúce útvary vlastného úradu Ministerstva školstva SR a Academia Istropolitana.
1.3.3.1.2 Podprogram 02102 – Zabezpečenie medzinárodnej spolupráce pre vrcholové riadenie programov 
Zámer podprogramu: Kvalitný a efektívny systém medzinárodnej spolupráce pre vrcholové riadenie a koordináciu programov na úrovni úradu Ministerstva školstva SR.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia medzinárodnej spolupráce Ministerstva školstva SR, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ Ministerstva školstva SR, sekcia európskych záležitostí Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečenie aktivít v oblasti medzinárodnej spolupráce pre potreby vrcholového riadenia a úloh v oblasti medzinárodnej spolupráce a európskej integrácie vyplývajúcich z plánu hlavných úloh ministerstva.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia medzinárodnej spolupráce Ministerstva školstva SR, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ Ministerstva školstva SR, sekcia európskych záležitostí Ministerstva školstva SR, osobný úrad (od 1.7.2007),  Agentúra Ministerstva školstva SR pre štrukturálne fondy EÚ, Dom zahraničných stykov Ministerstva školstva SR (zrušený k 30. 6. 2007)
1.3.3.1.2.1  Prvok 0210201 – Vzdelávacie programy, štrukturálne fondy a fond PHARE 
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ Ministerstva školstva SR, sekcia európskych záležitostí Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika prvku: Zabezpečenie úloh sprostredkovateľského orgánu pod riadiacim orgánom pre Prioritu 3 Sektorového operačného programu Ľudské zdroje a pre Prioritu 2 Jednotného programového dokumentu NUTS II Cieľ 3 – Bratislava. Zabezpečenie realizácie pomoci, administrácie výziev na predkladanie projektov a procesu čerpania finančných prostriedkov z ESF v rezorte školstva. Koordinácia a zabezpečovanie účasti SR v komunitárnych programoch EÚ v oblasti vzdelávania, odbornej prípravy, mládeže a IKT a zabezpečenie agendy Lisabonskej stratégie.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, sekcia európskych záležitostí MŠ SR, Agentúra Ministerstva školstva SR pre štrukturálne fondy EÚ, Iuventa
1.3.3.1.2.2  Prvok 0210202 – Medzinárodná spolupráca a centrálne služby na jej podporu
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia medzinárodnej spolupráce Ministerstva školstva SR 
Stručná charakteristika prvku: Zabezpečovanie plnenia záväzkov MŠ SR vyplývajúcich z medzinárodných zmlúv na vládnej a rezortnej úrovni s cieľom zvýšenia akademických mobilít, ako i vytvorenia nových možností štúdia v zahraničí. Zabezpečovanie plnenia programu multilaterálnej spolupráce v oblasti vzdelávania, uskutočňovanie expertných rokovaní s partnerskými ministerstvami v oblasti medzinárodnej spolupráce, plnenie záväzkov vyplývajúcich z členstva v medzinárodných organizáciách.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia medzinárodnej spolupráce Ministerstva školstva SR, SAIA, n. o., Komisia J. W. Fullbrighta
1.3.3.1.2.3  Prvok 0210203 – Zabezpečenie mobilít a záväzkov v oblasti vzdelávania
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia medzinárodnej spolupráce Ministerstva školstva SR 
Stručná charakteristika prvku: Finančné naplnenie medzinárodných zmluvných dokumentov, z ktorých táto povinnosť pre MŠ SR vyplýva - pokrytie výdavkov lektorov a učiteľov slovenského jazyka v zahraničí, zabezpečenie lektorských bytov na Slovensku pre lektorov cudzích jazykov na slovenských vysokých školách.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia medzinárodnej spolupráce Ministerstva školstva SR, Dom  zahraničných  stykov  Ministerstva  školstva  SR  (zrušený k 30. 6. 2007),  osobný úrad (od 1.7.2007)
1.3.3.1.3 Podprogram 02103 – Informačné zabezpečenie vrcholového riadenia programov
Zámer podprogramu: Kvalitný centrálny zber a spracovanie rezortných údajov prostredníctvom rezortného informačného systému.
Útvar zodpovedný za podprogram: kancelária vedúceho služobného úradu Ministerstva školstva SR.
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečenie rezortného informačného systému – budovanie technickej infraštruktúry siete regionálneho školstva, vývoj softvéru pre RIS a jeho zavádzanie do praxe a tvorba medzinárodných štatistík a ukazovateľov v školstve v rámci projektu OECD/INES.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: Ústav informácií a prognóz školstva
1.3.3.1.4  Podprogram 02104 – Usmernenie a koordinácia v oblasti ďalšieho vzdelávania 
Zámer podprogramu: Kvalitný a fungujúci systém ďalšieho vzdelávania v kontexte reforiem školstva ako jednej z prioritných úloh vlády Slovenskej republiky.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia pre celoživotné vzdelávania Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Usmerňovanie a koordinácia pri rozvoji a skvalitnení foriem ďalšieho vzdelávania a vytváranie legislatívnych predpokladov pre trvalý a systémový rozvoj ďalšieho vzdelávania.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia pre celoživotné vzdelávania Ministerstva školstva SR
1.3.3.2 Program 026 – Národný program rozvoja športu v SR
Zámer programu: Optimálne podmienky pre rozvoj športu v rôznych formách a úrovniach a úspešná športová reprezentácia a propagácia Slovenskej republiky.
Útvar zodpovedný za program: sekcia štátnej starostlivosti o šport Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika programu: Propagovanie, šírenie a sprístupňovanie športu čo najširšiemu okruhu užívateľov, predovšetkým deťom a mládeži. Diferencované rozvíjanie foriem telesnej výchovy a športu, ktoré svojimi prostriedkami smerujú k rozvíjaniu talentu a dosahovaniu maximálnych výkonov. Zabezpečovanie rozvoja medzinárodnej spolupráce.
Organizácie zabezpečujúce plnenie programu: sekcia štátnej starostlivosti o šport Ministerstva školstva SR, Národné športové centrum, občianske združenia, krajské športové centrá, mestá a obce, školy a ďalšie subjekty

Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ k 31. 12. 2007 (v tis. Sk)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený
Rozpočet
2007	Upravený rozpočet k 31. 12.  2007	Čerpanie k 31. 12.  2007	% čerpania k uprav.
rozp.	
Program 026 – Národný program rozvoja športu v SR	758 333	786 108	786 107	100,0	
	- Podprogram 02601 – Šport pre všetkých a záujmová činnosť na školách	60 000	76 964	76 964	100,0	
	- Podprogram 02602 – Štátna športová reprezentácia a rozvoj športových odvetví	486 000	499 350	499 350	100,0	
		- Podprogram 02603 – Športovo-talentovaná mládež	160 000	159 799	159 799	100,0	
		- Podprogram 02604 – Materiálno-technický rozvoj športu 	0	0	0	0,0	
		- Podprogram 02605 – Koordinácia projektov, prierezové činnosti a podpora priamo riadených organizácií 	52 333	49 996	49 995	100,0	

Kapitálové  výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet k 31. 12.  2007	Čerpanie k 31. 12.  2007	% čerpania k uprav.
rozp.	
Program 026 – Národný program rozvoja športu v SR	261 941	231 241	231 241	100,0	
	 - Podprogram 02601 – Šport pre všetkých a záujmová činnosť na školách 	0	0	0	0,0	
	- Podprogram 02602 – Štátna športová reprezentácia a rozvoj športových odvetví	0	0	0	0,0	
 	- Podprogram 02603 – Športovo-talentovaná mládež 	0	0	0	0,0	
	- Podprogram 02604 – Materiálno-technický rozvoj športu 	255 941	229 241	229 241	100,0	
	- Podprogram 02605 – Koordinácia projektov, prierezové činnosti a podpora priamo riadených organizácií 	6 000	2 000	2 000	100,0	
1.3.3.2.1 Podprogram 02601 – Šport pre všetkých a záujmová činnosť na školách
Zámer podprogramu: Aktívne využitie voľného času detí, mládeže a dospelých prostredníctvom športových aktivít vedúcich k vytváraniu zdravého životného štýlu.
Útvar zodpovedný za podprogram:  sekcia štátnej starostlivosti o šport Ministerstva školstva SR 
Stručná charakteristika podprogramu: Rozvíjanie tých foriem telesnej výchovy a športu, ktoré svojimi prostriedkami prispievajú k regenerácii telesných a duševných síl človeka a k upevňovaniu zdravia, u ktorých nie je prioritou dosahovanie maximálneho výkonu. Organizovanie postupových športových súťaží a podujatí žiakov základných a stredných škôl. Podpora činností vybraných občianskych združení so zameraním na zapojenie čo najširšieho obyvateľstva do vykonávania športovej aktivity.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia štátnej starostlivosti o šport Ministerstva školstva SR, telovýchovné a športové občianske združenia, školy, mestá a obce

1.3.3.2.2 Podprogram 02602 – Štátna športová reprezentácia a rozvoj športových odvetví 
Zámer podprogramu: Úspešná športová reprezentácia a propagácia Slovenskej republiky a podpora rozvoja športových odvetví na Slovensku.
Útvar zodpovedný za podprogram:  sekcia štátnej starostlivosti o šport Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečovanie štátnej starostlivosti o vybraných špičkových športovcov - reprezentantov SR. Spolupodieľanie sa na športovej príprave športovcov - reprezentantov a reprezentačných družstiev a ich účasti na vrcholných športových podujatiach (vrátane organizovania domácich súťaží a významných medzinárodných podujatí v SR a taktiež účasti športových klubov v medzinárodných pohárových súťažiach).
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia štátnej starostlivosti o šport Ministerstva školstva SR v spolupráci s Národným športovým centrom, športovými zväzmi a ďalšími subjektmi
1.3.3.2.3 Podprogram 02603 – Športovo-talentovaná mládež
Zámer podprogramu: Efektívny systém výberu a prípravy športovo-talentovanej mládeže na základe najnovších poznatkov športovej vedy.
Útvar zodpovedný za podprogram:  sekcia štátnej starostlivosti o šport Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Realizácia a spolupodieľanie sa na zabezpečovaní výberu a športovej príprave nádejných mladých športovcov v súlade so zámermi štátnej politiky v oblasti vrcholového športu. Podpora organizovania významných mládežníckych podujatí v SR a účasti na významných medzinárodných mládežníckych podujatiach v zahraničí.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia štátnej starostlivosti o šport Ministerstva školstva SR, športové zväzy a športové kluby, telovýchovné a športové občianske združenia 
1.3.3.2.4 Podprogram 02604 – Materiálno-technický rozvoj športu
Zámer podprogramu: Kvalitná infraštruktúra športovísk.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia štátnej starostlivosti o šport Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Dobudovanie, rekonštrukcia a modernizácia športových objektov pre jednotlivé športy, materiálno-technické zabezpečovanie športovej reprezentácie SR a športovo-talentovanej mládeže, debarierizácia zariadení využívaných športovcami so zdravotným postihnutím. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia štátnej starostlivosti o šport, občianske združenia, mestá a obce
1.3.3.2.5 Podprogram 02605 – Koordinácia projektov, prierezové činnosti a podpora priamo riadených organizácií
Zámer podprogramu: Aktívna medzinárodná spolupráca a efektívny systém vzdelávania v športe.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia štátnej starostlivosti o šport Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: V rámci prierezových činností zabezpečenie plnenia úloh spojených  so vzdelávaním dobrovoľných pracovníkov, zdravotným zabezpečením, rozvojom vedy a výskumu a tvorbou informačného systému v športe. Zabezpečenie činnosti Národného športového centra. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia štátnej starostlivosti o šport Ministerstva školstva SR, Národné športové centrum, občianske združenia
1.3.3.3 Program 077 – Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl
Zámer programu: Efektívny vysokoškolský systém umožňujúci prístup ku kvalitnému  vysokoškolskému vzdelávaniu všetkým občanom, ktorí oň prejavia záujem a preukážu potrebné schopnosti a ktorý tvorí základ výskumno - vývojového potenciálu Slovenska. 
Útvar zodpovedný za program: sekcia vysokých škôl Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika programu: Zabezpečovanie všetkých aktivít v oblasti vysokého školstva financovaných zo štátneho rozpočtu, vrátane systému sociálnej podpory študentov. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie programu: verejné vysoké školy a sekcia vysokých škôl Ministerstva školstva SR, Medzinárodné laserové centrum
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ  k  31. 12.  2007 (v tis. Sk)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet
k 31. 12.  2007	Čerpanie k 31. 12.  2007	% čerpania
k uprav.
rozp.	
Program 077 - Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl	10 936 157	11 425 156	11 422 155	100,0	
	- Podprogram 07711 – Poskytovanie vysokoškolského vzdelávania a zabezpečenie prevádzky vysokých škôl	8 154 486	8 437 436	8 435 002	100,0	
	- Podprogram 07712 – Vysokoškolská veda a technika	1 028 293	1 030 192	      1 030 104	100,0	
		- Prvok 0771201 – Prevádzka a rozvoj infraštruktúry pre výskum a vývoj	628 293	645 996	645 912	100,0	
		- Prvok 0771202 – Úlohy základného výskumu na vysokých školách iniciované riešiteľmi (grantová
agentúra VEGA)	220 000	220 106	220 105	100,0	
		- Prvok 0771203 – Aplikovaný výskum na vysokých školách pre potreby praxe	90 000	71 450	71 448	100,0	
		- Prvok 0771204 – Medzinárodná vedecká a vedecko - technická spolupráca vysokých škôl	30 000	32 390	32 390	100,0	
		- Prvok 0771205 – Úlohy výskumu a vývoja na vysokých školách pre rozvoj školstva (grantová agentúra KEGA)	60 000	60 250	60 250	100,0	
	- Podprogram 07713 – Rozvoj vysokého školstva	389 000	146 002	146 002	100,0	
	- Podprogram 07714 – Usmerňovanie, koordinácia a podpora aktivít v oblasti vysokého školstva	74 378	258 227	257 748	99,8	
	- Podprogram 07715 – Sociálna podpora študentov vysokých škôl	1 290 000	1 553 300	1 553 300	100,0	
		- Prvok 0771501 – Sociálne štipendiá	500 000	763 236	763 236	100,0	
		- Prvok 0771502 – Motivačné štipendiá	250 000	239 060	239 060	100,0	
		- Prvok 0771503 – Podpora stravovania, ubytovania, športových a kultúrnych aktivít študentov a pastoračných centier	540 000	551 004	551 004	100,0	

Kapitálové  výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený
rozpočet
k  31. 12.  2007	Čerpanie k 31. 12.  2007	% čerpania
k uprav.
rozp.	
Program 077 - Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl	1 201 000	1 104 119	1 104 117	100,0	
	- Podprogram 07711 – Poskytovanie vysokoškolského vzdelávania a zabezpečenie prevádzky vysokých škôl	811 000	781 559	781 559	100,0	
	- Podprogram 07712 – Vysokoškolská veda a technika	167 500	186 455	186 453	100,0	
		 - Prvok 0771201 – Prevádzka a rozvoj infraštruktúry pre výskum a vývoj	41 000	40 041	40 039	100,0	
		- Prvok 0771202 – Úlohy základného výskumu na vysokých školách iniciované riešiteľmi (grantová
 agentúra VEGA)	92 000	91 894	91 894	100,0	
		- Prvok 0771203 – Aplikovaný výskum na vysokých školách pre potreby praxe	17 250	35 800	35 800	100,0	
		- Prvok 0771204 – Medzinárodná vedecká a vedecko- technická spolupráca vysokých škôl	0	1 720	1 720	100,0	
		- Prvok 0771205 – Úlohy výskumu a vývoja na vysokých školách pre rozvoj školstva (grantová agentúra KEGA)	17 250	17 000	17 000	100,0	
	- Podprogram 07713 – Rozvoj vysokého školstva	222 500	114 105	114 105	100,0	
	- Podprogram 07714 – Usmerňovanie, koordinácia a podpora aktivít v oblasti vysokého školstva	0	22 000	22 000	100,0	
	- Podprogram 07715 – Sociálna podpora študentov vysokých škôl	0	0	0	0,0	
		- Prvok 0771501 – Sociálne štipendiá	0	0	0	0,0	
		- Prvok 0771502 – Motivačné štipendiá	0	0	0	0,0	
		- Prvok 0771503 – Podpora stravovania, ubytovania, športových a kultúrnych aktivít študentov a pastoračných centier	0	0	0	0,0	
1.3.3.3.1 Podprogram 07711 – Poskytovanie vysokoškolského vzdelávania a zabezpečenie prevádzky vysokých škôl
Zámer podprogramu: Efektívny vysokoškolský systém poskytujúci vysokoškolské vzdelávanie a kvalitné ďalšie vzdelávanie.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vysokých škôl Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečovanie vzdelávacích aktivít vysokých škôl a ich prevádzky. Súčasťou vzdelávacích aktivít je aj ďalšie vzdelávanie.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: verejné vysoké školy

1.3.3.3.2 Podprogram 07712 – Vysokoškolská veda a technika
Zámer podprogramu: Vysokoškolský systém uskutočňujúci kvalitný výskum a vývoj tvoriaci základ výskumno-vývojového potenciálu Slovenska.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vysokých škôl Ministerstva školstva SR.
Stručná charakteristika podprogramu: Podprogram zahŕňa jadro výskumných aktivít verejných vysokých škôl, pričom jeho zámer zachytáva žiadaný cieľový stav verejných vysokých škôl ako výskumných inštitúcií tvoriaci základ výskumno-vývojového potenciálu Slovenska. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: verejné vysoké školy, Medzinárodné laserové centrum
1.3.3.3.2.1 Prvok 0771201 – Prevádzka a rozvoj infraštruktúry pre výskum a vývoj
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vysokých škôl Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika prvku: Budovanie infraštruktúry v oblasti vedy a techniky na vysokých školách,    a to najmä technickej a informačnej infraštruktúry, t.j. oblasti prístrojového vybavenia, informačných technológií a prístupu k zdrojom informácií. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: verejné vysoké školy, Medzinárodné laserové centrum
1.3.3.3.2.2 Prvok 0771202 – Úlohy základného výskumu na vysokých školách iniciované riešiteľmi (grantová agentúra VEGA)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vysokých škôl Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika prvku: Podporovanie základného výskumu na verejných vysokých školách formou finančného zabezpečenia riešenia vedeckovýskumných úloh vybraných na financovanie a hodnotených prostredníctvom grantovej súťaže realizovanej Vedeckou grantovou agentúrou Ministerstva školstva SR a Slovenskou akadémiou vied. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: verejné vysoké školy
1.3.3.3.2.3 Prvok 0771203 – Aplikovaný výskum na vysokých školách pre potreby praxe
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vysokých škôl Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika prvku: Podporovanie aplikovaného výskumu na vysokých školách najmä s technickým, pôdohospodárskym a ekonomickým zameraním, nakoľko vysoké školy pri výchove nových odborníkov musia prihliadať nielen na ich vysokú teoretickú úroveň, ale viesť študentov aj k schopnosti efektívne riešiť náročné praktické problémy súvisiace s ich budúcim uplatnením v spoločenskej praxi             a prinášať aj významné efekty pre spoločenskú prax vo forme konkrétnych výstupov charakteru nových technických a technologických riešení, nových vynálezov, priemyselných vzorov, realizovaných technických diel. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: verejné vysoké školy
1.3.3.3.2.4 Prvok 0771204 – Medzinárodná vedecká a vedecko-technická spolupráca vysokých škôl
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vysokých škôl Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika prvku: Podpora zapájania vysokých škôl do všetkých foriem medzinárodnej vedeckej a vedecko-technickej spolupráce, najmä do rámcových programov EÚ s cieľom získania informácií o najnovších trendoch vo výskume, ale aj vo vzdelávaní, nadväzovanie nových kontaktov, ako aj propagácie vysokých škôl v zahraničí.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: verejné vysoké školy
1.3.3.3.2.5  Prvok 0771205 – Úlohy výskumu a vývoja na vysokých školách pre rozvoj školstva (grantová agentúra KEGA)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vysokých škôl Ministerstvo školstva SR
Stručná charakteristika prvku: Podporovanie výskumných aktivít iniciovaných riešiteľskými kolektívmi z vysokých škôl v oblasti výskumu pre rozvoj školstva z tematických oblastí určených ministerstvom, prostredníctvom grantovej agentúry Ministerstva školstva SR KEGA, vrátane projektov z oblasti tvorivého a interpretačného umenia. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: verejné vysoké školy
1.3.3.3.3 Podprogram 07713 – Rozvoj vysokého školstva
Zámer podprogramu: Reformovaný vysokoškolský systém poskytujúci vzdelávanie medzinárodnej kvality s dostatočnou kapacitou na pokrytie záujmu o vysokoškolské štúdium.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vysokých škôl Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Postupné zabezpečovanie prístupu k vysokoškolskému vzdelávaniu na garantovanej úrovni kvality všetkým záujemcom, ktorí preukážu predpoklady na jeho úspešné absolvovanie. Zabezpečovanie nielen extenzívneho rozvoja, ale aj nevyhnutného skvalitňovania služieb, ktoré vysoké školstvo poskytuje. V rámci projektu SOFIA s moderným centrálnym finančným informačným systémom sa predpokladá zapojenie 10 verejných vysokých škôl od roku 2007.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: verejné vysoké školy
1.3.3.3.4 Podprogram 07714 – Usmerňovanie, koordinácia a podpora aktivít v oblasti vysokého školstva
Zámer podprogramu: Kvalitné a efektívne usmerňovanie, koordinácia, hodnotenie a podpora aktivít v oblasti vysokého školstva na úrovni ministerstva školstva.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vysokých škôl Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečenie financovania sekcie vysokých škôl Ministerstva školstva SR a prevádzky akademickej počítačovej siete SANET.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia vysokých škôl Ministerstva školstva SR
1.3.3.3.5 Podprogram 07715 – Sociálna podpora študentov vysokých škôl
Zámer podprogramu: Efektívny systém sociálnej podpory a sociálnych služieb odstraňujúci ekonomické prekážky prístupu k vysokoškolskému vzdelávaniu a podporujúci fyzický a kultúrny rozvoj študentov.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vysokých škôl Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečovanie poskytovania sociálnych štipendií a motivačných štipendií, na ktoré majú študenti spĺňajúci stanovené podmienky zákonný nárok a zvýhodnených pôžičiek študentom vysokých škôl a poskytovanie dotácií na stravovanie a ubytovanie študentov za súčasnej podpory rozvoja týchto služieb.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: verejné vysoké školy
1.3.3.3.5.1 Prvok 0771501 – Sociálne štipendiá
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vysokých škôl Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika prvku: Zabezpečenie poskytovanie  sociálnych štipendií, na ktoré majú študenti spĺňajúci stanovené podmienky zákonný nárok. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: verejné vysoké školy
1.3.3.3.5.2 Prvok 0771502 – Motivačné štipendiá
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vysokých škôl Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika prvku: Zabezpečenie poskytovanie  motivačných štipendií, na ktoré majú študenti spĺňajúci stanovené podmienky zákonný nárok.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: verejné vysoké školy
1.3.3.3.5.3 Prvok 0771503 – Podpora stravovania, ubytovania, športových a kultúrnych aktivít študentov a pastoračných centier
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vysokých škôl Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika prvku: Zabezpečenie poskytovania dotácií na stravovanie a ubytovanie študentov a podpory rozvoja týchto služieb, ako aj dotácií pre športové a kultúrne aktivity, ktoré nie sú súčasťou študijných programov, ale slúžia na doplnenie všestranného rozvoja osobnosti študentov vysokých škôl.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: verejné vysoké školy
1.3.3.4	Program 078 – Národný program výchovy,  vzdelávania a mládeže
Zámer programu: Vedomosti a zručnosti jednotlivcov získané v systéme regionálneho školstva umožňujúce ich vstup a udržanie sa na trhu práce.
Útvar zodpovedný za program: sekcia regionálneho školstva Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika programu: Zabezpečovanie základných koncepčných a strategických úloh na uskutočnenie reformných zmien, ktoré bude vykonávať Ministerstvo školstva SR ako ústredný orgán štátnej správy a jeho priamo riadené organizácie.
Organizácie zabezpečujúce plnenie programu: sekcia regionálneho školstva MŠ SR, odbor detí  mládeže MŠ SR a organizácie: Štátny pedagogický ústav, Štátny inštitút odborného vzdelávania, Slovenská pedagogická knižnica, Štátna školská inšpekcia, metodicko-pedagogické centrá (zrušené k 31.12.2007 a následne pretransformované do jedného metodicko-pedagogického centra), školské výpočtové strediská (zrušené k 31.12.2007), Výskumný ústav detskej psychológie a patopsychológie, IUVENTA, Dom speváckeho zboru slovenských učiteľov, krajské školské úrady, základné a stredné školy a školské zariadenia
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ  k 31. 12.  2007 (v tis. Sk)

Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet
k 31. 12.  2007	Čerpanie k 31. 12.  2007	%
čerpania
k uprav.
rozp.	
Program 078 – Národný program výchovy,    vzdelávania a mládeže	34 151 227	33 655 913	33 653 370	99,6	
	Podprogram 07811 – Poskytovanie výchovy a vzdelávania v základných a stredných školách a zabezpečenie ich prevádzky 	32 453 241	  32 306 218	  32 302 606	100,0	
	Podprogram 07812 – Rozvoj regionálneho školstva	172 452	120 097	120 075	100,0	
	Podprogram 07813 – Usmerňovanie a transformácia regionálneho školstva	858 833	536 784	538 143	100,3	
	Podprogram 07814 –Zabezpečenie miestnej štátnej správy v  regionálnom školstve	309 427	306 363	306 178	99,9	
	Podprogram 07815 – Informatizačné zabezpečenie regionálneho školstva	35 302	35 830	35 827	100,0	
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet
k 31. 12.  2007	Čerpanie k 31. 12.  2007	%
čerpania
k uprav.
rozp.	
	Podprogram 07816 - Ďalšie vzdelávanie zamestnancov regionálneho školstva	107 968	124 071	124 059	100,0	
	Podprogram 07817 – Zabezpečenie inšpekčnej činnosti regionálneho školstva	       123 004	125 172	125 165	99,8	
	Podprogram 07818 – Podpora detí a mládeže	91 000          	95 696	95 635	100,0	
	Podprogram 0781A – Prostriedky pre regionálne školstvo prevedené z iných kapitol z prostriedkov EÚ a prostriedkov na spolufinancovanie zo ŠR	0	5 683	5 682	100,0	
		Prvok 0781A02 –  INTERREG  III  A 
Rakúsko – Slovenská republika – MŠ SR 	0	689	689	100,0	
		Prvok 0781A03 - Internetizácia  vyučovacieho procesu na ZŠ a SŠ v Slovenskej republiky	0	4 994	4 993	100,0	

Kapitálové výdavky	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet
k 31. 12.  2007	Čerpanie
k 31. 12.  2007	%
čerpania
k uprav.
rozp.	
Program 078 – Národný program výchovy, vzdelávania a mládeže	682 900	445 307	443 615	99,6	
	Podprogram 07811 – Poskytovanie výchovy a vzdelávania v základných a stredných školách a zabezpečenie ich prevádzky 	618 000	291 577	291 537	100,0	
	Podprogram 07812 – Rozvoj regionálneho školstva	10 000	3 085	3 085	100,0	
	Podprogram 07813 – Usmerňovanie a transformácia regionálneho školstva	10 200	42 920	42 913	100,0	
	Podprogram 07814 –Zabezpečenie miestnej štátnej správy v  regionálnom školstve	0	6 968	6 967	100,0	
	Podprogram 07815 – Informatizačné zabezpečenie regionálneho školstva	2 400	2 400	2 400	100,0	
	Podprogram 07816 - Ďalšie vzdelávanie zamestnancov regionálneho školstva	30 300	29 394	27 755	94,4	
	Podprogram 07817 – Zabezpečenie inšpekčnej činnosti regionálneho školstva	4 000	2 000	1 995	99,8	
	Podprogram 07818 – Podpora detí a mládeže	8 000	9 000	9 000	100,0	
	Podprogram 0781A – Prostriedky pre regionálne školstvo prevedené z iných kapitol z prostriedkov EÚ a prostriedkov na spolufinancovanie zo ŠR	0	57 963	57 963	0,0	
Kapitálové výdavky	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet
k 31. 12.  2007	Čerpanie
k 31. 12.  2007	%
čerpania
k uprav.
rozp.	
		Prvok 0781A02 –  INTERREG  III  A 
Rakúsko – Slovenská republika – MŠ SR	0	0	0	0,0	
		Prvok 0781A03 - Internetizácia  vyučovacieho procesu na ZŠ a SŠ v Slovenskej republiky	0	57 963	57 963	100,0	
1.3.3.4.1Podprogram 07811 – Poskytovania  výchovy  a   vzdelávania  v  základných  a stredných školách  a zabezpečenie ich prevádzky
Zámer podprogramu: Kvalitná výchova a vzdelávanie poskytované efektívne fungujúcim regionálnym školstvom.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia financovania a rozpočtu Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečovanie výchovy a vzdelávania pre žiakov základných a stredných škôl a celkovej prevádzky škôl. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia regionálneho školstva MŠ SR, krajské školské úrady, základné a stredné školy a školské zariadenia
1.3.3.4.2 Podprogram 07812 – Rozvoj regionálneho školstva
Zámer podprogramu: Rozvíjajúce sa regionálne školstvo využívajúce moderné informačné technológie.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia regionálneho školstva Ministerstva školstva SR 
Stručná charakteristika podprogramu: Príprava mladej generácie pre uplatnenie sa v globálnej informačnej spoločnosti 21. storočia. Projekt je založený na pilieroch: budovanie infraštruktúry, tvorba edukačného obsahu, príprava ľudských zdrojov - vzdelávanie učiteľov a manažmentu škôl a začlenenie škôl do procesu informatizácie spoločnosti.  
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: Ústav informácií a prognóz školstva, krajské školské úrady, základné a stredné školy
1.3.3.4.3 Podprogram 07813 – Usmerňovanie a transformácia regionálneho školstva
Zámer podprogramu: Kvalitná a efektívna koordinácia a usmerňovanie transformácie a chodu regionálneho školstva. 
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia regionálneho školstva Ministerstva školstva SR.
Stručná charakteristika podprogramu: Vytvorenie vhodného prostredia na dosiahnutie potrebnej úrovne vzdelávania na zabezpečenie vyššej profesijnej mobility na trhu práce, zavádzanie informačno-komunikačných technológií, podpory koncepcie výchovy a vzdelávania národnostných menšín v zmysle dokumentov EÚ a koncepcie integrovaného vzdelávania handicapovaných detí, rómskych detí a mládeže. Zabezpečovanie medzinárodných aktivít týkajúcich sa realizácie medzinárodných projektov a medzinárodných predmetových olympiád, zabezpečenia realizácie úloh vyplývajúcich z Akčného plánu pre životné prostredie a zdravie obyvateľov SR, plnenie úloh vyplývajúcich z koncepcie Environmentálna výchova a vzdelávanie v školách a vytváranie podmienok na uskutočňovanie takých aktivít, ktoré podporujú osobnostný rozvoj detí a žiakov. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogram: sekcia regionálneho školstva Ministerstva školstva SR, Štátny pedagogický ústav, Štátny inštitút odborného vzdelávania, IUVENTA, Výskumný ústav detskej psychológie a patopsychológie, Domov speváckeho zboru slovenských učiteľov.
1.3.3.4.4 Podprogram 07814 – Zabezpečenie miestnej štátnej správy v regionálnom školstve	 
Zámer podprogramu: Kvalitná miestna štátna správa efektívne vykonávajúca úlohy vyplývajúce jej zo zákona
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia financovania a rozpočtu Ministerstva školstva SR.
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečenie odborného a metodického usmerňovania krajských školských úradov v súlade so základnými zámermi a legislatívnymi normami v oblasti vzdelávania, vypracovanie metodických a odborných materiálov.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia regionálneho školstva Ministerstva školstva SR, krajské školské úrady.
1.3.3.4.5 Podprogram 07815 – Informatizačné zabezpečenie regionálneho školstva	
Zámer podprogramu: Kvalitné a efektívne informačné zabezpečenie regionálneho školstva.
Útvar zodpovedný za podprogram na MŠ SR: sekcia informatiky  Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Rozvoj informačného zabezpečenia škôl a školských zariadení prostredníctvom školských výpočtových stredísk. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: školské výpočtové strediská (zrušené k 31.12.2007)
1.3.3.4.6 Podprogram 07816 – Ďalšie vzdelávanie zamestnancov regionálneho školstva
Zámer podprogramu: Vysoko kvalifikovaní zamestnanci regionálneho školstva umožňujúci jeho kvalitný chod a trvalý rozvoj.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia regionálneho školstva Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečovanie a skvalitňovanie foriem ďalšieho vzdelávania pedagogických zamestnancov a nepedagogických zamestnancov škôl a školských zariadení v kontexte reforiem školstva ako jednej z prioritných úloh vlády, kvalifikačné skúšky pedagogických zamestnancov, uvádzanie začínajúcich pedagogických zamestnancov do praxe, špecializačné, inovačné a kvalifikačné skúšky a priebežné vzdelávanie. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: metodicko-pedagogické centrá (zrušené k 31.12.2007 a následne pretransformované do jedného metodicko-pedagogického centra), Slovenská pedagogická knižnica
1.3.3.4.7 Podprogram 07817  –   Zabezpečenie inšpekčnej činnosti regionálneho školstva
Zámer podprogramu: Kvalitná a účinná kontrolná a inšpekčná činnosť pokrývajúca výchovno-vzdelávacie a riadiace aktivity v subjektoch tvoriacich regionálne školstvo a podmienky, v ktorých sa uskutočňujú.
Útvar zodpovedný za podprogram: kancelária ministra školstva 
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečovanie kontrolnej a inšpekčnej činnosti v regionálnom školstve zameranej na úroveň pedagogického riadenia, výchovy a vzdelávania a materiálno-technických podmienok vrátane praktického vyučovania v školách a v školských zariadeniach, v strediskách praktického vyučovania a vo vzdelávacích ustanovizniach. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: Štátna školská inšpekcia
1.3.3.4.8 Podprogram 07818 – Podpora detí a mládeže
Zámer podprogramu: Trvalo sa rozvíjajúci systém neformálneho vzdelávania detí a mládeže a ich výchova k aktívnemu demokratickému občianstvu.
Útvar zodpovedný za podprogram: odbor detí a mládeže Ministerstva školstva SR 
Stručná charakteristika podprogramu: Vytvorenie podmienok na zapojenie detí a mládeže do procesu neformálneho vzdelávania, ktoré realizujú občianske združenia a neziskové organizácie, na zabezpečenie fungovania národnej i regionálnych rád mládeže, aplikáciu rezolúcií Rady Európy k Bielej knihe o mládeži na podmienky politiky mládeže v SR. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: odbor detí a mládeže Ministerstva školstva SR, Iuventa, Rada mládeže Slovenska, občianske združenia
1.3.3.4.9 Podprogram 0781A – Prostriedky pre regionálne školstvo prevedené z iných kapitol z prostriedkov EÚ a prostriedkov na spolufinancovanie zo ŠR
Zámer podprogramu: Kvalitné a efektívne využívanie finančných prostriedkov pre regionálne školstvo prevedené z iných kapitol z prostriedkov EÚ a prostriedkov na spolufinancovanie zo ŠR.
Útvar zodpovedný za podprogram: Sekcia regionálneho školstva Ministerstva školstva SR 
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečenie poskytovania finančných prostriedkov pre regionálne školstvo prevedené z iných kapitol z prostriedkov EÚ a prostriedkov na spolufinancovanie zo ŠR.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia regionálneho školstva Ministerstva školstva SR, odbor pre verejné obstarávanie Ministerstva školstva SR, Metodicko-pedagogické centrum Bratislava (Ševčenkova)
1.3.3.4.9.1 Prvok 0781A02 – INTERREG III A Rakúsko – Slovenská republika – MŠ SR
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia regionálneho školstva Ministerstva školstva SR 
Stručná charakteristika prvku: Podporiť komunikáciu a obohatiť spoluprácu verejných inštitúcií, pedagógov aj žiakov v pohraničnom regióne. Rozvíjať komunikačné schopnosti a spôsobilosti, hľadať tvorivé riešenia problémov, pracovať s modernými informačnými technológiami, spracovávať informácie v oblasti enviromentálneho vzdelávania.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: Metodicko-pedagogické centrum Bratislava (Ševčenkova)
1.3.3.4.9.2 Prvok 0781A03 - Internetizácia  vyučovacieho procesu na ZŠ a SŠ v Slovenskej republiky
Útvar zodpovedný za prvok:  odbor pre verejné obstarávanie Ministerstva školstva SR, sekcia regionálneho školstva Ministerstva školstva SR

Stručná charakteristika prvku: Podporiť zdokonalenie vyučovacieho procesu interaktívnymi prostriedkami a informačnými technológiami.

Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: odbor pre verejné obstarávanie Ministerstva školstva SR, sekcia regionálneho školstva Ministerstva školstva SR
1.3.3.5	Program 06K – Národný program rozvoja vedy  a techniky   
Zámer programu: Moderný a efektívny systém podpory výskumu a vývoja prispievajúci k zvyšovaniu konkurencieschopnosti ekonomiky a rozvoju trvalo udržateľného rozvoja spoločnosti, znižovaniu regionálnych disparít, vzniku nových inovatívnych malých a stredných podnikov a tvorbe nových pracovných miest.
Útvar zodpovedný za program: sekcia vedy a techniky Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika programu: V oblasti nadrezortnej vedy a techniky zabezpečenie previazanosti štátnej vednej a technickej politiky s ostatnými politikami vlády SR prostredníctvom v prevažnej miere súťažného financovania výskumu a vývoja cez Agentúru na podporu výskumu a vývoja, štátnych programov výskumu a vývoja, štátnych programov rozvoja infraštruktúry výskumu a vývoja, úloh ministerstva školstva v oblasti vedy a techniky a ostatných aktivít v oblasti vedy a techniky financovaných z prostriedkov štátneho rozpočtu. Program bude spolupôsobiť s inými programami, a to v oblasti vysokoškolskej vedy a techniky a úloh výskumu a vývoja v oblasti zabezpečenia obrany a bezpečnosti štátu a programom SAV.
Organizácie zabezpečujúce plnenie programu: sekcia vedy a techniky Ministerstva školstva SR, sekcia vysokých škôl Ministerstva školstva SR,  vysoké školy, ústredné orgány štátnej správy a SAV, reprezentatívni zástupcovia zamestnávateľských zväzov, Agentúra na podporu výskumu a vývoja (APVV), Centrum vedecko-technických informácií SR.
Ministerstvo školstva SR je súčasne účastníkom podprogramov 06K11 – 06K15 a 06K0A.
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ k 31. 12.  2007 (v tis. Sk)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet k 31. 12.  2007	Čerpanie k 31. 12.  2007	%
čerpania 
k uprav.
rozp.	
Program 06K – Národný program rozvoja vedy a techniky 	1 316 231	940 642	    921 708	98,0	
	- Podprogram 06K11 – Úlohy výskumu a vývoja  podporované Agentúrou na podporu výskumu a vývoja	950 826	723 052	723 403	100,0	
	- Podprogram 06K12 – Koordinácia prierezových aktivít štátnej vednej a technickej politiky	71 771	156 576	139 905	89,4	
	- Podprogram 06K13 – Štátne programy výskumu a vývoja  	0	0	0	0,0	
	- Podprogram 06K14 – Štátne programy rozvoja infraštruktúry výskumu a vývoja	192 061	0	0	0,0	
	Podprogram 06K15 – Štátne programy MH SR	0	0	0	0,0	
		- Prvok 06K1501 - Rozvoj progresívnych technológií pre zvýšenie výkonu ekonomiky	0	0	0	0,0	
	- Podprogram 06K0A – Štátne programy MŠ SR	101 573	61 013	58 400	95,7	
		- Prvok 06K0A01 – Budovanie informačnej spoločnosti                           	22 037	14 937	14 836	99,3	
		- Prvok 06K0A02 – Komplexné riešenie podpory efektívneho využívania infraštruktúry výskumu a vývoja	27 125	3 825	3 712	97,0	
		- Prvok 06K0A03 – Aktuálne otázky rozvoja spoločnosti	27 504	17 314	14 931	86,2	
		- Prvok 06K0A05 -  Zlepšovanie spoločenského postavenia  vedy a techniky a budovanie vedeckej kariéry	24 907	24 937	24 921	99,9	

Kapitálové  výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet k 31. 12.  2007	Čerpanie 
k 31. 12.  2007	% čerpania 
k uprav.
rozp.	
- Program 06K – Národný program rozvoja vedy a techniky	292 300	211 854	211 926	100,0	
	- Podprogram 06K11 – Úlohy výskumu a vývoja  podporované Agentúrou na podporu výskumu a vývoja	300	47 500	47 572	100,2	
	- Podprogram 06K12 – Koordinácia prierezových aktivít štátnej vednej a technickej politiky	113 200	94 154	94 154	100,0	
Kapitálové  výdavky (700)		
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet k 31. 12.  2007	Čerpanie 
k 31. 12.  2007	% čerpania 
k uprav.
rozp.	
	- Podprogram 06K13 – Štátne programy výskumu a vývoja  	0	0	0	0,0	
	Podprogram 06K14 – Štátne programy rozvoja infraštruktúry výskumu a vývoja	0	0	0	0,0	
	Podprogram 06K15 – Štátne programy MH SR	0	0	0	0,0	
		- Prvok 06K1501 - Rozvoj progresívnych technológií pre zvýšenie výkonu ekonomiky	0	0	0	0,0	
	- Podprogram 06K0A – Štátne programy MŠ SR	178 800	70 200	70 200	100,0	
	
	- Prvok 06K0A01 – Budovanie informačnej   
spoločnosti                           	0	0	0	0,0	

	- Prvok 06K0A02 – Komplexné riešenie     
podpory a efektívneho využívania infraštruktúry výskumu a vývoja	174 800	66 800	66 800	100,0	
	
	- Prvok 06K0A03 – Aktuálne otázky rozvoja   
spoločnosti	4 000	3 400	3 400	100,0	
		Prvok 06K0A05 -  Zlepšovanie spoločenského postavenia  vedy a techniky a budovanie vedeckej kariéry	0	0	0	0,0	
1.3.3.5.1 Podprogram 06K11 – Úlohy výskumu a vývoja podporované Agentúrou na podporu výskumu a vývoja
Zámer podprogramu: Efektívny systém podpory projektov výskumu a vývoja zvyšujúci výskumno - vývojový potenciál Slovenskej republiky a prispievajúci k zvyšovaniu úspešnosti slovenských subjektov v rámci medzinárodnej vedecko-technickej spolupráce.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vedy a techniky Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Podpora špičkového základného výskumu, aplikovaného výskumu a vývoja vo všetkých odboroch vedy a techniky vrátane podpory interdisciplinárneho a multidisciplinárneho výskumu, so zreteľom na kvalitu a užívateľské uplatnenie. Zabezpečovanie vývoja a implementácie nových foriem podpory výskumu v Slovenskej republike s ohľadom na zvyšovanie spolupráce medzi základným a aplikovaným výskumom a vývojom a ich užívateľským uplatnením, ako aj s ohľadom na zvyšovanie povedomia spoločnosti o význame výskumu a vývoja. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: Agentúra na podporu výskumu a vývoja, sekcia vedy a techniky MŠ SR, riešitelia projektov výskumu a vývoja vybraných na financovania na základe verejných výziev agentúry
1.3.3.5.2 Podprogram 06K12 – Koordinácia prierezových aktivít štátnej vednej a technickej politiky
Zámer podprogramu: Kvalitné a efektívne usmerňovanie, koordinácia, hodnotenie a usmerňovanie aktivít v oblasti vedy a techniky na úrovni ministerstva školstva. 
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vedy a techniky Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Plánovanie, implementácia, kontrola a horizontálna koordinácia štátnej vednej a technickej politiky tak v rámci Slovenskej republiky, ako aj v oblasti medzinárodnej vedecko-technickej spolupráce s dôrazom na zvyšovanie kvality výstupov výskumu a vývoja v Slovenskej republike a zvyšovania spoločensko-hospodárskeho dopadu úloh a projektov výskumu a vývoja financovaných z verejných zdrojov. Spolupodieľanie sa na šírení výsledkov výskumu a vývoja v rámci Slovenskej republiky a propagovanie významu výskumu a vývoja pre napĺňanie potrieb spoločnosti.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu:  sekcia vedy a techniky Ministerstva školstva SR, CVTI v spolupráci so sekciou vysokých škôl Ministerstva školstva SR, ústrednými orgánmi štátnej správy a SAV, vysokými školami, reprezentatívnymi zástupcami zamestnávateľských zväzov a Agentúry na podporu výskumu a vývoja 
1.3.3.5.3 Podprogram 06K13 – Štátne programy výskumu a vývoja
Zámer podprogramu: Efektívny systém riešenia kľúčových problémov rozvoja, zvyšovania konkurencieschopnosti a napĺňania potrieb spoločnosti formou riešenia projektov výskumu a vývoja v rámci štátnych programov výskumu a vývoja
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vedy a techniky Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Podpora veľkých projektov aplikovaného výskumu a vývoja špičkovej kvality s výrazným spoločensko-hospodárskym dopadom celoslovenského významu vyberaných na základe verejnej výzvy na predkladanie projektov v prioritných tematických oblastiach štátnej vednej a technickej politiky do roku 2015.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia vedy a techniky Ministerstva školstva SR, Rady štátnych programov, riešitelia vybraní na základe verejných výziev na predkladanie projektov
1.3.3.5.4 Podprogram 06K14 – Štátne programy rozvoja infraštruktúry výskumu a vývoja
Zámer podprogramu:  Efektívny systém vytvárania a  zlepšovania podmienok na riešenie projektov výskumu a vývoja.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vedy a techniky Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogram: Zabezpečovanie modernizácie a skvalitňovanie technickej infraštruktúry výskumu a vývoja, zvyšovanie kvalifikovanosti zamestnancov uskutočňujúcich výskum a vývoj, posilňovanie spolupráce inštitúcií uskutočňujúcich výskum a vývoj s cieľom vytvárania medzinárodne akceptovaných centier excelentnosti výskumu a vývoja, prenos výsledkov výskumu a vývoja do praxe, podporovanie rozvoja činnosti inštitúcií podporujúcich medzinárodnú vedecko-technickú spoluprácu a prepojenie systému vedy a techniky na oblasť vzdelávania a inovácií.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia vedy a techniky Ministerstva školstva SR, Rady štátnych programov rozvoja infraštruktúry výskumu a vývoja, riešitelia vybraní na základe verejných výziev na predkladanie projektov
1.3.3.5.5 Podprogram 06K15 – Štátne programy MH SR
Zámer podprogramu: Efektívny systém riešenia problémov v oblasti progresívnych technológií, energetiky, surovín a zdrojov.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vedy a techniky MŠ SR
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečenie kontinuity už riešených úloh výskumu a vývoja štátnych programov vybraných verejnou obchodnou súťažou zabezpečujúcich rozvoj v oblasti progresívnych technológií, energetiky, surovín a zdrojov na  Hi-Tech  úrovni.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu:  sekcia vedy a techniky Ministerstvo školstva SR
1.3.3.5.5.1 Prvok 06K1501 - Rozvoj progresívnych technológií pre zvýšenie výkonu ekonomiky
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vedy a techniky MŠ SR
Stručná charakteristika prvku: Zabezpečenie účelového spôsobu financovania úloh výskumu a vývoja štátnych programov výskumu a vývoja ako rozhodujúcich úloh s medziodvetvovým a celospoločenským významom v spoločnom konkurenčnom prostredí a výberom najvhodnejších úloh štátneho programu výskumu a vývoja zabezpečiť komplexnú štruktúru úloh výskumu a vývoja štátneho programu.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia vedy a techniky MŠ SR
1.3.3.5.6 Podprogram 06K0A – Štátne programy MŠ SR
Zámer podprogramu: Efektívne fungujúci systém štátnych programov podporujúci plnenie štátnej vednej a technickej politiky prispievajúci k plneniu rozvojových priorít Slovenskej republiky   
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vedy a techniky Ministerstvo školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Zvyšovanie ekonomickej a spoločenskej prospešnosti vedy a techniky a prispievanie k dosiahnutiu jej vysokej úrovne a medzinárodného uznania prostredníctvom riešenia štátnych programov a zvyšovanie konkurencieschopnosti vedy a techniky v oblasti jej prioritných zámerov a kvalitatívnej úrovne infraštruktúry výskumu a vývoja v medzinárodnom meradle. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia vedy a techniky Ministerstva školstva SR a riešitelia podľa výsledkov obchodných a verejných súťaží
1.3.3.5.6.1 Prvok 06K0A01 – Budovanie informačnej spoločnosti
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vedy a techniky Ministerstvo školstva SR
Stručná charakteristika prvku Zabezpečenie účelového spôsobu financovania úloh výskumu a vývoja štátnych programov výskumu a vývoja ako rozhodujúcich úloh s medziodvetvovým a celospoločenským významom v spoločnom konkurenčnom prostredí a výberom najvhodnejších úloh štátneho programu výskumu a vývoja.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia vedy a techniky Ministerstva školstva SR a riešitelia podľa výsledkov obchodných verejných súťaží
1.3.3.5.6.2 Prvok 06K0A02  –  Komplexné  riešenie  podpory  a   efektívneho  využívanie infraštruktúry výskumu a vývoja
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vedy a techniky Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika prvku: : Zavedenie účelového financovania do podpory infraštruktúry výskumu a vývoja z prostriedkov štátneho rozpočtu a zabezpečenie komplexnej štruktúry úloh výskumu a vývoja štátneho programu výberom najvhodnejších úloh štátneho programu výskumu a vývoja.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia vedy a techniky Ministerstva školstva SR a riešitelia podľa výsledkov obchodných a verejných súťaží
1.3.3.5.6.3 Prvok 06K0A03 – Aktuálne otázky rozvoja spoločnosti
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vedy a techniky Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika prvku: Zavedenie účelového financovania do podpory infraštruktúry výskumu a vývoja z prostriedkov štátneho rozpočtu a zabezpečenie komplexnej štruktúry úloh výskumu a vývoja štátneho programu výberom najvhodnejších úloh štátneho programu výskumu a vývoja.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia vedy a techniky Ministerstva školstva SR a riešitelia podľa výsledkov obchodných a verejných súťaží
1.3.3.5.6.4Prvok 06K0A05 -  Zlepšovanie spoločenského postavenia  vedy a techniky a budovanie vedeckej kariéry
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vedy a techniky Ministerstvo školstva SR
Stručná charakteristika prvku: Stimulovanie mladých zamestnancov výskumu a vývoja a doktorandov k ich profesionálnemu rastu v súlade s požiadavkami hospodárskej a spoločenskej praxe s cieľom dosahovania konkurencieschopnosti v prioritných oblastiach ekonomiky a k zotrvaniu pôsobiť v oblasti výskumu a vývoja.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia vedy a techniky Ministerstva školstva SR a riešitelia podľa výsledkov obchodných a verejných súťaží
1.3.3.6	Podprogram 05T08 – Oficiálna rozvojová pomoc – MŠ SR (ODA)
Zámer podprogramu: Finančná pomoc krajanom a štipendistom z rozvojových krajín poskytovaných formou štipendií v zmysle kvót stanovených MZV SR na príslušný školský rok.
Útvar zodpovedný za podprogram:  sekcia medzinárodnej spolupráce Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečovanie plnenia Koncepcie vládnych štipendií schválenej vládou SR uznesenia vlády č.1096/2006 k vyhodnoteniu uznesenia vlády SR č. 1053/2003. Jej cieľom je zabezpečenie pokrytia výdavkov pre vládnych štipendistov z rozvojových krajín ako i krajanov.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia medzinárodnej spolupráce Ministerstva školstva SR,  Dom zahraničných stykov Ministerstva školstva SR (zrušený k 30. 6. 2007)
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ k 31. 12.  2007 (v tis. Sk)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet 
2007	Upravený rozpočet
k 31. 12.  2007	Čerpanie k 31. 12.  2007	% 
čerpania k uprav.
rozp.	
Program 05T – Oficiálna rozvojová pomoc  	49 540	55 767	50 381	90,3	
	- Podprogram 05T08  –  Oficiálna rozvojová pomoc – MŠ SR (ODA)	49 540	55 767	50 381	90,3	

Kapitálové výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet 
2007	Upravený rozpočet
k 31. 12.  2007	Čerpanie k 31. 12.  2007	% 
čerpania k uprav.
     rozp.	
Program 05T-Oficiálna rozvojová pomoc	0	0	0	0,0	
	- Podprogram  05T08–  Oficiálna rozvojová pomoc – MŠ SR (ODA)	0	0	0	0,0	
1.3.3.7  Podprogram 06G05 – Celoživotné učenie
 (program 06G – medzirezortný program – gestor MPSVaR SR, Ministerstvo školstva SR rieši podprogramy 06G05,06G06 a 06G08)
Skratky použité v rámci  podprogramu:
SOP ĽZ – Sektorový operačný program ľudské zdroje
SPD ( tiež používané JPD) – Jednotný programový dokument
ESF – Európsky sociálny fond
JPD Cieľ 3 BA – Jednotný programový dokument Cieľ 3 Bratislava
Zámer podprogramu: Zvýšenie kvalifikácie a adaptability zamestnancov a osôb vstupujúcich na trh práce, rozvoj celoživotného vzdelávania a podpora výskumu a vývoja v kontexte zvyšovania kvality ľudských zdrojov.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia európskych záležitostí Ministerstva školstva SR, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Realizovanie opatrení Sektorového operačného programu Ľudské zdroje a Jednotného programového dokumentu Bratislava – Cieľ 3 predovšetkým v oblasti rozvoja celoživotného učenia a adaptability pracovnej sily.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia európskych záležitostí Ministerstva školstva SR, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ Ministerstva školstva SR 
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ k   31. 12.  2007 (v tis. Sk)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet k 31. 12.  2007	Čerpanie 
k 31. 12.  2007	% % 
čerpania k uprav.
rozp.	
- Podprogram 06G05 – Celoživotné učenie	937 223	528 058	527 464	99,9	
	 - Prvok 06G0501 – Prispôsobenie odbornej prípravy a vzdelávania požiadavkám spoločnosti založenej na vedomostiach – MŠ SR (opatrenie 3.1 SOP ĽZ)	315 263	161 747	161 545	99,9	
	- Prvok 06G0502 – Zvýšenie rozsahu, zlepšenie a širšie poskytovanie ďalšieho vzdelávania s cieľom zlepšiť kvalifikáciu a adaptabilitu zamestnancov – MŠ SR (opatrenie 3.2 SOP ĽZ)	338 120	156 218	155 940	99,8	
	-Prvok 06G0503 – Stimulovanie a skvalitňovanie vzdelávania pre potreby zamestnávateľov a podnikateľského sektora – MŠ SR (opatrenie 2.1 SPD Cieľ 3)	158 606	132 221	132 107	99,9	
	- Prvok 06G0504 –  Zlepšenie kvality zamestnania a konkurencieschopnosti Bratislavského regiónu prostredníctvom rozvoja ľudských zdrojov v oblasti výskumu a vývoja – MŠ SR (opatrenie 2.2 SPD Cieľ 3)	125 234	77 872	77 872	100,0	

Kapitálové  výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený
rozpočet k   31. 12.  2007	Čerpanie 
k   31. 12.  2007	% 
čerpania k uprav.
rozp.	
- Podprogram 06G05 – Celoživotné učenie	0	0	0	0,0	

1.3.3.7.1 Prvok 06G0501 – Prispôsobenie odbornej prípravy a vzdelávania  požiadavkám spoločnosti založenej na vedomostiach – MŠ SR (opatrenie 3.1. SOP ĽZ)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí Ministerstva školstva SR, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika prvku: Zabezpečenie rozvoja efektívneho a pružného systému odborného vzdelávania a prípravy.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí Ministerstva školstva SR, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ Ministerstva školstva SR.
1.3.3.7.2 Prvok 06G0502 – Zvýšenie rozsahu , zlepšenie a širšie poskytovanie ďalšieho vzdelávania s cieľom zlepšiť kvalifikáciu a adaptabilitu zamestnancov – MŠ SR (opatrenie 3.2. SOP ĽZ)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí Ministerstva školstva SR, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ Ministerstva školstva SR 
Stručná charakteristika prvku: Rozvíjanie efektívneho a funkčného systému ďalšieho vzdelávania ako záruky adaptability ľudských zdrojov.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí Ministerstva školstva SR, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ Ministerstva školstva SR
1.3.3.7.3 Prvok 06G0503 –Stimulovanie a skvalitňovanie vzdelávania pre potreby zamestnávateľov a podnikateľského sektora – MŠ SR (opatrenie 2.1 SPD Cieľ 3)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí Ministerstva školstva SR, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika prvku: Posilňovanie úlohy terciárneho a ďalšieho vzdelávania v procese celoživotného učenia ako nástroja na zvyšovanie adaptability pracovnej sily.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí Ministerstva školstva SR, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ Ministerstva školstva SR
1.3.3.7.4 Prvok 06G0504 – Zlepšenie kvality zamestnania a konkurencieschopnosti Bratislavského regiónu prostredníctvom rozvoja ľudských zdrojov v oblasti výskumu a vývoja – MŠ SR (opatrenie 2.2 SPD Cieľ 3)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí Ministerstva školstva SR, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika prvku: Zvyšovanie úlohy výskumu a vývoja v rozvoji ekonomiky a spoločnosti.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí Ministerstva školstva SR, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ Ministerstva školstva SR
1.3.3.8 Podprogram 06G06 – Aktívna politika trhu práce a zvýšenie zamestnateľnosti – MŠ SR
Zámer podprogramu: Zabezpečenie efektívneho prepojenia vzdelávania, odbornej prípravy a trhu práce.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia európskych záležitostí Ministerstva školstva SR, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Rozvíjanie efektívneho systému kariérneho poradenstva na všetkých stupňoch škôl.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia európskych záležitostí Ministerstva školstva SR, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ Ministerstva školstva SR, Krajský školský úrad Bratislava, materská škola, základná škola, gymnázium, obchodná akadémia, obchodná škola pre telesne postihnutých, Mokrohájska  Bratislava

Štruktúra a čerpanie rozpočtu podprogramu bez MRZ k 31. 12.  2007 (v tis. Sk)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet
k 31. 12.  2007	Čerpanie 
k 31. 12.  2007	% 
čerpania k uprav.
rozp.	
- Podprogram 06G06 –  Aktívna politika trhu práce a zvýšenie zamestnateľnosti – MŠ SR 	83 052	53 289	53 287	100,0	
	Prvok 06G0601 – Rozvoj poradenstva o povolaniach a zamestnaniach - MŠ SR (opatrenie 3.3.1 SPD Cieľ 3)	83 052	51 879	51 878	100,0	
	Prvok 06G0604 - Stimulovanie a skvalitňovanie vzdelávania pre potreby zamestnávateľov a podnikateľského sektora - MŠ SR	0	1 410	1 410	100,0	

Kapitálové výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet
k 31. 12.  2007	Čerpanie k 31. 12.  2007	% 
čerpania k uprav.
rozp.	
- Podprogram 06G06 – Aktívna politika trhu práce a zvýšenie zamestnateľnosti – MŠ SR	0	0	0	0,0	
 1.3.3.8.1 Prvok 06G0601 – Rozvoj poradenstva o povolaniach a zamestnaniach –MŠ SR 
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí Ministerstva školstva SR, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ Ministerstva školstva SR
Stručná charakteristika prvku: Rozvíjanie efektívneho systému kariérneho poradenstva na všetkých stupňoch škôl.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí Ministerstva školstva SR, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ Ministerstva školstva SR
1.3.3.8.2 Prvok 06G0604 - Stimulovanie a skvalitňovanie vzdelávania pre potreby zamestnávateľov a podnikateľského sektora - MŠ SR
Útvar zodpovedný za prvok:  Krajský školský úrad Bratislava 
Stručná charakteristika prvku: Vzdelávanie pedagogických pracovníkov v oblasti špeciálneho školstva prostredníctvom kombinácie klasických foriem vzdelávania s uplatnením moderných technológií a uľahčiť cieľovej skupine premenu tradičnej školy na modernú vzdelávaciu ustanovizeň využívaním najmodernejších IKT technológií a multimédií.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: Krajský školský úrad Bratislava, materská škola, základná škola, gymnázium, obchodná akadémia, obchodná škola pre telesne postihnutých, Mokrohájska  Bratislava
1.3.3.9	Podprogram 06G08 – Technická pomoc -  MŠ SR	
Zámer podprogramu: Efektívna implementácia pomoci z Európskeho sociálneho fondu  v rezorte školstva.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, sekcia európskych záležitostí MŠ SR 
Stručná charakteristika podprogramu: Podpora a budovanie personálnych, administratívnych kapacít pre potreby realizácie pomoci z ESF v rezorte školstva.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, sekcia európskych záležitostí MŠ SR 
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ k 31. 12.  2007 (v tis. Sk)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený
rozpočet k 31. 12.  2007	Čerpanie k 31. 12.  2007	% 
čerpania k uprav.
rozp.	
- Podprogram 06G08 – Technická pomoc – MŠ SR	65 212	33 557	33 557	100,0	
	 - Prvok 06G0801 – Limitovaná technická pomoc MŠ SR (SOP ĽZ)	49 379	27 329	27 329	100,0	
	- Prvok 06G0802 – Limitovaná technická pomoc – výdavky na priame riadenie programu - MŠ SR (SPD Cieľ 3)	6 547	5 096	5 096	100,0	
	- Prvok 06G0803 – Nelimitovaná technická pomoc výdavky na technickú podporu projektov – MŠ SR (SPD Cieľ 3)	2 408	47	47	100,0	
	- Prvok 06G0804 – Nelimitovaná technická pomoc – MŠ SR (SOP ĽZ)	6 878	1 085	1 085	100,0	

Kapitálové  výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený
rozpočet k 31. 12.  2007	Čerpanie k 31. 12.  2007	% 
čerpania k uprav.
rozp.	
- Podprogram 06G08 – Technická pomoc – MŠ SR	1 635	343	343	100,0	
	- Prvok 06G0801 – Limitovaná technická pomoc – MŠ SR (SOP ĽZ)	0	0	0	0,0	
	- Prvok 06G0802 – Limitovaná technická pomoc – výdavky na priame riadenie programu - MŠ SR (SPD Cieľ 3)	                    0	0	0	0,0	
	- Prvok 06G0803 – Nelimitovaná technická pomoc výdavky na technickú podporu projektov – MŠ SR (SPD Cieľ 3)	                      0	0	0	0,0	
	- Prvok 06G0804 – Nelimitovaná technická pomoc – MŠ SR (SOP ĽZ)	1 635	343	343	100,0	

1.3.3.9.1 Prvok 06G0801 – Limitovaná technická pomoc – MŠ SR (SOP ĽZ)
Útvar zodpovedný za prvok:  sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, sekcia európskych záležitostí MŠ SR 
Stručná charakteristika prvku: Podpora a budovanie personálnych, administratívnych kapacít pre potreby realizácie pomoci z ESF v rezorte školstva v rámci SOP ĽZ.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, sekcia európskych záležitostí MŠ SR

1.3.3.9.2 Prvok 06G0802 –  Limitovaná technická pomoc - výdavky na priame riadenie programu - MŠ SR (SPD Cieľ 3)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, sekcia európskych záležitostí MŠ SR 
Stručná charakteristika prvku: Podpora a budovanie personálnych, administratívnych kapacít pre potreby realizácie pomoci z ESF v rezorte školstva v rámci SPD Cieľ 3.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, sekcia európskych záležitostí MŠ SR
1.3.3.9.3 Prvok 06G0803 - Nelimitovaná technická pomoc – výdavky na technickú podporu   projektov - MŠ SR (SPD Cieľ 3)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, sekcia európskych záležitostí MŠ SR
Stručná charakteristika prvku: Podpora flexibilného a efektívneho čerpania finančných prostriedkov z ESF v rezorte školstva v rámci SPD Cieľ 3.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, sekcia európskych záležitostí MŠ SR.
1.3.3.9.4  Prvok 06G0804 – Nelimitovaná technická pomoc – MŠ SR (SOP ĽZ)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, sekcia európskych záležitostí MŠ SR 
Stručná charakteristika prvku: Podpora flexibilného a efektívneho čerpania finančných prostriedkov z ESF v rezorte školstva v rámci SOP ĽZ.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, sekcia európskych záležitostí MŠ SR
1.3.3.10  Podprogram 06G0G – Kvalita služieb zamestnanosti – MŠ SR
Zámer podprogramu:  Zvýšenie rozsahu a kvality vzdelávania/ďalšieho vzdelávania s dôrazom na zvýšenie kvalifikačného potenciálu a adaptability pracovnej sily.
Útvar zodpovedný za podprogram: Sekcia financovania a rozpočtu MŠ SR
Stručná charakteristika podprogramu: Prispôsobenie odbornej prípravy a vzdelávania požiadavkám spoločnosti založenej na vedomostiach
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: Metodicko-pedagogické centrum Bratislava Tomášikova (zrušené k 31.12. 2007).

Štruktúra a čerpanie rozpočtu, bez MRZ  k 31. 12. 2007                                                      (v tis. Sk)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet	Upravený rozpočet
k 31. 12. 2007	Čerpanie
k 31. 12. 2007	%
čerpania k uprav.
rozp.	
- Podprogram 06G0G – Kvalita služieb zamestnanosti – MŠ SR	0	779 	779	100,0	
		- Prvok 06G0G01-Opatrenia iniciatívy EQUAL -MŠ SR	0	779 	779	100,0	

Kapitálové výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet	Upravený rozpočet
k 31. 12. 2007	Čerpanie k 31. 12. 2007	%
čerpania k uprav.
rozp.	
- Podprogram 06G0G – Kvalita služieb zamestnanosti – MŠ SR	0	0	0	0,0	
		- Prvok 06G0G01-Opatrenia iniciatívy EQUAL -MŠ SR	0	0	0	0,0	
1.3.3.10.1  Prvok 06G0G01- Opatrenia iniciatívy EQUAL - MŠ SR
Zámer prvku: Podpora tvorby prostredia stimulujúceho rozvoj a adaptabilitu vzdelávania s nástupom nových technológií.
Útvar zodpovedný za prvok: Sekcia regionálneho školstva MŠ SR.
Stručná charakteristika prvku: Prispieť k aplikácii inovatívnych a kreatívnych foriem výučby do škôl s využitým moderných informačných technológií.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: Metodicko-pedagogické centrum Bratislava Tomášikova (zrušené k 31.12. 2007).
1.3.3.11 Podprogram 06H07 – Hospodárska mobilizácia  - MŠ SR
Zámer podprogramu: Kvalitná aktualizácia údajov krízového plánu na fungovanie kľúčových činností ministerstva.
Útvar zodpovedný za podprogram: odbor krízového manažmentu.
Stručná charakteristika podprogramu: Plnenie opatrení hospodárskej mobilizácie v zmysle § 5 zákona č. 414/2002 Z. z., krízové plánovanie - § 3 písm. a), evidencia ľudských zdrojov v subjektoch hospodárskej mobilizácie vo svojej pôsobnosti za účelom poznania zdrojov kvalifikovaných pracovných síl pre potrebu uloženia pracovnej povinnosti, evidencia vecných prostriedkov v subjektoch hospodárskej mobilizácie na účel vecného plnenia.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: kancelária ministra školstva
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ k 31. 12. 2007 (v tis. Sk)
Bežné výdavky	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet
k 31. 12. 2007	Čerpanie k 31. 12. 2007	% čerpania
k uprav.
rozpočtu	
Program 06H - Hospodárska mobilizácia	320	320	189	59,1	
	- Podprogram 06H07  –  Hospodárska mobilizácia – MŠ SR	320	320	189	59,1	

Kapitálové výdavky	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet
k 31. 12. 2007	Čerpanie k 31. 12. 2007	% čerpania
k uprav.
rozpočtu	
Program 06H - Hospodárska mobilizácia	1 000	62	62	100,0	
	- Podprogram 06H07  –  Hospodárska mobilizácia – MŠ SR	1 000	62	62	100,0	
1.3.3.12 Podprogram 0970A – Príspevky SR do MO – MŠ SR
Zámer podprogramu: Aktívne a účinné presadzovanie zahranično-politických záujmov Slovenskej republiky v medzinárodných štruktúrach.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vedy a techniky Ministerstvo školstva SR
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečenie dostatočného prístupu vedeckej komunity k informáciám o možnostiach účasti na medzinárodných vedecko-technických projektoch a o využívaní finančných a iných výhod vyplývajúcich z členstva Slovenskej republiky v medzinárodných organizáciách a z uzatvorených medzinárodných dohôd.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia vedy a techniky Ministerstva školstva SR 
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ  k  31. 12. 2007 (v tis. Sk)
Bežné výdavky	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet
k 31. 12. 2007	Čerpanie k 31. 12. 2007	% čerpania
k uprav.
rozpočtu	
Program 097 - Príspevky SR do MO	98 878	96 878	96 653	99,8	
	- Podprogram 0970A – Príspevky SR do MO – MŠ SR	98 878	96 878	96 653	99,8	

Kapitálové výdavky	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2007	Upravený rozpočet
k 31. 12. 2007	Čerpanie k 31. 12. 2007	% čerpania
k uprav.
rozpočtu	
Program 097 - Príspevky SR do MO	0	0	0	0,0	
	- Podprogram 0970A – Príspevky SR do MO – MŠ SR	0	0	0	0,0	

1.3.4  Výdavky kapitoly  kryté prostriedkami z rozpočtu Európskej únie 
Rozpočet výdavkov kapitoly MŠ SR, krytých prostriedkami z rozpočtu EÚ na rok 2007 tvorili finančné prostriedky z nasledujúcich zdrojov:
- Európsky sociálny fond (zdroj 1161),
- Európsky sociálny fond – zdroje z predchádzajúcich rokov (zdroj 1361),
- Európsky fond regionálneho rozvoja (zdroj 1151),
- Európsky fond regionálneho rozvoja – zdroje z predchádzajúcich rokov (zdroj 1351).
             V nasledujúcej časti je uvedené čerpanie výdavkov krytých prostriedkami EÚ členený podľa jednotlivých kódov zdroja a okruhov organizácií.
1.3.4.1	Zdroj 1151 – Európsky fond regionálneho rozvoja
S kódom zdroja 1151 nebol schválený rozpočet, upravený rozpočet bol v objeme 42 934 tis. Sk. Čerpanie dosiahlo objem  42 934 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli rozpočtované a čerpané v rámci hlavnej kategórie 700 – Kapitálové výdavky. 
Vlastný úrad MŠ SR

S kódom zdroja 1151 nebol schválený rozpočet, upravený rozpočet bol v objeme 42 934 tis. Sk. Čerpanie dosiahlo objem  42 934 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli rozpočtované a čerpané v rámci hlavnej kategórie 700 – Kapitálové výdavky, a to na internetizáciu vyučovacieho procesu na základných a stredných školách – nákup výpočtovej a telekomunikačnej techniky.  
1.3.4.2	Zdroj 1161 – Európsky sociálny fond
S kódom zdroja 1161 bol schválený rozpočet v objeme 737 570 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 60 895 tis. Sk. K 31. 12. 2007 bol rozpočet znížený formou rozpočtových opatrení na základe schválených žiadostí konečných prijímateľov – štátnych rozpočtových organizácií rezortu MŠ SR a štátnych rozpočtových organizácií iných rozpočtových kapitol (MPSVaR SR, SAV, MO SR) a na základe rozpočtového opatrenia MF SR (RO č. 112 v prílohe), ktorým boli v zmysle § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách viazané finančné prostriedky s možnosťou ich použitia v roku 2008. Čerpanie dosiahlo objem  60 660 tis. Sk, t. j. 99,6 % z upraveného rozpočtu.
V rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky bol na rok 2007 stanovený schválený rozpočet vo výške 736 344 tis. Sk. Rozpočet bol upravený na sumu 60 895 tis. Sk. Čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v objeme 60 660 tis. Sk, čo je 99,6 % z upraveného rozpočtu. 
V rámci hlavnej kategórie 700 – Kapitálové výdavky bol na rok 2007 stanovený schválený rozpočet vo výške 1 226 tis. Sk, k 31. 12. 2007 boli finančné prostriedky viazané v zmysle § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách s možnosťou ich použitia v roku 2008 (RO č. 112 v prílohe).  
Vlastný úrad MŠ SR  

S kódom zdroja 1161  neboli v rámci schváleného rozpočtu rozpísané finančné prostriedky,  upravený rozpočet bol v objeme 11 256 tis. Sk. Čerpanie dosiahlo objem 11 256 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli rozpočtované v kategórii 600 – bežné výdavky a boli určené na refundáciu oprávnených mzdových výdavkov MŠ SR.  
Vnútorná organizačná jednotka (VOJ)  

S kódom zdroja 1161 bol schválený rozpočet v objeme 737 570 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 37 697 tis. Sk. Čerpanie dosiahlo objem  37 697 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
V rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky bol na rok 2007 stanovený schválený rozpočet vo výške 736 344 tis. Sk. Rozpočet bol upravený na sumu 37 697 tis. Sk. Čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v objeme 37 697 tis. Sk, čo je 100,0 % z upraveného rozpočtu. 

Zálohové platby pre štátne rozpočtové organizácie sa vykonávali úpravou záväzných ukazovateľov rozpočtov konečných prijímateľov v Rozpočtovom informačnom systéme RIS – v Module úprav rozpočtu MUR na zdroji 1161 v príslušnej funkčnej klasifikácii na podpoložke 637033 – Zálohové platby z ESF. Okrem štátnych rozpočtových organizácií rezortu školstva boli poskytnuté zálohové platby konečným žiadateľom o platbu z iných rezortov formou úpravy – zníženia záväzných ukazovateľov rozpočtu kapitoly MŠ SR a zvýšením rozpočtu kapitoly MPSVR SR na 1 projekt financovaný z opatrenia 3.2. SOP ĽZ, zvýšením rozpočtu kapitoly MO SR na 1 projekt financovaný z opatrenia 3.1. SOP ĽZ  a zvýšením rozpočtu kapitoly SAV na 7 projektov v rámci opatrenia 2.2. JPD NUTS II. Bratislava Cieľ 3. 
Čerpanie rozpočtu VOJ predstavujú uhradené žiadosti konečných prijímateľov, resp. príjemcov pomoci o platbu zadministrované v súlade s audit-trail-om stanoveným Koncepciou finančného riadenia štrukturálnych fondov pre projekty financované z Európskeho sociálneho fondu formou bežného transferu. Finančné prostriedky sa poskytovali formou zálohových platieb, resp. priebežných platieb  pre verejný sektor a formou priebežných platieb pre súkromný sektor.
V rámci hlavnej kategórie 700 – Kapitálové výdavky bol na rok 2007 stanovený schválený rozpočet vo výške 1 226 tis. Sk. Tieto finančné prostriedky boli v roku 2007 viazané v zmysle § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách, následne s možnosťou ich použitia v roku 2008 (RO č. 112 v prílohe). 
Metodicko-pedagogické centrá (MPC)

S kódom zdroja 1161 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 761 tis. Sk. Čerpanie bolo v objeme 761 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
Finančné prostriedky boli rozpísané a čerpané len v rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky. 
MPC Bratislava – Tomášikova čerpalo finančné prostriedky v sume 389 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu v sume 389 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na financovanie projektu „Podpora vzdelávacieho procesu prostredníctvom aplikácie informačných a komunikačných technológií vo vybraných predmetoch“ v rámci programu MPSVaR SR, kód projektu 15130100017. 
V MPC Prešov bolo čerpanie v objeme 372 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu v objeme 372 tis. Sk na financovanie projektu „Vytvorenie edukačného portálu“ s kódom 13120120269.
Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO)

S kódom zdroja 1161 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 9 000 tis. Sk. Čerpanie bolo v objeme 8 811 tis. Sk,  t. j. 97,9 % z upraveného rozpočtu.
Finančné prostriedky boli rozpísané a čerpané len v rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky, a to v Štátnom pedagogickom ústave. Finančné prostriedky boli použité na financovanie projektov „Kurikulárna transformácia vyučovania všeobecno-vzdelávacej zložky stredoškolského vzdelávania v procese prípravy mládeže pre požiadavky trhu práce“, s kódom 11230100007, 1312012003 „Ďalšie vzdelávanie učiteľov všeobecnovzdelávacích predmetov v oblasti ukončovania štúdia na stredných školách“, s kódom 11230220329 a „13120120205.
Krajské školské úrady (KŠÚ)

S kódom zdroja 1161 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 2 182 tis. Sk. K 31. 12. 2007 boli prostriedky čerpané v objeme 2 135 tis. Sk, čo je 97,9 % z upraveného rozpočtu.
Finančné prostriedky boli rozpísané a čerpané len v rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky.
V KŠÚ Bratislava bolo čerpanie v sume 1 359 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu v objeme 1 359 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na financovanie projektu „VIAPROF“, kód projektu 13120120165, „Vypracovanie učebnice logopédie pre školy vychovávajúce a vzdelávajúce sluchovo postihnutú mládež“ kód projektu 13120120236 a „Moderný pedagóg pre školstvo“, kód projektu 13120110467.
V KŠÚ Banská Bystrica bolo čerpanie v sume 178 tis. Sk, t. j 100,0 % z upraveného rozpočtu v sume 178 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na financovanie projektov „Systém komplexnej starostlivosti o žiakov s narušenou komunikačnou schopnosťou až po úspešné ukončenie prípravy na povolanie“, kód 11230100188. 
V KŠÚ Košice bolo čerpanie v objeme 327 tis. Sk, t. j. 87,6 % z upraveného rozpočtu v objeme    374 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na financovanie projektov „Eurošanca“ a „Druhá šanca pre lepší život“.
V KŠÚ Žilina bolo čerpanie v objeme 271 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu v objeme    271 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na financovanie projektov „Správna voľba v základne škole, budúci úspech na európskom trhu práce“.
1.3.4.3	Zdroj 1351 – Európsky fond regionálneho rozvoja - zdroje z predchádzajúcich rokov
S kódom zdroja 1351 nebol schválený rozpočet, upravený rozpočet bol v objeme 344 tis. Sk. Čerpanie dosiahlo objem  344 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli rozpočtované a čerpané v rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky. 
Metodicko-pedagogické centrá (MPC)

S kódom zdroja 1351 nebol pre MPC schválený rozpočet, upravený rozpočet bol v objeme 344 tis. Sk. Čerpanie dosiahlo objem  344 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli rozpočtované a čerpané v rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky v MPC Bratislava ul. Ševčenkova na financovanie projektu „Enviromentálne vzdelávanie – Bratislava Wien Network/BAWNET“ z roku 2006.
1.3.4.4	Zdroj 1361 – Európsky sociálny fond – zdroje z predchádzajúcich rokov
S kódom zdroja 1361 neboli  v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 358 881 tis. Sk, čerpanie dosiahlo objem 358 716 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Pôvodne stanovený upravený rozpočet v roku 2007 na tomto zdroji bol v sume 859 356 tis. Sk bol na základe  rozpočtového opatrenia MF SR č. 112 znížený v zmysle § 8 ods. 6 a § 17 zákona o rozpočtových pravidlách o 500 474 tis. Sk s možnosťou použitia týchto prostriedkov v roku 2008. 
V rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky neboli na rok 2007 v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky. Upravený rozpočet bol v sume 358 624 tis. Sk. Čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v objeme 358 459 tis. Sk, čo je 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
V rámci hlavnej kategórie 700 – Kapitálové výdavky neboli na rok 2007 v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky. Upravený rozpočet bol v sume 257 tis. Sk. Čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v sume 257 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
Vlastný úrad MŠ SR 

S kódom zdroja 1361 neboli v schválenom rozpočte výdavkov na rok 2007 rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 12 883 tis. Sk. Čerpanie k 31. 12. 2007 bolo v objeme 12 883 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
V rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky neboli na rok 2007 v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky. Upravený rozpočet bol v sume 12 626 tis. Sk. Čerpanie k 31. 12. 2007 bolo vo výške 12 626 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli použité na refundáciu výdavkov za ex-ante hodnotenia operačného programu, za jazykové kurzy, propagačné služby, odmeny na základe dohôd o vykonaní práce a pod.
V rámci hlavnej kategórie 700 – Kapitálové výdavky neboli na rok 2007 v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky. Upravený rozpočet bol v sume 257 tis. Sk. Čerpanie k 31. 12. 2007 bolo vo výške 257 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky sa použili na refundácie kapitálových výdavkov za nákup výpočtovej techniky. 
Vnútorná organizačná jednotka (VOJ)  

S kódom zdroja 1361 neboli  v schválenom rozpočte výdavkov VOJ na rok 2007 rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 276 570 tis. Sk. Dôvodom úprav rozpočtu bolo povolené prekročenie limitu výdavkov (RO č. 2 v prílohe) viazaných kapitole školstva v roku 2006 v zmysle § 8 ods. 6 a § 17 zákona o rozpočtových pravidlách, úpravy rozpočtu v priebehu roka 2007 uskutočnené prostredníctvom rozpočtových opatrení na základe schválených žiadostí konečných prijímateľov (štátnych rozpočtových organizácií rezortu MŠ SR a štátnych rozpočtových organizácií iných rozpočtových kapitol - MPSVaR SR, SAV, MO SR) a viazanie nevyčerpaných finančných prostriedkov v roku 2007 (RO č. 112 v prílohe) v zmysle § 8 ods. 6 a § 17 zákona o rozpočtových pravidlách. Finančné prostriedky boli rozpísané len v kategórii 600 – Bežné výdavky. 
Finančné prostriedky boli čerpané k 31. 12. 2007 vo výške 276 570 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Tieto výdavky predstavujú uhradené žiadosti konečných prijímateľov, resp. príjemcov pomoci o platbu zadministrované v súlade s audit-trail-om stanoveným Koncepciou finančného riadenia štrukturálnych fondov pre projekty financované z Európskeho sociálneho fondu formou bežného transferu. Finančné prostriedky sa poskytovali formou zálohových platieb, resp. priebežných platieb  pre verejný sektor a formou priebežných platieb pre súkromný sektor.
Metodicko-pedagogické centrá (MPC)

S kódom zdroja 1361 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 22 644 tis. Sk. Finančné prostriedky boli čerpané v objeme 22 644 tis. Sk, t. j.       100,0 % z upraveného rozpočtu.
Finančné prostriedky boli rozpísané a čerpané len v rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky. 
MPC Bratislava - Ševčenkova čerpalo finančné prostriedky v sume 496 tis. Sk, t. j 100,0 % z upraveného rozpočtu v sume 496 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na financovanie projektu        „E-learningové ďalšie vzdelávanie učiteľov matematiky, slovenského jazyka a literatúry" s kódom 11230220020.
MPC Bratislava – Tomášikova malo čerpanie v sume 6 168 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu v sume 6 168 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na financovanie projektov „Podpora vzdelávacieho procesu prostredníctvom aplikácie informačných a komunikačných technológií vo vybraných predmetoch“, kód projektu 15130100017, „Mladý vedec“, kód projektu 11230310142, „Národný projekt ďalšieho vzdelávania pedagogických zamestnancov v oblasti komunikačných zručností, manažmentu a marketingu školy“, kódy projektu 13120120265,  11230220487, „Cesta k transformácii odborného vzdelávania“, kód projektu 11230100123, „Korešpondenčný seminár MATMIX“, kód projektu 11230100122.
MPC Banská Bystrica malo čerpanie v sume 8 982 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu v sume 8 982 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na financovanie projektov „Brána jazykov pre učiteľov otvorená“, kód projektu 11230220616 a 13120120340 a „Neprestávajme sa vzdelávať“, kód projektu 11230220193. 
MPC Trenčín malo čerpanie v sume 6 998 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu v sume 6 998 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na financovanie projektu „Kariérne poradenstvo“, kód projektu 11230310009, projekt „SOP“, kód projektu 11230220502, projekt „JPD“, kód projektu 13120120283.

Školské výpočtové strediská (ŠVS)

S kódom zdroja 1361 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky, úpravou rozpočtu bol pre ŠVS Banská Bystrica rozpísaný objem 252 tis. Sk, a to v rámci hlavnej kategórie           600 – Bežné výdavky. 
Finančné prostriedky boli čerpané v objeme 252 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu na financovanie projektov „Zvýšenie kvalifikácie a nevyhnutnosť celoživotného vzdelávania školských inšpektorov Banskobystrického samosprávneho kraja a Žilinského samosprávneho kraja a pedagógov Akadémie umení - Banská Bystrica“ s kódom 11230220224 a  „Zvýšenie kvalifikácie a nevyhnutnosť celoživotného vzdelávania pracovníkov okresných pedagogicko-psychologických poradní Banskobystrického kraja“ s kódom 11230310042.
Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO)

S kódom zdroja 1361 neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v objeme 32 381 tis. Sk. Finančné prostriedky boli čerpané v objeme 32 363 tis. Sk, t. j. 99,9 % z upraveného rozpočtu.
 Finančné prostriedky boli rozpísané a čerpané len v rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky. 
Štátny inštitút odborného vzdelávania mal čerpanie v sume 24 013 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu v sume 24 013 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na financovanie 5 projektov: „Skvalitnenie odborného vzdelávania v Slovenskej republike“, s kódom 11230100091, „Cvičná firma pre absolventov stredných škôl v Slovenskej republike“, s kódom 13120120132, „Modulárne dištančné vzdelávania kariérových poradcov pre európsku mobilitu“, s kódom 11230310073 a „Národný projekt ďalšieho vzdelávania učiteľov odborných predmetov v oblasti ukončovania štúdia na stredných školách“, s kódom 13120120204. 
Štátny pedagogický ústav mal v upravenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky v objeme 8 368 tis. Sk, čerpanie bolo v objeme 8 351 tis. Sk.  Finančné prostriedky boli použité na financovanie projektov: „Prehĺbenie efektívnosti vyučovania cudzích jazykov v súvislosti so vstupom Slovenska do EÚ“, kódy projektov 11230100002 a 13120120002, „Zlepšenie úrovne merania a monitorovania kvality vzdelávania v procese prípravy mládeže pre požiadavky trhu práce, kódy projektu 11230100004 a 13120120005, „Zvýšenie kvalifikačného potenciálu príslušníkov rómskej komunity zavedením nového študijného zamerania „ROMISTIKA“ do systému vzdelávania stredných škôl“, kód projektu 11230100003.
Krajské školské úrady (KŠÚ)

	S kódom zdroja 1361 Európsky sociálny fond – zdroje z predchádzajúcich rokov neboli                     v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky. Upravený rozpočet bol v objeme 14 151 tis. Sk. Finančné prostriedky boli čerpané v objeme 14 004 tis. Sk, t. j. 99,0  % z upraveného rozpočtu.
Finančné prostriedky boli rozpísané a čerpané len v rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky. 
KŠÚ Bratislava čerpal finančné prostriedky v sume 2 242 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu v sume 2 242 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na financovanie projektov „Grafické systémy pri vzdelávaní sluchovo postihnutých“, kód projektu 13120120012, „Centrá odborného vzdelávania a informácií ako základ pre prispôsobovania vzdelávania trhu práce“, kód projektu 13120120166 „VIAPROF“, kód projektu 13120120165, „Karpaty“, kód projektu 13120120179 a „Rozvoj pedagogických aktivít“. 
KŠÚ Banská Bystrica čerpal finančné prostriedky v sume 1 349 tis. Sk, t. j. 90,5 % z upraveného rozpočtu v sume 1 490 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na uskutočnenie projektov „Učiteľ v novej úlohe“ s kódom 11230220027 a „Erudovaný pedagóg – predpoklad úspechu pri vzdelávaní našich detí“, kód projektu 11230220308, „Zvýšenie schopnosti učiť sa pre deti so sluchovým postihnutím“, kód projektu 11230100217, „Systém komplexnej starostlivosti o žiakov s narušenou komunikačnou schopnosťou až po úspešné ukončenie prípravy na povolanie“, „Zvýšenie odbornej kvalifikácie a adaptability zamestnancov KŠÚ v Banskej Bystrici“. 
KŠÚ Košice čerpal finančné prostriedky v sume 5 499 tis. Sk, t. j. 99,9 % z upraveného rozpočtu v sume 5 503 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na financovanie projektov „eVAT - virtuálne autorské tímy“ s kódom 11230220228, „Dajme viac tým, ktorí majú menej“, kód 11230220338,  „Prvá voľba – úspešná kariéra“, „Profesijná poradenská činnosť pre študentov gymnázií a ostatných stredných škôl“, „Úspech nosíme v sebe“, „Pomôžme im rásť“, „Kariéra na prvý pokus“ a „Nový model odbornej praktickej prípravy v ŠZŠ Letanovce“.
KŠÚ Nitra čerpal finančné prostriedky v sume 62 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu v sume 62 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na financovanie projektu „Celoživotné vzdelávanie“.
KŠÚ Prešov čerpal finančné prostriedky v sume 1 182 tis. Sk, t. j. 99,9 % z upraveného rozpočtu v sume 1 183 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na uskutočnenie projektu „Škola a svet práce“, „Výchovný poradca a triedny učiteľ – motivátor dosiahnutia vyššieho stupňa vzdelania žiakov zo skupín obyvateľstva postihnutých  sociálnou exklúziou“ a „Zvyšovanie profesijných kompetencií výchovných poradcov a žiakov základných škôl vo svete práce“.

KŠÚ Trenčín mal čerpanie v sume 1 125 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu v sume 1 125 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na financovanie projektu „Program prípravy handicapovaných žiakov na trh práce spojený s nácvikom rôznych zručností“, kód projektu 11230100044 a „Nový diagnostický program HAMET – Šanca pre handicapovaných žiakov“.

KŠÚ Trnava čerpal finančné prostriedky v sume 601 tis. Sk, t. j. 99,8 % z upraveného rozpočtu v sume 602 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na uskutočnenie projektov „Reformná pedagogika vo vzdelávacom procese (Dalton)“, kód projektu 11230220007 „Univerzum – zvyšovanie kvalifikácie a adaptability učiteľov“, kód projektu 112302200189.

KŠÚ Žilina mal čerpanie v sume 1 944 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu v sume               1 944 tis. Sk. Finančné prostriedky boli použité na uskutočnenie projektov Správna voľba v základnej škole, budúci úspech na európskom trhu práce“, „Konzultačno-vzdelávacie centrá pre podporu ďalšieho vzdelávania pre región Orava“ a „Inovatívne prístupy v kariérnom poradenstve pre žiakov ZŠ“. 

1.4	Výsledok rozpočtového hospodárenia  kapitoly za rok 2007 
                                                                                                                                           (v tis. Sk)

Text	Schválený rozpočet	Upravený rozpočet	Skutočnosť
vrátane MRZ	
Príjmy spolu	772 708	448 514	503 123	
z toho: prijaté z rozpočtu EÚ (zdroje 1161, 1361)	737 570	413 401	371 898	
Výdavky spolu:	51 360 826	50 190 105	50 189 839	
z toho: kryté prostriedkami z EÚ (zdroje 1161, 1361, 1151, 1351)	
737 570	
463 054	
462 654	
Saldo príjmov a výdavkov	-50 588 118	-49741 591	-49 686 716	
z toho: z prostriedkov EÚ	0	49 653	90 756 	
Pre rok 2007 boli kapitole školstva rozpísané príjmy v schválenom rozpočte v sume 772 708 tis. Sk. Upravený rozpočet príjmov k 31. 12. 2007 bol v sume 448 514 tis. Sk. Plnenie príjmov vrátane mimorozpočtových zdrojov bolo v sume 503 123 tis. Sk, t.j. 112,2 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli plnené v sume 79 674 tis. Sk.
Z rozpočtu Európskej únie boli v roku 2007 v schválenom rozpočte rozpísané príjmy s kódom zdroja 1161 - Európsky sociálny fond v sume 737 570 tis. Sk. V upravenom rozpočte boli rozpísané príjmy s kódom zdroja 1161 - Európsky sociálny fond a 1361 – Európsky sociálny fond – zdroje z predchádzajúcich rokov, a to v celkovej sume 413 401 tis. Sk, z toho s kódom zdroja 1161 v sume 54 487 tis. Sk a s kódom zdroja 1361 v sume 358 914 tis. Sk. Plnenie príjmov EÚ bolo v sume 371 898 tis. Sk, z toho s kódom zdroja 1161 v sume 225 374 tis. Sk a s kódom zdroja 1361 v sume 146 524 tis. Sk.
Pre rok 2007 boli kapitole školstva rozpísané výdavky v schválenom rozpočte v sume                      51 360 826 tis. Sk. Upravený rozpočet výdavkov bol v sume 50 190 105 tis. Sk. Čerpanie výdavkov vrátane mimorozpočtových zdrojov bolo v objeme 50 189 839 tis. Sk, t.j.  100,0 % z upraveného rozpočtu. 
Z rozpočtu Európskej únie boli v roku 2007 v schválenom rozpočte rozpísané výdavky s kódom zdroja 1161 - Európsky sociálny fond v sume 737 570 tis. Sk, upravený rozpočet na tomto zdroji bol v sume 60 895 tis. Sk. Okrem toho bol v roku 2007 z rozpočtu EÚ upravený rozpočet aj s kódom zdroja 1361 v sume 358 881 tis. Sk, s kódom zdroja 1351 – Európsky fond regionálneho rozvoja – zdroje z predchádzajúceho roku v sume 344 tis. Sk a s kódom zdroja 1151 – Európsky fond regionálneho rozvoja v sume 42 934 tis. Sk.  
Čerpanie výdavkov z EÚ bolo k 31. 12. 2007 v celkovej sume 462 654 tis. Sk, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu. Z uvedenej sumy predstavovali výdavky s kódom zdroja 1161 sumu 60 660 tis. Sk, s kódom zdroja 1361 sumu 358 716 tis. Sk, s kódom zdroja 1351 sumu 344 tis. Sk a s kódom zdroja 1151 sumu 42 934 tis. Sk.
Rozdiel medzi celkovými príjmami a celkovými výdavkami (saldo príjmov a výdavkov) v schválenom rozpočte bol v sume mínus 50 588 118 tis. Sk, v upravenom rozpočte v sume mínus 49 741 591 tis. Sk a v čerpaní v sume mínus 49 686 716 tis. Sk. Z toho rozdiel medzi príjmami z rozpočtu EÚ a výdavkami z rozpočtu EÚ v upravenom rozpočte bol v sume 49 653 tis. Sk a v čerpaní v sume 90 756 tis. Sk. 
1.5 Finančné operácie
1.5.1  Príjmové finančné operácie 
MŠ SR za rok 2007 evidovalo iba príjmové finančné operácie v rámci kategórie 450 – Z ostatných finančných operácií na položke 453 – Zostatok prostriedkov z predchádzajúcich rokov. Skutočnosť k         31. 12. 2007 na uvedenej položke bola v celkovej sume 352 148 tis. Sk, ktorá bola v nasledovnej štruktúre:

- na účte 003 – Účet cudzích prostriedkov, celková suma 336 246 tis. Sk (z toho zdroj 1316 suma 336 090 tis. Sk a zdroj 71 suma 156 tis. Sk)
- na účte 005 – Účet podnikateľskej činnosti, celková suma 804 tis. Sk (z toho zdroj 1316 suma 130 tis. Sk a zdroj 71 suma 674 tis. Sk)
- na účte 008 – Sociálny fond, celková suma 11 786 tis. Sk, a to s kódom zdroja 1316
- na účte 099 – Ostatné, celková suma 3 312 tis. Sk (z toho na účte prostriedkov ES, zdroj 1316 suma 2 886 tis. Sk a devízovom účte, zdroj 35 suma 426 tis. Sk).
1.5.2  Výdavkové finančné operácie 
	MŠ SR za rok 2007 neevidovalo výdavkové finančné operácie.
1.6 Zhodnotenie zamestnanosti
	Zhodnotenie zamestnanosti podľa jednotlivých okruhov organizácií v zriaďovateľskej pôsobnosti MŠ SR je uvedené v časti 1.3.1.3 Výdavky kapitoly podľa okruhov organizácií.
1.7 Zhodnotenie výsledkov kontrol
1.7.1  Kontroly vykonané Najvyšším kontrolným úradom Slovenskej republiky (ďalej len „NKÚ SR“) na Ministerstve školstva SR (ďalej len „MŠ SR“)
a)  Na základe poverenia predsedu NKÚ SR č. 1351/06 zo dňa 26.10.2006 bola v čase od 6.11.2006 do 15.12.2006 vykonaná kontrola realizácie a prevádzkovania vybratých projektov informačných technológií a systémov v sieti vysokých škôl v rezorte Ministerstva školstva SR (ďalej len „MŠ SR“). Účelom kontroly bolo zistiť stav dodržiavania všeobecne záväzných právnych predpisov, hospodárnosti, efektívnosti a účelnosti pri vynakladaní finančných prostriedkov na obstaranie finančného informačného systému pre verejné vysoké školy v rokoch 2004 až 2006 a prevádzkovania dátovej siete SANET, ako aj plnenie povinností pri správe a ochrane majetku štátu. Kontrola bola zameraná aj na projekt „Finančný informačný systém pre slovenské vysoké školy (ďalej len „FIS SOFIA“) z hľadiska vykonávania súťaže, uzatvárania zmlúv, financovania ako aj priebeh zavádzania informačného systému.

          Výsledky kontroly uvedené v Protokole o výsledku kontroly zo dňa 23.1.2007 a v Dodatku k protokolu zo dňa 8.2.2007 pozostávali zo zistenia, že v rámci realizácie projektu FIS SOFIA ministerstvo prevzalo a uhradilo dodávky vyplývajúce ako neúplné a neuplatnilo pritom právo jednania o úprave ceny, čím konalo nehospodárne, nesplnilo si povinnosť uvedenú v § 19 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách a tým porušilo finančnú disciplínu v zmysle § 31 ods. 1 písm. j) tohto zákona. Ďalej bolo konštatované, že ceny za servisné služby pre FIS SOFIA boli voči dojednaniam v Rámcovej zmluve nadsadené. Kontrola bola zameraná aj na proces verejného obstarávania na výber dodávateľa informačného systému pre vysoké školy SOFIA, uzatvorenie zmlúv, financovanie ako aj priebeh zavádzania informačného systému. Kontrola ďalej poukázala na skutočnosť, že pri zadávaní podmienok súťaže (v súťažných podkladoch) ministerstvo nevykonalo dostatočný prieskum na verejných vysokých školách (ďalej len „VVŠ“) tak, aby boli postihnuté všetky potreby VVŠ a tiež, že súťaž bola vyhlásená bez dôkladného poznania potrieb a prostredia škôl. 

Plnenie opatrení prijatých na odstránenie nedostatkov zistených NKÚ SR pri kontrole

	Na odstránenie nedostatkov zistených  kontrolou NKÚ SR vydal minister školstva Príkaz č. 17/2007-I zo dňa 9.3.2007 k odstráneniu nedostatkov a príčin ich vzniku zistených kontrolnou skupinou NKÚ SR, v ktorom bolo uložených 9 konkrétnych úloh vedúcim zamestnancom MŠ SR s určením termínu na splnenie úlohy. 
V zmysle Zápisnice o prerokovaní protokolu o výsledku kontroly a dodatku k protokolu bola dňa 30.06.2007 predložená na NKÚ SR správa o plnení opatrení prijatých na nápravu nedostatkov zistených kontrolou NKÚ, s nasledovným plnením úloh:  

Ministerstvo školstva v spolupráci s externou firmou vypracovalo odborný materiál: „Analýza oprávnenosti nákladov na projekt FIS SOFIA, vrátane právnej analýzy a návrhu ďalšieho postupu pri úhrade prijatých a nezaplatených faktúr od dodávateľa“. Na vypracovaní sa podieľali špecialisti informatici, advokátska kancelária a audítor – súdny znalec v oblasti ekonomiky. Na základe predmetného materiálu a po rozhodnutí ministra o ďalšom postupe ministerstvo bude pri riešení  otázky projektu FIS SOFIA pre vysoké školy postupovať s cieľom hospodárneho a efektívneho použitia finančných prostriedkov  a tým aj plniť prijaté opatrenia.
	Návrhy zmlúv medzi ministerstvom školstva spracované so Žilinskou univerzitou a Univerzitou Komenského v Bratislave boli v štádiu legislatívneho pripomienkového konania. Po pripomienkovom konaní budú následne uzatvorené obdobné zmluvy s ďalšími vysokými školami, ktoré sú zapojené do implementácie projektu FIS SOFIA.

	V roku 2005 a v roku 2006 boli z Ministerstva školstva SR poskytnuté dotácie na implementáciu projektu FIS SOFIA finančné prostriedky pre 10 vysokých škôl.
	Odbor kontroly MŠ SR vykonal následnú finančnú kontrolu na dotácie poskytnuté ministerstvom školstva v rokoch 2005 a 2006 na implementáciu projektu FIS SOFIA pre 10 vysokých škôl. Kontrola bola vykonaná  na 2 vybraných vysokých školách a to: 
- vo verejnoprávnej inštitúcii Slovenská poľnohospodárska univerzita v Nitre (ďalej len „SPU v Nitre“) v čase od 27.3.2007 do 30.3.2007. Správa o výsledku následnej finančnej kontroly bola prerokovaná so štatutárnym zástupcom organizácie a organizácii bolo uložené prijať opatrenia na odstránenie nedostatkov zistených kontrolou. 

- vo verejnoprávnej inštitúcii Trenčianska univerzita A. D. v dňoch od 21.– 24.5.2007.  Kontrolovaný subjekt poskytnuté finančné prostriedky dotácie použil v súlade s určeným účelom. So záznamom o výsledku následnej finančnej kontroly bol kontrolovaný subjekt oboznámený dňa 24.5.2007.

b) Na základe poverenia predsedu NKÚ SR č. 1404/02 zo dňa 10.7.2007 bola v čase od 3.8.2007 do 25.9.2007 vykonaná kontrola Európskeho sociálneho fondu v SR – Sektorový operačný program Ľudské zdroje a Jednotný programový dokument NUZS II Bratislava Cieľ 3 na MŠ SR. Účelom kontroly bolo preveriť, či finančné prostriedky Európskej únie a štátneho rozpočtu poskytnuté na financovanie vyššie uvedených programov boli použité v súlade s medzinárodnými zmluvami, ktorými je SR viazaná, nariadeniami EÚ, všeobecne záväznými právnymi predpismi SR, ďalšími predpismi a pravidlami EÚ a SR a kontraktačnými záväzkami. Výsledky kontroly sú uvedené v Protokole o výsledku kontroly zo dňa 25.9.2007 a pozostávali zo zoznamu zistení, odporúčaní. 

Plnenie opatrení prijatých na odstránenie nedostatkov zistených NKÚ SR pri kontrole 

K akceptovaným odporučeniam a zisteniam bol vydaný Príkaz ministra č. 47/2007-I         z 23.11.2007 o uložení 15 opatrení. Dňa 31.1.2008 bola NKÚ predložená písomná správa o splnení 6 termínovaných opatrení s tým, že ostatné opatrenia sa priebežné plnia. 
  
c) Na základe poverenia predsedu NKÚ SR č. 1415/07 zo dňa 21.8.2007 bola v čase od 4.9.2007 do 12.10. 2007 vykonaná kontrola rozvoja vysokého školstva podľa programu „Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl“ na MŠ SR. Účelom kontroly bolo preveriť predmetný program a jeho podprogramy/prvky z hľadiska rozvoja vysokého školstva a plnenia zámeru vybudovať efektívny vysokoškolský systém, ktorý by umožňoval prístup ku kvalitnému vysokoškolskému vzdelávaniu všetkým občanom a preveriť plnenie jednotlivých cieľov štruktúry tohto programu. 

          Výsledky kontroly uvedené v Protokole o výsledku kontroly zo dňa 12.10.2007  pozostávali zo zistenia, že niektoré ciele v programovom rozpočtovaní boli duplicitné a málo ovplyvniteľné, ako i skutočnosť, že niektoré úlohy, ktoré ministerstvo prijalo v dokumentoch „Prioritné úlohy MŠ SR na roky 2006-2010“ a „Plán hlavných úloh na rok 2007“ neboli plnené včas.

Plnenie opatrení prijatých na odstránenie nedostatkov zistených NKÚ SR pri kontrole 
	
Na odstránenie nedostatkov zistených  kontrolou NKÚ SR vydal minister školstva Príkaz č. 46/2007-I zo dňa 23.11.2007 k odstráneniu nedostatkov a príčin ich vzniku zistených kontrolnou skupinou NKÚ SR, v ktorom bolo uložených 9 konkrétnych úloh vedúcim zamestnancom MŠ SR s určením termínu na splnenie úlohy. 
Správa o plnení úloh bude predložená na NKÚ SR do 30.4.2008. 

d) Na základe poverenia predsedu NKÚ SR č. 1420/2007 zo dňa 16.10.2007 bola v čase od 12.11.2007 do 6.12.2007 vykonaná na MŠ SR kontrola zameraná na hospodárenie s verejnými prostriedkami vynaloženými na Národný program rozvoja športu v SR. Kontrolou bolo tiež overené dodržiavanie podmienok poskytovania dotácií zo štátneho rozpočtu pre občianske združenia: Slovenský atletický zväz, Bratislava, Kanoe Tatra Klub, Liptovský Mikuláš, Slovenské združenie telesnej kultúry, Bratislava  Slovenská volejbalová federácia, Bratislava a TJ Slávia UK Bratislava za obdobie rokov 2005, 2006 a v 1. polroku 2007.
Nedostatky zistené kontrolou boli uvedené v Protokole o výsledku kontroly zo dňa 06.12.2006 a v Dodatku zo dňa 13.12.2007 a spočívali v tom, že zo strany poskytovateľa dotácie nebola vykonaná kontrola dodržania účelu a hospodárnosti použitia finančných prostriedkov dotácie a kontrola správnosti zúčtovania dotácie vo vzťahu k oprávnenosti výdavkov týkajúcich sa DPH (u platiteľov DPH), čím došlo k nehospodárnemu nakladaniu verejných prostriedkov v zmysle § 19 ods. 6 zákona č. 523/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách verejnej správy v znení neskorších predpisov.

Plnenie opatrení prijatých na odstránenie nedostatkov zistených NKÚ SR pri kontrole

	Na odstránenie nedostatkov zistených  kontrolou NKÚ SR vydal minister školstva Príkaz č. 1/2008-I zo dňa 7.1.2008 k odstráneniu nedostatkov a príčin ich vzniku zistených kontrolnou skupinou NKÚ SR, v ktorom bolo uložených 7 konkrétnych úloh vedúcim zamestnancom MŠ SR s určením termínu na splnenie úlohy. V zmysle Zápisnice o prerokovaní protokolu o výsledku kontroly a dodatku k protokolu zo dňa 13.12.2006 bol predmetný Príkaz predložený dňa 1.1.2008 na NKÚ. 
Správa o plnení prijatých opatrení na odstránenie nedostatkov zistených kontrolou bude predložená na NKÚ do 30.4.2008

1.7.2 Kontroly vykonané NKÚ SR v organizáciách v pôsobnosti Ministerstva školstva SR a v organizáciách, ktorým boli poskytnuté finančné prostriedky štátneho rozpočtu prostredníctvom kapitoly Ministerstva školstva SR
a)  Podľa plánu kontrolnej činnosti NKÚ SR na rok 2007 bola vykonaná kontrola, účelom ktorej bolo zistiť stav v zabezpečení prípravy a realizácie vybraných investičných akcií financovaných z kapitoly MŠ SR z hľadiska dodržiavania všeobecne záväzných právnych predpisov, hospodárnosti, efektívnosti a účinnosti pri vynakladaní verejných prostriedkov na ich prípravu a realizáciu. Kontrolované obdobie bolo od 1.12.1997 do 31.12.2006. Subjektmi kontroly boli Slovenská technická univerzita Bratislava, Centrum vedecko-technických informácií SR, Krajský školský úrad v Nitre a Krajský úrad v Nitre. Predmetom kontroly bolo overiť úroveň prípravy vybraných investičných akcií, správnosť financovania, oprávnenosť a hospodárnosť pri vynakladaní verejných prostriedkov na ich realizáciu, stav správy a ochrany majetku a úroveň kontrolnej činnosti. 
	Kontrolou vybraných investičných akcií v kapitole MŠ SR bolo zistené, že nedostatok finančných prostriedkov vyčleňovaných na jednotlivé stavby, resp. začínanie nových stavieb bez toho, aby boli v rozpočte kryté dostatkom finančných prostriedkov na ich realizáciu v stanovených termínoch, bol spôsobovaný faktormi ako zvyšovanie pôvodne rozpočtovaných nákladov a predlžovanie doby realizácie a tiež aj nevyjasnenosť zámerov ich využitia, nedostatočná príprava a nedôsledná dozorová činnosť. Výsledky kontrol boli prerokované so štatutárnymi zástupcami kontrolovaných subjektov. Kontrolované subjekty na odstránenie nedostatkov prijali opatrenia. 

b) NKÚ SR vykonal nad rámec plánu kontrolnej činnosti na rok 2007 kontrolu zameranú na vytváranie predpokladov pre riešenie vybratých problémov boja proti drogám a dopingu v športe v Univerzite Komenského v Bratislave a  jej organizačných zložkách. Kontrola preukázala nevyužívanie špeciálnych prístrojov a zariadenia Toxikologického a antidopingového centra Farmaceutickej fakulty v rokoch 2005 a 2006, ktoré fyzicky a morálne zastarávajú a ich opätovné uvedenie do prevádzky si vyžiada ďalšie finančné náklady.

Výsledky kontroly boli prerokované so štatutárnymi zástupcami univerzity.

c) NKÚ bola vykonaná v Štátnom pedagogickom ústave, Bratislava (ďalej len „ŠPÚ“), účelom ktorej bolo zistiť stav v dodržiavaní všeobecne záväzných právnych predpisov, hospodárnosti, efektívnosti a účinnosti pri vynakladaní finančných prostriedkov, ako aj plnenie povinností pri správe a ochrane majetku za rok 2005 a 1. polrok 2006. 

Kontrolou boli zistené nedostatky vo viacerých oblastiach, najmä v dodržiavaní zákona o rozpočtových pravidlách verejnej správy napr. nedoriešeným problémom ŠPÚ ako rozpočtovej organizácie bolo vykonávanie podnikateľskej činnosti a to poskytovaním ubytovania v priestoroch ŠPÚ a tiež vydávanie časopisov a publikácií za odplatu prostredníctvom obchodných spoločností, s ktorými mal kontrolovaný subjekt uzatvorené zmluvy. Nedostatky boli zistené aj v oblasti verejného obstarávania tým, že predložená dokumentácia neobsahovala všetky predpísané náležitosti a ŠPÚ nesprávne používal formy obstarávania. Osobitným problémom organizácie bolo dodržiavanie zákona o správe majetku štátu, keď bol zlikvidovaný majetok bez doloženia potrebných dokladov, nesprávne bola vedená evidencia majetku a tiež boli zistené viaceré porušenia zákona o účtovníctve, keď účtovníctvo nebolo vedené za organizáciu ako celok. 

Výsledky kontroly boli prerokované s riaditeľom ŠPÚ a na odstránenie nedostatkov boli prijaté opatrenia. 
1.7.3  Kontroly vykonané Ministerstvom financií SR  na Ministerstve školstva SR
Kontrolnou skupinou MF SR podľa poverenia ministra financií SR č. MF/020413/2007-912 zo dňa 2.7.2007 bola v čase od 9.7.2007 do 27.7.2007 na MŠ SR vykonaná finančná kontrola plnenia opatrení prijatých na nápravu nedostatkov zistených následnou finančnou kontrolou MF SR zameranou na plnenie podmienok pri poskytovaní dotácií zo štátneho rozpočtu za obdobie rokov 2002, 2003 a za 1. polrok 2004 a na odstránenie príčin ich vzniku. 

	Kontrolou bolo zistené, že na niektorých zmluvách uzatvorených v roku 2006 medzi MŠ SR s jednotlivými občianskymi subjektmi nebolo vyznačené overenie pripravovanej finančnej operácie – predbežná finančná kontrola, čím došlo k porušeniu § 9 ods. 3 zákona č. 502/2001 Z. z. o finančnej kontrole a vnútornom audite a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov. Na odstránenie nedostatkov bol vydaný Príkaz ministra č. 37/2007-I z 22.8.2007, v ktorom boli uložené 4 opatrenia na odstránenie nedostatkov a príčin ich vzniku. Správa o splnení opatrení bola zaslaná na MF SR dňa 27.8.2007. Prijaté opatrenia sa priebežne zabezpečujú a plnia. 

1.7.4  Kontroly vykonané odborom kontroly Ministerstva školstva SR
1.7.4.1 Následné finančné kontroly zamerané na použitie verejných prostriedkov
a) V roku 2007 na základe poverenia ministra školstva SR a v súlade so schváleným zameraním kontrolnej činnosti MŠ SR na rok 2007 vykonal odbor kontroly v 15 subjektoch následnú finančnú kontrolu podľa zákona o finančnej kontrole, z toho 5 kontrol bolo mimo schváleného zamerania kontrolnej činnosti. Okrem vyššie uvedených následných finančných kontrol boli vykonané 4 kontroly plnenia úloh v zmysle bodu B.2. uznesenia vlády č. 129/2000 k správe z kontroly plnenia úloh z uznesení vlády SR, splatných v III. štvrťroku 1999, so zameraním na kontrolu splácania úverov, na ktoré poskytla vláda SR záruky vo vybraných organizačných útvaroch MŠ SR vecne príslušných na plnenie úloh.

Následné finančné kontroly boli vykonané v priamo riadených rozpočtových a príspevkových organizáciách, vo verejnoprávnych inštitúciách – vysokých školách, v občianskych združeniach a v organizáciách zriadených zákonom na plnenie úloh vo verejnom  záujme, ktorým boli poskytnuté finančné prostriedky z kapitoly MŠ SR. 

Cieľom vykonaných kontrol bola predovšetkým kontrola:
 
- účelného, efektívneho a hospodárneho použitia finančných prostriedkov poskytnutých zo štátneho rozpočtu SR prostredníctvom kapitoly MŠ SR v súlade so zákonom o rozpočtových pravidlách verejnej správy,
- dodržiavanie zákonov  o finančnej kontrole, o účtovníctve, o verejnom obstarávaní, o správe majetku štátu, dodržiavanie zákona  č.597/2003 Z. z. o financovaní základných škôl, stredných škôl a školských zariadení (ďalej len „zákon  o financovaní škôl“), č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a ďalších všeobecne záväzných právnych predpisov, 
- plnenia opatrení prijatých na základe výsledkov kontrol vykonaných vnútornými kontrolnými    orgánmi MŠ SR ako aj vonkajšími kontrolami.

Následné finančné kontroly boli vykonané v nasledovných subjektoch:
1. AIESEC Slovensko, Železničiarska 6, Bratislava , občianske združenie
2. Klub slovenských turistov, Junácka 6, Bratislava, občianske združenie
3. Krajské športové centrum v Bratislave, Junácka 6, Bratislava, občianske zduženie
4.  Prešovská univerzita v Prešove,  Nám. legionárov 3, Prešov, verejnoprávna inštitúcia
5. Výskumný ústav detskej psychológie a patopsychológie, Trnavská cesta 112, Bratislava,
    príspevková organizácia MŠ SR
6. Štátna školská inšpekcia,   Staré grunty 52, Bratislava, rozpočtová organizácia MŠ SR
7. Krajský školský úrad Nitra, Štefánikova 69, Nitra,  rozpočtová organizácia MŠ SR
8. Ministerstvo školstva SR,   Stromová 1, Bratislava,  rozpočtová organizácia 
9. SANET, združenie používateľov Slovenskej akademickej dátovej siete, Vazovova ul., Bratislava, občianske združenie
10.Ústav informácií a prognóz školstva, Staré grunty 52, Bratislava, rozpočtová organizácia  MŠ SR
11. Trenčianska univerzita A.D., Trenčín, Študentská 2, Trenčín, verejnoprávna inštitúcia
12. Rímskokatolícka cirkev, Bratislavsko-trnavská arcidiecéza, J. Hollého 10, Trnava,  zriaďovateľ školy
13. Pedagogická a sociálna akadémia blahoslavenej Laury, Kalinčiakova 24, Trnava, cirkevná stredná odborná škola
14.Súkromná združená stredná škola, Trhovisko 2294/15, Dunajská Streda, súkromná stredná škola
15. Academia Istropolitana, Karloveská 64, Bratislava,  príspevková organizácia MŠ SR.

	V deviatich kontrolovaných subjektoch, kde boli zistené porušenia finančnej disciplíny s dôsledkami odvodu finančných prostriedkov do rozpočtu kapitoly, tieto boli uhradené do dňa ukončenia kontroly. Z toho v jednom prípade bolo porušenie finančnej disciplíny postúpené Správe finančnej kontroly Bratislava  na správne konanie. Kontrolné zistenia a nedostatky zistené vo vyššie uvedených subjektoch budú podrobnejšie špecifikované v súhrnnej správe o kontrolnej činnosti MŠ SR za rok 2007. V ďalších šiestich kontrolovaných subjektoch neboli zistené porušenia všeobecne záväzných predpisov a následné finančné kontroly boli ukončené záznamom. 
Opatrenia prijaté na nápravu nedostatkov 

V zápisniciach o prerokovaní správ z následných finančných kontrol, ktorými boli zistené nedostatky bolo uložené kontrolovaným subjektom prijať opatrenia na odstránenie nedostatkov a príčin ich vzniku. Prijaté opatrenia boli zasielané odboru kontroly MŠ SR a následne v stanovených termínoch predkladali kontrolované subjekty správy o plnení úloh z prijatých opatrení. 
1.7.4.2 Následné finančné kontroly zamerané na použitie prostriedkov Európskej únie a štátneho rozpočtu určených na spolufinancovanie
Následné finančné kontroly prostriedkov Európskej únie a štátneho rozpočtu určených na spolufinancovanie boli vykonávané  na dvoch úrovniach, a to : 
- na MŠ SR – sprostredkovateľský orgán pod riadiacim orgánom (SORO)  a platobná jednotka (PJ), 
- u konečných prijímateľoch/príjemcov pomoci (KP/PP).

Kontroly so zameraním na použitie prostriedkov poskytnutých v rámci Sektorového operačného programu Ľudské zdroje boli vykonané 3 na MŠ SR a 3 na KP/PP a to v nasledovných subjektoch:
-  Trenčianska univerzita A. Dubčeka, Študentská 2, Trenčín 
-  Slovenská technická univerzita v Bratislave, Vazovova 5, Bratislava
-  Liga aktivistov pre ľudské práva, Žabotova 2, Bratislava.

	Následnými finančnými kontrolami  prostriedkov EÚ a štátneho rozpočtu (minimálne 5 % vzorkové kontroly) v KP/PP boli skontrolované výdavky vo vyššie uvedených subjektoch vo výške celkom   2 380 521 Sk, prostriedky Európskeho sociálneho fondu  vo výške 1 785 391 Sk, prostriedky štátneho rozpočtu vo výške 533 893 Sk a vlastné zdroje vo výške 61 237 Sk. Kontrolou bolo zistené neoprávnené použitie prostriedkov vo výške 35 411 Sk. 
Celkový počet prijatých opatrení podľa jednotlivých kontrolovaných subjektov bolo 25 z toho 21 splnených, 3 nesplnené a 1 v plnení. 		
Ďalšie kontrolné zistenia a nedostatky zistené kontrolou budú podrobnejšie špecifikované v súhrnnej správe o kontrolnej činnosti MŠ SR za rok 2007.

Kontroly so zameraním na použitie prostriedkov poskytnutých v rámci Jednotného programového dokumentu NUTS II Bratislava Cieľ 3 boli vykonané 3 na MŠ SR a 4 na KP/PP a to:
-  Európska kultúrna spoločnosť, Františkánske nám. 7, Bratislava 
-  Slovenská technická univerzita v Bratislave, Vazovova 5, Bratislava
-  Asociácia pre podporu ekonomickej liberalizácie, Mišíkova 36,  Bratislava 
-  VEDA, vydavateľstvo SAV, Bradáčova 7, Bratislava.

Skontrolovaný objem finančných prostriedkoch v týchto subjektoch bol vo výške 5 411 977 Sk, z toho prostriedky Európskeho sociálneho fondu  boli vo výške 2 705 988 Sk, prostriedky štátneho rozpočtu vo výške 2 652 413 Sk a vlastné zdroje vo výške 53 576 Sk. Neoprávnené použitie prostriedkov nebolo zistené. 

	Kontrolné zistenia a nedostatky zistené kontrolou budú podrobnejšie špecifikované v súhrnnej správ o kontrolnej činnosti za rok 2007.

	Kontrolné zistenia z kontrol vykonaných na MŠ SR (SORO a PJ)), v rámci ktorých, bolo overených celkovo 24 projektov, sa týkajú najmä zistení na úrovni SORO a je to vo všeobecnosti :
- nedodržanie termínov a postupov stanovených v interných manuáloch (napr. pri žiadosti o nenávratný finančný príspevok, žiadosti o platbu, zmeny zmlúv, pri stanovených postupoch týkajúcich sa nezrovnalostí ,...),
- nedostatky v zmluvách a v dodatkoch,
- nesúlad údajov v ITMS a v písomných podkladoch,
- neoprávnenie krátenie výdavkov zo strany SORO,
- uznanie neoprávnených výdavkov za oprávnené v rozpore so zmluvou,
- porušenie finančnej disciplíny § 31 ods. 1 písm. m) zákona o rozpočtových pravidlách verejnej správy v znení neskorších predpisov,  porušenie pravidiel a podmienok pri poskytovaní prostriedkov z rozpočtu verejnej správy subjektom verejnej správy,
- nedôsledné vykonávanie predbežnej finančnej kontroly. 

Opatrenia  prijaté  na  odstránenie  nedostatkov na základe preukázaných kontrolných zistení a termín ich splnenia:

V zápisniciach o prerokovaní správ z následných finančných kontrol bolo uložené vedúcim orgánov verejnej správy prijať opatrenia na odstránenie nedostatkov a príčin ich vzniku. Prijaté opatrenia jednotlivými vedúcimi zamestnancami boli podľa termínov uvedených v zápisniciach o prerokovaní správ zasielané odboru kontroly MŠ SR vrátane správ o plnení úloh z prijatých opatrení, čo si odbor kontroly MŠ SR následne podľa kapacitných možností aj preveruje. Prijaté opatrenia sa priebežne zabezpečujú a plnia.
1.8 Zhodnotenie majetkovej pozície kapitoly 
Aktíva (majetok) kapitoly MŠ SR (účtovný stav z výkazu Súvaha rozpočtových a príspevkových organizácií k 31. 12. 2007) boli v celkovej sume 3 989 702 tis. Sk, v porovnaní s rokom 2006  to predstavuje nárast o 234 948 tis. Sk.  Neobežný majetok MŠ SR predstavoval sumu 3 195 802 tis. Sk, z čoho „dlhodobý nehmotný majetok“ bol v sume 14 285 tis. Sk, „dlhodobý hmotný majetok“ v sume 3 173 117 tis. Sk, „dlhodobý finančný majetok“ v sume 8 400 tis. Sk. Obežný majetok bol celkovej výške 793 899 tis. Sk a tvorili ho “zásoby“ v sume 42 740  tis. Sk, “pohľadávky“ v sume 339 424 tis. Sk a “finančný majetok“ v sume 411 735 tis. Sk. 

Z neobežného majetku predstavovali najvyšší podiel v rámci „dlhodobého nehmotného majetku“  položka „softver“ v sume 9 971 tis. Sk (69,8%) a položka „obstaranie dlhodobého nehmotného majetku“ v sume 2 380 tis. Sk (16,7%). Ostatný majetok tejto kategórie bol evidovaný na položkách „oceniteľné práva“ a „drobný dlhodobý nehmotný majetok“. 

V rámci položky „dlhodobý hmotný majetok“ boli v najvyššej sume evidované „stavby„ v hodnote 2 082 137 tis. Sk, ktoré tvorili až 65,2 % z celkového „neobežného“ majetku. Oproti roku 2006 vzrástla hodnota stavieb o 99 135 tis. Sk, a to najmä na krajských školských úradoch. Na položke „dopravné prostriedky“  bola hodnota 35 902 tis. Sk, oproti roku 2006 to predstavuje pokles 9 623 tis. Sk. Na položke “drobný dlhodobý hmotný majetok“ bola hodnota 10 453 tis. Sk a na položke “ostatný dlhodobý hmotný majetok“ bola hodnota 17 167 tis. Sk. 

V rámci položky „dlhodobý finančný majetok“ evidovalo MŠ SR  sumu 8 400 tis. Sk za 15,0 % - ný podiel peňažného vkladu štátu do akciovej spoločnosti BIONT Bratislava, čo je osobitne uvedené v časti    1.9 - Majetkové účasti štátu v obchodných spoločnostiach. 

Z obežného majetku tvoril najväčší objem „pohľadávky“ v sume 339 424 tis. Sk a „finančný majetok“ v sume 411 735 tis. Sk. Finančný majetok tvorili najmä finančné prostriedky evidované na ostatných bežných účtoch vedených v Štátnej pokladnici v sume 393 845 tis. Sk.

Pohľadávky kapitoly MŠ SR boli k 31. 12. 2007 v celkovej sume 339 424 tis. Sk. Najväčšiu časť pohľadávok tvorili prevádzkové preddavky v sume 322 590 tis. Sk, ktoré boli poskytnuté pred splnením zmluvy zo strany dodávateľa. Na položke „pohľadávky voči zamestnancom“ bola evidovaná suma 357  tis. Sk. Pohľadávky z obchodného styku boli evidované na položke  „odberatelia“ v sume 222 tis. Sk.  

Z hľadiska lehoty splatnosti boli v kapitole MŠ SR evidované pohľadávky v lehote splatnosti v sume 339 424 tis. Sk, po lehote splatnosti v sume 11 208 tis. Sk. Najvyšší podiel  bol evidovaný v pohľadávkach s lehotou splatnosti do 1 roka  v sume 324 838 tis. Sk a pohľadávkach po lehote splatnosti nad 1 rok  v sume 8 624 tis. Sk. 

Krajské školské úrady evidovali pohľadávky v celkovej sume 17 313 tis. Sk, z toho v lehote splatnosti v sume 8 247 tis. Sk, po lehote splatnosti v sume 9 066 tis. Sk. Pohľadávky s lehotou splatnosti do 1 roka boli evidované v sume  4 926 tis. Sk, pohľadávky s lehotou splatnosti 1 – 5 rokov v sume 3 268 tis. Sk. Z pohľadávok po lehote splatnosti bol najväčší objem na pohľadávkach s lehotou splatnosti nad 1 rok, a to v sume 6 493 tis. Sk, t.j.  37,5 % z celkových pohľadávok. 

 Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie evidovali pohľadávky v celkovej sume 9 163 tis. Sk. V lehote splatnosti boli evidované pohľadávky v sume 9 042 tis. Sk, všetky v lehote splatnosti do 1 roka. Pohľadávky po lehote splatnosti boli v sume 121 tis. Sk, všetky v lehote splatnosti nad 1 rok. 

 Školské výpočtové strediská evidovali pohľadávky v celkovej sume 73 tis. Sk, všetko v lehote splatnosti do 1 roka. 

 Metodicko – pedagogické centrá evidovali pohľadávky v celkovej sume 91 tis. Sk. V lehote splatnosti boli evidované pohľadávky v sume 80 tis. Sk, všetky v lehote splatnosti do 1 roka. Pohľadávky po lehote splatnosti boli 11 tis. Sk, všetky v lehote splatnosti do 1 roka.

Vlastný úrad MŠ SR  evidoval pohľadávky v celkovej sume 2 066 tis. Sk, z toho  v rámci lehoty splatnosti v objeme 57 tis. Sk (v splatnosti do 5 rokov) a po lehote splatnosti v sume 2 009 tis. Sk, a to s platnosťou nad 1 rok. Všetky pohľadávky boli prevzaté z Domu zahraničných stykov MŠ SR, suma        2 009 tis. Sk je v štádiu  vymáhania. Pohľadávky v objeme 57 tis. Sk splácajú jednotliví študenti na základe splátkového kalendára. 

Vo vnútornej organizačnej jednotke boli k 31. 12. 2007 evidované pohľadávky v celkovej výške 310 718 tis. Sk. Všetky pohľadávky boli v lehote splatnosti do 1 roka a tvorili ich zálohy poskytnuté konečným prijímateľom a nezúčtované v roku 2007.
 
Pasíva (vlastné zdroje krytia majetku a záväzky) kapitoly MŠ SR (účtovný stav z výkazu Súvaha rozpočtových a príspevkových  organizácií k 31. 12. 2007) boli v celkovej sume 3 989 702 tis. Sk, z toho „vlastné zdroje krytia majetku“ boli v sume 3 530 030 tis. Sk, „záväzky“ v sume 459 672 tis. Sk. 

Najväčšiu časť vlastných zdrojov tvorili „fondy účtovnej jednotky a osobitné fondy“ v sume 3 164 530 tis. Sk (97,5 %). 

V rámci záväzkov tvorili najväčší objem „krátkodobé záväzky“ v sume 447 228 tis. Sk (97,5 %). Išlo predovšetkým o záväzky voči dodávateľom, nevyplatené mzdy, odvody do poistných fondov a dane z decembra 2007, ktoré boli vysporiadané v januári 2008, prostriedky EÚ, štipendiá študentov stredných škôl a pod. Dlhodobé záväzky tvorili záväzky zo „sociálneho fondu“ v sume 12 394 tis. Sk a položka „prechodné účty pasívne“ v sume 49 tis. Sk. 

Z celkovej sumy záväzkov 459 672 tis. Sk boli v lehote splatnosti evidované záväzky v sume        404 862 tis. Sk a po lehote splatnosti v sume 54 809 tis. Sk. Záväzky s lehotou splatnosti do 1 roku boli v sume 401 992 tis. Sk, v lehote splatnosti 1-5 rokov v sume 2 725 tis. Sk a v splatnosti nad 5 rokov v sume 145 tis. Sk.  Po lehote splatnosti boli evidované záväzky do 60 dní v sume 4 691 tis. Sk, od 61- 180 dní v sume 4 010 tis. Sk, od 181 – 360 dní v sume 3 345 tis. Sk a nad 361 dní v sume 42 762 tis. Sk.

Krajské školské úrady evidovali záväzky v celkovej sume 370 945 tis. Sk, z toho v lehote splatnosti v sume 324 596 tis. Sk, po lehote splatnosti v sume 46 349 tis. Sk. Najväčší objem predstavovali záväzky v lehote splatnosti do 1 roka v sume 321 942 tis. Sk a záväzky po lehote splatnosti nad 1 rok v sume 42 559 tis. Sk.
 
Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie evidovali záväzky v celkovej sume 46 330 tis. Sk, všetko v lehote splatnosti. Splatnosť do 1 roka mali záväzky v sume 46 114 tis. Sk, splatnosť 1 - 5 rokov mali záväzky v sume 216 tis. Sk. 

Školské výpočtové strediská evidovali záväzky v celkovej sume 14 tis. Sk, všetko v lehote splatnosti do 1 roka. 

Metodicko – pedagogické centrá evidovali záväzky v celkovej sume 9 719 tis. Sk, z toho v lehote splatnosti v sume 1 259 tis. Sk (splatnosť do 1 roka),  po lehote splatnosti v sume 8 459 tis. Sk. Najvyšší objem záväzkov po lehote splatnosti predstavovali záväzky v lehote splatnosti od 61 do 180 dní v sume 3 944 tis. Sk a v lehote splatnosti od 181 do 360 dní v sume 3 171 tis. Sk.

Vo vlastnom úrade MŠ SR, vrátane VOJ  boli evidované záväzky v celkovej výške 32 663 tis. Sk, všetky v rámci lehoty splatnosti do 1 roka. Okrem nevyplatených miezd a odvodov do poistných fondov za mesiac december 2007 boli v záväzkoch vlastného úradu MŠ SR zohľadnené aj prostriedky EÚ, ktoré je potrebné vysporiadať v priebehu roka 2008.
1.9  Majetkové účasti štátu v obchodných spoločnostiach 
MF SR  v zmysle uznesení vlády SR č. 1003 z 27. októbra 2004 a č. 1195 z 8. decembra 2004 listom č. MF-2/007936/2005-441 zo dňa 17. februára 2005 poukázalo z účtu štátnych aktív v správe  MF SR na účet MŠ SR sumu 8 400 tis. Sk. 
Poukázané finančné prostriedky boli účelovo určené na úhradu 15,0 % - ného podielu peňažného vkladu štátu do akciovej spoločnosti BIONT Bratislava, zo sumy 56 000 tis. Sk, čo zodpovedá podielu MŠ SR na správe akcií tejto spoločnosti, ktorej jediným zakladateľom je štát.
MŠ SR dňa 10. marca 2005 poukázalo sumu 8 400 tis. Sk ako 15,0 % - ný podiel vkladu štátu               do BIONT a. s. Bratislava. Výška majetkovej účasti v BIONT a. s. Bratislava k 31. 12. 2007 bola                  8 400 tis. Sk. Prehľad o majetkovej účasti MŠ SR za rok 2007 v BIONT a. s.  Bratislava je uvedený v nasledujúcej tabuľke.
                                                                                                                                                 (v tis. Sk)
Názov organizácie, v ktorej je majetkový podiel	Forma majetkovej účasti	Stav
k 1. 1. 2007	Stav
k 31. 12. 2007	Zmena v roku 2007	Podiel
na zákl. imaní
k 31. 12.2007
(v %)	
1	2	3	4	5=4-3	6	
BIONT a. s. 
Bratislava	zaknihované
kmeňové akcie	
8 400	
8 400	
0	
15	
						
SPOLU		8 400	8 400	0	15 	
1.10  Hodnotenie hospodárenia príspevkových organizácií  v pôsobnosti kapitoly
V pôsobnosti MŠ SR je zriadených 5 príspevkových organizácií, a to Centrum vedecko-technických informácií SR (CVTI  SR), Domov speváckeho zboru slovenských učiteľov (DSZSU), Academia Istropolitana (AI), Iuventa (IU) a Výskumný ústav detskej psychológie a patopsychológie (VÚDPaP). 

	V zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ príspevkovou formou hospodária nasledovné stredné odborné učilištia (SOU): SOU železničné, Bratislava (KŠÚ Bratislava), SOU železničné, Košice (KŠÚ Košice),  SOU železničné, Trenčín (KŠÚ Trenčín), SOU letecko – opravárenské, Trenčín (KŠÚ Trenčín) a SOU pre telesne postihnutú mládež, Žilina (KŠÚ Žilina).
1.10.1  Príjmy príspevkových organizácií
V schválenom rozpočte príspevkových organizácií na rok 2007 boli rozpísané príjmy spolu v sume 309 612 tis. Sk, z toho nedaňové príjmy (hlavná kategória 200) v sume 58 220 tis Sk a granty a transfery (hlavná kategória 300) v sume 251 392 tis. Sk.
	K 31. 12. 2007 boli skutočne dosiahnuté celkové príjmy príspevkových organizácií                             v objeme 553 891 tis. Sk, čo predstavuje 107,9 % z upraveného rozpočtu v sume 513 344 tis. Sk. Z toho dosiahnuté príjmy v hlavnej kategórii 200 – Nedaňové príjmy v sume 68 727 tis. Sk predstavujú 12,4 % celkových dosiahnutých príjmov a príjmy v hlavnej kategórii 300 - Granty a transfery v objeme 485 164 tis. Sk predstavujú 87,6 % celkových dosiahnutých príjmov príspevkových organizácií.
Hlavná kategória 200 - Nedaňové príjmy
             Schválený rozpočet v hlavnej kategórii 200 – Nedaňové príjmy bol v objeme 58 220 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 73 130 tis. Sk, plnenie k 31. 12. 2007 bolo v objeme 68 727 tis. Sk, čo predstavuje 94,0 % z upraveného rozpočtu.
	Skutočné príjmy v tejto kategórii obsahujú príjmy z vlastnej činnosti príspevkových organizácií s kódom zdroja 45 – Iné zdroje vyššie neuvedené v sume 68 727 tis. Sk, najmä za služby spojené s realizáciou vzdelávacích programov od účastníkov kurzov, seminárov a ďalšieho vzdelávania (Academia Istropolitana), výpožičné služby, konzultačné služby, prekladateľské služby, domáce a medzinárodné medziknižničné výpožičné služby (Centrum vedecko-technických informácií SR), poskytovanie stravy a ubytovania (Iuventa a Domov Speváckeho zboru slovenských učiteľov), prenájom nebytových priestorov (Iuventa a Academia Istropolitana) a  za predaj výrobkov a služieb žiakov (stredné odborné učilištia). 
Najvýraznejšie prekročenie rozpočtovaných vlastných príjmov bolo k 31. 12. 2007                                 v prípade Výskumného ústavu detskej psychológie a patopsychológie, kde plnenie v sume 1 099 tis. Sk predstavuje 1 099 % z upraveného rozpočtu v sume 100 tis. Sk. Uvedené príjmy získal ústav z predaja vlastného časopisu, z poskytnutého vzdelávania a za psychologické vyšetrenia a testy. 
Najnižšie plnenie rozpočtovaných vlastných príjmov k 31. 12. 2007 dosiahla Academia Istropolitana a Domov Speváckeho zboru slovenských učiteľov:
Academia Istropolitana dosiahla k 31. 12. 2007 s kódom zdroja 45 príjmy v skutočnej výške 9 450 tis. Sk, čo je len 65,2 % upraveného rozpočtu vlastných príjmov vo výške 14 500 tis. Sk. V skutočne dosiahnutých príjmoch boli príjmy za prenajaté priestory vo výške 5 464 tis. Sk a za vlastné aktivity organizácie zamerané na poskytovanie vzdelávania širokej verejnosti vo výške 3 905 tis. Sk. Nízke plnenie príjmov z vlastných aktivít bolo zapríčinené presťahovaním sa AI z priestorov budovy na Hanulovej 5/B, ktorej bola AI správcom, do priestorov IUVENTY. Nízke plnenie príjmov bolo zapríčinené niekoľkomesačnou prípravou na sťahovanie, samotným sťahovaním ako aj súvisiacimi problémami, kedy nebolo možné zabezpečovať a realizovať žiadne vzdelávacie aktivity.
Domov Speváckeho zboru slovenských učiteľov dosiahol k 31. 12. 2007 s kódom zdroja 45 príjmy v skutočnej výške 3 868 tis. Sk, čo je 61,2 % upraveného rozpočtu vlastných príjmov vo výške 6 326 tis. Sk. Vlastné príjmy organizácie boli tvorené predovšetkým príjmami z poskytovania stravy a ubytovania v priestoroch DSZSU. Organizácii sa však len s veľkými ťažkosťami darilo zabezpečovať plnú kapacitu jej zariadenia, preto sa sústreďovala hlavne na organizovanie a zabezpečovanie rôznych školení a pracovných sústredení a tiež sústredení speváckych zborov z celého Slovenska.                               
Hlavná kategória 300 - Granty a transfery
           	 Schválený rozpočet v uvedenej kategórii bol v objeme 251 392 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 440 214 tis. Sk, skutočne dosiahnuté príjmy k 31. 12. 2007 boli v sume 485 164 tis. Sk, t. j. 87,6 % z príjmov príspevkových organizácií, ktoré boli spolu v objeme 553 891 tis. Sk. V tom s kódom zdroja 111 –bol schválený rozpočet v objeme 251 392 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 363 516 tis. Sk a plnenie príjmov bolo v sume 363 516 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
             V schválenom rozpočte na rok 2007 boli príspevkovým organizáciám v kategórii 310 - Tuzemské bežné granty a transfery rozpísané finančné prostriedky v sume 149 092 tis. Sk. Rozpočtovými opatreniami bol tento príspevok upravený na sumu 253 237 tis. Sk. Skutočnosť k 31.12.2007 vrátane mimorozpočtových zdrojov bola v objeme 298 748 tis. Sk, t. j. 118,0 % z upraveného rozpočtu. V tom s kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet v objeme 149 092 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 253 217 tis. Sk a plnenie príjmov bolo v objeme 253 217 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
	V kategórii 320 - Tuzemské kapitálové granty a transfery boli v schválenom rozpočte na rok 2007  rozpísané finančné prostriedky v objeme 102 300 tis. Sk. Rozpočtovými opatreniami bol tento príspevok upravený na sumu 110 299 tis. Sk. K 31. 12. 2007 bol poskytnutý kapitálový transfer v sume 110 299 tis. Sk, t. j. 100,0 % z upraveného rozpočtu, a to prostredníctvom vlastného úradu MŠ SR v sume 109 849 tis. Sk a prostredníctvom KŠÚ Žilina v sume 450 tis. Sk. Finančné prostriedky v rámci kategórie 320 - Tuzemské kapitálové granty a transfery boli rozpísané len s kódom zdroja 111.
V kategórii 340 - Zahraničné transfery neboli v schválenom rozpočte na rok 2007 rozpísané finančné prostriedky. Upravený rozpočet bol v objeme 76 678 tis. Sk, a to s kódom zdroja 35 – Iné zdroje zo zahraničia. K 31. 12. 2007 boli príjmy plnené v sume 75 585 tis. Sk, t. j. 98,6 % z upraveného rozpočtu. Ide o prostriedky, ktoré získala zo zahraničia Iuventa, bližšie informácie sú uvedené pri príjmoch s kódom zdroja 35.
Plnenie príjmov s kódmi zdroja 1161 – Európsky sociálny fond a 1162 – Spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu podľa jednotlivých príspevkových organizácií
Celkové príjmy na projekty ESF boli k 31. 12. 2007 v sume 43 732 tis. Sk, v tom s kódom zdroja 1161 v sume 29 852 tis. Sk a s kódom zdroja  1162 v sume 13 880 tis. Sk. Plnenie príjmov s kódmi zdroja 1161  dosiahla Academia Istropolitana, Centrum vedecko – technických informácií SR a SOU letecko-opravárenské, Trenčín. Plnenie príjmov s kódom zdroja 1162 dosiahla len Academia Istropolitana.
	Academia Istropolitana získala finančné prostriedky na projekty ESF v sume 42 864 tis. Sk, v tom s kódom zdroja 1161 v sume 28 984 tis. Sk a s kódom zdroja 1162 v sume 13 880 tis. Sk. 
Uvedené prostriedky boli účelovo určené na zabezpečenie nasledovných projektov:
„Tvorba, rozvoj a implementácia otvoreného systému celoživotného vzdelávania v Slovenskej republike pre potreby trhu práce“, „Manažérske vzdelávanie riaditeľov základných škôl po prenose kompetencií zo štátnej správy v školstve na miestnu samosprávu“, „Vytvorenie partnerstva učiaceho sa regiónu v bratislavskom kraji“ a  „Odborná príprava záujemcov o prácu vo verejnej správe“.        
              Centrum vedecko - technických informácií SR získalo v roku 2007 grant z ESF vo výške 1 012 tis. Sk na projekt „Európsky knihovník“, z toho k 31. 12. 2007 bol na uvedený projekt organizácii poukázaný prvý preddavok vo výške 812 tis. Sk.  
	SOU letecko-opravárenské, Trenčín získalo prostriedky z ESF v sume 56 tis. Sk na vyplácanie stredoškolských štipendií. 
Plnenie príjmov s kódmi zdroja 1361 – Európsky sociálny fond – zdroje z predchádzajúcich rokov a 1362 – Spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu – zdroje z predchádzajúcich rokov 
Celkové príjmy na projekty ESF boli k 31. 12. 2007 v sume 659 tis. Sk, v tom s kódom zdroja 1361 v sume 527 tis. Sk a s kódom zdroja 1362 v sume 132 tis. Sk. Plnenie príjmov s kódmi zdroja 1361 a 1362 dosiahol v roku 2007 len Výskumný ústav detskej psychológie a patopsychológie.
  Prostriedky ESF boli účelovo určené na financovanie nasledovných dvoch projektov:
- projekt „Poradenské ovplyvňovanie profesijných záujmov a optimalizácia procesu rozhodovania sa pri voľbe štúdia a povolania žiakov základných a stredných škôl vo vzťahu k možnostiam uplatnenia sa na trhu práce“, kód  projektu 11230310026, ktorého cieľom bolo vypracovanie poradenských metodík zameraných na zosúladenie profesionálnych želaní žiakov a študentov s možnosťami uplatnenia sa  na trhu práce, 
  
- projekt „Na pomoc kariérnemu poradenstvu pre žiakov a študentov so špeciálnymi výchovno-vzdelávacími potrebami ako prevencia ich  marginalizácie na trhu práce“, kód projektu: 11230310060, ktorého hlavným cieľom je rozpracovanie a pilotné odskúšanie informačných a poradenských programov pre žiakov základných škôl a študentov stredných škôl so špeciálnymi výchovno-vzdelávacími potrebami v záujme zvýšenia ich zamestnateľnosti. 

Celkové príjmy s kódom zdroja 35 – Iné zdroje zo zahraničia boli plnené v sume 76 117 tis. Sk. Plnenie príjmov s kódom zdroja 35 dosiahla v roku 2007 Iuventa a Výskumný ústav detskej psychológie a patopsychológie.
            Iuventa získala na základe zmluvy podpísanej medzi Iuventou a Európskou komisiu o administrácii programu „Mládež v akcii“ a „Eurodesk“ doplatky za roky 2005 a 2006 vo výške 5 583 tis. Sk. Na administráciu programu „Mládež v akcii“ na rok 2007 boli Iuvente poukázané prostriedky vo výške 4 387 tis. Sk. Na administráciu programu „Eurodesk“ na rok 2007 získala Iuventa  prostriedky vo výške 712 tis. Sk.
             V roku 2007 poskytla Európska komisia Iuvente príspevok vo výške 4 645 tis. Sk na školenia, dobrovoľníkov a uchádzačov o granty poskytované Európskou komisiou v rámci programu „Mládež v akcii“. Na doplatky a vyúčtovania zo zmlúv na projekty za rok 2006 boli Iuvente poukázané v roku 2007 prostriedky vo výške 18 732 tis. Sk a následne prostriedky na rok 2007 vo výške 41 526 tis. Sk, tzn. v priebehu roku 2007 boli Iuvente poukázané prostriedky z EÚ v celkovej výške 75 585 tis. Sk.      
            VÚDPaP získal v roku 2007 prostriedky zo zahraničia na 2 nasledujúce projekty v celkovej výške 532 tis. Sk:

- projekt  „Štandarizácia  SON-R testu“, ktorý je pokračovaním výskumnej úlohy z roku 2006, ide o medzinárodnú spoluprácu na výskume spolu s Českou republikou a Holandskom,

- projekt „Rovnocenný prístup ku kvalite vzdelávania pre deti zo sociálne znevýhodneného prostredia“, ktorého cieľom je výmena skúsenosti medzi expertmi z rôznych krajín a prezentácia nových metód pre zlepšenie vzdelávania detí pochádzajúcich zo sociálne znevýhodneného prostredia.   
           
1.10.2  Výdavky príspevkových organizácií
Pre rok 2007 bol schválený rozpočet výdavkov príspevkových organizácií v objeme                       443 549 tis. Sk, upravený rozpočet k 31. 12. 2007 predstavoval sumu 666 359 tis. Sk, čerpanie vrátane mimorozpočtových zdrojov bolo v objeme 659 220 tis. Sk, čo je 98,9 % z upraveného rozpočtu. 
		S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet v objeme 251 392 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 363 264 tis. Sk a čerpanie bolo v sume 327 968 tis. Sk, t. j. 90,3 % z upraveného rozpočtu.
		S kódom zdroja 1161 neboli v schválenom a upravenom rozpočte  rozpísané finančné prostriedky, čerpanie bolo v celkovej výške 26 123 tis. Sk.
		S kódom zdroja 1162 neboli v schválenom a upravenom rozpočte  rozpísané finančné prostriedky, čerpanie bolo v sume 11 267 tis. Sk.
            Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 142 822 tis. Sk.
Hlavná kategória 600 – Bežné výdavky
	Bežné výdavky na zabezpečenie činnosti príspevkových organizácii boli v schválenom rozpočte príspevkových organizácií rozpísané v objeme 206 850 tis. Sk, v upravenom rozpočte boli zvýšené na sumu 420 509 tis. Sk. K 31. 12. 2007 bolo skutočné čerpanie bežných výdavkov vrátane mimorozpočtových zdrojov v sume 441 094 tis. Sk, čo je 104,9 % z upraveného rozpočtu.     
		S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet v objeme 149 092 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 252 365 tis. Sk a čerpanie bolo v sume 244 879 tis. Sk,  t. j. 97,0 % z upraveného rozpočtu.
	Najvyšší podiel t. j. 48,8 % na celkovom čerpaní bežných výdavkov bez mimorozpočtových zdrojov v objeme 244 879 tis. Sk mali výdavky čerpané v rámci kategórie 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV v sume 119 389 tis. Sk.  Výdavky v rámci kategórie 630 – Tovary a služby boli čerpané v sume       84 510 tis. Sk a  predstavovali 34,5 % z celkového čerpania bežných výdavkov. Čerpanie v rámci kategórie 620 - Poistné a príspevok do poisťovní bolo v sume 39 270 tis. Sk, t. j. 16,0 % z celkového čerpania bežných výdavkov. V rámci kategórie 640 - Bežné transfery v sume 1 709 tis. Sk boli zabezpečené finančné prostriedky na odchodné, nemocenské dávky a iné nároky jednotlivcov.
             S kódom zdroja 1161 čerpala prostriedky Academia Istropolitana vo výške 25 155 tis. Sk, CVTI SR vo výške 912 tis. Sk a SOU letecko-opravárenské, Trenčín vo výške 56 tis. Sk.
             S kódom zdroja 1162 čerpala prostriedky len Academia Istropolitana v celkovej výške 11 267 tis. Sk.
	Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 142 184 tis. Sk.
Hlavná kategória 700 – Kapitálové výdavky
	Kapitálové výdavky mali v schválenom rozpočte rozpísanú sumu 236 699 tis. Sk. V priebehu roka 2007 sa rozpočtovými opatreniami upravil rozpočet na sumu 245 850 tis. Sk. K 31. 12. 2007 bolo skutočné čerpanie kapitálových výdavkov vrátane mimorozpočtových zdrojov v sume 218 126 tis. Sk, čo je 88,7 % z upraveného rozpočtu. 
		S kódom zdroja 111 bol schválený rozpočet v objeme 102 300 tis. Sk, upravený rozpočet bol v objeme 110 899 tis. Sk a čerpanie bolo v sume 83 089 tis. Sk,  t. j. 74,9 % z upraveného rozpočtu. Z toho v kategórii 710 – Obstarávanie kapitálových aktív bolo čerpanie 82 490 tis. Sk a v kategórii 720 – Kapitálové transfery bolo čerpanie v sume 599 tis. Sk.
Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 638 tis. Sk.
	Uvedené finančné prostriedky boli použité na realizáciu Novostavby CVTI SR na Lamačskej ceste (CVTI), na realizáciu stavby „II. Fáza rekonštrukcie a modernizácie bazéna“ (DSZSU), na rekonštrukciu budovy na Karloveskej ulici a na zabezpečenie ozvučenia a klimatizácie seminárnej miestnosti na Búdkovej ulici (IUVENTA),  na nákup výpočtovej techniky v objeme 200 tis. Sk a  na stavbu „Rekonštrukcia detského centra, Cyprichova 42“ (VÚDPaP), na nákup osobného automobilu, nákup výpočtovej techniky, nákup zabezpečovacieho systému, kuchynskej linky (AI) a na vybudovanie samostatného zdroja vody (SOU Železničné).
1.10.3  Zhodnotenie majetkovej pozície príspevkových organizácií 
Aktíva (majetok) príspevkových organizácií (účtovný stav z výkazu Súvaha rozpočtových                 a príspevkových organizácií k 31. 12. 2007) boli v celkovej sume 1 307 670 tis. Sk, v porovnaní s rokom 2006  to predstavuje nárast o 90 946 tis. Sk.  Neobežný majetok MŠ SR predstavoval sumu  1 135 370 tis. Sk, z čoho „dlhodobý nehmotný majetok“ bol v sume 1 155 tis. Sk, „dlhodobý hmotný majetok“ v sume      1 134 215 tis. Sk. Obežný majetok bol v celkovej sume 172 299 tis. Sk a tvorili ho “zásoby“ v sume      2 656  tis. Sk, “pohľadávky“ v sume 9 000 tis. Sk, “finančný majetok“ v sume 141 166 tis. Sk a “prechodné účty aktív“ v sume 19 476 tis. Sk. 

Z neobežného majetku bol v rámci „dlhodobého nehmotného majetku“  evidovaný majetok len na položke „softver“ v sume 1 155 tis. Sk. V rámci položky „dlhodobý hmotný majetok“ boli v najvyššej sume evidované „stavby„ v hodnote 312 121 tis. Sk, ktoré tvorili až 27,5 % z celkového neobežného majetku. Oproti roku 2006 sa znížila hodnota stavieb o 43 048 tis. Sk. Na položke „pozemky“ bola hodnota 200 653 tis. Sk, ktorá sa zvýšili oproti roku 2006 o 18 519 tis. Sk.  Na položke „stroje, prístroje a zariadenia“  bola hodnota 22 472 tis. Sk, oproti roku 2006 to predstavuje nárast o sumu 12 828 tis. Sk. Na položke “drobný hmotný majetok“ bola hodnota 10 453 tis. Sk a na položke “drobný dlhodobý hmotný majetok“ bola hodnota majetku 4 563 tis. Sk, v porovnaní s rokom 2006 vyššia o 3 307 tis. Sk. 

Z obežného majetku tvoril najväčší objem „finančný majetok“ v sume 141 166 tis. Sk,  „pohľadávky“ v sume 9 000 tis. Sk a „zásoby“ v sume 2 656 tis. Sk. Finančný majetok tvorili najmä finančné prostriedky evidované na ostatných bežných účtoch vedených v Štátnej pokladnici v sume 108 803 tis. Sk.

Pohľadávky príspevkových organizácií boli k 31. 12. 2007 v celkovej sume 9 000 tis. Sk boli tvorené predovšetkým na položke „odberatelia“, a to v sume 6 106 tis. Sk (67,9 %) a položke „poskytnuté prevádzkové preddavky“  v sume 1 505 tis. Sk.
 
Z hľadiska lehoty splatnosti mali príspevkové organizácie evidované pohľadávky v lehote splatnosti v sume 4 498 tis. Sk, po lehote splatnosti v sume 4 502 tis. Sk. Najvyšší podiel bol evidovaný v pohľadávkach s lehotou splatnosti do 1 roka  v sume 3 396 tis. Sk a v pohľadávkach po lehote splatnosti nad 1 rok  v sume 3 561 tis. Sk. 

Pasíva (vlastné zdroje krytia majetku a záväzky) kapitoly MŠ SR (účtovný stav z výkazu Súvaha rozpočtových a príspevkových organizácií k 31. 12. 2007) boli v celkovej sume 1 307 670 tis. Sk, z toho „vlastné zdroje krytia majetku“ boli v sume 1 188 807 tis. Sk a  „záväzky“ v sume 118 863 tis. Sk. 

Najväčšiu časť vlastných zdrojov tvorili „fondy účtovnej jednotky a osobitné fondy“ v sume       1 229 236 tis. Sk. V rámci záväzkov tvorili najväčší objem „krátkodobé záväzky“ v sume 69 348 tis. Sk (58,3 %), išlo predovšetkým o nevyplatené mzdy, odvody do poistných fondov a dane z decembra 2007, ktoré boli vysporiadané v januári 2008 a „dodávatelia“ v sume 36 500 tis. Sk. Dlhodobé záväzky tvorili záväzky zo „sociálneho fondu“ v sume 288 tis. Sk. 

Z celkovej sumy záväzkov 118 863 tis. Sk boli v lehote splatnosti evidované záväzky v sume        113 153 tis. Sk a po lehote splatnosti v sume 5 710 tis. Sk. Záväzky s lehotou splatnosti do 1 roka boli v sume 65 036 tis. Sk a v lehote 1-5 rokov v sume 48 117 tis. Sk.  Po lehote splatnosti boli evidované záväzky do 60 dní v sume 3 436 tis. Sk, od 61- 180 dní v sume 1 647 tis. Sk, od 181 – 360 dní v sume 617 tis. Sk a nad 361 dní v sume 10 tis. Sk.
1.11  Hodnotenie hospodárenia verejných vysokých škôl
1.11.1. Príjmy verejných vysokých škôl
Príjmy verejných vysokých škôl k 31. 12. 2007 s kódom zdroja 111 boli dosiahnuté vo výške    12 635 822 tis. Sk, s kódom zdroja 1315 vo výške 108 318 tis. Sk a s kódom zdroja 1316 v objeme 1 708 046 tis. Sk. Najvyššie príjmy boli dosiahnuté s kódom zdroja 111, a to v kategórii 300 – Granty a transfery vo výške 12 634 441 tis. Sk. Na podpoložke 312 001 - Zo štátneho rozpočtu (bežné transfery) boli dosiahnuté príjmy v sume 11 459 978 tis. Sk a na podpoložke 322 001 – Zo štátneho rozpočtu (kapitálové transfery) v sume 1 174 463 tis. Sk. V týchto príjmoch boli zohľadnené aj poskytnuté dotácie zo štátneho rozpočtu iných kapitol. 

Vlastné príjmy verejných vysokých škôl v kategórii 200 – Nedaňové príjmy k 31. 12. 2007 boli dosiahnuté v celkovej výške (všetky zdroje) 4 758 249 tis. Sk, z čoho najvyššie príjmy boli dosiahnuté v kategórii 220 – Administratívne a iné poplatky  v sume 2 359 919 tis. Sk a v kategórii 290 - Iné nedaňové príjmy boli dosiahnuté príjmy v sume 222 178 tis. Sk. Z vlastných príjmov v rámci kategórie 220 boli dosiahnuté príjmy získané z predaja pozemkov vo výške 2 067 820 tis. Sk. 
 
1.11.2. Výdavky verejných vysokých škôl
Rozpisom záväzných ukazovateľov štátneho rozpočtu na rok 2007 boli pre verejné vysoké školy vyčlenené finančné prostriedky v celkovej výške 12 202 316 tis. Sk (bežné transfery v sume 10 904 516 tis. Sk, kapitálové transfery v sume 1 297 800 tis. Sk). Upravený rozpočet bol v sume 12 626 885 tis. Sk (bežné transfery v sume 11 454 603 tis. Sk, kapitálové transfery  v sume 1 172 282 tis. Sk). K 31.12. 2007 boli poskytnuté verejným vysokým školám dotácie celkom v sume 12 620 740 tis. Sk (bežné transfery v sume 11 448 458 tis. Sk tis. Sk, kapitálové transfery  v sume 1 172 282 tis. Sk).

V nasledujúcej tabuľke sú uvedené údaje za verejné vysoké školy o schválenom rozpočte, upravenom rozpočte a čerpaní výdavkov (poskytnutí dotácie) k 31. 12. 2007 podľa programovej štruktúry a ekonomickej klasifikácie. 

Program	text	Schválený rozpočet 	Upravený rozpočet 	Čerpanie k 31. 12. 2007	%  plnenia   k UR 	
		641 008	721 003	641 008	721 003	641 008	721 003	641 008	721 003	
Agentúra na podporu výskumu a vývoja 	
06K11	Úlohy výskumu a vývoja podporované APVV	 	 	229 203	21 557	229 203	21 557	100,0	100,0	
Ministerstvo školstva SR Bratislava   	
077	Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl	10 849 542	97 800	11 067 817	1 080 525	11 067 817	1 080 525	100,0	100,0	
06K	Národný program rozvoja vedy a techniky 	54 974	1 200 000	146 965	70 200	144 591	70 200	98,4	100,0	
05T 08	Oficiálna rozvojová pomoc	 	 	10 618	 	6 847	 	64,5	 	
Spolu kapitola MŠ SR	10 904 516	1 297 800	11 454 603	1 172 282	11 448 458	1 172 282	99,9	100,0	

Hlavná kategória 600 – Bežné výdavky 

Pre verejné vysoké školy v rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky, na podpoložke 641 008 – Verejnej vysokej škole boli v schválenom rozpočte rozpísané bežné dotácie 10 904 516 tis. Sk. Upravený rozpočet bol v sume 11 454 603 tis. Sk. Bežná dotácia bola poskytnutá 20 verejným vysokým školám v sume 11 448 458 tis. Sk, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu.  

Bežná dotácia bola poskytnutá v rámci programu 077 – Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl v sume 11 067 817 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu, a to na vysokoškolské vzdelávanie, vedu a sociálnu podporu vysokých škôl v zmysle dotačných zmlúv. Okrem toho bola verejným vysokým školám poskytnutá bežná dotácia na riešenie výskumných projektov v rámci medzirezortného programu 06K – Národný program rozvoja vedy a techniky v sume 373 794 tis. Sk, z toho prostredníctvom Agentúry na podporu výskumu a vývoja v sume 229 203 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu a prostredníctvom vlastného úradu v sume 144 591 tis. Sk, t.j. 98,4 % z upraveného rozpočtu.  

Najväčší objem finančných prostriedkov na bežné výdavky verejných vysokých škôl bol poskytnutý na vysokoškolské vzdelávanie a zabezpečenie prevádzky vysokých škôl v sume  8 359 940 tis. Sk, z toho na úhradu štipendií doktorandov v sume 720 333 tis. Sk a na financovanie praktickej výučby študentov lekárskych a zdravotníckych študijných odborov na klinických pracoviskách v zdravotníckych zariadeniach  v sume  300 000 tis. Sk. Výdavky na klinické pracoviská boli poskytnuté siedmim verejným vysokých školám. 

Na rozvoj vysokých škôl boli poskytnuté finančné prostriedky vo výške 146 002 tis. Sk na riešenie rozvojových projektov, centrálnych rozvojových projektov s celoslovenskou pôsobnosťou a projektov informačných technológií.

V rámci sociálnej podpory študentov vysokých škôl boli na sociálne štipendiá poskytnuté finančné prostriedky vo výške 761 224 tis. Sk. Sociálne štipendiá boli vyplácané v zmysle vyhlášky č. 102/2006 Z. z. o priznávaní sociálneho štipendia študentom vysokých škôl.

Na motivačné štipendiá boli poskytnuté dotácie na úhradu prospechových a mimoriadnych  štipendií v sume 234 811 tis. Sk, ktoré sa priznávajú študentom v zmysle § 96 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a sú pokladané v prvom rade za nástroj pre podporu zvyšovania kvality vysokého školstva. 

Na podporu stravovania, ubytovania, športových a kultúrnych aktivít študentov a pastoračných centier bola poskytnutá dotácia vo výške 551 004 tis. Sk. Z tejto sumy bola na športové aktivity (činnosť telovýchovných jednôt verejných vysokých škôl a športové podujatia) určená suma 13 600 tis. Sk, na kultúrne aktivity (festivaly, galérie) a činnosť pastoračných centier suma 12 577 tis. Sk, na príspevok na stravovanie suma 54 553 tis. Sk a na prevádzku študentských domovov suma 470 274 tis. Sk. 

Na úlohy výskumu a vývoja bola verejným vysokým školám poskytnutá dotácia v rámci podprogramu 077 12 – Vysokoškolská veda a technika v objeme 1 014 836 tis. Sk a v rámci programu 06K – Národný program rozvoja vedy a techniky v objeme 373 794 tis. Sk, v tom prostredníctvom Agentúry na podporu výskumu a vývoja v sume 229 203 tis Sk a vlastného úradu MŠ SR v sume 144 591 tis. Sk. 

V rámci medzirezortného podprogramu 05T 08 – Oficiálna rozvojová pomoc – MŠ SR (ODA) bola poskytnutá dotácia vo výške 6 846 tis. Sk. Finančné prostriedky vo výške 584 tis. Sk boli poskytnuté pre UK Bratislava na projekt Slovenčina ako cudzí jazyk. Suma 6 262 tis. Sk bola poskytnutá školám, na ktorých študujú štipendisti v zmysle uznesenia vlády SR č. 1053 zo dňa 1. 11. 2003 k udeľovaniu štipendií vlády SR a návrh postupu pri poskytovaní rozvojovej pomoci SR rozvojovým krajinám a Slovákom žijúcim v zahraničí na roky 2007 – 2010.  

Z pridelenej bežnej dotácie v roku 2007 bolo podľa Štátnej pokladnice (účtovný stav z výkazu PaV k 31. 12. 2007) na verejných vysokých školách skutočné čerpanie na zdroji 111 v sume 10 037 014 Sk. V tejto sume bolo zohľadnené aj čerpanie bežnej dotácie v sume 12 257 tis. Sk, ktorá bola poskytnutá verejným vysokým školám zo štátneho rozpočtu iných kapitol. 

Podľa výkazníctva k 31. 12. 2007 vyčerpali verejné vysoké školy z bežnej dotácie (zdroj 111) mzdové prostriedky (610) v sume 4 775 391 tis. Sk  a  poistné a príspevky do poisťovní  (620) v sume 1 814 916 tis. Sk.

Na tovary a služby (630) vyčerpali verejné vysoké školy finančné prostriedky v sume 1 945 444 tis. Sk. Najväčší podiel čerpania tvorili výdavky na energie vo výške 610 742 tis. Sk, výdavky na služby vo výške 692 044 tis. Sk a výdavky na materiál vo výške 372 403 tis. Sk. 

V rámci kategórie 640 – Bežné transfery bolo čerpanie v sume 969 038 tis. Sk, z toho výdavky na odstupné (podpoložka 642 012) v sume 5 637 tis. Sk, výdavky na odchodné (podpoložka 642 013) v sume  12 192 tis. Sk. Na štipendiá doktorandov boli k 31. 12. 2007 vyčerpané finančné prostriedky v sume 444 597 tis. Sk. Na vyplatenie sociálnych a motivačných štipendií boli vyčerpané finančné prostriedky v objeme     919 468 tis. Sk. 

Okrem čerpania výdavkov z dotácie poskytnutej v roku 2007, čerpali verejné vysoké školy aj finančné prostriedky z nevyčerpanej dotácie z predchádzajúcich rokov 2005 a 2006. Čerpanie bežnej dotácie,  ktorú mohli verejné vysoké školy použiť aj v roku 2007 v zmysle v zmysle § 89 zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov bolo na zdroji 1315 vo výške 28 012 tis. Sk a na zdroji 1316 vo výške 1 186 645 tis. Sk. Tieto prostriedky použili verejné vysoké školy najmä na úhradu miezd zamestnancov (426 138 tis. Sk) a štipendií doktorandov za mesiac december 2006 (72 463 tis. Sk), na riešenie pokračujúcich výskumných úloh z predchádzajúcich rokov a na dofinancovanie neuhradených záväzkov z roku 2006. 

Hlavná kategória 700 – Kapitálové výdavky

V rámci hlavnej kategórie 700 – Kapitálové výdavky, na podpoložke 721 003 – Verejnej vysokej škole boli v schválenom rozpočte pre verejné vysoké školy rozpísané kapitálové dotácie v sume 1 297 800 tis. Sk, upravený rozpočet bol v sume 1 172 282 tis. Sk. poskytnutá dotácia k 31.12.2007 bola v sume 1 172 282 tis. Sk, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
Na poskytovanie vysokoškolského vzdelávania a zabezpečenie prevádzky vysokých škôl boli poskytnuté finančné prostriedky v sume  781 559 tis. Sk na stavby a rekonštrukcie vysokých škôl.
Na rozvoj vysokých škôl boli k 31. 12. 2007 poskytnuté finančné prostriedky v sume 114 105 tis. Sk na riešenie rozvojových projektov a projektov informačných technológií.
Na úlohy výskumu a vývoja bola verejným vysokým školám rozpísaná dotácia v rámci podprogramu 077 12 – Vysokoškolská veda a technika v sume 184 861 tis. Sk a v rámci programu 06K – Národný program rozvoja vedy a techniky v sume 91 757 tis. Sk, v tom poskytnutá dotácia prostredníctvom Agentúry na podporu výskumu a vývoja v sume 21 557 tis Sk a prostredníctvom vlastného úradu MŠ SR v sume 70 200 tis. Sk.
 
1.11.3 Výdavky súkromných vysokých škôl

 V roku 2007 bola v rámci bežných výdavkov na podpoložke 642 005 – Súkromnej škole  poskytnutá bežná dotácia pre 8 súkromných vysokých škôl v sume 6 260 tis. Sk, z toho na sociálne štipendiá v sume 2 011 tis. Sk a na motivačné štipendiá v sume 4 249 tis. Sk. 
1.12. Záver 
	Rezort školstva zabezpečoval v roku 2007 úlohy v oblasti verejných vysokých škôl, vedy a techniky, regionálneho školstva, mládeže a športu a ďalšie úlohy.
V priebehu roka 2007 došlo k niekoľkým organizačným zmenám.
Ku dňu 1.1.2007 bola zriadená rozpočtová organizácia Agentúra MŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ na základe rozhodnutia zriaďovateľa, t.j. MŠ SR. 
Ku dňu 30.6.2007 bola zrušená rozpočtová organizácia Dom zahraničných stykov MŠ SR. Práva a povinnosti prešli z Domu zahraničných stykov na vlastný úrad MŠ SR. 
Ku dňu 31.12.2007 bolo zrušených 5 školských výpočtových stredísk (rozpočtové organizácie) zlúčením na základe rozhodnutia zriaďovateľa, t.j. MŠ SR. Práva a povinnosti zrušených organizácii prešli na rozpočtovú organizáciu Ústav informácií a prognóz školstva.
Ku dňu 31.12.2007 boli zrušené 4 metodicko – pedagogické centrá (rozpočtové organizácie) zlúčením na základe rozhodnutia zriaďovateľa, t.j. MŠ SR. Práva a povinnosti zrušených organizácií prešli na rozpočtovú organizáciu Metodicko – pedagogické centrum Bratislava, ul. Ševčenkova.
V oblasti financovania bola uplatňovaná implementácia zákona o rozpočtových pravidlách do praxe. Ide najmä o zmenu vyplývajúcu z ustanovenia § 8 ods. 4 a ods. 8.  cit. zákona, podľa ktorého kapitálové výdavky možno použiť aj v nasledujúcich rokoch až do ich vyčerpania na určený účel. Na základe týchto ustanovení MF SR v roku 2006 viazalo kapitálové výdavky v rozpočte MŠ SR v sume 55 091 tis. Sk a v roku 2007 MF SR povolilo prekročenie výdavkov o sumu viazaných kapitálových výdavkov. Tieto finančné prostriedky boli v roku 2007 rozpísané a čerpané v rámci kódov zdroja 1315 – Zo štátneho rozpočtu z roku 2005 a 1316 – Zo štátneho rozpočtu  z roku 2006.
MF SR viazalo nevyčerpané kapitálové výdavky v zmysle citovaného paragrafu aj v roku 2007, a to v celkovej sume 26 948 tis. Sk. Z toho s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly v sume 938 tis. Sk a s kódom zdroja 1316 – Zo štátneho rozpočtu  z roku 2006 v sume 26 010 tis. Sk. V roku 2008 bolo kapitole školstva povolené prekročiť limit výdavkov o sumu viazaných prostriedkov. 
Rovnako aj prostriedky EÚ a prostriedky na spolufinancovanie spoločných programov Slovenskej republiky a Európskej únie možno použiť aj v nasledujúcich rokoch až do ich vyčerpania. Na základe oznámenia MF SR viazalo v rozpočte kapitoly školstva v roku 2006 výdavky vo výške 1 249 946 tis. Sk. V roku 2007 MF SR povolilo prekročenie výdavkov kapitoly školstva o sumu viazaných prostriedkov. Tieto finančné prostriedky boli v roku 2007 rozpísané a čerpané v rámci kódov zdroja 1361 – Európsky sociálny fond (zdroje z predchádzajúcich rokov) a 1362 – Spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu (zdroje z predchádzajúcich rokov). 
MF SR viazalo nevyčerpané prostriedky EÚ a prostriedky určené na spolufinancovanie aj v roku 2007, a to v celkovej sume 1 725 336 tis. Sk. Z toho s kódom zdroja 1161 – Európsky sociálny fond v sume 6 830 083 tis. Sk, s kódom zdroja 1162 – Spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu v sume  322 451 tis. Sk, s kódom zdroja 1361 - Európsky sociálny fond – zdroje z predchádzajúcich rokov v sume 500 474 tis. Sk a s kódom zdroja 1362 - Spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu – zdroje z predchádzajúcich rokov v sume 219 329 tis. Sk. V roku 2008 bolo kapitole školstva povolené prekročiť limit výdavkov o sumu viazaných prostriedkov. 
MF SR viazalo v roku 2006 nevyčerpané finančné prostriedky na projekt Svetovej banky v sume 24 236 tis. Sk. V roku 2007 povolilo prekročenie výdavkov kapitoly školstva o sumu viazaných prostriedkov. Tieto finančné prostriedky boli v roku 2007 rozpísané s kódom zdroja 13C3 – Svetová banka (zdroje z predchádzajúcich rokov). K 31.12.2007 tieto prostriedky neboli čerpané. V roku 2007 boli v rozpočte kapitoly školstva rozpísané a čerpané prostriedky Svetovej banky, a to v rámci  kódu zdroja    11C3 – Svetová banka v sume 28 000 tis. Sk. Čerpanie k 31. 12. 2007 s kódom zdroja 11C3 bolo v sume 3 604 tis. Sk. Nevyčerpané zostali finančné prostriedky v sume 24 396 tis. Sk. MŠ SR požiadalo v roku 2007 MF SR o viazanie nevyčerpaných prostriedkov na projekt Svetovej banky za rok 2007 a za rok 2006 v celkovej sume 52 236 tis. Sk s ich následným použitím v roku 2008. MF SR žiadosti nevyhovelo, čo v značnej miere ovplyvnilo čerpanie výdavkov kapitoly. V prípade akceptovania žiadosti, by celkové čerpanie výdavkov kapitoly školstva bez mimorozpočtových zdrojov dosiahlo 99,95 % z upraveného rozpočtu.
Návrh záverečného účtu bol spracovaný v zmysle Smernice MF SR zo dňa 18.12 2007 na vypracovanie záverečných účtov kapitol štátneho rozpočtu, štátnych fondov a na vypracovanie návrhu záverečného účtu verejnej správy č. MF/30829/2007-311 uverejnenej vo Finančnom spravodajcovi              č. 1/2008.
Plnenie príjmov a čerpanie  výdavkov za kapitolu MŠ SR bolo hodnotené z pohľadu ekonomickej a funkčnej klasifikácie. Hodnotenie podľa ekonomickej klasifikácie bolo spracované podľa jednotlivých kategórií, a to v rámci kapitoly a za jednotlivé okruhy organizácií: vlastný úrad MŠ SR, metodicko-pedagogické centrá, školské výpočtové strediská, ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie, krajské školské úrady. Výdavky kapitoly školstva boli hodnotené aj z pohľadu programového rozpočtovania. V samostatných častiach bolo vyhodnotené čerpanie účelovo určených finančných prostriedkov, čerpanie výdavkov na zahraničné pracovné cesty, použitie prostriedkov vyčlenených v štátnom rozpočte formou rezerv, čerpanie výdavkov krytých prostriedkami z rozpočtu Európskej únie, hodnotenie výsledkov kontrol, zhodnotenie majetkovej pozície kapitoly, majetkové účasti štátu v obchodných spoločnostiach, hospodárenie príspevkových organizácií a verejných vysokých škôl.
Hodnotenie plnenie cieľov jednotlivých programov, podprogramov,  prvkov a merateľných ukazovateľov je uvedené v samostatnej prílohe.
Podkladom pre spracovanie Návrhu záverečného účtu za rok 2007 boli správy o výsledkoch hospodárenia za jednotlivé organizácie v riadiacej pôsobnosti MŠ SR a podklady vecných sekcií MŠ SR.
Z výkazníctva z informačného systému Štátnej pokladnice spracoval Ústav informácií a prognóz školstva tabuľkové prehľady o plnení príjmov a čerpaní výdavkov v členení podľa ekonomickej a funkčnej klasifikácie a programovej štruktúry. Z uvedených prehľadov boli čerpané číselné údaje do Návrhu záverečného účtu za rok 2007.
Plnenie rozpočtových príjmov za kapitolu (kód zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly) predstavuje 127,5 % z upraveného rozpočtu.
Čerpanie rozpočtových výdavkov za kapitolu (kód zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly) dosiahlo 99,9 % z upraveného rozpočtu.
Z celkového výsledku hospodárenia je možné konštatovať priaznivý vývoj hospodárenia s prostriedkami rozpočtovanými v kapitole MŠ SR v roku 2007 pri celkovom čerpaní výdavkov bez mimorozpočtových zdrojov na 99,8 % z upraveného rozpočtu.

2. Tabuľková časť

3. Príloha

Zoznam organizácií v riadiacej pôsobnosti MŠ SR k 31. 12. 2007

a/ Verejné vysoké školy

1.	Univerzita Komenského Bratislava	11.   Slovenská poľnohospodárska univerzita Nitra
2.	Slovenská technická univerzita Bratislava	12.   Univerzita Konštantína Filozofa Nitra
3.	Ekonomická univerzita Bratislava	13.   Prešovská univerzita Prešov
4.	Vysoká škola múzických umení Bratislava	14.   Katolícka univerzita Ružomberok
5.	Vysoká škola výtvarných umení Bratislava	15.   Univerzita sv. Cyrila a Metoda Trnava
6.	Univerzita Mateja Bela Banská Bystrica	16.   Trnavská univerzita Trnava
7.	Akadémia umení Banská Bystrica	17.   Trenčianska univerzita Trenčín
8.	Univerzita P. J. Šafárika Košice	18.   Technická univerzita Zvolen
9.	Univerzita veterinárskeho lekárstva Košice	19.   Žilinská univerzita Žilina
10.	Technická univerzita Košice	20.   Univerzita J. Selyeho Komárno

b/ Priamo riadené rozpočtové organizácie

1.	Agentúra na podporu výskumu a vývoja Bratislava	6.   Štátny inštitút odborného vzdelávania Bratislava
2.	Národné športové centrum Bratislava	7.   Štátny pedagogický ústav Bratislava
3.	Dom zahraničných stykov MŠ SR Bratislava 	8.   Štátna školská inšpekcia 
        (zrušený k 30. 6. 2007)	9.   Ústav informácií a prognóz školstva Bratislava
4.	Medzinárodné laserové centrum Bratislava	10.  Agentúra MŠ SR pre štrukturálne  fondy EÚ
5.	Slovenská pedagogická knižnica Bratislava	

Metodicko-pedagogické centrá, v tom:
1.	Metodicko-pedagogické centrum Exnárová ul. Bratislava
2.	Metodicko-pedagogické centrum Tomášikova ul. Bratislava
3.	Metodicko-pedagogické centrum Banská Bystrica
4.	Metodicko-pedagogické centrum Prešov
5.	Metodicko-pedagogické centrum Trenčín

Školské výpočtové strediská, v tom:
1.	Školské výpočtové stredisko Bratislava
2.	Školské výpočtové stredisko Banská Bystrica
3.	Školské výpočtové stredisko Liptovský Mikuláš
4.	Školské výpočtové stredisko Michalovce
5.	Školské výpočtové stredisko Piešťany

Krajské školské úrady, v tom:
1.	Krajský školský úrad Bratislava
2.	Krajský školský úrad Banská Bystrica
3.	Krajský školský úrad Košice
4.	Krajský školský úrad Nitra
5.	Krajský školský úrad Prešov
6.	Krajský školský úrad Trenčín
7.	Krajský školský úrad Trnava
8.	Krajský školský úrad Žilina

c/ Priamo riadené príspevkové organizácie

1.	Academia Istropolitana Bratislava
2.	Centrum vedecko-technických informácií Bratislava
3.	Domov speváckeho zboru slovenských učiteľov Trenčianske Teplice
4.	IUVENTA Bratislava
5.	Výskumný ústav detskej psychológie a patopsychológie Bratislava